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Texas Commission On Law Enforcement

Personal Status Report

ame TCOLE ID {P ID) STATUS
ENNETH V. HAYDEN [ ]
Citizen Race Gender Federai ID State ID
Yes White Male 9772864
Education Information
Institution Hours Education
0 GED
north harris montgomery 18 College Credits
Total Hours 18
Total Training Hours 360
Service History
Service Service
Appointed As Department Award Start Date End Date Service Time
Constable MONTGOMERY CO. Peace Officer 14172008 10 years, 3 months
CONST. PCT. 4 License
Jailer MONTGOMERY COQ. Jailer License 1/1/2005 12/31/2008 4 years, 0 months
SHERIFF'S OFFICE
P ~ce Officer MONTGOMERY CO. Peace Officer 1/1/2005 12/31/2008 4 years, 0 months
SHERIFF'S OFFICE License
Peace Officer MONTGOMERY CO. Peace Officer 7/20/2002  12/31/2004 2 years, 5 months
CONST. PCT. 5 License
Peace Officer MONTGOMERY CO. Peace Officer 3271993 71152002 9 years, 4 months
SHER!FF'S OFFICE License
Reserve Officer MONTGOMERY CO. Reserve Officer 2/22/1883  3/27/1993 0 years, 1 months
SHERIFF'S OFFiCE License
Reserve Officer MONTGOMERY CO. Peace Officer 11/611892  3/27/1993 0 years, 5 months
SHERIFF'S OFFICE License
Jailer MONTGOMERY CO. Jailer License 10/3/1981 7/115/2002 10 years, 9 months
SHERIFF'S OFFICE
Total Service Time
Description Service Time
Constable 10 years, 3 months
Jailer 14 years, 9 months

Peace Officer
Reserve Officer

Totat officer time
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Iris Martinez

Fram: Darla Dixon

Sent: Friday, December 15, 2017 9:54 PM
To: Iris Martinez

Subject: Fwd: report of violations

Sent from my iPhone

Begin forwarded message:

From: Mark Scals <1 -

Date: December 15, 2017 at 9:13:44 PM CST
To: "complaintre.juesti@tcole texas.cov" <complaintrecuesti@tcole.texas, zov>
Subject: report of violations

1 am filing a report of violations either viewed personally by me or by having been made aware
of by other employees within this depariment (Montgomery County Precinct 4 Constable Office)
located at 21130 US 59 Suite C New Caney texas 777357 within Montgomery County Texas.

the current constable, Kenneth Hayden has on more than one occasion, falsified or has directed
other deputies to falsify Tcole records as it pertains to training that include himself as well as
Chief Deputy Barry Welch who has also falsified training records.

In late 2016, [ was ordered to take over all of the Tcole and tciedds records system for our
department but during the meeting, 1 raised serious concems over several deficiencies and
missing and or documents that were not filled out correctly such as F5-R request for new hires,
L2, L3 paperwork not properly processed, missing notarized signatures, as well as employment
applications that were never filled out by deputies that were hired as far back as 2009.

there is record of an audit conducted by tcole in 2016 after  took over that task which showed no
issues, but I did learn that Chief barry welch prior to that ,directed other deputies and clerks to
backdate, notarize paperwork when the deputy was not present. Chief Barry welch, Constable
Kenneth Hayden, along with another deputy reported to Tcole that all had taken the required
basic civil process entered into tcledds on 08-24-2017 which all above mentioned officers only
attended no more than two (2) hours of the twenty (20) hour course and intentionally and
knowing of the false statements reported to Tcole.

Chief Barry Welch, who is a certified instructor, has on more than one occasion,taught classes
that did not have any lesson plans, course study puides, as well as class evaluations and when
issues of inlractions are brought to his attention he has made statements " nobody is going to tell
me what to do”

on 10-03-2017 T adviscd Constable Hayden that a reserve deputy was given a dishonorable F5
for allegations of felony vehicular assault, but was later ordered to change the F5 to "honorable"
status although I sought a second opinion frotn Tcole which agreed that that was the
dishonorable discharge was correct.
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over scveral years, other deputics have personally taken online classes such as less than fuil
access TCIC, FEMA, and other classes for both Constable Hayden and Chief Barry Welch which
are located in the sergeant's office, there is a complete answer list for the TCIC course which is
common knowledge to all and that most or all of the Fema and TCIC classes were taken on one
computer.

Constable hayden, in 2015 while attending the Bill Blackwood LEMI of Texas course located in
San Antonio or Austin, directed another Investigator to come to his hotel and write an essay or
white paper and presented it to the college as his own writings.

I would ask that before starting this investigation, to please contact me by cell at 832-971-2008

in order to provide further information or assistance because of prior investigations, the constable
and chief welch will go to extreme measures to cover up evidence of wrongdoing,

thank you, Mark Seals
Captain Montgomery county Pct 4 Constable Office.
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BRETT W. LIGON
Diistrict Attorney
-9th Fudielal Diistrict
Mitheel R, Holley Christophier B, Smith, Chief Investigator
First Assistant District Atiormey Meii::P 5. Appleton, 'ﬁ?&?im;sﬂa,

August 1, 2018

Ms. Adrienne McFarland

Deputy Attorney Generdl for Criminal Justice

Office of the Atforney General

P.O, Box 12548

Austin TX 78711-2548

Re:  Request for assistance in the investigation and potential prosecution.of Montgomery Cotinty Constable
Kenneth “Rowdy” Hayden, chief deputy Bérry Welch, and deputy constables Cory Amold and Bryen
Hosler.

Dear Ms, McFarland:

I respectfully request that the Office of the Aftorney General assist this office by assuming responsibility for a
pending criminal investigation of Montgomery County. Constdble Kenneth “Rowdy” Hayden, shief deputy
Barry Welch, and deputy constables Cory Ariwld and Bryan Hosler, and by representing the State of Texas in
any-criminal progeedings which may arise out of that investigation.

An jnvestigator employed by the: Texas Commission on Law Enforcement has investigated the alleged
falsification of records of required lieensee training, and now seeks to présent the results of that ifivestigation to
a prosceutor for review and possible presentment to & grand jury.

Because of my long-standing personal and professional association with Constable Hayden, T have determined
that it is appropriate that I recuse myself from participation in this ‘investigalion and seek appointment of a
qualificd district attorney pro tem. I believe that the office of the attorney general would be well-suited to
complete this investigation and o represent the State in any grand jury proceedings and criminal prosecutions
which may arise out of iL.

Please contact me if you have any questions regarding this request. Thank you very much for your
consideraiion in this regand.

Warm tegards, )

<1 .
Sud o b
BRETT W.LIGON
Lee G. Alwdrth Building, 207 W, Phillips, 2nd Fioor, Canrge, Texas 77301,
Ph: 9365397800 Fax: 935-760-6940
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CASE INFORMATION

Case Number 18-01-0235

Investigator: Sgt. Michael A. Watts

Offense: Falsifying Training Records

Licensee: Montgomery County Constabie Pct. 4
Summary:

On 01/08/2018, TCOLE received a complaint in reference to members of
Montgomery County Constable Office Pct. 4, falsifying training records and not
attending mandatory training, The complainant stated certain officials of the
Montgomery .ounty Constabie Office , <t. 4 had on numerous occasions have
failed to completely attend training courses after signing the sign-in rosters and
falsified TCOLE documents. The complainant identified the following courses
where violations might have occurred:

Civil Process Class 08/23/17 - 8/24/2017
Swift water rescue 05/04/2016
INVESTIGATION:

01/08/2018

On 01/08/2018, the above case was assigned to me for review. Upon review, of
the complaint, | identified the complaint as Mark Seals, of the Montgomery
County Constable Office Pct. 4. Complainant stated in the complaint, he had
personally viewed and been made aware of Constable Kenneth Hayden and Chief
Deputy Barry Welch and possibly others, falsifying training records and failing to
completely attend training courses after signing the log in sheets.

Page 1 of 45

Case No. 18-01-0235 10 of 411



Seals also stated in the complaint in late 2016 he was assigned to take over all the
TCOLE records pertaining to licensed peace officer appointed to the department.
While checking the files, Seals noticed numerous deficiencies pertaining to
missing and or documents that were not filled out correctly such as FS-R requests
for new hires, L2, L3 paperwork not properly processed, missing notarized
signatures, as well as employment applications that were never filled out by
deputies that were hired as far back as 2009.

Seals stated in the complaint when he addressed the issue with Constable
Hayden; Hayden removed him from the position of TCOLE manager. {Note: The
complaint also included non-jurisdictional issues within the department. These
complaints were later addressed with Seals and he was instructed which agency

to contact)

Seals also indicated in the complaint Chief Barry Welch, who is a certified
instructor, has on more than one occasion, taught classes that did not have any
lesson plans, course study guides, as well as class evaluations and when issues of
infractions are brought to his attention he has made statements" nobody is going
to tell me what to do". Captain Seals did not specify what classes Welch taught
that did not have proper TCOLE documents.

Seais specifically asked in his written complaint to contact him prior to starting
the investigation so he could provide further information. Seals stated Constable
Hayden and Chief Welch would go to extreme measures to cover up evidence of

wrongdoing.

01/23/2018

On 01/23/2018, | made telephone contact with Captain Mark Seals and explained
| was investigating his compliant. Seals started out by saying that part of his duties
were to oversee and be responsible for all of the Texas Commission on Law
Enforcement (TCOLE} files. During his oversite, he noticed Constable Hayden and
Chief Deputy Welch did not have the adequate training hours up to date during
the 2016 training cycle. Seals did not elaborate any further on what training hours
or courses they were missing. He said he addressed it with Constable Hayden and

Page 2 of 45
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Skero did not go into details about what discrepancies he noticed while inspecting
the TCOLE files)

I asked if Skero remembered which training files had discrepancies and he stated
Constable Hayden and Chief Deputy Barry Welch. He stated he could not
remember which training courses had discrepancies.

Skero told me he recalled a civil process course in 2013 that he did not attend but,
received full TCOLE credit. | asked Deputy Skero what date the course was
conducted and he stated he could not remember, but Deputy Paul Cassidy may
remember since he was the instructor. { was later able to confirm through TCOLE
PSR that Skero did receive credit for “Basics of Civil Process” training on 8/20/13
(20 hours). Skero provided me with Cassidy’s contact information.

| asked Deputy Skero if he would be willing to meet with me and provide me with
a written statement and he stated he had no problem assisting TCOLE.

01/25/2018

On 01/25/2018, | spoke with Captain Doug Skolaut and advised him about the
complaint | had received. | also addressed the information | had been given by
Seals and Skero. Captain Skolaut instructed me to get with Investigator Sgt. Mike
Hobbs {TCOLE) and coordinate dates and times to go to Huntsville so we could
meet with the complaint and witness’ to obtain statements.

| contacted Sgt. Hobbs and provided him with details of the case | was
investigating and requested his assistance. Sgt. Hobbs and [ agreed to meet in
Huntsville on Tuesday the 30" day of January 2018.

01/26/2018

On 01/26/2018, i pulled the Montgomery County Constable Office Pct.4 (MCCP 4)
condensed summary of officers from the Texas Commission on Law Enforcement
Data Distribution System (TCLEDDS). A copy of the condensed summary will
remain with the case file. {See Tab #4 “PSRs”).

Page 4 of 45 ..
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01/30/2018

On 01/30/2018, | drove to Huntsville, Texas and met with TCOLE Sgt. Investigator
Michael Hobbs. { briefed Sgt. Hobbs on the information Seals provided me and
that | had scheduled to meet with him and possibly three other witnesses.

We met Seals at the Huntsville Police Department and obtained a written
statement. His official statement is in case file (See Tab #2 “Statements”). A copy

of his statement is below:

State of Texas Case Number 18-01-0235
County of Walker

Before me, the undersigned authority, on this day personally appeared Mark Seals and after being by
me duly sworn, upon oath deposes and says:

My name is Mark David Seals. | am 49 years old and my date of birth is 01/17/1969. My telephone
number is 832-371-2008. I am currently employed by Montgomery County Constable Pct. 4.1 am
currently an Administrative Captain and been employed at Montgomery County Constable Pet. 4 for
approximately 9 years. My PID number is 25035.

I am currently talking with Texas Commission on Law Enforcement Sergeant Investigator Michael
Watts and Sergeant Investigator Michael Hobbs. | have been asked to give a statement in reference to
training issues invalving Montgomery County Constable Pct. 4. Constable Kenneth “Rowdy® Hayden

and Chief Barry Welch.

Sgt Watts asked when he started neticing some training issues. | advised | had started working at the
Constable office in 2009 when Constable Hayden won election. | told Sgt Watts everything had been
going well until about 2 years after taking office. ) told Sgt Watts | started noticing issues with search
warrants and raids of houses. | told Sgt Watts that ane of the deputies by the name of Kevin Cooke

quit the Constable Office due to him worrying about getting in trouble for illegal activity going on
during search warrants. | told him of one incident where | saw one of the deputies apen a drawer and

dump marijuana on the floor and make an arrest for plain view,

| told Sgt Watts during a foot pursuit of a suspect, | witnessed Constable Hayden dunk the suspect
under water prior to taking him back to the patrol car.

Sgt Hobbs asked me if | noticed any wrong doing with training records or teaching. I told Sgt Hobbs
one course called swift water rescue training where Welch taught the class, but most of the time they

wauld just throw a rope into the rver.

Sgt Watts asked me if | ever saw any type of lesson plans or signed any type of training roster for the
swift water class. | told Sgt Watts the last time | was at a swift water class | did not see any rosters or
sign a roster. | told him the last class | took was most likely last year.

Page 5 of 45
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Sgt Watts showed me a list of training reported by Montgomery County Canstable Pet. 4 reported to
TCOLE and ] painted out the swift water course taught on 05/12/2016. | took the class and | believe
Barry Welch taught the ciass. | told Sgt Watts the class lasted only 4 to 5 hours not the full 8 hours
that was reported.

5t Watts then showed me a Civil Process course which was taken on 8/24/2017, | told Sgt Watts | did
not attend the course, but Deputy Coary Amoid told me it only took less than 2 hours to teach it. | tald
5gt Watts Deputy Bryan Holser would also be a good witness to taik too.

Set Watts asked if | was given the task to handle all TCOLE files. | told him | was given the
responsibifity in early 2016. That is when 1 started noticing a lot of files like L2s, L3s, and F5Rs that
were not completed correctly. Some of the discrepancies were no signatures from Drs., no dates on
paperwork, Etc. | felt like it was a big problem with all the discrepancies and | brought it to the
attenttion of Constable Hayden. | was told by Constable Hayden to, “Take Care of It”. Sgt Watts then
asked me what | belleved what, “Take Care of it”, meant and | told him to fix it any way [ could. | did
not fix any deficiencies. ) told Sgt Watts | got up and walked out of Constable Hayden’s Office after
having a verbal argument about the deficiencies.

Sgt Watts asked me if | was ever ordered by anyone to change any paperwork and | told him | was
never ordered to change any type of paperwork by Constable Hayden, or Chief Barry Welch.

Sgt Watts then asked me if there were any other training issues I noticed and | told him | was toid,
Deputy Cory Arnold told me he had written a term paper for Constable Hayden while attending a
leadership course in San Antonio.

5gt Watts then asked if | knew of any other training issues that | have been involved in. | told him |
was unaware of any other training Issues that | was personally involved. | then told Sgt Watts |
remembered when we had an officer involved shooting an Monday 10/17/2017, where Chief Welch
and 5gt Warwick were attending a leadership class in Fort Bend County but were called out of class to

corme to the scene.

Sgt Watts then showed me Chief Welch’s PSR and 1 pointed out the ieadership styles he attended on
10/17/2017 at Gus George LEA. | then told Sgt Watts the crime scene log will show Welch and
Warwick was on scene and not in class. I said | was unsure if they attended the second day, but |
believe they did not. | told Sgt. Watts there Is a news article en line where it shows the scene and
Warwick on scene not in class. | know Welch was also there.

01/31/2018

On 01/31/2018, Sgt. Hobbs and | drove to the Tomball City Hall so we could meet
and interview Paul Cassidy. During his interview, Cassidy provided us with a
written statement. His official statement is in case file (See Tab #2 “Statements”).

A copy of his statement is below:

Page 6 of 45
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State of Texas Case Number 18-01-0235
County of Harris

Before me, the undersigned authority, on this day personally appeared Paul Rodney Cassidy and after
being by me duly sworn, upon oath deposes and says:

My name is Paul Rodney Cassidy. 1 am 49 years old and my date of birth is Gl My telephone
number is | | 2™ currently self-employed. I am currently not a peace offlcer and | last
worked at the Montgomery County Constable Pct. 4 and resigned July 2016. My PID number is [

| am currently talking with Texas Commission on Law Enforcement Sergeant Investigator Michael
Watts and Sergeant Investigator Michael Hobbs. | have been asked to give a statement in reference to
training issues involving Montgomery County Constable Pct. 4. Constabie Kenneth *Rowdy* Hayden

and Chief Barry Welch,
Sgt Watts asked me what position | fast held when I resigned and | told him Deputy on patrol,

5gt Watts handed me my PSR {Public Service Records) and asked me to review and make sure it
appears correct. | have reviewed the PSR of my training and it appears to reflect all my training and it
appears accurate. 5gt Hobbs then asked me to look and see If there were any courses that | got credit
for and did not attend or did not attend the full hours. Everything [ see on my PSR is corvect.

Sgt Watts asked me if | attended any course where he saw Constable Hayden or Chief Welch sign the
training log and did not see them attend the full course. I told Sgt Watts that ) did not have personnel
knowledge or did not attend any courses with Hayden or Welch.

5gt Watts asked if | knew or heard of any course that occurred where the staff did not attend. | told
Sgt Watts If was common talk around the office that the, “Command Staff” would go to training, like
the Swift Water Rescue and it would be a river party trip.

5gt Watts asked whom | considered the, “Command Staff”, and I told him, Hayden, Weich, Seals,
Warwick, and Ciendennen.

Sgt Watts then handed me the PSR of Hayden and he asked me to review it. | pointed out the civil
process courses taken on 8/24/2017, and told Sgt Watts that class was most lkely not attended by
anyone of the list, They were just signed off on it by the instructor Ricky Ford. | told Sgt Watts Ricky
was the kind of Instructor that would just have them sign the roster and not teach the full 20 hour
course. | believe this due to how busy the four people on the list are.

I told Sgt Watts TCOLE should look into any courses that are taught at Montgomery County Constable
Pct. 4, Due to the fact it was too easy for the deputies walk In and sign the roster and leave,

Sgt Watts then handed me Barry Welch’s PSR and had me look over it and.see if | knew any courses
that did not look correct. 1 did tell Sgt Watts that a lot of the online courses where taken by Sgt
Warwick for other people. | told him an ex deputy by the name Jimmy Cox would have good
information on the on line courses.

Page 7 of 45
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| then told Sgt Watts in late 2013 { taught a Civil Process course with in our agency and approximately
4 hours into the course Brian Skero was called out of the class by Constable Hayden to go do traffic
enforcement. | told Chief Welch that Brain Skero did not finish the course. | was then told by Chief
Barry Weich “don’t worry about it” and we’ll take care of it. | was led to believe he meant the
command staff. A short time after that, | was contacted by Chief Welch and called into Lt.
Clendennen’ s office and | was ordered to administer the Civil Process test he had missed out on. |
then read him, Skero, the test questions and discussed the answers.

Sgt Hobbs then asked what | meant by, “discussing the answers” and | said | gave him the answers to
the test. '

Sgt Hobbs asked if | knew it was wrong and | stated, | did at the time, but | knew my shift would
change and other stuff would happened and | was worried about losing my job had | not administered

him the test.

Sgt Watts asked if | knew any other training issues and ) told him that’s all ) know about and { would
testify on what ) have told you.

When Sgt. Hobbs and | completed the interview with Cassidy, | met with James
Cox and Sgt. Hobbs met with Deputy Skero. During his interview, Cox provided me
a written statement. His official statement is in case file (See Tab #2
“Statements”). A copy of his statement is below:

State of Texas Case Number 18-01-0235
County of Harris

Before me, the undersigned authority, on this day personally appeared James Edward Cox and after
belng by me duly sworn, upon oath deposes and says:

My name is James Edward Cox. | am 63 years old and my date of birth is| ]I *y telephone
number is | - ' 2™ currently retired. | am currently not a peace officer and 1 Jast worked at
the Montgomery County Constable Pct. 4 and retired October 2016. My PID number is [

I am currentiy talking with Texas Commission on Law Enforcement Sergeant Investigator Michael
Watts. [ have been asked to give a statement in reference to training issues involving Montgomery
County Constable Pct. 4. Constable Kenneth “Rowdy” Hayden and Chief Barry Welch.

Sgt Watts asked me when | started working for Constable Hayden and | stated when he was first
elected in 2009,

Sgt Watts asked if | had personally see any training fraud going on while working there and | told him,
I never took a TCIC class while empioyed at Montgomery County Constable Pct. 4. Sgt Ricky Warwick
would take all of the courses for ail employees including me. Sgt Warwick would complete the course
and the certificate of completion would be lying on my desk.

Page B of 45
Case No, 18-01-0235 17 of 411



Sgt Watts then showed me all the courses reported by Montgomery County Constable Pct 4 and | told
him | did not see any courses that | attended during the period. | also looked under the courses
reported by Roman Forest Pd and | did not notice any courses | had taken.

Sgt Watts then asked if | remember any courses taken where certain people were signed on the roster
and did not attend or left prior to the course being completed. [ told Sgt Watts there were numerous
in house courses taken where the upper administration would walk in an after signing the roster

would {eave.

Sgt Watts asked me if | remembered when the courses were put on and | stated | did not remember
but they were a while back.

Sgt Watts asked if [ could identified the upper administration and | told him, Kenneth Hayden
{Constable), Barry Weich {Chief Deputy), Mark Seals {Captain), Buck Clendennen {Lt.), and Sgt
Warwick.

Sgt Watts asked if I could remember any other incidents dealing with training and | told him no.

After | completed my interview with Cox, Sgt. Hobbs provided me the written
statement made by Deputy Skero. His official statement is in case file (See Tab #2
“Statements”). A copy of his statement is below:

STATE OF TEXAS
COUNTY OF Harris

AFFIDAVIT

Before me the undersigned authority, on this day personaliy appeared Brian Skero, who after being
duly sworn, upon cath deposes and says: On 02/01/2018 | gave this statement to Sgt. Mike Hobbs. My
name is Brian Skero. My birth date is[JlJll! 2m appointed as a Deputy Constable at Harris
County Pct. 3. My telephone number is || NG

Sgt. Hobbs asked me to review my Personal History Statement in regards to the agency [ was formerly
appointed at. That agency is Montgomery County Constables Office Pct. 4. | worked there as a Deputy
Constable assigned to narcotics. While looking at my PSR I told Sgt. Hobbs that | never took Basics of
Civil Process which is listed on my training history. According to my PSR I received 20 hours of training
on 08/20/2013.

During that time 1 was working on a narcotics case. [ was not in that ¢class for no more than about 5
minutes when | had to leave and work on my case. | never returned. I do not remember taking the
test for that class. | do remember my Constable Kenneth Rowdy Hayden told me to worry about my
narcotics and he would take care of my civil process class. Constable Hayden, Chief Deputy Welch,
Brian Dunn, Josh Bergland were with me during that narcotics case and | know they did not attend
that Civil Process class either. | can only assume the constable ordered Paul Cassidy who taught the

Civil Process Course to just give me the hours.
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Any time I took the NCIC/TCIC course that is mandatory for me to be on that system 1 was glven the
answers by Sgt. Warwick. it was common knowledge that If the Constable and his command staff
went somewhere to take a course they never attended those courses.

They were all party trips. [ think some of those trips were not actually TCOLE related training courses
but ! am not sure. While | was in Narcotics there was a case that we seized money and drugs and a
large amount of power tools all new in the baxes. They were placed in the Pct.4 barn where we stored
evidence. The day after the seizure the power tools came up missing. [ told Sgt. Warw!ck that the
items were missing and he wanted to know if my team took them and | told him no.

The last | heard the video was mysteriously shut off during the theft and Deputy Chief Welch actually
has the tools and as of last week they were used to put up campaign signs for Judge Metts who is
running for commissioner, The case has since gone to court and the tools were awarded to the county
but at the time they came up missing they had not been awarded and the ¢ase had not been to court.

Sometime during 2016 | was injured and was placed on light duty. | don't remember the dates. [ was
assigned to look thru the files and had a TCOLE check list to make sure we had the proper paperwork

in
our officer's files as required. | found several forms missing like L2, and L9's and some officers had no

applications. | brought all these issues up to Deputy Chief Welch and Lt. Ciendennen. | was suddenly
reassigned the next day to simply reading offense reports.

I began to review all the statements to determine if any TCOLE violation may have
occurred. During our interview with Seals he pointed out a Swift Water Class
taught on 05/12/2016, which was taught by Berry Welch, had lasted only 4to 5
hours and not the full 8 hours as reported to TCOLE. | showed Seals a Civif Process
course taken on August 23-24, 2017 and Seals did not attend the course, but
Deputy Cory Arnold told him it took less than 2 hours to teach. Seals also said
Brian Holser would be a good witness to talk to in reference to the Civil Course.

Seals also reported that on October 16-17, 2017, Chief Welch and Sgt Warwick
attended a Proactive Leadership course at Gus George Police Academy and were
called out of class for an Officer Involved Shooting.

I showed Seals a copy of Chief Welch’s PRS, and | pointed the Proactive
Leadership Course he attended at Gus George Police Academy. Seals stated the
crime scene log would show Welch and Warwick were at the shooting scene in
Woedlands and not in class. Seals stated he was unsure if Welch and Warwick
attended the second day and believed they had not.
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During the interview with Paul Cassidy, i asked if he knew or heard of any courses
where the staff of Montgomery County Constable Pct. 4 did not attend. Cassidy
stated common taik around the office was, that the command staff would go to
training, like the Swift Water Rescue, would be a river party trip. [ asked Cassidy
whom he considered as the command staff and he repiied, Hayden, Welch, Seals,
Clendennen, and Warwick.

Cassidy advised we should look into any course taught at Montgomery County
Pct. 4, due to the fact it was too easy for deputies to sign the training roster and
leave. Cassidy stated a lot of online course were taken by Warwick for other
departmental personnel and an ex deputy by the name of James (Jimmy) Cox
would have information on those online courses.

During the interview with James (Jimmy) Cox, | asked if he ever personally seen
and training fraud while working a Montgomery County Pct. 4. Cox stated he has
never taken his own TCIC class while employed at Montgomery County Pct.4. He
stated Sgt Ricky Warwick would take the TCIC tests for all employees, including
him. Cox stated Warwick would complete the course and the certificate of
completion would be lying on my desk.

{ asked Cox if he remembered any course where students would sign the roster
and not attend or left prior to the course being completed. Cox stated there were
numerous in-house courses being taught where the upper administration would
walk in and after signing the roster would leave. Cox did not specify any particular

course where this occurred.

| asked Cox to identify the upper administration and he replied, Hayden, Welch,
Seals, Clendennen, and Warwick.

During Hobbs' interview with Skero, Hobbs’ showed him a copy of his PSR. Skero
reviewed his PSR and pointed out the Basics of Civil Process course on his PSR and
stated, I never took this course. The PSR showed he received 20 hours of TCOLE
credit for the Basics of Civil Process on 08/20/2013. Skero indicated he was not in
the class more than 5 minutes and had to leave due to a narcotics case he was
working on and he never returned. Skero stated he does not remember taking
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any type of test for the class. He stated he remembers Constable Hayden told him
to worry about the narcotics case and that he (Hayden) would take of his Civil
Process Class. Skero stated that Hayden, Welch, Dunn, Bergland, were with me
during the narcotics case and did not attend the Civil Process class either. Skero
stated he only assumed he ordered Paul Cassidy, the instructor, to give them
TCOLE hours.

Skero stated anytime he took the TCIC/NCIC courses, Sgt. Warwick gave him the
answers. Skero stated that it was common knowledge when the command staff
would take an out of town course, they would never attend the full course.

After reviewing the statements to determine if any TCOLE violations occurred, it
appears from the statements that it is a common practice for upper management
not to completely attend courses and alter or falsify training documents. More
than one occasion has Constable Hayden pulled students out of training course
prior to them completing all hours required and having knowledge the students
would receive full TCOLE hours for the course.

06/07/2018

On 06/07/2018, Sgt. David New, Sgt. Shane Norie and | drove to the Montgomery
County Constable Office Pct. 4 office in New Caney to interview Instructor Ricky
Ford, Deputy Cory Arnold, Constable Hayden and possibly other witness’ about
training discrepancies. We made contact with Constable Hayden, Chief Barry
Welch and Captain Seals and Lt, Clendennen. [ explained to the four of them, we
(TCOLE) were looking into a complaint that dealt with training fraud and to be
specific a Civil Process course that was taught on August 23" and 24" 2017.

Prior to asking them specific questions about the training discrepancies, | wanted
to confirm with Welch and Clendennen their attendance at the Proactive
Leadership course at the Gus George Police Academy. Both stated all three
students attended the course even though the sign in roster showed
discrepancies in signatures on the second day roster.
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{Note: See Case Number #18-05-3242 in reference to the Gus George Police
Academy Proactive Leadership training course investigation. My investigation
revealed that all subjects attended the training, however one attendee signed the
sign-in sheets for all three students. This case was investigated separately and

was cleared unfounded}

After speaking to the command staff, we interviewed Deputy Cory Arnold in
reference to the August 23-24 2017, Civil Process Course. His official statement is
in case file (See Tab #2 “Statements*). A copy of his statement is below:

I have been a police officer for approximately 5 years. | attended a Civil Process Class an August 23,
2017 and completed it later in the following week. The course was taught by Deputy Ricky Ford of the

Montgomery County Constable Pct 4 and it was taught in the conference room at the main constabla's
office.

On the first day of class Ford had us sign a training roster. | could not attend the second day of training
because of a prior engagement. When | came back Ford and | discussed what we had gone over on the
first and homework. Sgt Watts showed me an EMC Law Enforcement tralning provider course roster
and asked If | saw my signature on the roster. | pointed out my signature and name and verified it was
my signature. | pointed out that my name was the first on the list.

| was then shown a second EMC Law Enforcement training provider roster and asked if | had signed it.
| pointed out my signature which was the third one down on the list. | also pointed out the
handwritten name was not written by me. | told Sgt New that | took a test on the frst day after the
class was taught. | verified it was my test and it was my handwriting.

After conducting the interview with Cory Arnold, we interviewed Instructor Ricky
Ford. The interview was recorded and a copy of his recording was made part of
this case file. {See Case Tab #12 “Audio Tapes”}

Sgt. New explained to Ford that the class in question was a Basics of Civil Process
he had taught back in August 23 and 24" 2017. Sgt. New showed Ford the
TCLEDDS Roster Id #10414492 which ! printed out prior to our interview. (Note:
Only one sign-in roster for the Basics of Civil Process was located in the TCLEDDS
system, which had been reported to TCOLE). The roster listed four students
attended the class. Ford confirmed he was the instructor for the Civil Process class
that was taught in August 2017. Sgt. New asked if all four people on the list
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attended and Ford stated, “No Sir”. Sgt. New asked who was not in the class and
Ford stated, Kenneth Hayden and Barry Welch. Ford verified Cory Arnold and
Brian Hosler both attended the full course. Sgt. New asked Ford if Constable
Hayden and Chief Deputy Weich were not in attendance in the class, how did
their names got on the roster. Ford stated he did not know and he did not put
them on there. Ford stated after he teaches the Civil Class, he takes the sign-in
roster and alt other TCOLE required paperwork to Roman Forest Police
Department. Ford said Roman Forest Police Department does all TCOLE reporting
for his agency. Sgt. New asked Ford how was it possible that those two names got
on the roster and they did not attend the class. Ford stated he assumed they were
placed on there after he turned them into Chief Carlisle at Roman Forest.

Ford was asked why he thinks the names were added at Roman Forest and he
stated due to the relationship the three have, Hayden, Weich and Carlisle. Ford
stated they are a very tight group. Ford also stated Welch was on the board of
directors for the training provider (Roman Forest). Ford stated once they (Hayden
and Welch) noticed they were short training hours for the cycle, he believed he
went over there to get credit before the TCOLE deadline ended. Sgt. New asked
Ford why he believes they went over and added their names to the roster. Ford
stated he believes Hayden and Welch feel like do not have to follow the rules as
everyone else and do what they want.

Sgt. New asked out of the three, Hayden, Weich, or Carlisle, who does he believe
might have added the names to the roster. Ford said he believes Carlisle added
the names per Constable Hayden. After speaking to Ford, Sgt. New ordered him
not to speak to anyone about this conversation.

After speaking to Ford, Sgt. New, 5gt. Norie and | drove to Roman Forest Police
Department and met with Chief Carlisle. We requested Chief Carlisle provide us
with the training packet Ford gave him for the August 23 -24™ 2017, Basic Civil
Process Course so we could make copies of the documents inside. The packet
consisted of two handwritten sign-in sheets, four course test sheets, four class
evaluations sheets, and other required TCOLE training paperwork. (See case File
Tab #5 “Course Material”)
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While reviewing the documents and prior to returning to MCCP 4 office, we
looked closer at the two handwritten sign-in rosters that were in the packet. The
second handwritten sign-in roster had the same four students filled in as the first
handwritten sign-in roster, We compared the first rosters with the second roster
and there appeared to be discrepancies with the signatures of the students in
attendance. As we reviewed the first handwritten roster, we noticed the ink on
the printed name section was in a lighter type black ink and each line appeared
too been printed from different ink pens. The signatures also appeared to be from
different ink pens. We then reviewed the second handwritten sign-in roster we
noticed it had the course information, names, and date completed in a darker
type ink pen. It appeared to have been written by the same person. Three out of
four signatures also had been signed using what appeared to be the same dark
black in pen. The only signature different on the second sign-in roster was for
Brian Hosler. The signature was completed in a lighter colored black ink pen. The
second sign-in roster also had been missing some information the first sign-in
sheet had such as email addresses and phone numbers. The signatures for
Constable Hayden and Chief Welch appeared to have been signed by the same
person using the same dark ink pen.

After receiving copies of the training files from Roman Forest, we returned to the
MCCO #4 and re-interviewed Ford. | showed Ford the two handwritten sign-in
rosters we retrieved from the TCOLE training file he (Ford) turned into Roman
Forest Police Department. | asked Ford if he wrote the information on the
handwritten sign-in rosters and he verified it was his handwriting on both
handwritten sign-in sheets. Ford again verified that ink pen is he commonly used
by him to filled out the forms.

Ford verified there were four names on the first handwritten sign-in roster and
stated he turned in the first handwritten sign-in roster with the tests to Roman
Forest Police Department. Ford stated when he turned in the first handwritten
day sign-in sheet; it only had two names on it, Cory Arnold and Brian Hosler. Ford
stated it was the only handwritten roster he submitted.
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| than showed Ford the second day handwritten sign-in roster and asked him if he
.remembers turning the second one into Roman Forest Police Department. Ford
stated it was the first time he had seen the second handwritten day roster. Ford
stated he did not recall completing a second handwritten roster.

Ford verified the course was two days and he sent the students home with
homework on thumb drives after the first day. Ford then explained the two
students (Arnold and Hosler) returned for the second day and completed the
course. | asked Ford if Constable Hayden and Chief Deputy Welch were in the
class the second day and Ford said “No.”

Sgt. New asked Ford if he completed one or two handwritten rosters. Ford said he
was positive he had only completed one handwritten roster the first day, due to
fact that on top of the roster it has 23" and 24™ 2017, date on top. 5gt. New
again asked why there were two handwritten rosters and Ford said he did not
know, but agreed it was his handwriting on the second day handwritten roster.
Ford stated he believes it was his handwriting on the second day handwritten
roster, but also believed there are some discrepancies. Ford also stated he would
be surprised if it was his handwriting due to the fact he does not remember filling
out a second day handwritten roster. Ford stated if he were told to put down
Constable Hayden and Chief Deputy Welch on the rosters, he would immediately
have called TCOLE to report the violation since they did not attend.

Ford stated he has been an instructor four years and understands all the rules of
an instructor. ! explained to Ford that | believed he was not being fully honest
with the handwritten sign-in rosters and his statements were not consistent to
what other witnesses were saying. Ford reiterated he did not remember the
second day handwritten sign-in roster. Ford reiterated the students left the first
day and returned the second day. (Note: Arnold statement indicates he had a
scheduling conflict and did not return the second day. He made contact with Ford

a week later to complete the course)

Sgt. New explained to Ford that we knew his handwriting was on the second
handwritten sign-in roster, and that he had put the names of Berry Welch and

Kenneth Hayden on it.
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daily activity and shifts would suffer. Sgt. New asked Ford why it was so important
to get the rosters turned in and Ford stated Carlisle wanted the documents so the
deadline would be meet.(TCOLE cycle ended 09/30/2017)

Sgt. New asked Ford how the tests and evaluations were done and eventually
ended up in the file folder that was sent to Carlisle. After a few minutes, Ford
again answered by saying, he took the tests and evaluations documents to
Hayden and Welch for them to complete. Sgt. New asked Ford again who signed
for Hayden and Welch and again Ford stated he did not sign for them. Ford stated
when he took the documents over to Carlisle he knew he had not gotten Hayden
and Welch's signatures. Ford stated he believes Carlisle would take care of the
signatures if they were not on one the rosters.

[ then asked Ford if anyone else in the department would sign for Hayden and
Welch and he stated, “The only person | would have asked to have signed their
signatures would have been Lt. Clendennen”. | asked why he wouid take the
roster to Lt. Clendennen and he stated, “They are best friends”. Sgt. Norie again
asked when were their names (Hayden and Welch) placed on the roster and Ford
stated when he scheduled the course with Welch. Welch ordered him to put his
name {Welch) and Hayden names on the roster so they could get credit for the

course.

Ford admitted the first day roster was totally fabricated other than Arnold and
Hosler. Ford stated if anyone would have signed the second day roster in the
office; it would have been Lt. Clendennen. He stated he would have only gone to
him, but he did not see Clendennen sign the second day roster.

Once we completed speaking to Ford, we met with Constable Hayden. The
interview was recorded and | made a copy onto a disk that was made part of this
case file. {(See Case Tab #12 “Audio”)

| explained to Hayden the class that was in guestion was a Basics of Civil Process
he had taught back in August 23 and 24™, 2017. I showed Hayden a roster of the
civit class and he verified who was on the roster, Hayden stated the course was
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conducted in his training room at the constable’s office. Sgt. New showed Hayden
the Basics for Civil Process course test and an evaluation. When asked, Hayden
agreed it was his handwriting on both documents. Hayden stated he did not
remember exactly how many hours the course was, but believes it may have been
broken down into a few days. Hayden stated he believes this Civil Process course
was broken down in 4-hour increments or, “8, 8 and 4-hour increments”. Sgt.
New showed Hayden the first day handwritten-hour sign-in roster and Hayden
agreed it was his signature. Sgt. New then showed him the second day
handwritten sign-in roster and Hayden agreed it was his signature. Hayden stated,
“It looks like we all used the same pen, except Hosler”.

I asked Hayden to explain how the course was presented, and he stated they
(students) had class discussions and power point presentation. He stated he also
got homework from the instructor, and Hayden stated it was very hard to have
classes at the office because he keeps being interrupted and has to leave class a
lot, but did not elaborate on how he got the homework assignment. Hayden did
state Ford instructed him te go home a read about, “Subpoenas or something on
citations”. | asked Hayden how he felt about his command staff-ordering people
to do stuff even if it was wrong. Hayden stated he would never order anyone to

do anything wrong.

Sgt. Norie asked Hayden if he attended the Civil Process Class in question and he
stated, “Yes, [ was in that class, yes | was, | was sitting right where you are sitting,
right there”. Hayden said he (Ford) put on two Civil Courses that year and he did
not make the first one. Sgt. New asked if would surprise you, {(Hayden) if the
instructor and students who were in the class said you were not in the class.
Hayden stated he believes they may have been mistaken because he was in the
class, but vaguely remembers. Hayden reiterated he was in the class.

| asked Hayden if he remembered who was all in the class on the second day and
Hayden stated he could not remember who was in the class. Hayden stated he
remembers where he sat, discussion they had, but did not remember who was all
in the class. Hayden also stated he remembers asking for makeup work for some

miss time with Ford,
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I asked if he was short hours at the end of TCOLE cycle and he stated he did not
remember. | again confirmed with Hayden that his signature was on the second
day handwritten roster and he stated it was. Hayden continued to reiterate he

took the class.

Sgt. New explained we had witness’ who stated only two people attended the
class {Arnold and Hosler} and he {Hayden) and Welch were not in there. Hayden
asked if this if was a criminal investigation, and did he need an attorney.

(Note: At the time we interviewed Hayden it had not been determined if my
investigation was an administrative case or a criminal case. Due to the lack of
statements and evidence collected at that time)

Sgt. Norie again reiterated it was not a criminal investigation, and we had
numerous witnesses’ stating he and Welch were not in class. Hayden stated he
could not tell us exactly how long he had been in class. Hayden was asked when
he took the test and he again stated he took the test while in class. Hayden stated
knew he was a distraction to the class due to leaving serval times. Hayden stated
he saw the power point. Hayden stated part of the time he had to leave, but was
in class long enough to see the power point was not good. Hayden then asked
how he did past the review. | told him, anyone could have given him the answers
since the ink writing on the test had two different ink colors. | pointed out the
circles on the test had different ink then his signature.

Sgt. Norie again stated we (TCOLE} knew that he (Hayden) or Welch did not
attend twenty hours of Civil Process Class on August 23-24, 2017. Hayden then
asked what day did he take the test, and we responded, we did not know. Sgt.
New then stated if the test is the indicator, you {Hayden) were there. Hayden
stated again he was there, but may have not been there the second day. Hayden
stated he was one hundred percent sure; he was in one of the classes.

i asked Hayden if we had information from Ford that he was ordered to put his
name {Hayden) and Welch’s name on the handwritten sign-in roster would that
be a correct statement. Hayden denied he ever told Ford to give him credit for a
course he never took. Hayden stated he would never asked Ford, because Ford
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does not like him. Later | asked Hayden why he believes Instructor Ford did not
like him and he began to tell us that when he was elected and came into office,
Deputy Ford was not performing and he (Hayden) made him {Ford} go through a
completely new field-training program.

| asked Hayden if Welch would order Ford to give him and you (Hayden) credit for
a course you all did not attend. Hayden stated he could not tell us what someone

else would say.

| reviewed with Hayden his PSR and pointed out certain courses he had taken and
he verified the information. | again asked Hayden if he attended the course. Civil
Process on August 23-34, 2017, for twenty hours and he stated, “No, not the
twenty hours, that's why | had make up assignments”.

Hayden would not say how long he was in the class and stated he would not
guess. He continued to say he did not know how long he was in class.

Sgt. New again showed Hayden the course tests, evaluations and two rosters and
he described the discrepancies in his (Hayden) handwriting and signatures.
Hayden continued to tell us he attended class, and he completed the tests and
evaluations while in class. He continued to say it was his handwriting and
signatures on the documents we showed him. Hayden stated he would never tell
somebody to fill out any paperwork for him.

While talking to Hayden, he continued repeating he asked for makeup
assignments. {Note: There is no evidence of makeup work) Hayden again was
explained that other witness in class continued to say he did not attend.

Hayden then asked what the repercussions are for him and his Chief Deputy, and |
stated it depends what Chief Weich is going to say. | then asked Hayden what
Welch would tell me and he stated he could not say.

Hayden stated he had been in some of the class and described where he and
others were sitting, but could not remember how long he stayed in class. | asked
Hayden how long he stayed in class and he stated if he had to guess it might have
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been in class for maybe five to six hours on one day. He stated he could not make
the second day. He stated the day he made the class he took the test.

After making the above comments, Hayden stated again he did not make the
second day. | again showed Hayden the second day roster and asked him, if he did
not make the second day, how his signature would be on the second day-
handwritten roster. Hayden then questioned us if Ford signed his name for the

second day.

| then asked if Ford came to him and had him sign for the second day and he
stated, he might have signed it when he asked for make-up work.

{Note: Hayden previously stated in his statement and verified twice it was his
signature and he signed the second day roster)

I told Hayden, | did not believe he was being one hundred percent honest with us
during this interview. Hayden again stated he attended approximately five or six

hours of the course and was in and out of the classroom. Hayden stated he asked
Ford for extra work or make up assignment since he knew he was not in ciass the

full time.

Hayden stated he did not write his name on the test, but he confirmed he took
the test. | then asked if Welch or Clendennen forged his name on the roster and
he stated it looked like his signature. Hayden again reiterated he had signed for
the second day, and it was his signature and, “It would not be out of the normal
to sign, because in my mind he is giving me an assignment”. Hayden stated he
was signing for the hours he was making up. | then asked if Ford gave him a
makeup assignment and he stated, “No | did not make up an assignment”.

| explained to Hayden that he is not to retaliate against any employee involved in
this matter.

I asked Hayden if he had any questions for us and he asked what, “Is the
maximum thing that may go on here”. | explained | was not sure what will happen
and explained the process of our investigation. Hayden asked if hie could get a
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suspension. Hayden asked if it was a criminal matter and  explained ! did not
know until my investigation was complete.

Hayden then stated he wanted us to know that he was not lying and he stated he
was not in the entire class and asked Ford to give him makeup work and in his
mind he thought | was getting credit cause | did what he (Ford) told him to do.
Hayden stated he signed the roster because he believed he completed the course.

Hayden stated we (Class) discussed citations or subpoenas and writs of
sequestration. Sgt. New asked Hayden what his makeup assignments was and he
stated just to read up on citations and writs. Hayden told us he believes if we
asked the students in the class about their conversations about writs, the
students might remember him being in the class.

We completed the interview with Hayden and due to time constraints; we were
unable to interview Chief Deputy Welch.

After reviewing Hayden's audio statement, he admits he only took 4 to 5 hours of
the 20 hour Basics of Civil Process on August 23-24, 2017. Later in the interviews,
Hayden stated he attended 5 to 6 hours of the course and he asked Instructor

Ford for extra work or make up assignment since he was not in class the full time.

When questioned about his signatures on both handwritten rosters, Hayden
admitted his signatures were on both rosters. When Hayden was asked, who all
attended the second day of training, he stated could not remember. When
Hayden was told he had not attended the 20 hour, Civil Process Class on August
23-24, 2017, he stated he had attended one of the classes. When Hayden was
asked if he attended the full 20 hours of Civil Process Ciass, he stated, “No, not
the 20 hours, that’s why | asked for makeup work”. Hayden continued by saying
he attended the course long enough to complete the test and watch some of the

power point presentation.

After reviewing Ford’s audio statement, he was adamant that Constable Hayden
and Chief Welch did not attend the 20-hour Basics of Civil Process course, After
showing the TCLEDDS roster to Ford, he again indicated Constable Hayden and
Chief Welch were not in the class. Ford stated the only two students that
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attended the full course were Cory Arnold and Brian Hosler. When Ford was
asked how Hayden and Welch’s names got on the sign in rosters, he stated he did
know and he did not put them on there. When Ford was asked how it was
possible for their names to get on the roster without attending the class, he
stated that he assumed they were placed on there after he turned ali his
paperwork into Chief Carlyle at Roman Forest Police Department. When Ford was
asked why he believes Hayden and Welch added their names to the roster, he
stated they feel like they do not have to follow the rules like everyone else and
they do what they want.

During our re-interview with Ford, after receiving the training file from Roman
Forest Police Department, he was shown the two handwritten sign-in rosters for
the Basics of Civil Process course taught on August 23-24, 2017. Ford admitted he
had entered the information on the two handwritten sign in rosters, but not the

signatures.

Ford stated when he turned in the first day handwritten sign in roster; it only had
two names on it, Cory Arnold and Brian Hosler. Ford stated that was the only
handwritten sign in roster he submitted. Later Ford admitted it was his
handwriting on the second day handwritten sign in roster, but stated he did not
sign for Hayden or Welch. Ford continued to state that he could not remember
how Hayden and Welch's signatures got on the rosters.

When asked who took the tests for Hayden and Welch, he stated he took the
tests and sign in rosters to them since they were not in class. Ford admitted he
gave Hayden and Welch the tests, evaluations, and full 20 hours of credit for the
Basics of Civil Process Class they did not attend, because Constable Hayden is a
totalitarian Constable and if he (Ford) when against them, {Hayden and Welch) he
daily activities and shifts wouid suffer.

06/08/2018

I made contact with Captain Seals and asked him to explain how employees make
entry into the office building.
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Seals stated the doors are secure and employees gain entry by using an electronic
key card type system. Seals stated an employee would have to use his key card or
follow someone in to make entry into their office area. | requested a copy of all
entries made into the building using the electronic key card for the dates of
August 23-24, 2017,

06/11/2018

On 06/11/2018, | received an email with the door entry information. | started to
review entry times into the building for Constable Hayden and Chief Deputy
Welch. On the 23 and 24™ of August 2017, | noticed Chief Welch made entry
using his key card into the building at the following times:

08/23/2018 14:47:57  Constable Entry Door
08/23/2018 15:49:22  Constable Entry Door
08/23/2018 17:44:47  Constable Entry Door

| did not see any door entry times reported for Constable Hayden on the August
23, 2017.

| reviewed the entry log for August 24, 2017; | noticed no entry times were logged
using their (Hayden or Weich) key card during the day or evening. The door entry
log was placed in the case file. (See Tab # 6 “Door Entry Log”)

On 06/11/2018, Sgt. New and Sgt. Norie drove to Navasota, TX to meet with
Instructor Ricky Ford to get a follow-up statement on inconsistencies between his
recorded interview and the recorded interview we had gotten from Constable
Hayden. Upon their return back to Austin, Sgt. New provided me with Ford's
typed statement and his supplement report. (See Tab #2 “Supplement”) |
reviewed Ford's statement. His official statement is in case file {Tab #1
“Statements”). A copy of his statement is below:

I have been a police officer for 13 years, all of my career at the Montgomery County Constables Office,

PCT 4. Travis Bishop was the Constable that hired me and | have worked for Constable Rowdy Hayden
for approximately 10 years. | am a certified TCOLE instructor for approximately 3-4 years. The only
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classroom instruction | give is the “Basics to Civil Process” and | have also assisted one time with a
patrol rifle course. | have taught this Civil Process class approximately 4-5 times in the time that | have
been an instructor. All of this has been "in house* training and | have not taught any outside agencies
this material. In this time, | have never taught this class to Constable Hayden. | have had Chief Welch
In the March or April Dayshift Civil Process Class for parts of it. He missed the first 4 or 5 hours of Day

1 but was there the majority of the other days.

| have taught the BPOC 8 hour Civil class to the Conroe Police Academy 3-4 times. This is a completely
different class. | am certified with TCOLE in civil proficiency.

On 8/23 and 8/24/17, | taught Baslc Civil Process class ta Cory Arnold and Brian Hosler. Prior to this
class, maybe a week before, Chief Barry Welch came to me and said Arnold needs the class because
he was out of town when the first class was taught and he needed the training before the end of the
training cycle which was coming up. Also, Officer Brian Hosler was a new hire (I belleve a reserve) and
needed the training for the same reason. Welch said, "Put this class together and let me know when

you do it.”

On the first day (8/23/17), | gave the presentation in our conference room. There were no *handouts”
or materials, This first day is lengthy and we get through appraximately 2 of the 4 power points. We
stayed in the conference room for the entire first day. At the end of the first day, | sent them home
with thumb drives. | remember giving Hosler one and copying stuff to Arnold’s personal thumb drive.
At no time can | remember seeing or speaking to Constable Hayden or Chief Welch. | never have given
Constable Hayden any homework or outside assignments related to this class. This class was the first
and only time I've ever given students thumb drives with the power point on them. Typically, the
classes are completed in the classroom/conference room. There is no homework and there would be
no reason to give the students a test on day 1. | do not remember giving the tests to Hosler and

Arnold on Day 1.

On day 2 {8/24/17) we began in the morning, it was just Hosler and me so we finished the class in my
office. There was no reason to fire up the power point and go through ail of that when it was just he
and . This day is usually the writs and a variance of executions and I believe subpoenas and stuff the
deputies don’t typically dea! with and that's why | save it for day 2. Constable Hayden and Chief
Welch were not in class this day either nor did | give anyone any homework on this day, The entire

class was given in my office.

At the completion of the class, | had a conversation with Chief Welch in his office. Chief Welch told me
that he and the Constable needed to receive credit for the Basic Civi! class that ] had just taught
because they needed the credit for the TCOLE training cycle.

| reviewed the written statement Ford provided Sgt. New and Sgt. Norie. Ford
admitted he taught the Basics of Civil Process Class on August 23-24, 2017, and
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that the class was taught to Cory Arnold and Brian Hosler. Ford stated
approximately a week prior, Chief Welch requested he put on a Basics of Civil
Process Class for Cory Arnold due to the fact Arnold was unable to attend two
prior classes that had been taught earlier in the year. Ford indicated since he was
Field Training Brian Hosler, a new hire, he also had him attend the course.

Ford indicated on the first day, August 23", 2017, the presentation was done in
the conference room at the constables Pct. 4 office. Ford stated he went through
2 of the 4 power points. Ford stated he sent thumb drives home with Arnold and
Hosler. Ford stated that at no time did he remember seeing or speaking to
Constable Hayden or Chief Welch during this course. Ford stated that Constable
Hayden was never given any outside homework or makeup work outside this

class.

Ford stated on the second day, August 24, 2017, he and Hosler finished the class
in his office. Constable Hayden or Welch was not in the second day class nor did
he give out any homework on that day. Ford stated at the completion of the
course, him and Chief Welch had a conversation in his (Welch) office. Chief Welch
told Ford that he and the Constable needed to get credit for the Basics of Civil
Process Class so they could get the credit for the TCOLE training cycle.

06/12/2018

Sgt. David New, Sgt. Norie and | traveled to Harris County to interview Constable
Hayden, Chief Deputy Welch and Deputy Hosler and obtain written statements.
The interviews were scheduled to take place at the Montgomery County Sheriff’s

Office that morning.

On the evening of 06/11/2018, | received phone calls from Attorney Greg Gable
(Hosler’s Attorney), Attorney Bridgette Brumbaugh {(Welch’s Attorney), and
Attorney Paul Amen (Hayden’s Attorney) requesting to meet at the “CLEAT” office
in Houston due to they did not want their clients to be seen at the sheriff’s
department We agreed to meet at the “CLEAT” office at 10:30 am.

Once we arrived at the “CLEAT” office located at 9800 Northwest Freeway in
Houston, we met with Attorney Brumbaugh who stated Chief Welch was running
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late. Once Chief Weich arrived, Sgt. New, Sgt. Norie and | spoke to Welch with his
Attorney present and he provided a written statement. His official statement is in
case file (Tab #3 “Statements”). A copy of his statement is below:

I have been a police Officer for 23 yearsand 7 months. | am currently speaking to Sgt Watts, Sgt New
and Sgt None of the Texas Commission on Law Enforcement, aiong with my Attorney Bridgett
Brumbaugh.

I have heen asked to give this statement in reference to a Basic of Civll Process on August 23, 24 2017,
| was asked if | had remembered attending the class and | told them | attended the class of the 23™
but | do not remember the | told them | double booked classes and | had asked Instructor Ricky

Ford to schedule for the evening of the 23rd because | was attending a FEMA ICS 300 class at Roman

Forest Poilce Department.

The FEMA Class was a 3-day class and was taught by Shannan Sharp. I then was shown two sign-in
rosters for the clvil course and was asked to identify my signature. | pointed out that my signature
appeared to be on both sign-in rosters for the 23 rd and the 24™. The second day

{24th) signature looked like my "B" and "¥" but | am not a fully confident it was my signature on the
second day. | was asked if someone would have signed my name and | know no one signs my name.

1 also showed a photograph of me sitting in a chair relaxing in the same training room the course was
instructed. The date on the photograph was August 23, 2017, at 4:08 pm. | also provided TCOLE some
text messages | had sent to Ricky Ford from Monday August 7, 2017. | asked Ricky Ford if he could give
the Civii Class at 3:00 pm. ) was in the FEMA ICS 300 on the 23" from B:00 am, to 3:15 pm, based on
my wife telling me | worked from 8 am until midnight.

| attended the FEMA class for 3 days, but don't remember how many hours each day was. | know |
brought my welding helmet from home so people could view the eclipse on that day. The first day |
remember | knew we talked about eviction at a camp ground, but I cannot remember the second day
on the 24, | told them | believe | had some emergency management meeting on the 24 t due to the
fact we were preparing for Hurricane Harvey.

| was shown a civil process test and course evaluation sheet and | told them it was my handwriting,
but | do not remember when | fifled it out. | don't recall getting any homework from the civil class for
the night, but | may have as we have recelved homework in the past classes. This class runs into my
memory of some of the iast civil classes. Due to the planning on the impact of Hurricane Harvey 2017,
I am having a hard time remembering any events on Thursday or Friday, other than emergency
operation planning of different types. I do recall one of our Deputies was invalved in a fleet accident
on Thursday.

There is a possibility | received a thumb drive or hand out for this training class, but | am unable to
locate such items in my office. There is a possibility we took this class discussion to a place to eat
during the training, but unsure on what day, location, or time.

During the interview with Weilch, he provided a photograph copy of a photograph
of him, which depicts Welch sitting and relaxing in a conference room. The date
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on the photograph was Wednesday 23", 2017, at 4:08 pm. Weich also provided
text messages he provided to Instructor Ford on August 07, 2017. The text
messages were chain of texts between Welch and Ford in reference to the August

23-24, 2017, Civil Process Class.

We interviewed Constable Hayden with his attorney present. Constable Hayden
provided a written statement. His official statement is in case file (Tab #3
“Statements”). A copy of his statement is below:

| have been a police officer for 25 years. | am currently talking to Sgt Watts, Sgt New, and 5gt Noire of
the Texas Commission of Law Enforcement in reference to a Basic Civil Process that was scheduled on
August 23, 24, 2017, at the Montgomery County Constable Office.

| was shown a sign-in sheet with a date of Aug 23, 24, 2017, and | was shown a signature of my name.
| verified it was my signature on the first day sign-in sheet. | remember the course started at around
3:30 pm, because we were at a FEMA course on Aug 23, 2017, at Roman Forest Police Department. |
am not sure when Chief Welch eriginally had the Civil Process scheduled. During some point during
the class, I recall we started out with a power point and a discussion about a writ of sequestration. |

can't remember which day it was.

I was then shown a second sign-in sheet and pointed to a signature which | said | don't know if the
signature on the paper was mine. | was asked if anyone else would have signed my name and [ said,
"NO" and I won't even use a stamp signature. | was then shown a Civil Process test sheet and | do
remember doing the test, but don't remember if it was taken at the beginning or end of the class. |
was also shown a critique of the class and verified it was my handwritten. | don't remember if it was
filled out on the first or second day. | have trouble remembering what happened on the second day of

the training.

| remember having a conversation with Ricky Ford about trying to make up work, due to the fact | had
missed some hours in the class. | believe | physically took at least 6 out of 20 hours. {Not including any
makeup assignments) | am unsure of the exact number of hours I attended. | provided a copy of a 2
photos I found on my cell phone of a picture of me in the ciass that | sent to my wife after she told me
she was in class at the same time | was. The other picture was of other students in the civil class. It

was dated on Wed. Aug 23, at 3:56 pm.

During the interview with Hayden, he provided me with two copies of
photographs; one of him in the conference room taking a, “Selfie” and the second
photograph was of Ford, Arnc;ld and Hosler in the same conference room. Both
photographs depicted the date as August 23" 2017, at 3:56pm. Hayden stated he
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found the photos on his cell phone that he had sent his wife because was
attended another class at the same time he was.

The three copies of photographs and text messages provided to me by Constable
Hayden and Chief Welch were made part of this file. (See Tab #8 “Text Mgs-
Photos”) These photographs and text messages appear to be from August 23,
2017.

Once Constable Hayden and Chief Welch’s interviews were complete, Sgt. New,
Sgt. Norie and | drove to the Houston Police Officers Association building located
at 1600 State St. in Houston to meet with Deputy Hosler and his Attorney. Once
we arrived, we meet with both of them and Hosler provided a written statement.
His official statement is in case file (Tab #3 “Statements”}. A copy of his statement

is below;

|, Deputy B. Hosler with Montgomery County Pct. 4 Constable's Office, attended @ 2-day Civil Process
Course in August 2017, | attended both days of the class. This course occurred in the evening time in
the conference room at the Constable's offlce in New Caney, Texas. The two occupants that |
remember being there in the class on the first day were Constable Hayden and Deputy Chief Weich. |
da not remember who the other occupants were but | do remember that there was at least one more

person in the class.

The reason | remember those two people being in the class is because since being hired on as

a reserve deputy that was the first time | had sat in the same room with the Constable and Deputy
Chief, who are the two highest positians in the agency and | was nervous about it. } was hired as 3
reserve deputy in June 2017 so | was new to the agency. | do not know how long both the Constable
and the Deputy Chief were in the class for the first day.

| believe they stepped out at some point, but | don't recall if they returned or not. | remember they
were seated behind me. We were given a flash drive for homework to watch a power point. | do not
remember who was in the class or where the class was held the second day, but | was present and do
not know who else was. | recall signing my name on the roster, but cannot tell you what other names
were on it. | did not sign anyone else's name on the roster and have no knowledge of anyone else
doing so. After viewing the roster presented to me, | recognize my signature on both rosters and ! was
present both days. After viewing the test, | recognized my handwriting (name) and recall taking the
test. | also viewed the evaluation presented to me and recognize my handwriting on the Instructor

evaluation form.

Page 30 of 45
Case No. 18-01-0235 39 of 411



06/13/2018

! started reviewing the statements provided by Constable Hayden, Chief Welich
and Brian Hosler, Both Constable Hayden and Chief Welch indicated they had
double-booked courses and attended a FEMA 300 class on August 23 and 24™
2017, prior to them attending the Basis of Civil Process course, which had
reportedly started at around 3:30 pm.

When Welch was shown the two handwritten sign in rosters for August 23-24,
2017, and he pointed out both of his signatures on the rosters. Welch stated the
signatures on the second handwritten roster look liked his, ‘B” and, “Y” but was
not fully confident it was his signature on the second handwritten roster. When
Welch was asked if someone else would have signed his name, he stated, “No one

signs his name”.

When asked about the Civil Process class, Welch remembered the first day they
talked about evictions campgrounds, but could not remember the second day of
the course. Welch stated he believes he had some emergency management
meeting due to the fact they were preparing for Hurricane Harvey.

When shown the test and evaluation for the Basics of Civil Process Course, Welch
admitted it was his handwriting, but he could not remember when he filled it out.

When asked about homework from the Basics of Civil Process Course, Welch did
not recall getting any homework assignment. He did stated he may have received
homework in a past class, and stated this class {August 23-24, 2017) runs into his
memory of other civil classes. Later in the interview, Welch stated it is possible he
received a thumb drive or a handout of the training class, but he was unable to

locate either in his office.

Weich stated due to the impact of planning for Hurricane Harvey, he was having a
hard time remembering any events for Thursday and Friday, other than
emergency planning of different types.

Welch stated there was a possibility they took the class discussion to a place to

eat during the training, but was unsure of the date, location and time.,
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Hayden was shown the first handwritten sign in roster for the August 23-24, 2017,
Basics of Civil Process Class and he verified it was his signature on the first sign in
roster. Hayden indicated he remembers the course started around 3:30 pm,
because he was in a FEMA course earlier the same day at Roman Forest Police

Department.

Hayden stated he recalled the course started out with a power point and a
discussion about writ of sequestration, but he could not remember which day it
had occurred. Hayden was shown the second handwritten sign in roster and he
stated he did not know if the signature on that sign in roster was his or not. When
Hayden was asked if someone else would sign his name, he stated, No and that he
does not even use a stamp signature pad.

Hayden was shown the civil process test sheet and stated he remembers doing
the test, but could not remember if it was taken at the beginning of the class.
Hayden was shown the class critique and he verified his handwriting, but did not
remember if it was filled out the first of second day, but Hayden went on to say
he was having trouble remembering what happen on the second day of training.

Hayden stated he remembers having a conversation with Instructor Ford about
trying to make up work, due to the fact he had missed some hours in the class.
Hayden stated he physically took 6 out of 20 hours, not including any make up

assignments. Hayden then stated he was unsure how many hours he attended.

Brian Hosler had written statement prepared prior to our interview. Holser
indicated he attended both days of the Basics of Civil Process course (August 23-
24, 2017). Hosler indicated the course was conducted in the evening time at the
conference room at the Constables office in New Caney, and he remembered
there were two occupants in the first day class as being Constable Hayden and
Chief Welch. Hosler did not remember you the other occupants were, but did
remember there was at least one more person in class.
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Hosler stated he was hired as a reserve deputy and this class was the first time he
sat in the same room with the constable and deputy chief, who were the two
highest positions in the agency, and he was nervous about it. Hosler did state he
did not know how long the constable and the deputy chief were in the class on
the first day, but believed they stepped out at some point. He stated he did not
recalt if they returned or not.

Holser stated he did not remember who and where the class was held the second
day. Hosler stated he recalled signing his name on the roster, but could not recall
what other names were on it. Hosler stated he did not sign anyone else name on

the roster and had no knowledge anyone else doing so.

Hosler stated he recognized his signature on both the handwritten rosters and he

was present for both days.

After reviewing the statements of Hayden, Welch and Hosler, | pulled the training
Roster for the FEMA Int. ICS Exp. Incident Class taught on August 21-24, 2017, at
Roman Forest Police Department. According to the TCOLE roster, twenty six {26)
students attended the training course. On the training roster, i did see that
Kenneth Hayden and Berry Welch were listed for attending all two and half (2 %)
days. Since | believed there might have been a conflict in the times of the two
training courses, | made contact with the Instructor Chief Shannon Sharp of the
Patton Village Police Department. | requested if | could meet with him to discuss a
course, he had instructed. | did not provide any information to Chief Sharp on
which course | was looking into at that time. Chief Sharp agreed to meet with us

at a future time.

06/25/2018

On 06/25/2018, Sgt. David New and | drove to Conroe Texas to meet with
Montgomery County Constable Pct. 4 Investigator Arnold and Chief Shannon
Sharp of the Patton Village Police Department. Prior to us meeting with

Page 33 0f 45 .
Case No. 18-01-0235 42 of 411



Investigator Arnold, | received a phone call from Attorney Paul Amen stating he
was representing Arnold and he would like to be present during any questioning
of Arnold. During our conversation, it had been mentioned Attorney Amen was
already representing Constable Hayden and it would be a conflict of interest for
him to also represent Investigator Arnold, since Constable Hayden was his boss.
Attorney Amen agreed and stated he would pass his client onto another TMPA
lawyer, who would contact me at a later date. The meeting with Arnold was
cancelled until | heard back from his attorney.

We then drove to the Conroe Convention Center to meet Chief Shannon Sharp of
the Patton Village Police Department. Once we arrived, we met with Chief Sharp
who brought the files and documents for the FEMA 300 course taught on August
21-24, 2017. (These were the same days the Basics of Civil Process were taught}

| asked Chief Sharp, why he brought those specific files for that specific course
since | never mentioned what course we were looking into. Chief Sharp
responded by saying he read in the local newspaper (Montgomery County Golden
Hammer} that Montgomery County Constable Pct.4 was being investigated by
TCOLE and since Constable Hayden and Chief Welch attended his course, he
stated, “I put two and two together and figured you guys needed to talk to me
about this.” | then asked Sharp if Constable Hayden or Chief Welch had contacted
him at any time about the course and he stated no. {Note: Due to the fact Chief
Sharp was never told what course we were investigating, | believe he received
information about our investigation prior to our arrival)

Sharp then provided a written statement. His official statement is in case
file (Tab # 3 “Statements”}. A copy of his report is below:

I have been a police officer for approximately 32 years. | am currently talking to Sgt Watts and Sgt
New in reference a FEMA 300 Course | taught in August 2017. 1 have been a TCOLE licensed instructed
since 2046. | attended a train the trainer course in Austin in 2013 through the Texas Department of
Emergency Management, | can teach [CS-300/400 Intermediate course through FEMA.

This specific course | piaced on Preparing Texas.Org Website in or around in June 2017 to notify Texas
State Agencies of the course dates. The dates for the course were to be on Aug 21-22-23, 2017, at the
City of Roman Forest City Hail. | then personally contacted the area agencies in East Montgomery
County to notify them of the course. 1 also contacted the Montgomery County Constable Pd. 4 office.
| believe 32 people originally signed up for the class, but 27 people actually sigred in for the class on
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the 21st of August. On the first day, | have them sign the roster at the beginning of the class, which |
leave on the desk at the front.

The student's then initial under Day 1 {am}, and again after lunch for Day 1 {pm). This allows me to
ensure that all students were in attendance the full 8 or 10 hours of course time on each day. I do this
on ail days of training. The first day | started at 8 am, and ended at approximately 6 pm that evening.
The second day started at 8 am, and it ended at approximately 5pm, to 6pm that evening. The third
day started at 8 am, and ended the course at approximately 1pm in the afternocn.

| was shown some activity logs (ICS 214 Forms) which were in the training files and ! told Sgt New they
were training sheets | pass out and they were used for training while in the class. Sgt New showed me
three detailed training logs which were activities of each day of the class. Table one through three was
completed by fire departments attending the training and table 4 was completed by Montgomery
County Constable Pct 4 deputies in attendance. The tables were sitting In groups, 5gt New said the
First three class activity logs were very detailed, except for the Montgomery County Constable Pet 4,
which did not contain a lot of details and had only 5 entries for two and half days were of information.

I told Sgt New, I did not check the activities sheets and they were turned in at the end of class. | know
Montgomery County Constable Pet 4. Sgt McHugh filled out the training log and | know he did not
want to be there, so | assume he did not want to fill it cut. 5gt New then pointed out some times on
the training log, which showed the lunch times were from 10:45 am, to 12:30 pm, and | told them
were accurate times. | explained to Sgt. New that there is usually one person that fills out the 214
form at the table.

While group activities, such as beginning times, breaks, lunches are usually accurate. If the one
individual filling out the 214 puts an end time on the last day, it may not be indicative of the end times
of everyone at the table. This is due to the time that each student may take to com plete the test.
Everyone is given an hour. Review of the test cannot be done until after the last person has completed

their test,

| was then shown the sign-in roster of the FEMA 300 course and verified it was an accurate copy of my
signin sheet | had passed out in class. | can verify that ) saw everyone sign the roster in front of me. |
physically saw Constabie Hayden sign in, | saw Chief Welch sign in, and ! saw Captain Seals sign in and
also Lt. Clendennen sign in. | never saw anyone leave the class early, but there were a few students,
which because of their positions in the county, would walk out for phone calls.

After we completed our interview and were able to get a written statement, we
returned to Austin.

06/26/2018

I reviewed the above statements and noticed there was a conflict in determining
what time the course was taught. Statements indicate the course was taught
sometime between 3 pm, and 12 am. Due to conflicting information on times, |
contacted. Captain Seals and requested the official time sheets of Constable
Hayden, Chief Welch, Cory Arnold, Brian Holser, and Ricky Ford. | wanted to
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attempt to verify the times the course might have been taught on August 23 and
24™, 2017. The course would have required two 10 hours days to complete the
fuli 20 hours the course requires. (Note: If the course started at 3 pm or 3:30 pm,
as requested by Chief Welch, students would have worked until 1-1;30 am.)

I listed below the employee times they indicated they were on duty for the dates
the course was taught:

Hayden No time Available for either day
Weich Indicated an 8-hour workday. No specific times for either day
Arnold Indicated 8 am, to 4 pm. For both days, (Arnold indicated on

his activity sheet the course started at 3:50 pm).
Ford Indicated 10 am, to 8 pm. For both days
Hosler No times Available
Copies of the times sheets were made part of this file. (See Tab #7 “Time Sheets”)

On 06/26/2018, | received a phone call from an Attorney Brett Charles who stated
he was representing Investigator Arnold and requested the reason we needed to
speak to him again. | explained we had some follow-up questions. We also had
obtained some evidence pertaining to that specific course he attended and we
needed to verify its authenticity. Charles agreed on a date to meet.

06/28/2018

On 06/28/2018, | drove to Roman Forest Police Department and made contact
with Chief Carfisle so | could retrieve the original Basic of Civil Process {August 23-
24, 2017) TCOLE file which is kept at his police department. Once Chief Carlisle
gave me the file, I filled out a TCOLE Property/Evidence form (See Tab #11
“Evidence Property Sheet”} and had him sign it. | then gave him a copy for his file.
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The original file | retrieved is part of this report. (See Tab #5 “Basics of Civil
Process Course Material”)

Once | completed with Roman Forest Police Department, | drove to Montgomery
County Constable Pct. 4 office. | met with Investigator Cory Arnold for some
follow-up questions to his previous statement he provided. Investigator Arnold
advised me he needed to call his attorney and have him listen to the questioning

on the phone.

Arnold then provided a written statement. His official statement is in case file
(Tab #3 “Statements”). A copy of his statement is below:

I am currently talking to Sgt Watts and Attorney Brett Charles (Telephone Conference) and | had
previously talked to Sgt Watts on june 07, 2018 | n reference to my attendance at a Basic Civil Process
course held on August 23 24th 2017. | gave a written statement on June 07, 2018, confirming | was in
attendance in the Civil Process Class. 1 am now talking to Sgt Watts in reference to some follow up
questions. | was asked what time we started the course on the first day and I think it was around 6 pm
or so. | know it was in the evening time. There were two other people in the class, which | remember

it being Instructor Ricky Ford and Deputy Holser.

i was asked if any other students came into the class and | said | was not sure or recalied anyone eise
coming in. It's not uncommon for people to walk in and out during the courses. | was sitting in the
very front of the classroom one or two chairs back from the front. | was sure Holser was sitting across
the table from me near the front also. Instructor Ford was at the podium teaching the course. The
course lasted approximately six hours or so. | don't recall seelng Constable Hayden or Chief Welch
come inta the class at any time, but it's not unusual for them to "pop" in and out. | have a problem in
civil pracess so | paid attention to the slides being presented. | again told Sgt Watts, | do no remember
Hayden or Weich come in class. | remember the class was taught till late in the evening. ] don't
remember if | put time on my time sheets, but | normally put down 8 am to 4 pm. 1 believe [ put down
my regular time on the 23-24 the day of August 2107,

} was shown a copy of an Offlcial Montgomery County Time sheet and | was shown my hours for the
2324th of August. | verified it showed 8 am, 4 pm. [ should have adjusted the time for the course, but |
don't recall if we were told to or not. | provided Sgt Watts with a copy of my daily activity log. | did not
attend the second day due a conflicting matter. I told instructor Ford, | was unable to attend the
second prior to the second day. | made contact with instructor Ford roughly a week or so Jater. Ford
asked if | went over the slides he provided you on thumb drive and I said | did. The conversation last
about 10 to 15 minutes in his office.

| again told Sgt Watts, | had signed the sign-in roster on the first day of class and I later when |
returned to talk to Ford, | signed the second sign-in roster. | believed the sign-in sheet was filled out
prior to me signing the roster. | was asked if | remember what clothing | was wearing during class and |

stated, | don't remember.
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I was shown a photograph of a class and | Identified Deputy Holser and myself. | also identified
Instructor Ford wheo was standing at the podium. Constable Hayden could also be seen in the
photograph. | was obviously wrong by the picture where | thought Hosfer was sitting across from me
and not behind me. As far as | know this slide would only have been used in a 20 hour civil class.

Upon reviewing Arnold’s statement, he stated he had previously provided a
statement on 06/07/2018. He stated he was in attendance in the Civil Process
taught on August 23-24, 2017, at Montgomery County Constables Office.

During the second interview, Arnold thought that the first day of the Civil Process
class started around 6:00 pm or so, and stated it was in the evening time. Arnold
stated there were two other people in the class and he identified them as
Instructor Ricky Ford and Deputy Brian Hosler.

When Arnold was asked if any other students came into the class, Arnold stated
he was not sure or recalled if anyone else came in. Arnold stated it is common
that people walk in and out during the courses. Arnold indicated the course last
approximately 6 hours or so. Arnold stated he does not recall seeing Constable
Hayden or Chief Welch at any time, but it is not unusual for them to, “Pop in and

"

out

When Arnold was shown a copy of his Official Montgomery County time sheet for
August 23-24, 2017, he verified the sheet showed 8 am to 4 pm. Arnold stated he
should have adjusted his time for the course, but does not recall if he was told to

do so or not.

Arnold provided a copy of his daily activity log and stated he did not attend the
second day of training {August 24, 2017) due to a conflicting matter. Arnold
stated he had told Instructor Ford he could not attend the second day. Arnold
stated roughly a week or so later, he and Ford went over slides he {Ford) provided
on a thumb drive and they had a conversation about 10-15 minutes in Ford’s

office.

Arnold stated he signed the first day roster during the first day class and signed
the second when he returned to talk to Ford.
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When Arnold was shown a copy of a photograph of students in a classroom,
which Constable Hayden provided earlier, he identified the students as himself,
Deputy Hosler, and instructor Ford. Arnold stated Constable Hayden could also

been seen in the photograph.

After | completed Arnold’s statement, | met with Captain Seals of the MCCO pct.
4. | asked Capt. Seals if there were any training files he could provide me for a
Water Rescue (TCOLE # 3891) course taught by Chief Welch on 05/04/2016, or
any information on the course. Capt. Seals stated the course was taught at Peach
Creek in Montgomery County and to his knowledge there are no TCOLE required
files kept for in-house training done at his office. Chief Welch was not available at

the time | was there.

06/29/2018

On 06/29/2018, | received a phone call from Captain Seals who informed me
Constable Hayden and Chief Welch had taken away numerous administrative
rights and responsibilities from him. He stated as of today he no longer has
administrative authority over such things as Door Entry Reports, Coban Video
Reports and downloads, and other administrative rights he had in the past.
Captain Seals stated Sgt. Eric McHugh told him that Constable Hayden and Chief
Welch believe Captain Seals is providing TCOLE with information on this

investigation.

07/02/2018

On 07/02/2018, Sgt. New and | drove to Montgomery County Constable Pct.
Office and met with Chief Deputy Welch and his attorney, Bridgett Brumbaugh for
follow up on the Swift Water Rescue course he taught on 05/04/2016. (Nete: This
course was mentioned in his original statement given by Captain Seals. Welch’s
interview was recorded and a copy has been placed into the case file. See Tab #12

“Audio Tapes”)

Welch stated he became a certified TCOLE instructor on 09/21/2011. He stated he
has taught in-house courses in the past and the last one being a Swift Water
Rescue on 05/04/2016. | asked if he had made a training folder for the Swift
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Water Rescue course and he stated he did. | provided him with a roster of all the
courses he has taught in the past and asked if he recalled each course.

Welch reviewed the list and indicated some of the courses listed are not specific
training course but are new Deputy Field Training (FTO) program and new
employee Personnel Orientation. He stated he did report the Water Rescue
course on 05/04/20186, but does not recall the Water Rescue 09/23/2016. Welch
then retrieved the Water Rescue course folder from his office. Weich reviewed
the contents of the course folder with us. Welch showed us the sign-in roster,
instructor bio, and equipment lists. | asked Welch if the folder contained any
course instructor evaluations or copies of Certificates of Completion that he
passed out to the students. Welch stated he did not have an evaluation sheets or
any Certificates of Completion in the folder.

Sgt. New asked Welch if there were any written tests in the folder, and Welch
stated there were none, but testing is based on, “Skills test” on site. Welch then
described what type of training consists during the Swift Water Course. He stated
the students are divided into groups and each group is taught a variety of water
and boat skills at different intervals. Welch went into detail about what tasks are
- completed and the length of time spent on each tasks. When the tasks are
completed, the students discussed each task as a group, including the instructor.
Sgt. New asked Weich if he tests each student on each tasks, and Welch stated,
after we instruct and demonstrate each student how to complete the tasks, “l am
there physically watching them (students) do it”. Welch stated if the student
cannot complete the tasks after numerous attempts, such as boat operations, he

considers it a fail.

I asked Welch how many groups the students are broken into and he stated three
groups. The three groups consist of two boat operations, (Airboat and Zodiac
boat) and one group on the bank waiting. | asked Welch as an instructor how he
could evaluate each student since there was a lot going on with two different
boats. Welch stated he normally has Captain Seals, Constable Hayden, and Lt.
Clendennen assists him in evaluating and testing students.
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Welch stated he did not have a written class evaluation for the Water Rescue
Course. He did state the students talked about the class while he instructed them,
but did not have written proof of a class evaluation. | instructed Welch that in
future courses make sure the folder contained all the proper TCOLE required
paperwork. Welch was instructed what required paperwork was needed in the
course file per Texas Administration Code §218.1 {b}.

I determined Chief Welch, as an instructor for Swift Water Rescue Course taught
on 05/04/2016, he has violated Title 37 Texas Administration Code Chapter

§218.1 (b}. A law enforcement agency submitting continuing education courses under the
chief administrator's approval through a departmental report of training, must have the
following on file and readily accessible to the commission:

{1) Lesson plans; or

{2} Certificate of completion with hours indicated on the certificate;

(3) Attendees’ critique of the course that includes:

(A} Written evaluation of the instructor; and

{B) An assessment of how this training was applicable to their assigned duties;
{4) Number of students attending from the agency;

{5) Copy of course outline {if available); and

{6) Copy of available handouts.

The next reported course by Welch was a Water Rescue reported on 09/23/2016,
with one student attending named Lt. Arturo Looza. Weich stated he has no
memory of entering the course on 09/23/2016. Sgt. New made contact with
TCOLE credentialing division and determined the course was entered into
TCLEDDS by username MSeals. | then made contact with Captain Seals and asked
if he recalled entering this particular course into TCLEDDS. Captain Seals stated he
did not remember entering the course, but would look into it.

(Later that afternoon, | received a call from Captain Seals who stated he was
about to find out that Lt. Sapps used his (Captain Seals) TCLEDDS logon
information on 09/23/2016, to enter the Water Rescue course in question. For
some unknown reason, TCOLE did not approve the course until February 2017.

Captain Seals stated Lt. Sapps (Reserve Deputy Lt.} told him he received a Course

Certificate by Arturo Looza for a Water Rescue course he attended at
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Montgomery County Emergency Services Division Six. Looza requested the course
be entered into TCOLE so he could get credit. Captain Seals advised Lt. Sapps to
enter the course into TCLEDDS using his {Seals} username and password. Captain
Seals stated Lt. Sapps told him he could not read who the instructor was when he
was entering it, so he had entered the instructors name as Chief Welch.

After speaking to Captain Seals, | made contact with Chief Welch and explained
the situation how his name was entered as instructor for the Water Rescue
course on 09/23/2016).

The next course we addressed was an Assault Family Violence Course Welch
instructed 03/10/2014, at Roman Forest Police Department. While checking the
- required documents in his original course folder, we were unable to locate the
following documents. The original sign-in roster, approved class roster, and
course evaluations. Chief Welch indicated he did not have the documents in the

folder.

| determined Welch, as an instructor for Family Viclence Course taught on
03/10/2014, has violated Title 37 Texas Administration Code Chapter § 215.10 {b)

(4) Course Instructor Requirements. At a minimum, providing a complete lesson plan,
clear learning ohjectives, instructor biography, approved class roster and ariginal sign-in
sheet, and course evaluation to the training coordinator for the training file.

(Note: The original file for the Swift Water Class was taken for further review.
(See Tab #10 “Swift Water Rescue Course Material”) | also completed a TCOLE
Property/Evidence form (See Tab #11 “Evidence Property Sheet”) and had him
sign it. | then gave him a copy for his file).

07/12/2018

On 07/12/2018, Captain Skolaut and | drove to Navasota, Texas to meet with
Instructor Ford and ask some follow-up interview questions. Captain Skolaut
questioned Instructor Ford and later completed a written supplement. (See
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Supplement and audio recordings for complete details in Tab #2 “Supplements”
and Tab #12 “Audio Recordings” in case file for original)

07/19/2018

On 07/19/2018, | made telephone contact with Lt. Buck Clendennen and inquired
if Deputy Ford had approached him in reference to having him sign some
documents. Clendennen stated he had not seen Deputy Ford since he
(Clendennen) was tied up at the county storage lot working oh equipment and
prepping for the hurricane Harvey. Clendennen stated he remembers the dates
were August 23" and 24™ 2017. 1 asked Clendennen if he ever made it to the
Constables Office and he stated | am sure | stopped in there, but it would not be
out of the ordinary not to come by. | asked if Instructor Ford approached him
about anything. Clendennen stated he did not remember any conversation with
Ford. | asked if he remembers if Ford showed him, any type of documents that
would need signatures from Rowdy and Welch. Clendennen stated he did not
remember any type of conversation like that with Ford.

| asked Clendennen if it was common practice for other officers to sign
documents for anyone. Clendennen said he would not call it common practice,
but he stated he it would not be out of question, but the officer must be there

before it is signed.

| asked if he had ever signed for Hayden or Welch and he stated he would never
say he would not have, but not without their consent. He did not remember
signing anything for the 24", | asked if anyone had ever sign his signature and he
could not remember any specifics if it has happened or not, but could not swear if

it has or has not happened.

| asked Clendennen if he remember seeing the sign-in roster for the civil class in
question and he stated, due to the hurricane he had no idea and does not
remember because he went days and days without sleep just preparing for the
hurricane. | explained to him the hurricane occurred days later and not during the

dates in question.
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| asked him if it is known around the department if someone could not find
Hayden and Welch for sighatures, could they come to you and get paperwork
signed. Clendennen stated he has not heard of anything like that before.

I then ended the conversation with Clendennen.

Unrelated to the training issues, on 06/28/2018, Seals provided me with the

following information:

Captain Seals asked if he could show me a video that was loaded onto the
departments COBAN video system. Captain Seals said the video is the end of a
pursuit where the suspect was able to avoid capture. The video starts when the
suspect was later found walking in what appears to be a strip mall type parking
lot. The video appears to be from one of the patrol units, which Captain Seals
stated it was from Lt. Arturo Looza’ s unit. As the unit puils up to the suspect, a
white male puts his arms in the air and then lies flat, face down, on the asphalit.
The suspect appears to be complying with the commands given, but | could not
hear any audio. Once the suspect is lying on the ground, two deputies approach
the suspect, one from the right and one from the left. The deputy from the right,
who was not identified by Captain Seals, appears to place his knee forcefully in
the back of the suspect. The deputy from the left, which Captain Seals identifies
as Lt. Looza, pulls out his Taser and removes the firing cartridge. It then appears
Lt. Looza applies a, “Drive Stun®” to the back of the suspect near the shoulder
blade. At no time does it appear the suspect is resisting or fighting. After it
appears Lt. Looza applied a stun on the suspect, the first deputy is seen pulling
out his Taser and removing the cartridge. The first deputy appears to be applying
a, “Drive Stun” to the suspect approximately one or two times. In the video, the
suspect tenses up during the shock. Again at no time does the suspect show any
resistance of force against the two deputies. Captain Seals then stopped the
video. Captain Seals then stated, it is common practice and is an unwritten policy
by Constable Hayden, “If a suspect runs from my deputies, they will get an ass
whooping’ if they are caught”.
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After reviewing the video, | advised Captain Seals that excessive force and or
assault was out or our jurisdiction, but | would review it with Captain Skolaut
(TCOLE) and see if we can contact the appropriate agency, [.e. Texas Rangers,
Attorney General or District Attorney Office. | suggested to Captain Seals that he
needed to make contact with Montgomery County District Attorney and let them

review the video.

Page 45 of 45
Case No. 18-01-0235 54 of 411



TEXAS COMMISSION ON LAW ENFORCEMENT
ENFORCEMENT DIVISION

CASE INFORMATION
Case Number: 18-01-0235
investigator: Sgt. Michael A. Watts
Offense: Tampering with Government Record
Licensee: Montgomery County Constable Pct. 4
Supplement

On 10/01/2018, | went to the the Travis County District Court house and met with
Honorable Judge Clifford Brown of the 147" District Court in reference to sighing
a Affidavit for Search Warrant and Search Warrant. The Search Warrant was
written for an audio tape recording that was in the possession of Attorney
Gregory Cagle or Montgomery County Constable Pct. 4 Deputy Brian Hosler. |
believed the audio tape contained evidence that was pertaint to my investigation.

After Judge Clifford Brown signed both documents, | arranged a date to met with

Cagle and Hosler.

Copies of the Search Warrant and Affidavit were made and made part of this file.
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CASE INFORMATION
Case Number: 18-01-00235
Investigator: Sgt. Michael A. Watts
Offense: Tampering with Government Record
Licensee: Montgomery County Constable Pct, 4
Supplement

On October 4, 2018, Sgt. New, Sgt. Norie and | traveled to Navasota Police

Department located in Grimes County to meet with Attorney Greg Cagle, Deputy
Brain Hosler and Deputy Ricky Ford in reference to a follow up statements and to
serve a search warrant on an audio recording that is in Brian Hosler’s possession.

Once we arrived we first met with Attorney Cagle and Deputy Hosler. The
interview was recorded by me and the recording was iater copied and placed into

the file, (See Book #1, Tab 12 Audio Tapes)

I then explained to Deputy Hosler that | received information he had been called
into Chief Barry Welch’s office to discuss the ongoing investigation that TCOLE
was conducting on the Montgomery County Constable Pct. 4 Office. | began to ask
Hosler if anyone has made contact him about discussing this case since the
beginning of the investigation. Hosler stated, “Just that once”, with Chief Deputy
Welch. Hosler stated he was cailed by Welch on his cell phone. Hosler stated
Welch told him he currently had himself (Welch), Constable Hayden, and Deputy
Ricky Ford in his office to discuss the investigation currently being conducted by

TCOLE.

| asked Hosler if he went to the meeting and he stated he did. The meeting was at
the Montgomery County Constable Pct. 4 Office in Chief Welch’s Office. ! asked
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Hosler who was all in the office when he got there and he stated his (Hosler)
daughter, himself and Chief Welch. Hosler stated he had his da ughter with him
due to the fact he was on his day off when Welch cailed him in. Sgt. New then
asked Hosler if Welch called him on his day off and Hosler stated (Welch) did.

Sgt. New asked Holser what he thought the meeting was about, and Hoiser
stated, “This, the investigation®. Sgt. New asked if he (Welch) said anything else
about the investigation. Hosler stated Welch just said they were in his office and
they all wanted to get together and talk about it. Sgt. New asked who everyone
was and Holser stated, Welch, Ricky Ford, Constable Hayden and himself. Sgt.
New stated, “Welch was trying to facilitate a meeting between those four people,
and did he (Welch) mentioned to talk about this investigation” and Holser stated,

“Yes”.

| asked Holser once he got there, to the office, was it just you (Holser) and Welch
and Holser stated it was us two. | asked where the other people were and Welch
told him the Constable left and Ricky Ford was tied up. | asked Hosler how he felt
when he arrived and no one else was there in the office. Hosler stated he, “I Felt
like it was wrong, because | was under the impression everyone was there, it
immediately threw up a, “RED FLAG”.

| told Hosler we had received information through his attorney there was an
audio tape of the conversation he had with Welch. Hosler agreed and said there
was an audio tape, Hosler stated he recorded the conversation with his cell
phone. Hosler stated he turned on his cell phone after he sat down and the two
started talking. Hosler stated he believed, “Something was off”, since no one else
was there after Welch said who was going to be there. Hosler stated since no one
else was at it (The meeting), again, “it threw Up a Red Flag” and again and he feit
he needed to record it so he could, “Cover himself”. Holser stated while talking to
Welch, he attempted to locate an,”APP” on his phone for recording. Holser stated
Welch did see him on his phone, but did not see me recording.
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5gt. New asked Hosler what he meant by saying, “Cover himseif”, and what was
he covering? Hosler stated he felt like since no one was there like Welch said, he
feit he did not know where the conversation was going and he needed to record
the conversation. Sgt. New asked Hosler to give him an example what could come
up that he needed a recording. Hosler stated, he did not know and would figure it

out later.

5gt. Norie asked when he was first notified of the meeting and Hosler said the day
of the meeting. Sgt. Norie asked what his initial thought was when he was called
by Welch. Hosler stated his initial thought was, “Why are we having this
conversation”. Hosler stated his second thought was since the constable and
Ricky Ford were there it must be something.

Sgt. Norie then asked how long he had been a police man and he stated just over
ayear ago. 5gt. Norie stated even a little over one year officer, you (Hosler) felt
that scenario a little, “Odd”. Hosler agreed. Sgt. Norie stated “Odd” enough to
record the meeting on your phone, and Hosler agreed.

| asked Hosler if he was aware that at the beginning of the investigation, TCOLE
ordered everyone not to discuss this case among each other. Hosler stated he did
know that they were told not to discuss it.

Hosler stated at the beginning of his meeting with Welch, Welch asked him what
his statement was and would he read it to him. Hosler stated he told Welch he
would not read his statement to him and that his statement would not change.

Hosler stated while he was talking to Welch, he continued to look for a recording
app on his phone. 5gt. Norie again asked what he felt like when Welch was talking

to him, and he stated again he felt, “Weird”.

Sgt. New asked Hosler if he felt like he was given an order by Welch to tell him
what his statement said, and Hosler stated he did not feel like he was being
ordered by Welch to tell him about his report and he felt like he had a choice to
tell him (Welch) or not. Sgt. New confirmed Welch is his Chief Deputy and asked if
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he was wearing a uniform, Hosler stated he was in his usual attire, which
comprises of a button up shirt and pants, with no police markings

5gt. New confirmed with Hosler he knew who Welch was and that he was his
supervisor. Hosler agreed and stated he was aware of who Welch was.

Holser stated Welch started going through his statement and Welch started to tell
Hosler who was providing information to TCOLE about this investigation. Hosler
stated Weich told him Captain Mark Seals was informing TCOLE and providing all

the information he has told him,

| asked if Welch told him anything else and he stated he felt the conversation was
done and the two started to just, “BS” amang each other.

| asked Hosler when he read the statement to him, did he tell you what statement
it was and whao it was for. Hosler said Welch toid him it was his statement and did
not say who it was for. Hosler stated Welch told him some other information
about the day he was in class, like discussing an eviction and providing pictures,
but stated he did not attend the second day of training and that he was possibly
in @ meeting. Hosler stated he did not elaborate on what meeting he was in.

Sgt. Narie asked Hosler when Welch was reading his statement what his thought
process was, Hosler stated when Welch was reading his statement, he thought,
“What was this about”, and that he was not changing his statement even though
Welch is reading his. Hosler stated he knew two people could remember two
different ways. Hosler stated he wasn’t really paying attention to what he (Welch)

was reading.

Sgt. New asked Holser why he thought he was not changing his statement and
Holser stated because he was not letting anyone dictate what is right and wrong.
Hosler stated when he was enroute to the meeting; he kept thinking what could
they possibly want and that it may be possible Welch would want him to change
his statement. Hosler stated he told Welch at the begging of this meeting that he

was not going to change his statement.
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[ again asked Hosler if he felt he had an option to be there at the meeting and
Hosler said he did not feel forced and went on his own. Sgt. New asked Hosler did
he feel if he did not attend the meeting. He felt that Welch may set up another
meeting, but never felt there would be no repercussion.

Sgt. Norie asked if Welch was aware of the recording and Hosler stated he
believed he did. Hosler stated he received numerous phone calls the next day.
Hosler stated a friend, Deputy Potter and asked him if he recorded his
conversation with Welch and he stated he did, just to, “Cover himself”.

Hosler stated he asked a fellow Deputy Taylor and asked if it was ok to record a
supervisor or co-worker was it a violation of our policy.

Sgt. Norie asked if Welch’s demeanor has changed toward you and Hosler stated
he feels it has changed and Welch only says, Good Morning” and that pretty much
it. Hosler stated they all used to talk more, but it has changed since the
investigation has started.

I asked how long the meeting was and Hosler stated about 10 to 15 minutes.
Hosler stated he did not record the first three minutes or so of the meeting. The
whole recording was approximately 30 minutes but most of the content was after

he left the meeting with Welch.

Sgt Norie asked Hosler when Welch was going through his story did he fee! like
Welch as trying to get everyone on the same page and or all have the same story.
Hosler stated he did not feel like Welch was trying to change his statement, and
did not know why Welch would tell him Mark Seals leaks information.

{Note: At this time the recorder was turned off in agreement with Attorney
Cagle and the recorded conversation between Hosler and Welch was heard.)
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After listening to the audio of the conversation between Hosler and Welch, |
asked Hosler to step out of the room so I could serve Attorney Cagle with a search
warrant for the audio recording. Attorney Cagle stated he had a copy and he
would, “Air Drop” the file to my computer. Once we received the audio file, |
copied it to a thumb drive and made a copy for the file.

After receiving the audio recording, the audio recording was copied toa CD and
placed in the file. {See Book #1, Tab 12 Audio Tapes)
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Case Number: 18-01-0235
Investigator: Sgt. Michael A. Watts
Offense: Tampering with Government Records
Licensee: Montgomery County Constable Pct. 4
Supplement

On October 4, 2018, Sgt. New, Sgt. Norie and | traveled to Navasota Police

Department located in Grimes County to meet with Attorney Greg Cagle, Deputy
Brain Hosler and Deputy Ricky Ford in reference to a follow up statement and to
serve a search warrant on an audio recording that is in Brian Hosler’s possession.

After we met with Deputy Hosler, we interviewed Deputy Ford with his attorney
Greg Cagle present. The interview was recorded by me and the recording was
later copied and placed into the file. (See Book #1, Tab 12 Audio Tapes)

I explained to Ford, | had some follow-up questions about some details we
needed to clear up. | asked Ford if anyone has contacted him since he became
aware of this investigation. Ford stated he has spoken to Constable Hayden, Chief
Welch, Captain Seals, and Captain Clendennen. Ford stated these conversations
were more of a supportive and exploratory question especially Constable Hayden

and Clendennen.

Ford stated Hayden came to his office and told him {Ford) he had ali his support
and they, “Had my back”. Hayden told him, they knew where the complaints were
coming from and he did not to worry about anything. | asked if Hayden told him
where they believe the complaints were coming from and Ford stated Hayden
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told him, they believed it was coming from Captain Seals. He did not explain why
he believed that.

| asked Ford if he had been ever been calied into anyone’s office and he stated,
“No”. Ford stated Clendennen had also taiked to him, but it was more of, “Water
Cooler” talk, but nothing more than questions like, what have you heard, etc.

| asked Ford if anyone else contacted him and he stated Chief Welch contacted
him after Welch believed the TCOLE case had been almost concluded. Ford stated
Chief Welch walked into his office at the department and stated he {Welch)
wanted everybody involved in this case or whom ever spoke to TCOLE to, “Get
together”.

| asked Ford what he believed Welch meant by, "Get together” and Ford stated
Welch told him that his attorney (Welch's) wanted everyone who spoke to TCOLE
to meet and go over their statements. | asked Ford how he felt about Welch
wanted to meet with everyone. Ford stated he believed Welch was trying to
figure out if he got them (Constable’s Office) in trouble or was he (Ford) on their
side. {(Meaning Constable Hayden’s Team).

Sgt. Norie asked Ford how long has he been a police officer and Ford stated over
fourteen years. Sgt. Norie asked if ever in his career has he investigated a crime
before and had filed cases. Ford responded he has in the past done both. Sgt.
Norie asked if someone asks you those questions, “we all need to get together,
we all need to get on the same page, we all-need to refresh our memory”, is that
a normal way to conduct an investigation or would you as an investigator allow
that. Ford stated, “No”. Sgt. Norie asked what he believed Welch was trying to do
when he said the above statements. Ford stated he believed Welch was trying to
coberate his story. Ford stated he did not believe it was normal for Welch to try

and coberate his story.
Ford explained that Welch had approached him three times so they could set up a

meeting to talk about the investigation. Ford stated he did not go to any of the
meetings. Ford stated he just, “Blew it off”, meaning the meeting Welch
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requested. Ford stated Welch asked him if he could trust Cory Arnold and Brian
Hosler. Ford stated he told Welch he did not trust anybody anymore at the
department. Ford stated he believes Welch was searching for who is on his side or

who is not.

| asked Ford why he was not in a rush, “not” to attend any meetings with Weich
and he stated he felt it was a, “Horrible idea”.

| asked Ford what was his opinion was about Welch’s goal wanting to schedule a
meeting about the investigation. Ford stated his opinion of Welch was he was,
“Fishing”, for information and Welch was, “So scared” of what TCOLE had on him
and his thought process was to see what all witness said so he (Welch) could plan

his defense.

| asked Ford if Welch ever asked him to cha nge his statement or suggest changing
his statement and Ford stated, “No”. | asked Ford if he felt that if he did not talk
to Welch would he be punished. Ford stated, “Yes” and he has felt that way since

the investigation started.

| asked Ford to be more specific on what he meant by being, “Punished”. Ford
stated he believes his punishment was, ‘Coming down the road”, meaning it wiil
come in the future, like 3 months after this investigation is over if they are still in
office. Ford stated Rowdy does not, “Forgive or forget”. | asked Ford if thatis a
common practice at that department and he stated, “Yes”. Ford stated he
believes he will be fired by the Constable. Ford stated that the attitude of the
department is an employee must be loyal and, “On board” with your constable.
Ford stated if you dare go against the constable, they will, “Get you now or later”
even if they have to make something up.

Sgt. New asked if anything he is saying, (Ford}, to TCOLE was going against the
constable? Ford stated not here, but even the truth could be going against the
“Establishment”. Ford explained the Constable does not microscope things, they,
“Big Picture things”. Ford continued to explain, “Big picture things” is that the
Constable, Chief and whoever was in trouble due to the fact that he (Ford) did not
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attempt to halt this investigation from the beginning. Ford stated if he would
have stopped this investigation in the beginning by protecting the constable no
matter what, even being untruthful he would not have to worry about be fired.

Ford stated it was his opinion that the whole department believes the same as he
does about protecting the constable at all costs.

Sgt. New asked Ford if he felt in any way that Barry Welch or Kenneth Hayden has
try to influence what he has stated to TCOLE or influence him to change his
statement. Ford stated he did not believe they were in anyway trying to change
what he has written or stated to TCOLE, but has tried to, “Open an opportunity

Lo

too”.

Sgt. New asked Ford if he still believes at the same time, there will be
repercussion in the future for cooperating with TCOLE and not being loyal to the

constable,

Ford explained that he currently is not being threatened or harassed, but with his
relationship with them in the past, he knows his next six to eight months will be,
“Living Hell”, if they (Hayden and Welch} are still in office.

Sgt. New stated if he (Ford) gives TCOLE any type of statement that is not saying
something positive about them, {Hayden and Welch) then there will be
retaliation. Ford stated, “Yes” in my opinion.

| asked Ford in his opinion would anyone else involved in this case, l.e. Seals,
Hosler, or Arnold, will they get repercussion from Hayden and Welch and Ford

stated, “Yes”.

| asked Ford out to the two, the Constable, (Hayden) or Chief Deputy (Welch),
who does he feel would give him more repercussion and Ford stated, “My Chief
Deputy”, who he identified as Barry Welch. | asked Ford why he believed that and
stated Constable Hayden does not do face to face conversations.
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Due to the interview coming to an end, | asked Ford if there was anything else he
wanted to say. Ford stated there was an article in the online Golden Hammer
News that stated there was a meeting where Welch was recorded. Ford said
shortly after that he saw Welch in the office and Welch made the comment to
Ford, “Hey do you need to borrow a pair of crutches”. Ford stated at first did not
catch on and asked why he would need crutches, and Weich stated, “Well you
know, you got ran over by the bus this morning”, talking about the article in

Golden Hammer.

Ford stated Welch pointed him out on whom might have spoken to the Golden
Hammer about the Chief Deputy was being investigated for witness tampering.

After talking briefly about the Golden Hammer news reports, | ended our

interview,
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Supplement

On 10/05/2018, | went to the the Travis County District Court house and made
contact with the Travis County District Clerk Office and provided them with
original Search Warrant Return and Search Warrant documents. The documents
were registered and file with Search Warrant Number # D-1-SW-18-101357.

The original documents were placed in the District Clerks file and a copy was

made part of this report.
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D-1-SW-18-101357

No.
THE STATE OF TEXAS INTHE | DISTRICT COURT

COUNTY OF TRAVIS STATE OF TEXAS
AFFIDAVIT FOR BEARCH WARRANT

THE UNDERSIGNED AFFIANT, BEING A PEACE OFFICER UNDER THE LAWS OF
TEXAS AND BEING DULY SWORN, ON OATH MAKES THE FOLLOWING
STATEMENT ARD ACCUSATIONS:

My name is Michael Watts, and I am commissioned Peace Officer far the State of Texas and have been a
Texas Peace Officer for more than thirty (31) years, | worked sixteen (16) years with the Bell County
Sheriff's Office as a jailer, coiirt transport and patrol deputy. I also worked fifteen (15) for Killeen Police
Department and worked the patrol division, fleet technology division and special operations traffic /
commercial vehicle enforcement division. 1 am currently a Sergeant Investigator for the Texas
Commission on Law Enforcement and have been for over z year and a half (1 %3). [ am currently assigned
to the enforcement division and canduct both administrative end criminal investigations.

1) Thereis in Grimes County, Texas a suspected person(s) described and located as follows:

" 1. Gregory Cagle, White male, date of birth 09/18/1967, currently located at the Navasota Police
Department located at 200 Mc Alpine Street Navasots, Grimes County, Texas.

2. Brian Hosler, White maie, date of birth [N crrently located at the Navasota Police
Department located at 200 Mc Alpine Street Navasota Grimes County, Texas.

2) Tt is the belief of Affimit that the offenses of tampering with a witness, violation of section 36.05
of the Texas Penal Codc to wit:

On or about August 16, 2018, Affiant believes Barry Welch and Brian Hosler discussed an
angoing criminal investigation of tampering with a government record that involves both Bm:q,r
Welch and Brian Hosler. This conversation was electronically recorded by Brian Hosler and it’s
the Affiants belief that the recorded conversation contains evidence to shc!w Barry Wr{lch
knowingly committed the offense of lampering with a witness by attermpting to get Brian Hosler
to change his statement in the ongoing criminal mvestigation of tampering with & government
record.

3) It is the beliefl of the Afflant that Gregory Cagle and Brian Holser are in possession of evidence
(Electronic Recording of Conversation) and this evidence is concealed within the foliowing,

a. Electronic devices that are capable of analyzing, creating, displaying, converting, or
transmitting electronic or magnetic computer impulses or data that aro use‘d by, owned by or
accessed by Attomey Greg Cagle or Deputy Brian Hosler. Thess devices mclude', but are E?t
limfted to: computers, computer componenis, computer penphel_'als, monitors, ppgters, 31 : :15,
optical scanners, external hard drives, digital cermeras, GPS devices, smart telemsmn_s,y icle
infotainment systems, video surveiflance systems, and oth_er computer-related elestronic c:vrrk o
physical devices that serve to transmit or receive information to ar from a computer, network,

the internet.
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b. Any and all information and/or data stored in the form of magnetic or electronic coding on
computer media or on media capable of being read by a computer or with the aid of computer-
related equipment. This media includes, but is not Jimited to hard drives, flash drives, optical
discs (CDs/DVDs), backup tapes, videocassettes, floppy diskettes, and any other media that is
capable of storing magnetic coding.

¢. Any documentation that provies ownership or maintenance of control of electronic or computer-
related equipment, programs, data, or do information relating to same, including Comespondence,
invoices, computer printouts, and similar items.

d. Any and all written or printed material that provides instructions or examples concerning the
operation of a compurter system, computer software, and/or any related device. Paper, documents
or any other readsble material, whether generated by handwriting, typewriter, computer,
or any cther device, which relates to impetsonating a public servant.

4) Affiant has probable cause for said belief by reason of the followlng facts:

On fanuary 8, 2018, the Texas Commission on Law Enforcement (TCOLE) received a complaint in
reference to members of Montgomery County Constable Precinct 4 Office, falsifying training records and
not attending mandatory training classes for the required hours. The complainant stated certain officials
of the Montgomery County Constable Precinct 4 Office had on numerous occasions falled to completely
attend training courses after signing the sign-in rosters and falsified Texas Commission on Law
Enforcement documents. The complainant identified the following courses where violations may have
occurred:

Basics of Civil Process Course 0B/23/17 - 8/24/2017

Swift Water Rescue Course 05/04/2016

‘Your Affiant identified the complainant as Captain Mark Seals of the Montgamery County Constables,
Precintt 4 Office. Seals stated that he personally observed and has been made aware that Constable
Kenneth Hayden, Chief Deputy Barry Welch, and other Daputy Constables from the Montgomery County
Constable Precinct 4 Office, were falsifying training records by failing to completely attend tralning
courses.

On January 30, 2D18, during an.interview with Captain Mark Seals, he was shown a copy of Chief Deputy
Barry Welch's TCOLE Personal Status Report (PSR). Affiant pointed out the Basics of Civil Process course
dated 08/24/2017. Seals stated he did not attend the course, but Deputy Cory Arnold told him it took
less than 2 hours 1o teach the 20 hour course.

Your Afflant identified the students in the Basics of Civil Process course dated D8/24/2017, as Deputy
Cory Arnald, Deputy Brian Hosler, Chief Deputy Barry Welch and Constable Kenneth Hayden. Affiant
reviewed the Personal Status Report (PSR) of Arnokd, Hosler, Weich and Hayden, and found that all had
received 20 hours tralning credit for the Basics of Civil Frocess course. The reported date to the Texas
Commission on Law Enforcement was 08/24/2017. The Basics of Civil Process course was a }'\il'{O"da";'
course, 08/23/2017 and 08/24/2017. Affiant also identified the instructor of the Basics of Civil Process

course as Deputy.-Richard “Ricky” Ford.
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On June 07, 2018, your Affiant along wf@h Sergeant David New and Sergeant Shane Norie drove to the
Montgomery County Constable Precinct 4 Office in New Caney, Montgomery County, Texas and
conducted interview with Training Instructor Deputy Richard “Ricky” Ford.

During a recorded interview with Deputy Richard “Ricky” Ford, he was asked who was not I the Basics
of Civil Process course dated 08/23/2017 - 08/24/2017. Ford stated Kenneth Hayden {Constable) and
Barry Welch (Chief Deputy Constable). Ford admitted he gave Constable Kenneth Hayden and Chief
Deputy Barry Welch the tests, evaluations, and twenty hours of course credit for the Basics of Civil
Process course, which they did not attend, bacause he has a totalitarian Constable {Kenneth Hayden)
and if he goes against them {Constable Hayden and Chief Deputy Barry Welch), his daily activity and
shifts would suffer. '

On lune 28, 2018, your Affiant drove to the Montgomery County Constable Precinct 4 Office in New
Caney, Montgomery County, Texas and canducted an interview with Deputy Cory-Arnold.

In a written statement by Deputy Cory Amold, he stated there were two other people in the class (Basics
of Civil Process course} and remembered they were Instructor Ricky Ford and Deputy Brian Hosler.
Deputy Arnold stated that he didn’t recall seeing Canstable Hayden ar Chief Welch come into the class
at any time, but it was not unusuai for them fo pop in and out.

Buring the investigation into the tampering with government record, Constable Hayden, Chief Deputy
Weich, Deputy Cory Arnold and Deputy Richard Ricky® Ford were all advised by TCOLE Investigators at
the end of their interviews, that this was an ongoing investigation, and they were not to discuss the case
with any other persons involved. Alf acknowledged that they understood and would adhere to the
notice given to them,

On August 24, 2018, your !iﬂiant received two written statements from Captain Mark Seals. One of the
statements indicated on August 17, 2018, Seals had a conversation with Deputy Richard uR'd‘.V“ Ford,
the instructor of the Basies of Civil Process course. Seals indicated in his statement the folowing:

Ford told Seals he had been approach by Barry Welch, who asked if he {Ford) and Brian Hoster would
meet with him {Weich) in reference to the TCOLE investigation. Ford told Seals, that he told Welch he
was busy that day and did not have time to meet. Fard told Seals that he knew Welch wanted to talk to
him for the purpose of discussing his (Ford's) written statement he had given to TCOLE investigators.
Ford told Seals, that Welch told him his {Welch’s} attorney had sald i was okay for him to speak to the
witnesses in this pending case.

Ford told Seals that later in the day he was again approached by Barry Welch, who wanted to continue
the conversation he had earlier in the day with him. Ford told Seals that Welch stated the purpose for
wanting to meet with him {Ford) and Brian Hosler was for all of them to go over each other's
statements. Ford told Seals that Welch stated “maybe there is something  remembered about the class,
and maybe something you may remember about the class”. Ford told Seals that he (Ford) just c'a_.mf oui .
and asked Welch if he (Welch} wanted him to alter his statement. Ford told Seals that Welch sa.td. yes.
Ford told Seals that he felt that Weich's sole purpose was to get him (Ford) to change or alter his
{Ford's} statement to better reflect Welch's statement.

The second statement indicated on August 18, 2018, Captaln Mark Seals had a conversation with Deputy
Brian Hosler. Seals indicated in his statement the following:
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. Hosler told Seais that Barry Weich directed him (Hosler) to come to his (Welch's) office on his day off, so
they could speak. Hosler tald Seals that he followed Welch's directions and met with him at his office.
Hosler told Seals that Welch was inquiring about his {Hasler’s) written statement he had given to TCOLE
investigators. Hosler toid Seals that he felt that Welch was trying to get him to change his statement
and he was fearful of Welch, because he was a young deputy just starting in law enforcement and knew
Welch was capable of “blackbaliing” him or maybe even getting rid of him due to the his statement
made to TCOLE,

Hosler told Seals due to being fearful of the situation and Welch, he {Hosler) recorded the conversation
he had with Welch. Hosler told Seals at some point, the audio tape would be provided to TCOLE
investigators.

Qn August 25, 2018, Your Affiant made contact with Deputy Brian Hosler's Attorney Gregory Cagle and
advised him that your Affiant had received information that an audio recording of @ conversation
between his client Deputy Brian Hosler and Chief Barry Welch had been recorded by Hosler. Affiant
advised Attorney Gregory Cagle that this audio recorded canversation between his client and Barry
Welch may contain evidence of tamparing with a witness. Attorney Gragary Cagle stated he was aware
of a possible audio tape, but had not heard the contents of the recording as of this date. Attorney Cagle
advised your Afflant that he would listen to the recorded conversation between Brian Hosler and Barry
Welch, and get back with your Affiant.

On September 06, 2018, your Affiant recelved a call from Attorney Gregory Cagle, who stated he had
listened to the audio-recorded conversation between his client, Brian Hosler and Barry Welch. Attorney
Cagle stated after listening to the audio-recording he felt there was nothing on It that was relevent to
the case of tampering with a witness. Attorney Cagle stated the recording he heard, was Barry Welch
speaking with Brian Holser, and Barry Welch telling Brian Hosler he had done nothing wrong. Attorney
Cagle stated Welch is heard on the audio-recording saying he wanted Hosler to get with his attorney, so
they could all get together and make sure there statements coincide with one another. Attorney Cagle
went on to say that Hosler felt Welch was attempting to get him on board with changing his original
statemnent in regards to the overall investigation.

Your Affiant asked Attorney Cagle to provide a copy of the audio-recording to the Texas Commission on
Law Enforcement due to the possible criminal violation of tampering with a witness, Attorney Cagle
stated he did not feel comfortable providing the Texas Commission on Law Enforcement with a copy of
the audio-recording. Attorney Cagle stated he did not have an fssue with your Affiant fistening to the
audio-recorded conversation between his client and Barry Welch, but he did not want your Affiant to
record the audio-recerding. Attorney Cagle stated it was in the best interest of his client not to provide
the Texas Commission on Law Enforcement a copy of this audio-recording betweeen his client Brian
Hosler and Barry Welch. Attorney Cagle stated if charges were filed against Constable Hayden or Chief
Welch, the audio-recarding would get turned over during discovery. Attorney Cagle stated his client was
worried about reprecussion fram Constable Hayden and Barry Welch if they knew he had recorded their

conversation.

Your Affiant has agreed to meet with Gregory Cagle and Brian Hosler in Nava_sntel!, Grimes Count:f; Texas
to listen ta the audio-recording between Brain Hosler and Barry Welch. Your Affiant is only seeking a
search warrant for the device that contains the audio-recarded evidence between Hosler and welch,
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No._  D-1-8SW-18-101357

THE STATE OF TEXAS IN THE DISTRICT COURT
COUNTY OF TRAVIS STATE OF TEXAS
SEARCH WARRANT

THE STATE OF TEXAS, TO THE SHERIFF OR ANY PEACE OFFICER OF COOKE
COUNTY, TEXAS, OR ANY PEACE OFFICER OF THE STATE OF TEXAS,

GREETINGS:

Wherees, the affiant whose name appears on the affidavit attached hereto is a peace
officer under the Laws of Texas and did heretofare this day subscribe and swear to said affidavit
before me, and whereas I find that affiant has probable cause for the belief he expresses therein
end establishes existence of proper grounds for issuance of this warrant; Now, therefore, you are
commanded to search the suspected person (s), place and premises deseribed in said affidavit, to
wil;

L. Gregory Cagle, White male, date of birth 09/18/1967, currently located at the Navasota

Police Department located at 200 Mc Alpine Street Navasota, Grimes County, Texas,

2. Brian Holser, White male, date of birth [JNIJlll. cunendy located at the Navasota
Police Department located at 200 Mc Alpine Street Navasota Grimes County, Texas.

and to there search for the evidence / property described in said affidavit, to wit;

a. Electronic devices that are capable of analyzing, creating, displaying, converting, or |
transmitting electronic or magnetic computer impulses or data that are used by, owned by or
accessed by Janet Van Patten and Nick Van Patten Jr. These devices include but are not
limited to: computers, computer components, computer peripherals, monitors, printers,
cables, optical scanners, external hard drives, digital cameras, GPS devices, smart
televisions, vehicle infotainment systems, video surveillance systems, and other computer-
related electronic or physical devices that serve to transmit or receive information to or from
a computer, network, or the internet,

b. Any and all information and/or data stored in the form of magnetic or electronic coding on
computer media or on media capable of being read by a computer or with the aid of
computer-related equipment. This media includes, but is not limited to hard drives, flash
drives, optical dises (CDs/DVDs), backup tapes, videocassettes, floppy diskettes, and any
other media that is capable of storing magnetic coding.

¢. Any documentation that proves ownesship or maintenance of control of electronic of
compuler-relaled equipment, progrums, data, or do information relating to same, including
correspondence, invoices, compuiter printouts, end similar items,

d. Any and all written or printed material that provides instructions or examples E:oncemins

the operation of a computer system, computer sofiwars, and/or any relate'd_ dewcem,

documents or any other readable material, whether generated by handwriting, type »
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CASE INFORMATION
Case Number: 18-01-0235
Investigator: Sgt. Michael A. Watts
Offense: Tampering with Govermnent Record/ Witness
Licensee: Maontgomery County Constable Pct. 4

Supplement

On October 24, 2018, Sgt. David New and | traveled to Montgomery County Court
house located a 501. N. Thompson St. in Conroe Texas to interview Montgomery
County Human Resourses Director Dodi Shaw and Montgomery County Chief
Attorney Amy Dunham. ! received information a meeting had been conducted at
the Montgomery County Human Resoure Office with Chief Barry Welch, Mrs.
Shaw and Mrs. Dunham in reference to the possibliility of terminating Captain

Mark Seals’ county employement.

Once we arrived , we met with HR Director Shaw and explained the reason we
were there and if she could confirm the meeting had taken place. Shaw stated she
previously meet with Captain Mark Seals who had contacted her about filing a
complaint against the Montgomery County Constables Office Pct 4. Constable
Kenneth Hayden and Chief Barry Welch., both being his supervisiors. Seals’
complaint dealt with the possibility of him being retaliated against by Hayden and
Welch for his involvement into a ongoing investigation by the Texas Commission
on Law Enforcement {TCOLE) into possible Tampering with a Government Records
and possible Tampering with a Witness.

Shaw stated Seals’ complaint also addressed the issue of him (Seals) believing
they (Hayden and Welch} were attempting to terminate his employement with
Montgomery County Constable Pct. 4 Office. Seals stated he is currently is a
Captain at the department and Hayden and Weich have taken the majority of his
command authority and duties away from him. The removal of his command
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authority came after a complaint was file with the Texas Commission on Law
Enforcement in reference to a Civil Process Class.

Shaw had stated after meeting with Seals, she made contact with Chief County
Attorney Amy Dunham, due to it being a complaint within the county. Shaw
stated she was informed by Dunham she had spoken to Contable Hayden about
the complaint HR received from Captain Seals. Shaw stated Dunham relayed that
Constable Hayden wanted them {Shaw and Dunham) to meet with his Chief
Deputy Barry Welch and Captain Buch Clendennon who could give, “Their side of
the story” and explain the issues Chief Welch had with Captain Seals. Shaw stated
they all met in her office on 10/09/2018, to discuss the allegation brough forward
by Captain Seals. While speaking to Shaw, she stated she had a binder of
information she received from Chief Welch.

(Note: Shaw showed us the package she had received from Welch when he
provided her a copy. The documents were sealed in a manila type envelope and
marked as “Evidence” and completely sealed with red evidence tape)

Shaw then retrieved the documents and referred to them during our interview.
She said she remembered that the information in the binder “seemed old” like if
the information was past information on Seals. Shaw did state it would be in the
interest of TCOLE to obtain a copy of the binder by getting a subpoena.

Shaw then completed a written statement and | have copied it below:

STATE OF TEXAS } _ CASE NUMBER: 18-01-0235
COUNTY OF Montgomery }

Before me, the undersigned authority, on this day personally appeared __Dodi Shaw and after being by
me duly swormn, upon oath deposes and says:

My name is__ Dodi Shaw_ Jam _61_ years old and my date of birth __01/04/1957__ _
My telephone is _ 936-539-7834 . I am currently employed _Montgomery County Human
Resources .My TCOLE PID number N/A .

My name is Dodi Shaw and I have been employed with the Montgomery County Human Recourses for
approximately 12 years. Y am currently talking to Sgi. New and Sgt. Watts with the Texas Commission on
Law Enforcement. I was asked to give a statement in regards to a meeting T had with Amy Dunham
(Montgomery County Attorney Office), Chief Barry Welch (Montgomery County Constable Pet. 4), and
Captain Buck Clennendon (Montgomery County Constable Pct.4) on October 02, 2018 in the County
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Attomey’s Office, The meeting was called in reference to Captain Mark Seals {(Montgomery County
Constable Pet. 4) filing a retaliation complaint dealing with an ongoing investigation being conducted by
the Texas Commission on Law Enforcement at the Montgomery County Constable Pct. 4 Office. Seals
told me that he feels the Constable Hayden and Chief Welch were trying to rid of him and that both have
taken a lot command staff powers away, (I.E. TCOLE administrator, Camera installation)

Prior to our meeting, Amy Dunham spoke to Constable Kenneth Hayden (Pct. 4) in reference to Seals’
complaint and Constable Hayden recommended that Amy Dunham and I meet with Chief Barry Welch
and other command staff personnel to hear their side of the story. Amy Dunham told Chief Welch we
were meeting to discuss Seals’ complaint. At that point, she explained she had spoken to Constable
Hayden and he wanted you all to discuss all sides of the story. Chief Welch explained that Seals had some
problems at the Constable’s Office and that he was not getting along with other employees. Welch said no
one will even go to lunch with him (Seals).

Sgt. New asked as an HR Director do you feel that not gettmg along with employees is ah HR complaint,
I said 1 did not believe it had merit for a HR Complaint and I think it is just two people not getting along.

Welch continued to say he had issues with Seals (which I felt Welch were personal). Welch told me at
times he would see Seals coming to his office and he would Jjust hold up his hand and tell Seals he did not
want 1o hear his complaints. Welch stated that Seals is a, “Toxic Employee” and a, “Morale Killer”.
Weleh did not give me any documents to proof any of the complaints. I then looked in Seals’ file and I
noticed there were no disciplinary documents of any sort except one evaluation which I feel was,
“Horrible” and was not accurate. I noticed it had been completed by Chief Welch. I noticed there were
many evaluations and all had been very impressive evaluations. I noticed the latest evaluation was,
“Horrible”, had been back dated but I do not remember what the dates were. I told Sgt. Watts and Sgt.
New that Chicf Welch sent another evaluation on Seals and it had showed an improved evaluation.

Welch brought up the issue that Seals cusses at a lot at the office and at people. Welch did not explain
what he meant by that, but he has heard him cuss at other employee. Welch discussed they (Constable
Office) had set up a training course for water rescue and that Seals had back issues (Injury) at the time

and would not attend the training.

Welch continued by telling me that at one point the department boat needed repairs and Seals took it upon
his self to repair the boat. Welch stated the repair of the boat was supposed to be a team building exercise
with all the members. I asked Mrs. Shaw if there were any kind of County Policy for not completing the

boat repairs with the group, and 1 said, “No>.

Welch also stated at one point Seals had given his (Seals’) TCLEDDS password to another officer and
had entered information into the system using his name (Welch), Welch stated it happened somr'stime
around July 2018. Welch stated Investigator Watts with TCOLE had advised him (Welch) of this

violation.

1 noticed during the meeting, Welch was looking at what appeared to be notes written in a binder, Amy
and I looked through it atso. It contained what appeared numerous documents on Seals’ performance

issues written by Welch.
I was asked by Sgt. Watts if at any time during the meeting did Welch call Seals a “CockSucker”, and I
stated I did not hear him say that. I then asked if at any time did Welch state he wanted Seals to be,
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“Fired” or “Terminated”. I told Sgt. Watts, Welch stated he wanted Seals to be, “Terminated”. Amy
Durtham stated his termination would be discussed only with Constable Hayden.

Sgt. New asked me what kind of meeting this was and I stated, I felt like it was a, “Defensive” Meeting,
or a, “Justification” to do what they (Welch and Hayden) were going to do to Seals.

Sgt. New then asked me if there was anything presented in the meeting that justified the termination of
Seals or did Chief Welch presents any evidence that justified their action or justification to terminated

Seals and 1 stated, *“NO>.

Sgt. Watts then asked me to put all my personnel knowledge and relationship of all parties aside and
asked if I felt that Seals was being retaliated by Chief Welch. I fold Sgt. Watts, “I truly belicve Chief
Welch is fully retaliating against Seals”,

I believe Chief Welch is the driving source behind ali of this that’s going against Seals.

1 have been informed that under the penal code of the Stale of Texas, Section 37.02, that a person
commits the offense of perjury if, with intent to deceive and with knowledge of the statement’s
meaning he or she makes a false statement under oath or swears to the truth of a false statement
previously made and the statement is required or anthorized by law to be made under oath. I can
read, write and understand the English language. I have read this statement, consisting of -4—
pages. It is true and correct to the best of my knowledge and beliel.

Subscribed and sworn to before me, by the said: Dodi Shaw__onthe 24  day of _ October
, 2018,

~p

. A . y e )
LS ;';’UH 2 U] (! _A'-//{ff

Once we completed our interview with Mrs. Shaw, we went to the Montgomery
County Attorneys Office and spoke to Mrs. Dunham. See Sgt. New supplement on
the contents of that meeting.

End of Statement
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Supplement

On October 24, 2018, Sgt. New and | met with Dodi Shaw, Human Recourses
Director for Montgomery County in reference to obtaini ng a statement pertaining
to a meeting she had with Chief Barry Welch and Lt. Buck Clendennon of the
Montgomery County Constable Office Pct. 4 at her office on October 09, 2018.
The meeting was a follow-up meeting she had with Captain Mark Seals who had
filed a complaint of retaliation on Constable Hayden and Chief Welch.

{Note: See Shaw’s Official Statement in Book # 4. Tab # Supplement)

During this meeting with Welch and Clendennon, she stated Chief Welch voiced
his concerns over Seals performance at the department and his {(Welch) response
to Seals’ complaint. Shaw stated while the two were talking, Welch continued to
refer to a, “Binder”, which she later learned contained numerous documents on

Seals’ performance issues written by Chief Welch.

(Note: Shaw stated she later was given a copy of the contents of the binder by
Chief Welch).
During our conversation, Shaw did not show me the contents of Welch’s copied

binder, but Shaw advised me, due to the amount of information it contained and
what it contained, it would be in my favor to file a subpoena for the documents it

contained.
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On 11/06/2018, i traveled to Montgomery County and along with Assistant
Attorney General Jason Scully-Clemmons so we could meet with the Montgomery
County Grand Jury. During with meeting, AAG Scully-Clemmons requested
permission to issue subpoenas under the current Grand Jury for documents

pertaining to this case.

The current seating Grand Jury then granted our request and gave AAG Scully-
Clemmons permission to sign any and all subpoenas in behave of the Grand Jury

of Montgomery County.

After meeting with the Grand Jury, | had AAG Scully-Clemmons sign four
subpoenas to be served on parties pertaining to this case. The first subpoena ]
served was to Mrs. Dodi Shaw. This Subpoena was a Subpoena Duces-Tecum for
all documents pertaining to Seals complaint he filed at the Human resource’s
office. This subpoena included Seals’ HR personnel file and a copy of all document

in the binder which Welch provided her.

On 11-07-2018, | received four (4) emails from Shaw containing the requested
documents from the subpoena. These emails contained one hundred fifty-five
(155) documents. | confirmed with Mrs, Shaw four (4) emails were sent,
containing one hundred fifty-five (155} documents.

The first set of documents | reviewed was the Human resource’s file on Captain
Mark Seals. These documents contained numerous Empioyee Performance
Appraisal Forms, Pay Scale documents, financial documents, misc. Montgomery
County documents and Montgomery County required sighature documents.

While looking through the documents, | was unable to locate any personnel
displainary write ups or any displainary action reviews given to Seals by his
agencies command staff which consists of Hayden and Welch. | also did not see
any documents out of the ordinary or any that would raise concerns pertaining to

this investigation.
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{(Note: i did locate the 2017 Appraisal Form which contained low marks in which
| detailed in the Book # 5 supplement. | also noticed two emails from Chief
Welch attached to the Appraisal evaluations, which also were discussed in the
Book # 5 supplement).

After reviewing Seals’ Montgomery County Documents, | started to review thirty
seven (37) double sided documents that Welch provided to Shaw. The documents
were separated into seven (7) subtitles. These include Confidential,
Insubordination, Professionalism, Leadership, Productivity, and Accountability.

Each section that was labelled started out with a brief synopsis of what Welch
documented about Seals assumed violations. Example under, “Insubordination”
Welch documented and noted incidents in the past with Seals. Also attached to
each section were emails written by Welch and sent to Constable Hayden about
incidents pertaining to Seals. As | continued to review the emails and incident
dates, | noticed a fot of the dates the incidents supposedly occurred were dated
after this investigation began and reported to the Texas Commission on Law

Enforcement by Seals.

I also noticed some prior incidents in 2016 and latter part of 2017 were discussed
and documented by Welch in his binder.

The dates raised concern due to the fact very few of the incidents which Welch
documented occurred prior to this investigation being started and the majorities
were incidents after the first set of interviews by TCOLE began at the
Montgomery County Constables Pct. 4.

I noticed each section started out the same with a synopsis of Welch’s
documented incidents and Welch’s emails that followed.

I went back and reviewed the Seals’ Montgomery County HR file documents and
Seals’ department file documents which consisted of two hundred thirty six {236)
pages and | was unable to located any Notification of Disciplinary Action,
Documentation of Verbal Counseling Session, or Documentation of First, Second
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or Third Level of Discipline in his file for the entire time Seals has been employed
by Montgomery County Constable Pct. 4 Office, which began in 2008.

(Note: Seais’ department personnel file was subpoenaed and emailed to me by
Tonia Theriot of the Montgomery County Constable Pct. 4 Office).

1did notice in his department personnel file, numerous positive emails and
documents from individuals outside the department commending Seals’ job

performance.

All documents will be forwarded with this case file.
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On Monday, October 29, 2018, | met with Captain Marks Seals from the
Montgomery County Constable’s Pct. 4 Office at the Texas Commission on Law
Enforcement office in reference to a follow-up statement pertaining to the on-
going Training Fraud investigation at Montgomery County Constable Pct. 4.
(MCCO Pct.4)

| had previously met with Captain Seals on January 30, 2018, in Huntsville Texas
and obtained a written statement pertaining to the complaint he filed with the
Texas Commission on Law Enforcement. The complaint outlined possible training
fraud and other violations committed by members of the Montgomery County

Constables Pct. 4 Office.
(Note: The original statement and complaint are attached to the original file).

Due to the vast amount of information ! had uncovered during this investigation,
and the possibility of other criminal violations being committed by members of
the MCCO Pct. 4 command staff toward witnesses and the complainant, | deemed
it necessary to re-interview Captain Seals. Captain Seals has stated to me that he
also believes since TCOLE started this investigation, he is being the target of
retaliation by Constable Kenneth Hayden and Chief Deputy Barry Welch.
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Captain Seals informed me prior to this interview, he also had compiled multiple
audio recordings of conversations between himself and other parties involved in
this investigation that support his retaliation claim.

Captain Seals also informed me he compiled a written time line of events
pertaining to this investigation. Captain Seals also copied his previous Employee
Performance Appraisal Forms which were in his department personnel file.
Captain Seals stated the evaluation also can support his claim of retaliation.

A copy was provided to me of all the audio recordings, evaluations, and time line
list. The audio files, evaluations, and time line list are made part of this file.
(NOTE: A review the audio tapes will be conducted at 2 [ater date to determine if
any important information pertaining to this case exists)

After coping the above documents and audio files, | questioned Seals about
information he had since his last written statement and to follow-up on
information we had obtain through our investigation. His official statement is in
case file. A copy of his statement is below:

STATE OF TEXAS } CASE NUMBER: 18-01-00235
COUNTY OF TRAVIS}

Before me, the undersigned authority, on this day personally appeared Mark Seals and after
being by me duly sworn, upon oath deposes and says:

My name is _Mark Seals Jam _49_  years old and my date of birth
_01/17/1969 . My telephone is __ 832-971-2008 . I am currently
employed __Montgomery County Constable Pct. 4 New Caney, Texas . My TCOLE
PID number __ 25035

I have been a certified police since July 1995 and currently hold a Master Peace Officer Licensc
through the Texas Commission on Law Enforcement for the State of Texas. I am currently
employed at the Montgomery County Constable Pct. 4 Office and have been so since January
2009. I previously was employed at the Continental Airlines.

I am currently at the Texas Commission on Law Enforcement office in Austin to speak to Sgt.
Investigator Watts to give a follow up statement in reference to an on-going investigation into
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with Sgt. Investigator Watts and Investigator Sgt. Hobbs in Huntsville Texas on and gave my
original statement in reference to violation occurring at the Montgomery County Constables
Office.

I'told Sgt. Watts when I started in 2009, I was hired on a patrol deputy and my duties were
rclated to patrol functions in Montgomery County. During my time at the Constables Pet, 4
Office, I held the rank of Investigator, Lieutenant, and promoted to Captain in 2012, My duties
as Captain were to handle all duties of the Texas Commission on Law Enforcement Digital Data
System (TCLEDDS) and Texas Commission on Law Enforcement (TCOLE) paperwork and
files. I also was in charge of patrol functions, civil process fnction, administrative staff and

infernet crimes.

On or around February or March 2016, Constabie Hayden, Chief Deputy Welch, Lt. Clendennen,
and I were in a staff meeting when Constable Hayden instructed me to take over the TCOLE
files and TCLEDDS and that Chief Welch had been previously responsible for. After taking over
the files, I noticed numerous discrepancies in entries that were reporting to TCOLE. These
discrepancies included signatures missing, back dated forms, no TCOLE F5R forms, missing
TCOLE L1 documents, missing Personnel History Statements and what I believe were falsified

documents.

Due to the discrepancies, I addressed the issues with Constable Hayden and Chief Welch and
told them I would not; “Clean up Barry’s [Welch] Mess” and that Chief Welch needed to correct

all the discrepancies since he had been previously in charge of the files.

During the meeting a verba! disagreement occurred between Chief Welch and I. Chief Welch
began to, “Yell” and argue stating, “Nobody is going to tell me what to do”. Due to Chief
Welch’s demeanor, 1 Jeft the meeting.

On or around September, 2017, I received a performance evaluation from Chief Welch and as 1
read it, I noticed I received numerous scores of below average. This is the lowest evaluation 1
have ever seen being issued at our office and ever been issued myself. In the past I have received

above average evaluations. By Mentgomery County policy, evaluation were supposed to be
issued on our around January of each year. I felt, Chief Welch deliberately held on to the
evaluation and gave me a serious below average evaluation in retaliation to the 2016 verbal

incident between Welch and me.

On or around late 2017, T had been approached by Deputy Ricky Ford and Cory Amold who
stated that there was a 20 hour civil class put on at the Montgomery County Constable Pct. 4
office and that Constable Hayden and Chief Welch did not attend. The topic of the conversation
was a common, “Joke” around the office that they (Hayden and Welch) never attend any training
or sign the roster and leave. It common knowledge around the Pct. 4 office that Hayden and
Welch do not attend scheduled mandated classes.

A few days later, I looked into TCLEDDS and discovered a possible discrepancy in the reporting
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of the 20 Hour Civil Process Class which was reported on August 23-24, 2017. I also noticed
Chief Welch had been given credit for a FEMA Class on the same dates. ] felt it did not look
night that he would, “Double Up” on training classes. I then called Deputy Cory Arnold into my
officer to discuss another topic. While Amold was in my office, I mentioned that I noticed he
was given 20 Hrs. credits for the Civil Process class he took on August 23-24, 2017. During the
conversation Arnold stated, “That supposedly 20 hour Course”. We then continued our
conversation about other department issues. Approximately 5 minutes later, Arnold interrupted
me and said, “You know that Civil Process Class, we may have taken, like 2 hrs, if that”, or
something to that fact. I don’t think he was really specific in other details about the class.

On August 06, 2017, I was able to locate and send to Sgt. Watts an audio file of the above
conversation between Deputy Amoid and me. It was recorded using my personal recorder.

Due to discrepancies in the hours being reported for the Civil Process class, and this type of
behavior by Constable Hayden and Chief Welch; I felt I need to contact or file a complaint with
the Texas Commission on Law Enforcement. I felt if T did not report the discrepancies and
falsified training records; it could fall back on me due to me being in charge of TCOLE records.

I was then contacted by Sgt. Investigator Watts and we scheduled a meeting so I could give a
statement. We met in Huntsville Texas Police Department on January 30, 2018. I completed and
provided Sgt. Watts a full written statement.

On or around May, 2018, T was contacted by Constable Hayden and I was asked if I had spoken
to any, “Law Enforcement Agency”, i reference to Welch being involved in theft of property at
the county barn. (Vehicle Storage and Equipment Facility) I told Hayden, I felt it was a rumor
being started and left it at that. I knew what Constable Hayden was capable of doing and I was
also in fear of retaliation from him so I intentionally mislead him to avoid that retaliatory
conduct that | knew was sure to come because 1 actually had gone to the Montgomery County
DA’s Office and reported this behavior.

On Junc 08, 2018 I had been contacted by Sgt. Watts in reference to assisting him on how the
door entry logs work and how he could locate the door eniry logs. At the time, I had full access
to the Door Entry system. Sgt. Watts specifically asked for the dates of August 23, 24, 2017. Sgt.
Watts stated to me it pertained to the dates in question for the Civil Process Class that was
reported. I was able to send Sgt. Watts the door entry logs he requested a few days later.

On June 26, 2018, Sgt. Watts called and asked for the time sheets for Hayden, Welch, Amold,
Ford, and Holser. I was ablc to provide him with the time sheets for all the Officers he requested.

At the time, I had full access to the time sheet files.

On June 11,2018, T was approached by Constable Hayden and he told me he was not approving
a previously approved training class [ was supposed to take in the near future. I asked Haydt?n
why it was cancelled and Hayden stated I can reschedule another class. Constable Hayden did

not ¢laborate anything further on the course.

Case No. 18-01-0235 88 of 411



TEXAS COMMISSION ON LAW ENFORCEMENT
ENFORCEMENT DIVISION

On June 16, 2018, I was advised during a conversation with Sgt. Eric McHugh, who advised
him, (McHugh) and Chief Welch had discussed holding off the transition of the Internal Affairs
Division from coming under my authority. McHugh did not elaborated why or if Welch stated
the reason for the hold, but Welch did state to McHugh, “He needed to do some house cleaning”
McHugh stated he told the statement Welch made was a thieat towards me. {Seals)

On June 20, 2018, T was approached by Deputy Ford, who stated he was in a patrol meeting,
hosting by Lt. Clendennen, that all in house training had been placed on hold.

In the past, department decision had been discussed in formal supervisor meetings, which
included all upper management. I felt that I was being excluded from department decisions and it
seemed to me it reaffirmed my believe that I was being retaliated by Constable Hayden and
Chief Welch since TCOLE investigators arrived on June 07, 2018.

On June 28, 2018, | was notified by Prefiect Video Systems that I was no longer a contact person
for the department. This was the first time I had been made aware of this change since I had been
working with that particular vendor since October 2017 for the new camera systems. Again I felt
I was being, “Shuaned” by Constable Hayden and Chief Welch.

In late June or July, ! called the American Boat Corporation to follow up on a department airboat
they had been contracted to build for the Montgomery County Constable Pct. 4. During my
conversation with American Boat Corp. contact Ferin Floyd who told me that Chief Welch was
now the contact person for the department. Floyd stated if I had any questions, contact Chief
Welch. I have been dealing with the airboat project for over 6 months. I was never told there
were any issues with regarding the airboat build.

On July 07, 2018, I was approached by Deputy Cory Arnold, who told me that be was advised by
Constable Hayden that my Montgomery County Administration Supervisor Passwords and
Usemame rights had been removed by Chief Welch. I never had any conversation from Hayden
and Welch the reason my rights were taken away. I agair felt with was more retaliation being
placed against me for the TCOLE investigation.

On July 12, 2018, I was approached by Sgt. McHngh, who told me I had been removed from any
and all TCOLE/TCLEDDS functions and I was removed from any access to the systems.
McHugh stated this came directly from Chief Welch. I never had any conversation from Hayden
and Welch the reason my rights were taken away. 1 again feit with was more retaliation being
placed against me for the TCOLE mvestigation.

I have provided multiple post TCOLE complaint audio files to Sgt. Watts of conversations with
Constable Hayden, Chief Welch, Lt. Clendennen, Cory Arnold and Ricky Ford. These audio
depict an administrative conversations where I fecl I was being retaliated against.

One example was a swifi water rescue class in Tarrant County where I did not aitend due 1o _
illness (Lower Back issues). | received a letter September 04, 2018, from Lt. Clendennen stating
for me to locate another recertification course and provide a Doctor’s note for missing class. I
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On 10/29/2018, | conducted an interview with Captain Mark Seals at the Texas
Commission on Law Enforcement office in reference to the on-going case involving
Montgomery County Constable Pct. 4 Constable Kenneth Hayden and Chief Deputy Barry

Welch,
{Note: See supplement in Book # 2 Tab # 1 and Tab # 2 Statement)

The original allegations pertained to Tampering with a Government Record, and during my
investigations, | have become aware that allegations of Qbstruction/Retaliation and/or
Official Oppression may have been committed since the beginning of this investigation.

Prior to this interview, Seals has stated to me on numerous occasions he believes Chief
Barry Welch and Constable Kenneth Hayden have been retaliating against him since they
(Welch and Hayden) believe he has and still continues to talk to TCOLE investigators and

has been giving me information pertaining to this investigation.

(Note: It was later [earned at an interview with Deputy Brian Hosler, Chief Welch verified
Seals is the one giving TCOLE information about this case. See supplement in Book # 2

Tab # 2 Supplements)
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Seals stated after TCOLE made initial contact on June 07, 2018, with the parties involving
the Civil Process Class, which is the basis for this investigation; both Hayden and Welch
have changed their demeanor towards him. Seals stated he is still currently a Captain at
the Constables Office but numerous responsibilities, duties and his authority have been
removed from him by Constable Hayden and Chief Deputy Weich.

During my interview, Seals provided me with numerous documents pertaining to and
supporting these allegations. Seals also provided numerous audio recordings he has
obtained from conversations between him and members of the Montgomery County
Constable Pct. 4. Seals stated the audio files pertain to this case or statements made by
Constable Hayden, Chief Weich, and other members of the upper management staff
supporting Seals accusations. These audio files will be reviewed at a later date and any and
all files pertaining to this case will be made part of this file. A supplement will then be

completed.

The first document | reviewed, which | received from Seals, contained one (1) document,
and it appeared to be a, “Timeline” of events he had documented from incidents in 2016
and incidents in 2018 supporting his accusations against Constable Hayden and Chief

Welch.
{Note: See Copy in Book # 5, Tab “Timeline”)

The following information was provided to me by Seals and was copied and attached to

this report.

» Early 2016 (Feb or March), | was present in a meeting with Barry Welch, Rowdy
Hayden, and Buck Clendennen and during the meeting, | was toid by Rowdy that |
would be taking over the TCOLE and TCLEDDS job. | discussed this with them and
stated that | would take over the job assignment but that Barry Welch needed to fix
or correct several TCOLE related issues which Hayden stated that | would be taking
over this job and to "make it happen” which | took as doing whatever it takes to
correct the issues even if it meant signing deputies names, back dating forms, or

falsifying documents.
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| disagreed with them and stated that Barry was to clean up his own mess he
created which Barry began to yell and argue stating "nobody is going to tell me what
to do" at which time, I finally left the room.

in mid-2016 after taking over the TCOLE assignment, | maintained the records with
no issues and in late 2016 (November}, we were audited by TCOLE (Doug Staudt}
which resulted in no findings of discrepancies. Later, I had a conversation with
Rowdy Hayden who stated that "Barry screwed up the TCOLE" and commended me

for taking care of it.

In around May Sth, 2018, | had a conversation with Rowdy Hayden and during the
conversation; Hayden asked me if | had spoken to a "law enforcement agency"
about Barry being involved in some thefts at the Barn {county Barn).

June 9, 2018 TCOLE arrived at the Montgomery county Office and began an
investigation.

June 11, 2018: cancelled a schoo! that was approved by Hayden.
June 20, 2018: notified by Ford that in-house classes were being suspended,

June 28, 2018: advised by Pref-tec (video camera vendor) that | was no longer the
contact person for that job.

Late June or early July, advised by American Airboat Corp that | was no longer
involved in the project per Barry Welch.

July 7, 2018: notified by Cory Arnold that my admin username and rights had been
taken away per Barry Welch.

July 12, 2018: advised by Eric McHugh that | was no longer in charge of
TCOLE/TCLEDDS per Barry Welch.

July 18, 2018: notified from "What's app, stating that the 1C5-400 class was
cancelied which | never received any information of that school.
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s August 10, 2018: Joe! pounds advised me of a conversation he had with Ricky
Warwick who stated to pounds of threats of assaults towards me.

* October 5, 2018: witnessed James Slack signing in for Joel Pounds (civilian) to
provide pounds access to a county computer.

Seals also provided me with all of his Employee Performance Appraisal Forms which he
had received during his career at the Montgomery County Constable Pct. 4 Office. The files
contained "Employee Performance Appraisal Forms from the years of 2010, 2011, 2012,
2013, 2015, and 2017.

(Note: See Book # 4 Tab “Evaluations) Each Performance Appraisal contained
approximately 3 to 4 documents each.)

As 1 began to review the documents, | noticed nothing appeared to be out of the ordinary
and most evaluations contained scores from Distinguished (5}, Outstanding (4), and Fully
Competent (3}. | did not notice any comments or suggestions out of the ordinary.

Upon checking the 2017 Evaluation, | noticed it contained a far lower score than any other
year prior. This, along with the dates the evaluation appeared to have been completed,
which was on 03-23-2017, and Seals receiving the document on 10-05-2017, to sign, raised
some concerns on the validity of the this evaluation given to Seals by Chief Barry Welch.

The Appraisal Form dated 03-23-2017, contained numerous, “Needs Improvement {2)”
and had an overall performance level of a 2.5. Seals stated he was given and reviewed this

evaluation from Chief Barry Welch in October 05, 2017.
(Note: See 2017 Evaluation Book # 5 Tab “2017")

(Note: The lower scored evaluation was given after the 2016 incident with Welch over
TCOLE findings and after the reported Civil Class, which again, is the Basis for this
investigation, had occurred).
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As [ continued to review the documents from 2017, | noticed the evaluations had
numerous written expectations from Chief Welch which appeared to be negative and
opposite from other evaluations | reviewed from previous years. As | was looking at the
last page, | noticed it contained in handwritten words, “Refused to Sign 10-5-17”, and a
signature of Barry Welch above Supervisors Signature. Along with the evaluation, |
reviewed an email which appears to be sent to Constable Hayden from Chief Welch in
reference to Captain Seal’s evaluation. The email was dated on 10-05-2017. The email
Welch sent indicated Captain Seals tossed the appraisal evaluation back on Chief Welch's
desk and Welch stated Seals refused to sign his (Seal’s) appraisal. Chief Welch also
indicated in the email, Seals appeared to be arrogant toward Welch due to the low score

appraisal.

[ then reviewed a responding typed rebuttal letter sent to Chief Welch from Captain Seals
in reference to the appraisal he was given. The letter addressed all issues Seals felt were
incorrect and also address the dates the evaluation was given.

(Note: The email and Letter are directly behind the evaluation documents in Book # 5
Tab “2017”)

| then noticed a second Appraisal Evaluation, which was also dated 03-23-2017. This
evaluation contained evaluation scores of all Distinguished {5} and it was signed on 10-05-
2017, by Chief Welch and Captain Seals. Also handwritten were the words, “Correction
Date 2-10-2018” which was next to Chief Welch’s signature line. Seals explained to me
after Chief Welch spoke to Constable Hayden, the evaluation was changed and
resubmitted to Human Resources.

It was later learned from Montgomery County Human Resources, that Chief Welch
submitted an email to Human Resources as a clerical issue had occurred on Seal’s
evaluation. The email continued to say the error was due to upper management clerical

duties lacking attention post disaster Hurricane Harvey.
| have placed a copy of this email with Book # 5 Tab “2017".

After interviewing Seals, ali documents were taken and placed in this file.
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Investigator: Sgt. Michael A, Watts
Otfense: Officlal Oppressfon
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Supplement

On 11/1/2018, | received an email for Attorney General Prosecutor Jason Scully-
Clemmons stating he received a call from District Attorney Brett Ligon of
Montgomery County in reference to a complaint he received from Captain Mark
Seals of the Montgomery County Constable Pct. 4.

(Note: Mr. Scully-Clemmons is the Attorney General Assistant assigned to TCOLE
Case No #. 18-01-0023S}

Scully’s email contained information that Mr. Ligon received information about
possible Police Brutality committed by Montgomery County Constable Pct. 4
Constable Kenneth Hayden.

On 11/02/2018, i received a voice mail from Montgomery County District
Attorney Brett Ligon, who stated he received a complaint from Captain Mark
Seals (MCCO Pct.4) and he wanted to discuss the complaint with me since | was
currently investigating Constable Hayden and members of his office.

On 11/05/2018, I made phone contact with Mr. Ligon. Mr. Ligon again stated
Captain Seals contacted him to report a case of Police Brutality and/or Official
Oppression by Constable Kenneth Hayden during an arrest that occurred on
12/25/2011, after a foot chase in New Caney.
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Ligon continued to tell me Seals stated the Texas Highway Patrol got into a vehicle
chase that ended near New Caney and the passenger ran from the vehicle. Ligon
said Seals told him the suspect, who was later identified to me by Mark Seals as
Donald James Slaughter, had been hiding up near some bridge trusses that went
over small water filled creek. Seals stated the suspect was apprehended by
Constable Hayden and Deputy ‘TJ” Knox. While taking the suspect into custody,
Seals stated he observed Constabie Hayden take the black male suspect over to
the creek and dunk the handcuffed suspect, head first into the water. Seals stated
to Ligon, he heard Constable Hayden asked the suspect, “Where is the blue bag”,
while he was dunking the suspect under water.

(Note: | was informed later the suspect threw a blue bag containing narcotics in
the woods while he was running from the vehicle)

Ligon stated he asked Seals if he attempted or tried to stop Constable Hayden
from committing Aggravated Assault on the suspect and Seals told him he did not.
Ligon stated he questioned Seals why he did not report it at the time and Seals
told him, he was unsure what Constable Hayden was capable of doing to him,

meaning (Seals).

Ligon stated since he was a very close associate with Constable Hayden, he felt he
should not investigate the case, but would provide a detailed statement to TCOLE.

Ligon also stated he was contacted by Texas Ranger Derek Leitner (Conroe,
Montgomery County) who stated Seals had also approached him about the
complaint, but stated to Ranger Leitner the suspect was also Tased during the
arrest. Ligon stated Seals did not mention the suspect being Tased to him. Ligon
also stated Texas Ranger Leitner would provide a statement if needed. As of this
time, | have not made contact with Ranger Leitner.

The information provided to me by Ligon (Dunking the suspect under water) was
part of an original complaint filed with TCOLE by Captain Mark Seals in January

2018.
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Due to that particular part of the complaint being out of TCOLE’s jurisdiction,
Seals was referred to the District Attorney’s Office or the Texas Rangers in

Montgomery County.

Captain Seals has proved me with the contact information on the suspect involved
in this incident. I have provided the information below.

Donald James Slaughter 832-208-3442
Black Male 05/19/1980 832-216-1960
18914 Atasca South

Humble, Texas 77346

I have attempted to make contact using the above numbers, but as of 11/7/2018,
no contact has been made with Mr. Slaughter.

I made contact with Jason Scully-Clemmons and forwarded the information |
received from DA. Ligon. Scully requested | make contact with my supervisors and
see if TCOLE would look into the ailegations since TCOLE is currently investigating
the Montgomery County Constable Pct. 4 Office. | made contact with Captain
Skolaut and he stated TCOLE would attempt to get a statement from the victim,
Donald Slaughter and determine if an offense occurred. Captain Skolaut advised
me to forward my information to Sgt. Investigator David New.

This information was relayed to Mr. Scully, who stated he would assist in anyway.
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On 11/06/2018, | traveled to Conroe, Montgomery County Texas and met with
Attorney General Prosecutor Jason Scully-Clemmons in reference to introducing
ourselves to the Montgomery County Grand Jury. Our introduction is pertaining
to our investigation into the Montgomery County Constable Pct. 4 office
tampering with governmental records, and possible Official Oppression or
Retaliation of a Witness.

Once introductions were completed, | had compieted four Grand Jury Subpoena’s
Duces Tecum for the following individuals. Chief Deputy Barry Welch of the
Montgomery County Constable Pct. 4 Office, Dodi Shaw of the Montgomery
County Human Resources Department, Bobby Powel of the Montgomery County
Information Technology, and Tonia Theriot of the Montgomery County Constabie

Pct. 4 Office.

The subpoenas were issued in reference to obtaining documents pertaining to my
ongoing investigation.

Three of the subpoenas were served in person on November &, 2018 and Chief
Barry Welch’s subpoena was faxed to Attorney Chris Tritico Office in Houston.

All four subpoenas were placed in this file.
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On 11/06/2018, | traveled to Montgomery County and along with Assistant
Attorney General Jason Scully-Clemmons so we could meet with the Montgomery
County Grand Jury. During with meeting, AAG Scully-Clemmons requested
permission to issue subpoenas under the current Grand Jury for documents

pertaining to this case.

The current seating Grand Jury then granted our request and gave AAG Scully-
Clemmons permission to sign any and all subpoenas in behave of the Grand Jury

of Montgomery County.

After meeting with the Grand Jury, i had AAG Scully-Clemmons sign four
subpoenas to be served on parties pertaining to this case, The first subpoena |
served was to Mrs. Dodi Shaw. This Subpoena was a Subpoena Duces-Tecum for
all documents pertaining to Seals complaint he filed at the Human resource’s
office. This subpoena included Seals’ HR personnel file and a copy of all document
in the binder which Welch provided her.

On 11-07-2018, | received four {4} emails from Shaw containing the requested
documents from the subpoena. These emails contained one hundred fifty-five
(155) documents. | confirmed with Mrs. Shaw four (4) emails were sent,
containing one hundred fifty-five (155) documents,

The first set of documents | reviewed was the Human resource’s file on Captain
Mark 5eals. These documents contained numerous Employee Performance
Appraisal Forms, Pay Scale documents, financial documents, misc. Montgomery
County documents and Montgomery County required signature documents.

While fooking through the documents, | was unable to locate any personnel
displainary write ups or any displainary action reviews given to Seals by his
agencies command staff which consists of Hayden and Welch. | also did not see
any documents out of the ordinary or any that would raise concerns pertaining to

this investigation.
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(Note: | did locate the 2017 Appraisal Form which contained low marks in which
| detailed in the Book # 5 supplement. | also noticed two emails from Chief
Welch attached to the Appraisal evaluations, which also were discussed in the
Book # 5 supplement).

After reviewing Seals’ Montgomery County Documents, | started to review thirty
seven (37) double sided documents that Welch provided to Shaw. The documents
were separated into seven (7) subtitles. These include Confidential,
Insubordination, Professionalism, Leadership, Productivity, and Accountability.

Each section that was labelled started out with a brief synopsis of what Welch
documented about Seals assumed violations. Example under, “Insubordination”
Welch documented and noted incidents in the past with Seals. Also attached to
each section were emails written by Welch and sent to Constabie Hayden about
incidents pertaining to Seals. As | continued to review the emails and incident
dates, | noticed a lot of the dates the incidents supposedly occurred were dated
after this investigation began and reported to the Texas Commission on Law

Enforcement by Seals.

| also noticed some prior incidents in 2016 and iatter part of 2017 were discussed
and documented by Welch in his binder.

The dates raised concern due to the fact very few of the incidents which Welch
documented occurred prior to this investigation being started and the majorities
were incidents after the first set of interviews by TCOLE began at the
Montgomery County Constables Pct. 4.

| noticed each section started out the same with a synopsis of Welch’s
documented incidents and Welch’s emails that foilowed.

| went back and reviewed the Seals’ Montgomery County HR file documents and
Seals’ department file documents which consisted of two hundred thirty six (236)
pages and | was unable to located any Notification of Disciplinary Action,
Documentation of Verbal Counseling Session, or Documentation of First, Second
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or Third Level of Discipline in his file for the entire time Seals has been employed
by Montgomery County Constable Pct. 4 Office, which began in 2009.

(Note: Seals’ department personnel file was subpoenaed and emailed to me by
Tonia Theriot of the Montgomery County Constable Pct. 4 Office).

| did notice in his department personnel file, numerous positive emails and
documents from individuals outside the department commending Seals’ job

performance.

All documents will be forwarded with this case file.
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CASE INFORMATION
Case Number: 18-01-0235
Investigator: Sgt. Michael A. Watts
Offense: Tampering with Governmental Record
Licensee: . Montgomery County Constable Pct. 4
Supplement

On Tuesday 11-27-2018, | drove to Houston Texas to meet with
Attorney Christopher Tritico (Attorney for Barry Welch) at his office
located at 1523 Yale St. Houston, in reference to retrieving computer
data pertaining to a Subpoena Duces Tecum | had served to him on
behave of Chief Barry Weich of the Montgomery County Constable Pct.
4,

The subpoena was for the data, emails and documents in his county
owned computer and any and all hard drives used in his normal daily

function at the constable’s office.

Once | arrived, | met with Tritico and he handed me over two (2} WD
Elements SE external hard drives. The first hard drive was labeled with a
yellow tag as, Desktop 1 for 1. (SSN # WX41A4849EX1). The second
hard drive was labeled with a yellow tag as, Toshiba 1 for 1. (SSN

WXA1A48H1759).
Tritico indicated the data on the both WD Elements external hard

drives were a mirrored copied or image from the computer and
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external hard drive he received from Chief Welch. | then photographed
the original computer and external hard drive and serial numbers that
Tritico had in his possession. The computer was tagged, Property of
Montgomery County SSN # 2016165. The Toshiba Corp. external hard
drive displayed serial number 64EETVDYT1BB. Photographs was taken
and later submitted with this report.

[ then signed a document Tritico had completed stating | had received
both WD Elements external hard drives. A copy of this letter was placed

in the file.

The two external hard drives were later scanned for any virius’ by IT
Network Adminstrator Dennis Graffious. Once the external hard drives
were found to be safe, | was able to start a review of them. A separate

supplement will be completed on my findings.

(Note: See Book # 2, Tab # 4 for Photographs and signed received
letter).

Case No. 18-01-0235 106 of 411



TEXAS COMMISSION ON LAW ENFORCEMENT
ENFORCEMENT DIVISION

CASE INFORMATION
Case Number: 18-01-0235
Investigator: 5gt. Michael A, Watts
Offense: Tampering with Government Record
Licensee: Montgomery County Constable Pct. 4
Supplement

Due to the fact, | have very little training in digital forensics, | felt it would be in
the best interest for this case, that an expert examining the two hard drives | had
received from Attorney Chris Tritico. (See Supplement in book #2)

On 12-05-2018, | made contact with Detective Drodz and Detective Kaiser with
the Killeen Police Department and asked for their assistance in examine and
extracting any evidence from the two hard drives that | subpoenaed from Chief
Welch. The hard drives were mirrored copies of the hard drive from Weich'’s
department computer and a mirrored copy of the external hard drive that was
used by Chief Welch’s.

Since 1 previously worked with Drodz and Kaiser and for the Killeen Police
Department, | was aware of their experience and training in handling and
examining digital devices which possibly contained evidence. | was also aware
that the Killeen Police Department had a vast amount of proper equipment at
their disposal to properly examining the hard drives and other digital devices.

On 12-10-2018 | drove to the Killeen Police Department and made contact with
Detective Kaiser and provided him with the hard drives. The hard drives were WD
Elements Portable HDD wxala48h1759 and WD Elements Portable HDD
wx4124849ex1.
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CASE INFORMATION
Case Number: 18-01-0235
Investigator; Sgt. Michael A. Watts
Offense: Tampering with Government Record
Licensee: Montgomery County Constable Pct. 4
Supplement

On 12-07-2018, | drove to Conroe, Montgomery County Texas to meet
with Robert Powell, the IT director for Montgomery County, to retrieve
a digital thumb drive which contained numerous emails. The emails
were subpoenaed for the purpose of my investigation on the
Montgomery County Constable Pct. 4 Office. The following individual’s
emails were provided to me by Powell in accordance to the Subpoena.

Constable Kenneth Hayden
Chief Deputy Barry Welch
Deputy Ricky Ford

Deputy Cory Arnold
Deputy Brian Holser
Captain Mark Seals
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Case Number: 18-01-0235
Investigator:  Sgt. David New
Offense: Tampering with a Government Document, P.C, 37.10
Licensee: Constable Kenneth Hayden, Barry Welch,

SUMMARY

While assisting Sgt. Watts with an investigation into falsifying training records, Sgt. Norie and |
interviewed and obtained a written statement from Officer Ricky Ford of the Montgomery County

Constables Office, PCT 4.

INVESTIGATION:

6/11/18

At approximately 2:30pm, Sgt. Shane Norie and | travelied to Navasota, TX to obtain a statement from
Officer Ricky Ford of the Montgomery County Constables Office, PCT 4. We were investigating a
complaint that Constable Hayden and Chief Deputy Barry Weich did not attend a Civil Process Class on
8/23 and 8/24/17. Officer Ford is the primary instructor for the Civil Process Class at the Monigomery
County Constables Office, PCT 4.

We had confirmed previously that Ford was a certified TCOLF instructor and that the sign in rosters for
this ciass were indeed filled out listing him as the instructor for the class in question. We had
interviewed Ford previously on 6/7/18 at his office and due to inconsistencies in his original interview
and Constable Hayden’s interview we wanted to obtain a written statement.

His written statement was given to Sgt. Michael Watts for addition to the case file. Officer Ford claims
that he taught the class on 8/23 and 8/24. He also claimed that Welch and Hayden did NOT attend. He
was adamant that he has never taught Constable Hayden “ane minute of Civil Pracess,” He told us that
he did know they were on the sign in rosters because Welch told him to include their names on the
roster and that they {he and constable) would make the class up later, Ford told us the process for
completing the training paperwork for submission to TCOLE. He also told us that Lt. Arturo Looza called
him on the evening of the 7™ to "fish for information” and find out what we discussed that day in the

conference room

End of Supplement. D.B.N.
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CASE INFORMATION

Case Number: 18-01-0235

Investigator:  Sgt. David New

Subject: Supplement ~ Amy Dunham Interview
Licensee; Montgomery County Constable’s Office Precinct 4
SUMMARY

On 10/24/18, Sgt. Watts and | interviewed County Attorney Amy Dunham reference an ongoing
investigation into a complaint against the Montgomery County Constables Office, Precinct 4 specifically
what she withessed in a meeting held on 10/9/18.

INVESTIGATION

On 10/24/18, Sgt. Watts and | travelled to Conroe, TX, to follow up on information that a meeting was
held ort 10/9/18 between Montgomery County HR Director Dodie Shaw, Chief Deputy Barry Welch,
Capt. Buck Clendenon, and Attarney Amy Dunham. We interviewed Dunham in her office along with her
First Assistant, B.D. Griffin. The concern for Dunham'and Griffin was that her involvement and
questioning might lead to privileged information being released inadvertently. We assured her that we
were there to fact-find and obtain her observations of this meeting. She and Mr. Griffin explained that
they represent Montgomery County and conversations held with department heads wouid be privileged
information and we explained we were aware of this and ours was to obtain witness information and

not divulge this information.

Sgt. Watts made it very dear from the beginning of the interview if Mrs. Dunham didn’t want to answer
the questions that we had, she could choose not to answer to avoid any conflict between her and her
client, Montgomery County. Dunham said she wanted to answer our questions but also wanted to make
sure it was appropriate at the same time. She recalled a meeting that she was invited to sit in on by
Dodie Shaw. This meeting was with Capt. Mark Seals of the Montgomery County Constables Office, PCT
4 and he {Seals) was complaining that he was being retaliated against by his supervisor Chief Deputy
Barry Welch and the Constable Kenneth Hayden because of complaints he filed with the Montgomery
County DA and the Texas Commission on Law Enforcement (TCOLE). Dunham said she would need to call
Hayden to have him respond to this complaint. When she called Hayden his response was that she
needed to talk to his Chief Deputy because they have had problems with Capt. Seals. Hayden did not
defend or justify his actions/inactions he merely referred Dunham to his Chief and sald he would like her
to meet. Dunham wanted to talk to the Constable and Hayden insisted she know information about
Seals first. This spurred a second meeting and this was the 10/9/18 meeting in Dodie Shaw's office.
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Dunham sald Chief Welch and Capt. Clendenon were the only two representatives from the MCCO. She
said they did not discuss termination of Seals and that she even told Welch that if there would be any
discussion of termination it would be held with the Constable {Hayden]. She said she did not remember
any cussing or any demands of termination from Welch or Clendenon. She did remember a binder of
information that she locked through and asked Welch for a copy. She said she remembered that the
information In the binder “seemed old” like if the information was past information on Seals,

When she explained the meeting{s}, she said both parties were perceiving allegations from each other
differently and that there was a “huge” miscommunication. The exémple she gave was that Seals
wanted to go to training that cost money. He was denied and Seals viewed this as being singled-out
while Welch viewed it as a cost-saving measure. She said that Welch would view Seals actions as being
insubordinate while Seals viewed his treatment as being “picked on” because of this compiaint he
[Seals] fited. She said she felt llke there needed to be a huge meeting of the minds to clarify what was
going on and she and her office would not allow Seals to be retaliated against for filing a complaint.

Dunham: said that in the meeting with Seals, he never said he was demoted or being changed to
different shifts or anything that would have cued her in to the fact that he {Seals) was being retaliated
against. When she questioned Welch about some of the things that Seals was claiming such as losing
access to key card records, Welch would answer “...everybody lost it.” Meaning that Welch reasonably
expiained the iterns 5eal’s complained were retaliation.

She said it was abvious that Welch has an issue with Seals and Seals has an issue with Welech. Dunham
wanted to make it clear that she was at this meeting at Dodie Shaw’s request,

I asked Dunham what her job was in terms of who was her client and she said the County of
Montgomery. Her job was to represent the interests of the County.

End of Supplement. D.B.N.
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CASE INFORMATION

Case: 18-01-0235

Investigator:  Captain Douglas Skolaut

SUPPLEMENT:

On Thursday July 12, 2018, Sergeant Investigatar Mike Watts and | drove to Navasota, Texas to meet
with Instructor Ricky Ford to conduct a follow-up interview. We met Ford at the Navasota Police
Department and conducted the follow-up interview. The foliowing is 3 summary of that interview:

wkwskhwnsknewRrrThicrd [nterview with Ricky Ford** ¥+ raskarsesaxins

| explained to Mr, Ford that | wanted to go over the written statement he had given to Sergeant
tnvestigator David New and Shane Norie. | explained that i had a couple things in that statement, that |
wanted to clear up before finished up with the investigation. Mr. Ford acknowledged that he

understood.

} first asked Mr. Ford how long he had been with the Mentgomery County Precinct #4 Constables Office,
and how long he has been an instructor. Ford stated he had been with Precinct #4 for thirteen years and
has been an instructor three or four years, Mr. Ford stated that he received his Instructor’s certificate,
but didn’t do any instructing for a couple years. Mr. Ford stated that the department didn't use him as
an instructar until he was in the writ program doing alf the civil stuff, He stated that he only teaches the

civil cfass.

I asked Ford if instructed or taught anywhere else other than his department, Mr. Ford stated that he
has instructed at the Conroe Police Departrent, which has thelr own police academy. Mr. Ford stated
that he has taught three civil classes at the Conroe Police Department Basic Peace Officer Ciasses.

[ toid Mr. Ford that | wanted to talk to him about the civil process course he taught on 08/23 and 08/24
2017. | asked Mr. Ford if he was the instructor for that course and he replied “yes sir”. | toid Mr, Ford
that looking at the rosters for that class, it appeared there four people, who supposedly attended that
class. | asked Mr. Ford if that class was an B:0D am to 5:00 pm, or 9:00 am to 6:00 prn class. Mr. Ford
stated that he honestly didnt remember what time the classes started. | asked Mr. Ford if the class
would have been held during his regular working hours, Mr. Ford stated that it would have been and it
would have been whatever his timesheet said. | showed Mr. Ford his timesheet for 08/23 and 08/24
2017 and tald him that the timesheet showed his hours for those days as 10:00 am to £:00 pm. Mr. Ford
indicated that was correct. | asked Mr. Ford if the course would have went past, 8:00 pm. Mr. Ford
stated that if it would have, he would have changed the timesheet. He stated he doesn’t volunteer time

anymaore.
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1 told Mr. Ford that | had reviewed a summary of his initial interview (06/07/2018) with Investigators
and his written statement he gave during the second interview [06/11/2018} with Investigators, and it
appeared he was a little unclear about who was in the class at first. | asked Ford if the 23" was the first
day of that course. Ford stated that was correct. | asked Ford who asked him 1o put the course together.
Ford stated his Chief, Barry Welch. | asked Ford if Chief Welch gave a reason for having the class. Ford
stated this was a make-up course. He stated they had a dayshift course and a nightshift course to
encompass everybody in the department. Ford stated Cory Arnold was unable to make either of those
day or night courses, so the course was for him to get his civil course. Ford stated during the same time
they also got a new guy, (Brian) Hosler and he was Hosler’s F.T.0. Ford stated since Hosler was being
F.T.O. by him, Hosler also went to the civil course. | asked Ford if Chief Welch ever told him that he
{Chief Weich) or Constable Hayden would be attending the course. Ford stated that he didn't remember
him {Chief Welch) saying that they would be there. Ford stated from what he couid recall, it was to put
the class on for Cory Arnold mainly, but had anyone elise needed the class he would have offered it to
them. Ford stated from this class he only remembered Arnald and Hosler as his two students.

I asked Ford if he has the students sign the roster at the beginning of the course. Ford stated that he
usually leaves the roster on the table throughout the entire class. | asked Ford how many people
showed up to the class on the 23™. Ford stated that he just remembers Cory (Amold) and Brian {Hosler).
| asked if he recalfed whether they signed the roster when they came in. Ford stated he didn’t know if
they signed it right when they came in, or it was sometime throughout the day, but they did sign the

roster,

| asked Ford how long was the first day class {23™). Ford stated they went through two power paints,
and because it was such a smali class it went faster than his larger classes. Ford stated that he guessed
the first day was flve to six hours. Ford stated that he couldn’t swear to that, but his normal classes with
a group of ten to fifteen people, they will do eight to nine hours. Ford stated that he probably shaved an
hour off the first day. | asked Ford if the ¢lass would have started at 10:00 am. Ford stated yeah, then
stated 10:00 am or 12:00 pm or whatever time everyone got into the room. Ford stated he couldn’t be
specific on the start time, because he just didn’t remember. { asked Ford if it was common practice to
get started as soon as everyone got to work. Ford stated yeah or at least within an hour. Ford stated he
would get the room and everything prepared, so within an hour or two. | asked Ford if it started at 12:00
pm then the first day would have been done by 6:00 pm. Ford stated yeah. | asked Ford if it could have
been stretched out to B:00 pm. Ford stated it might have, but normally if he was to get off at 8:00 pm,
then they probably finished around 7:00 pm.

1 asked Ford if he recalled seeing Constable Hayden or Chief Welch come into his class on the first day.
Ford stated that he didn’t remember them being there. Ford stated he has heard around the office that
they {Hayden and Welch) were there, that they came in, but his memory is that he does not remember
them being in that class. | asked Ford if it was common for Constable Hayden and Chief Welch to come
in and out of his classes when he’s training. Ford stated whether it was his training or other trainings
they {Hayden and Welch) are roaming around the offices.

t showed Ford a photo three people in the training room that was provided by Constable Hayden and |
asked if this look like the training he had put on. Ford looked at the photo and stated Arnold was sitting
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in front and Hosler is in the second row and he did recognize that was his power point. | asked Ford if he
was teaching this class and he indicate he was.

| showed Ford a second photo, which was a selfie of Constable Hayden in the training room with the
above three people that was provided by Constable Hayden and | asked if he remembered Constable
Hayden taking the selfie. Ford stated “no sir”.

| showed a third photo of Chief Welch in chair leaning back with his eyes closed, which was provided by
Chief Welch. | asked Ford if he remembered Chief Welch in there taking a nap. Ford replied “nah, but
that picture would have been were Hosler was sitting right there. That's the same white board...we only
have one white hoard in there”. Ford stated he believed that would have a different time. Again Ford
pointed out that they only have one white board in that room and described where it was located in the
room. Ford pointed out that the lights were on in that photo and thought it may have been taken during

a break.

I told Ford that at the end of the first day everyone left and he picked up the roster. Ford indicated that
was correct. | asked Ford whose names were on that roster. Ford stated that he believed at the end of
that day all the names were on there. Ford then stated he didn’t want to say they were all on there,
because he didn't remember picking up the roster and saying 1, 2, 3, 4, were good, or 1, 2, 3, 4, what the
hell are these two name’s doing on there. Ford stated he would have taken the roster to his office and
once he had the test, evaluations and everything efse done, then he would put it all together and would
have taken to Steven Carlisle.

[ again asked Ford if he remembered seeing Constable Hayden there on the first day for the course. Ford
stated that he didn’t remember if he {Hayden} walked in and out of the class, but he would have
remembered if he {Hayden) had sat in there for the entire class. | asked Ford if it was the same for

Welch. Ford replied “yes sir”.

| told Ford that the second day is where it gets strange, because we have four grown men who can’t
remember the second day of a basic civil process course. Ford replied “right”. | told Ford as an instructor
he should be able to remember the second day. | asked Ford if there was actvally a second day of that
course. Ford replied “yes sir”, | again asked if was there was a second day in that room. Ford replied
“no”. | asked Ford what the second day consisted of. Ford stated that second day was just him and
Hoster in his office, 1 asked if there was a reascn why Arnold wasn’t there. Ford stated that he believed
Arnold had something else going on. Ford then stated he didn’t remember Arnold not being there the
second day, but someone told him that Arnold wasn’t there the second day. Ford stated he wasn’t sure
if it was one of the investigators that told him Arnold wasn’t there the second or not. Ford stated he
couldn’t remember. Ford stated he did remember the second day was done in his office, because there
was no reason to go to the conference room, because it was a one on one. Ford stated that he
remembered giving Hosler and Arnold a copy of the power point presentation and told them to go over
one of the power points. Ford stated that he couldn’t remember which power polint he told them to go
over, He stated he didn’t remember if it was one they didn't finish or if it was one that he knew they all
need to go over. Ford stated he remembered telling them to go over it that night or whenever. Ferd
stated the he thought he did that, because he knew Cory (Arnold) wasn’t going to be there the next day.
Ford stated that he toid them when they came back they would go over it and hit a couple key paints on
it. Ford stated that he also likes to add serving civil in his civil class, because most of the guys who take
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the civil class are not going to do any writs or executions. Ford explained what he would have went over
with Hosler the second day in his office.

| told Ford on the second day (8/24) he stifl showed the same hours 10:00 am to 8:00 pm. | asked Ford
how long he thought he spent with Hosler on the second day. Ford stated he didn’t know. He stated it
wouldn’t have taken eight to ten hours to go aver that. Ford stated it could have been a couple hours or
it could have been four hours, it could have been one hour. | asked Ford if he had Hosler fill out his
evaluation. Ford stated that he didn’t remember when he had them do their evaluations. Ford stated
that he would assume it was the second day when they were done or when he was getting the packet

together.

| asked Ford if Hosler took the test on the second day. Ford stated that he couldn’t remember and that
he was advised the test was taken at the end of the first day. He stated that he didn’t remember giving
the test at the end of the first day. | asked Ford if that is something he would have done. Ford stated
that it didn’t sound like something he would have done, but this particular course, or this cfass is full of
shit for whatever reason and he didn't go through his norm. | told Ford that it didn’t sound like this is
the way he wouid normally run his ¢lass, 1 told Ford that it sounded to me as if this class was just kind of
thrown together. Ford stated it was very last minute and up in the air and we just need to get this done.

i told Ford he was the instructor and it was his responsibility to administer the test, keep up with the
roster, the evaluations and all that. Ford acknowledged that it falls on him. | told Ford that | understood
what he was saying about the class being rushed, but he was still responsible to see that it was done the
correct way. Ford stated this pisses him off, because for whatever reason he didn't do it the way he has
done it in the past and there’s giant hale’s in his memory on stuff. He stated one, because it wasn’t done
like my norm. He stated when he does everything the same it’s easier to remember. Ford stated that the
first day he talked to the investigators he knew he came across like he was trying to cover for someone,
but for whatever reason he has gigantic blanks in this event, Ford stated that he didn’t know why,
because he is usually pretty good at remembering stuff and gave the example of traffic stops from five
years ago. | told Ford now he knows what our feelings are. | told him we’re trying to figure out these big
blanks in something as simple as this. | told Ford if | went to a two day class | would certainly be able to
remember that | was there the first day and the second day.

| asked Ford if it was safe to say this is not the way he normally puts on a class. Ford stated no sir. He
stated that he normally does two eight’s and a four. He stated he would do two power points on day
ane and two power points on day two. Ford stated on day three the four hour class he does the review,
question and answer session, evaluations and then the test.

| asked Ford if he had Hosler sign the roster on the second day and he replied “Yes”. | again asked Ford if
he had Hosler sign it on the second day. Ford stated that the only thing he could remember about the
second roster is that he went to turn in the first roster with the packet over to Carlisle, but Carlisle told
him that that he needed a second roster for day two. Ford stated from what he can remember, he went
back to the office and printed off the second roster. Ford stated that he put everyone’s name and PID
number on there and then went on a mission to get everyone’s signature. | told Ford that he indicated
the first roster had four names an it when he turned it in. Ford replied “right”. | told Ford that he
indicated he didn’t remember when or where those names got on the first roster, but there were four
names on it. Ford stated there were four names on it. | told Ford that he then took it over to Chief
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Carlisle and Carlisle told him he needed a second roster, because it was a two day class. Ford indicated
that was cerrect. Ford pointed out that on the first roster he had put both dates on the roster 23" and
24th, but Carlisle told him that he needed a roster for each day.

| showed the second day rester to Ford and pointed out that he had put the 23" and 24™ on that roster
also. Ford looked at the roster and pointed out what he had fllled out on the second roster. | asked Ford
when he went on his mission to get their signatures on the second roster did he remember getting the
signature from each individual. Ford stated that recalled getting Cory’s {Arnold} and Hosler's, because he
recognized those signatures, so they obviously signed it. He stated Hosler would have been with him
anyway because he was in the reserve program and getting his wouldn't have been hard. Ford stated
that Arnold works Monday thru Friday B:00 to 5:00 or 4:00 or whatever his shift is, so he was around the
office and easy to find. Ford stated that the Constable {Hayden} and the Chief {Welch) were doing what

Constables and Chiefs do.

| told Ford that as the instructor he needed to get the signatures, so after he got Arnotd and Hosler’s
how did he get Hayden and Welch's signature. | asked Ford how did Hayden and Welch’s names get on
the second day roster. Ford stated he didn't know. | asked Ford what he did with the roster. Ford stated
that there were two scenarios in a normal situation if he needed their signatures. Ford stated first he
would have called them [Hayden and Welch), and if couldn’t get ahold of them, he would have gone to
his Lieutenant Buck Clendennen and told him that he needed the bosses signatures on the roster, so he
could turn it in. Ford suggested Clendennen would have signed the roster or he (Ford) would have went
back to Carlisle and told him that he couldn’t get ahold of the Constable or Chief, and Carlisle would

have taken care of it.

| asked Ford if he remembered which scenario he did, Ford replied "no”. Ford stated at first he was
leaning towards his Lieutenant {Clendennen), because of the good penmanship, but he also knew
Lieutenant Looza has good penmanship and uses the same type pen he uses, which is very distinct, dark,
pilot G-2-10 pen. Ford stated Hayden and Welch’s names were clearly done with the same type ink as
his pen. Ford indicated that Looza use to work for Carlisle, so they’re very tight and they are also
brathers. Ford stated that his second scenario would have been, he couldn’t get ahold of the Constable
and Chief, and Carlisle would have said okay, 'll take care of it. Ford stated maybe he (Carlisle} would
have called him [Looza) to sign it, but he didn’t know for sure.

| asked Ford if he had left the roster with anyone. Ford indicated no, and that Carlisie was waiting on
that roster, so it would have been hand delivered to Cory {Arnold}, hand delivered to Hosler and then
either given to Buck {Clendennen) to sign or taken back to Carliste saylng he couid only get two of the
four and he couldn’t get the Constable or the Chief.

| asked Ford, when you took the second roster back to Carlisle, did it have those two signatures (Hayden
and Weilch) on it. Ford stated he didn’t remember. | told Ford this is what bothers me. | told Ford he had
the roster in his hand knowing he needed signatures on it, and he knew he couldn’t take it back without
signatures on it, but he couldn’t recall if the twa signatures (Hayden and Welch} were on the roster.
Ford stated if he couldn’t have gotten those two signatures (Hayden and Welch) he would have called
Carlisle and asked him what he wanted him to do. 1 told Ford that | would think, that would be
something that he would remember, because he was under pressure to get the roster signed. Ford

replied “right”.
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I told Ford that there are these two signatures (Hayden and Welch) an the roster and he was saying that
he took the second roster back to Carlisle. [ toid Ford it didn’t make sense that he wouldn’t lock to see if
the roster was filled out completely. Ford stated he agreed with me. He stated he would have known at
that particular time if Buck (Clendennen) signed it or if he cailed Carlisle and said hey | can’t get... Ford
stated he wouldn’t have just gone back to Carlisle. He stated he would have called and asked Carlisle
what he wanted him to do. | told Ford that is what | was asking, which was it. Ford stated he didn’t
know. Ford stated if we could figure out who signed it then he could give me the scenario on how that
happened. Ford stated if Buck (Clendennen) signed 1t, then he walked into Lieutenants Office and..,

I told Ford you have these two signatures {Arnold and Hosier), then he went to his Lieutenant and told
him that he needed Hayden and Welch's signatures. | told Ford at that point his Lieutenant had to have
told him something. He would have either said give it here and I'll sign it, or Il get them to sign it, or he
would have given back blank. Ford stated he believed he (Clendennen} would have signed it and that he
wouldn't have given it back to him blank. | told Ford that is what ! was asking him. | told Ford that he
was the one who took the roster back to Carlisle, so did it have Hayden and Welch's name on it when he
taok it back to Carlisle. Ford again stated that he didn’t know.

Ford stated he had been thinking about these signatures for three or four weeks and he cannot
remember if he got his Lieutenant {Clendennen} to sign it or not. Ford stated it would have been simply
if he {Clendennen) was there at the office. If he was there at his office, | would have into his office. | told
Ford that he wouidn't have taken the roster back to Carlisle without those signatures on the roster. Ford
stated if his Lieutenant {Clendennen)} wasn't there, he would have called Carliste and asked him what he
wanted him to do. | asked Ford if he did that. Ford replied “I don’t know. | can’t remember a phone call |
might have made or | might not have made”. Ford stated he checked his text messages and he didn't
have any text messages about it, but on something like that it would have been a phone call, because he
would have needed to know what Carlisle wanted him to do, whether Carlisie said hang on ta it, and
find them in the next couple days, or Carliste would said he wanted to send now, and would have told

him to bring it to him and he would take care of it.

| asked Ford when he turned in the file for this particular training, the basic course for 8/23 and 8/24 he
was saying as an instructor, he was turning in these four people {Hayden, Welch, Arnold and Hosier) for
twenty hours of TCOLE credit for the basic civil process course, Ford replied “yes sir”. | asked Ford if that
was correct. Ford replied “yes sir”. | asked Ford at that point was he aware all four of these people had
not taken that course. Ford replied “well { knew... yeah | knew um... the Chief and the Constable,
because the Chief toid me that he...they would just make it up later”. | asked Ford if they ever made it
up. Ford replied “no sir”. [ told Ford that he knew that they were being reported for 20 hours, and they
knew it was being reported for twenty hours. Ford replied “yes sir”,

| asked Ford if Arnold ever made up his time, Ford stated yeah, when he got.back from whatever he was
doing that day they would have went over the power point aspect. Ford stated that he believes Arnold
has taken the course before, so it would have been a shorter time than Hosler, because Hosler doesn’t
serve papers. | asked Ford, you’re saying Hosler and Arnold took their test at some point, and he was
saying that there was a timespan between the course and when it was turned in. { asked Ford what was
the timespan. Ford stated he didn’t know, and that it was probably a few days he guessed.
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| told Ford at some point for him to turn in the training packet he had to have the rosters, evaluations,
and the tests. Ford replied “yes”. I told Ford that we have all four test and evaluations. | asked Ford
when he had Constable Hayden and Barry Welch take the test. Ford replied “it would have been
sometime in... in... just in that period”. | asked Fard why he had them take the test if they weren’t in the
class. Ford replied “because it had... they... they had to have them to turn it in”. | told Ford that they
didn’t take the class. Ford repfied “correct”. { asked Ford if he took the test to them and told them to fill
it out. Ford replied "l think... either that or, or Chief called me and said hey we need a couple evals. and
we... we need to take the evals. and test”. | asked Ford if he remembers taking the evaluations and test
to them {Hayden and Welch). Ford replied “yeah I... uh... that's when ! had a conversation with the Chief
about them making up the time [ater... in his office”. | asked Ford if the Chief (Welch) took the test right
then and there in front of him. Ford replied “yes. Yeah because he would have needed me to help him
take the... you know”. | asked Ford if he helped him {Welch) take the test. Ford replied "I'm sure )
did...you know”. | asked Ford if Welch knew he was taking the test for the 20 hours. Ford replied “yes

sir”,

| asked Ford about the Constable {Hayden). Ford replied “) don't remember giving the Constable the
test, but | would have given all the paperwork to Barry Welch”. | askad Ford if ha remembered getting
both of those test back. Ford replied “it would have... no, it would probably been some... you know... a
little bit later that day... if not like an hour”. { asked Ford if he remembered getiing the test back. Ford
replied “remember getting back... no, but | had ther when | took them over ta Carlisle, so 1 got them
back at some point”. | asked Ford if that was before he did the second roster. Ford replied “yes”.

| asked Ford wha filled out the evaluations. Ford replied “every... well... |... Barry Welch did | guess”. Ford
stated he hands out his test and evaluations together. | again asked Ford if he had helped Welch with his
test. Ford replied “yeah”. ! asked if he basically gave him (Welch) the answers, Ford replied “yeah”. | told
Ford that was the bottom line. Ford replied “yeah if he’s standing there taking the test and doesn’t...
didn’t know one |, | prohzbly told him what the answer was”. | told Ford since Weich didn’t take the
course, he probably didn’t know the answers. Ford replied “probably not..., not most of them...no”.

| asked Ford if he reatized when he did this, that it was not the right thing. Ford replied “yes sir”, | asked
Ford why he did it. Ford replied “because we don’t have... | don’t have a choice in stuff like that”. | told
Ford he certainly did have a choice, Ford replied “well | mean..." | told Ford we alt have choices. Ford
replied “yeah we all have choices, but there’s, there’s outcome’s with choices... and my, my history with
this department is extremely rocky”. [ asked Ford is that. Ford replied “uh, | don’t get zlong with my
Constable...] never have, um”. | asked Ford why he stayed there if he didn't get along with the
Constable. Ford stated that he has tried to leave twice, but from what he has heard from people the
Constable blocked it. Ford stated he [Hayden) is very vindictive. Ford continued with examples of how
the constable was vindictive and how he has been overlooked for different units or position within the

department.

| asked Ford when he hit the crossroad where he had to make this decision, did he think about doing
something different or did he think he would just get this through and go on about his business, nobody
was going to know. Ford replied “not, not nobody is going to know...nobody is going to find out, but
just... you know I'm, I'm in a good place...l’'m running the writs, I'm, I’'m Monday thru Friday... | make my
own schedule...I'm you know...like where I'm not getting harassed by them...you know”, | told Ford he
just wasn’t going to make any waves. Ford replied “yeah... pretty much”. | told Ford he just got this done
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and went on. Ford replied “just get this done and get on with it...you know...they don’t... you know...and
my thing is, like | told them... why they even sat through the class is beyond me. They don’t serve civil
papers...they you know... the Constable can sign off on anybody that doesn’t serve civil, to not have to
do this, Like sign yourself and sign your Chief. Our Chief isn’t grzbbing a stack of papers and going to

work serving papers or the Constable”,

1 asked Ford why he thought they wanted the hours. Ford replied “I have no idea...there’s no way they
need hours. They go to classes...they're at classes more than they are at work...you know...and so, that
along with well they could just sign their names anyway it doesn’t matter, they're not...| didn't feel
like...like when I’'m teaching the guys, | feel like, hey y'all need to pay attention, because there’s stuff
here that’s going to get you in trouble if you do this wrong...you know... if you serve this paper wrong,
take something away from somebody you can get sued, so | feel a responsibility to those guys..., you’re
out here every day doing this job, you need to know... let me give you as much knowledge as | have to
help you achieve, so you don’t get yourself in trouble...you know... this is CYA agency...you know...job
now. Make sure you don't get yourself in trouble with them..., one you're the boss...you want to go out
there and do something stupid and get yourself in trouble, go ahead...you know. You don’t need the
class..you're not..you don’t answer civil questions... you know... you don’t run papers, you don't do
protective orders, you don‘t do...you’re not seizing property on evictions or executions...you're not
kicking people out of their homes, you're not doing any of this, this class doesn’t do you any good...there
is no way you need...and | don’t know they didn‘t need the hours, but there’s no way they need the
hours. They've got to have plenty of hours...and you can sign yoaur name and be void of this class al!
together..., so with all of that...and my main concern is the wellbeing of myself and the agency you
know... | don‘t want to go back to nights... you know... [ don‘t want to lose whatever... you know... |
mean little comment’s... |, | lost my F,T.0. stipend and lost being an F.T.Q., because of a comment |
made... you know..., 50 everything they hear and do and see... there’s all... it's very... 1, | relate it to like a
single, only child syndrome, You the only chiid grows up, he has all the toys he wants, gets to do
whatever he wants, whenever he wants, nobody... he doesn’t have to share his time or his things...
Rowdy treats the agency with an only child syndrome is the way | say it... you know... and so alf that
combined it, it... with my um, with my heaith at that time um, I mean... | was ckay, but you know just
coming off of a heart attack... you know... my doctors...you know... for example when | came back from...
| had to come back early, because my Constable denied my light duty waork... for no other reason than
he’s an asshoie”. Ford continued to give examples of issues with the Constabies Office.

| final told Ford that the two concerns that | had are the second roster, which | didn’t think he would
have turned in without all four names being on there, and | just can’t understand how he doesn’t krnow
how the names got on there. Ford replied “l don’t know”. | told Ford that second thing that concerns
me is how the test got done. | told Ford that if Welch and Hayden were saying that's their namas on the
rosters. To me it’s saying to me that they took a 20 hour class. Ford replied “Right”. | told Ford that they
knew the 20 hour cfass was going to be reported to TCOLE for 20 hours. Ford replied “yes sir”. 1 told Ford
that they were aware that they were going to get that 20 hours reported. | told Ford that we know they
didn’t take 20 hours. Ford replied “Right”. | asked Ford if he was telling me that Welch and Hayden
never took a first day or second day of that class. Ford replied “no sir”. | asked Ford “never”. Ford replied
“well...never... Barry Welch sat through a majority of the original dayshift class”. | told Ford that was a
totally different course. Ford stated that was a totally different course. | told Ford that was not this
course. Ford replied “in regards to this course right here, | do not remember them being in any section

of that course”
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| told Ford, as far as that roster goes, he just could remember. Ford replied “| don’t know if it's a mental
block... like | said the two options that | see playing out...are one of those two options. Now...you
know.... like | said, if | had walked into my Lieutenant’s {Clendennen} office he would have signed those
names (Hayden and Welch) and he might have signed those names... |, | just don‘t remember, but |
wouldn’t, wouldn’t have gone back to Carlisle without him... his approval of don’t worry about the two
signatures I'll get those taken care of”. Ford stated that would have been a wasted drive over there to
only say that he had half of them {The signatures), because Carlisle would have told him that he needed

all the signatures,

Ford stated he came back and printed that stuff {Second roster) out and he put everyone’s name on it
and he knows he got Hosler and Cory’s {Arnold) to sign it. Ford point out the two signatures on the
second roster and he stated that’s not the Constable and Chief’s signature. Ford stated that he has seen
enough memo’s and stuff like that and that not their handwriting, Ford stated with the penmanship
there, his mind immediately went to Buck Clendennen. Ford replied “now whether that some
psychologic, “hey, that's what happened”, that, that | don’t remember, because | don’t remember...|, |
think that was Buck {Clendennen) not because | remember walking into Buck's office and saying hey Lt.
can you sign...| need this signed right now, because | have o turn it in and | can’t get ahold of the
Constable or the Chief. That's what | would have said... That's what | would have done, but the
signatures...the reason | went there in my head is, because how nice each one of the letters were on

that signature”.

t asked Ford about the test that Hayden and Welch took. 1 told Ford that he had said he was there when
Welch took the test. Ford replied “right”. | asked Ford how and from who did get Hayden’s test. Ford
replied “They would have all been packaged together...Chief (Welch} would have called me up and said,
here’s every...here’s our test”. | told Ford he had said he was standing there with the Chief {Welch)
when he was taking his test. Ford replied “right”. | asked Ford if he put Welch’s in the file. Ford replied
“nah, | would have left them all with him, because | don't think | sat there with...and sat down with
him...| don’t remember sitting... the way his desk is every time | talk to him, I'm standing in the doorway,
s0 when | handed him all that stuff, if he turned around and started working on the test, he...| could
have immediately teft and he could have called me back and said, hey what the hell is number seven...)
would have walked over and looked at it and been like, okay that’s going to be {b), which yada, yada,
yada...but | don’t...] wouldn't sat...| didn’t sit down with him and like, okay let’s go over number
one..number one is this... It would have been just a drop off... | dan’t like spending time around those
guys. | asked if the Lieutenant took the test for Hayden, Ford replied “no, | don't believe so...no, if
Hayden didn't take the test, then Chief {Welch) would have just gone off of his,..you know... because if
the Constable wasn’t there...] don’t ever walk in the Constables office...his door is closed”. [asked Ford
if he saw Welch do that. Ford replied “no | did not see him do that, no”.

Ford stated that wished he could give, or recall that section of this, because it's been driving him crazy.
Ford stated that his memory is very good and he doesn’t know why.... | asked Ford if there was any
doubt in his mind that Hayden and Welch didn’t take that test or take the class. Ford replied "no, no |
have no doubt. Now | have doubt that they were never... didn"t spend on second in that room... you
know, | mean those pictures show that at some point they were in that class, but as far as...” | told Ford
the picture shows someone walked in and took a selfie. Ford replied “yeah but, as far taking, taking the,
taking the class no, there is no doubt in my mind...they did not take that class...because i, | would have
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remembered it if they were in there for twenty hours...or you know at least...hell even if they were just
in there in, in the first day and for five hours [ would have remembered them...! would have

remembered them being in there”.

| asked Ford if he could explain why Hosler can’t remember being in there on the second day of class.
Ford replied “ooh, | don’t know. He doesn’t remember sittlng In my office”, | asked Ford what about
Arnold, or Welch or Hayden. | told Ford we knew they weren’t there. Ford replied “Cory {Arnold)
probably didn’t remember...Cory probably doesn’t remember, because it wouldn’t have...it wouldn’t
have been, but...a thirty minute in my office...hey man did you have guestion over that stuff._.did you
look over all that shit...okay you're good... you need anything...you know how to do all this stuff.._you
know”. | asked Ford if Arnold and Hosler were both aware that they were getting twenty hours. Ford
replied “yes. Yeah everybody knew it was twenty hour civil process ¢iass, that’s a mandatory TCOLE

class”.

| asked Ford, at the maximum how many hours would those two (Arnold and Hosler) have gotten. Ford
replied “Hosler would have probably got the most, because, because he sat in the...you know..., | knew
we had to go over uh, civil, uh, the papers with him, so he would have got the most. He probably would
have been sitting at...if we did...just say if we ball parked six or seven on the first day he probably would
have twelve or thirteen”. | told Ford that was still shy of the twenty hours. Ford replied “oh yeah. Yeah,
yeah it's...” | told Ford it was way shy. Ford replied “stil shy, yeah...oh yeah, yeah it...| definitely...|
definitely shit the bit on this class...I’'m not going to...'m not going to pretend that...that didn't happen,
you know...um, and | know...you know... even...) mean assigning homework to twenty year old guy...|
mean...] know they didn’t go home and open a power point and go page by page..”.

| asked Ford if he remembered when he had the second part with Arnold. Ford replied “nah, it would
have been... if not that next day, because he wasn’t there when me and Hosler did it...it would have...it
could have been that same day...it couid have been later in that day, |...it was...I knew it was an issue,
because he said he had something going on that day, so it would have been whenever he got back
from...l don’t know if it was from vacation or uh, like | said he's gone more than he’s here”.

| told Ford that he had said earlier, that he heard they took the test on the first day. Ford replied “yeah”
| told Ford that couldn’t be true if you took them to Weich's office. Ford replied “right, | was talking
about Brian {Hosler) and Cory {Arnoid}”. | tald Ford, so you're only talking about Brian and Cory. Ford
replied “yeah, because | think...I don’'t remember who said...”. | asked Ford if that would have been out
of his norm, but it could have happened. Ford replied “yes...it could have...yeah, it would have definitely
have been out of my norm, but yes it could have happened”. | toid Ford that you wouldn't the test until
you're finished with the class. Ford replied “yeah, yeah...yes exactly”.

| asked Ford, the differences between him and the Constable is not why he is saying they were not in the
class. Ford replied “no sir”. | asked Ford, if they (Hayden and Welch) were in the class, he would say that
they were in the class. Ford replied “yes sir. 'm not going to lie to get him in trouble, because |...it
doesn’t work for me. I'm not that guy that gets away with shit like that, you know...and he does enough
stuff to get himself in trouble, that he doesn’t need my help. | don’t remember him in that class,
because he wasn’t in that class...you know...not because I'm like ooh, you know what , I’'m going to get
this son-of-a- bitch...because then.. like | told them (TCOLE Investigator}, the first...four years ago, or was
it four years ago...five years...whenever it was ! tried to call on them under Paul Cassidy’s class, because
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they did the same thing...just in and out, you know. They were in and out...they were in the class, but
they...oh got a phone cail and be gone thirty or forty-five minutes...oh I've got to leave here early...'m
going to be late tomorrow blah, blah, blah, so it was a substantial amount of time, you know | wasn’t
keeping a stop watch, but just sitting in the class going..mother fuckers aren’t here, you know like you
just missed forty-seven slides”. 1 asked Ford if that was the situation in the basic civil course on the 23™
and 24", where they were in and out on phone calls or whatever, they just weren't there. Fard replied
“yeah, when, you know, you got two people in a class and you're teaching the two guy’s, you
know.,.somebody getting up and coming out..l mean if one person gets up then, well let’s take a
break...you know”. | told Ford in that small of class there’s no way you would miss two peopie. Ford
replied “miss two people...yeah...exacthy”.

Sergeant Investigator Watts told Ford that he had said that the class had started around noon or before
noon. He asked Ford if it could have started later around 3, 3:30, maybe 4. Ford replied “), |...| don‘t
know why | would have waited that long to start the class if | got there at noon”. Sergeant Watts showed
Ford a photo of a text message between him and Welch, Welch asked him to start it about 3:30. Ford
replied “okay”. Sergeant Watts told Ford that he responded back “that’s coal | don’t get there until
one”. Sergeant Watts asked Fard if that sounded like their conversation. Ford replied “Mine F'll be there
at one...could be...I don’t...I don’t know why, | mean...3:30..., because my thing is that we started that
late | would have...| wouldn't have shown up untii 3:00. Is that on, is that on the same...is that text
message on the same day that [ was already at work that day”. Sergeant Watts advised Ford it didn’t
give a date, but Arnold stated he started later in the day. Sergeant Watts told Ferd that Arnold stated he

started later in the day.

| looked at the photo of the text messages provided by Chief Welch and told Ford that those message
show they were on Monday August 07th, 12:14, which was prior to the class. | read the messages as

follows:

Aug. 07
Welch: What's the dates of civil training.

Ford: 23" and 24" of Aug.

Welch: 9am

Ford: yes sir

Welch: Ok

Weich: Ok, me, rowdy, and Arnold
Ford: yes

Ford: Smokey lol everyone is

Aug. 22

Welch: | need you to give that class wed. at 3:30
Ford: No problem and F'll be there at 1 and can do whatever
Welch: Okay shooting for 3:30

| showed Ford the chain of the text messages.

Sergeant Watts told Ford that Arnold told him that he writes out a journal about his everyday work.
Sergeant Watts pointed out that on the 23™ and 24™ his work schedule was 8 am to 4 pm and at 15:50
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on the 23™ Arnold wrote he went to the civil class for twenty hours. Sergeant Watts toid Ford at 3:00
Arnold was working a case involving child pornography that walked in the offica. At 2:30 he assisted the
FB(, 1:00 he traveled to Conroe, 11:00 am he was working with the Coban systemn. Ford repliad
“okay..like 1 said, I don't, | don’t have any reason to, uh disagree with the what he had...like ! say... |, I'm
not locked into what time the class started....| don’t remember, uh | would assurne that | would have
started earlier, unless there some other reason not to...which you know clearly with the message from
the Chief and if Cory {Arnold) got a DAR for that day, where he started at 3, 3:30 then | guess you know...
that’s two people saying that the class started at 3:30, then I'm okay...| don’t disagree with that. | just
don’t remember”. | told Ford that three to five would have been about five to six hours right. Ford
stated that was not quite five to six hours. Then told Ford 3:30 to 8:00 would be five hours. Ford replied
“yeah, yeah that would be five hours”, Sergeant Watts asked Ford if he left at 8:00. Ford replied “yeah,
that’s, that’s when |, yeah that’s what | show {tnaudible}. Sergeant Watts asked Ford if the ¢lass would
have ended a little earlier. Ford replied "yeah, yeah, probably a little earlier”, Ford stated that he just
didn’t know why he would have come to work early on that day, knowing the class was going to start
late, but like he toid us he just doesn’t remember.

I told Ford that we were the fact finders and it’s pretty aggravating when we have five grown men that
can't seem to recall very important parts of this class, | told Ford if he was sitting in my chair and | in his,
he would have the same feeling | was having. Ford replied “yes sir”. | told Ford that it just does not make
sense to me, | told Ford we are trained pofice officer and we do this for a living and we should have a
better memory. Ford replied “right”. | told Ford we should have integrity and that's what the public
expects from us. Ford replied “yes sir”, | told Ford now that we're dealing with each other in our own
little world, and we can’t remember anything. Ford replied “right”. | told Ford that is really aggravating
on my end. Ford replied “Oh, | understand”. | told Ford that | believed what he said, that they (Hayden
and Welch) weren't in that class and | believe their own statements show they were short on the class. |
told Ford that | believe they thought they were getting twenty hours for that class, because they
wouldn’t have signed the roster if they weren’t. | told Ford that they knew they were going to get
twenty hours for this course even though they hadn't taken it. | told Ford it was sloppy on his part as the
instructor the way this class was put together. | told Ford that | take into consideration the part about
the pressure he receives from the Constable, but that's where integrity has to step up to the plate and
say no I'm not doing it. t told Ford | wouldn't put my career or my ass in a jam, bacause someone is too
lazy to sit their ass in a class to get their twenty hours. Ford replied “yes sir”. | told Ford we all come to
that cross road where we have to make decisions.

I asked Ford if there was anything else he wanted to tell us now, because this investigation was finishing
up. | toid Ford now is the time to tell us if there is anything that is not true or that he has left out. | again
reiterated now would be the time to get it ail out there and over with. Ford replied “no sir...I've been
thinking about that statement and this whole event for...since the |last time we spoke. | told Ford that his
written statement was better than when they first talked to him. ! told Ford he was all over the map in
his first interview. Ford replied “that first one...and like | said they..and that day | could tell the way
they, they were speaking to me that they...they thought it was a hundred percent distrust, or not
distrust, but that | was lying my ass off...whether to save myself or to save the Constables and...and !
knew that when we were sitting there...and | was sitting there trying to come up with a way were | could
remember something without..., you know...| don't want to say what they wanted hear..., but saying
that the information that they thought they had..,, because everything | want to tell you, | want to be
able to say...yes your honor | swear to tell the truth, the whole truth, nothing but the truth”. | told Ford
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that is exactly what { was asking from him. Ford replied “and, and my biggest problem was...is even
when we were walking through it you know...when we were doing those little exercises and going okay
what would you have done...I'm sitting here going well this is what | would have done, but i can’t swear
to that, so if | can’t swear to it then, | can’t tell you that, because you’re going to take that as, as my
swear...sworn oath and when this goes to a grand jury or this goes to a courtroom or whatever...|
can’t..yeah that..d think that’s what happened..., but | can’t... you know...I can’t swear to it...| cant...you
know”. | point to the written statement Ford had given to Sergeant New and Sergeant Norie and | asked
if that statement was true, Ford replied “yes sir. Everything in that statement is true...you know...} was
much uh, you know like | said...we talked that...whatever that one first Thursday was, | think it was
Thursday...and then | think that {The written statement} was a week later or so. You know | had...and like
I said...like | told them, that first Thursday | thought they were...when | sat down | thought we were
talking about the other civil class, the dayshift civil class... and Barry's (Welch) missing the first five or six
hours of that class...you know...because Mark {Seals) told me...Mark gave me a heads up, hey...you
know...I turned some stuff over to the D.A.'s office...the D.A, wants you to call them...and get a list
together of all the things they've done to you over the years...you know...and so | went home that night
and 'm writing that list out, and | like to stop and just like...you know take a look from a different angle
and it just look like a cry baby...you know.... like he was mean to me en this day...he took away my toy
on this day..., so | was like I'm not going to call the D.A. with a bunch of stuff that’s...you know... it shows
a, it shows a...you know... history of our department and shows a history of our refationship, but there’s
nothing criminal there...if he wants to change my schedule to nights with Tuesday, Wednesday off, he’s
the boss he can do that...if he wants to do this..you know...all that stuff was just stuff that | didn’t
like...it rubbed me the wrong way, but there was nothing that a D.A. investigator should be involved
with...or not invalved with, but waste his time looking into, why | wasn’t put on the swift water rescue
team...you know....if why wasn’t part of this group or this”.

Ford stated that he did talk to the D.A. investigator and thought his name was Tyler something. Ford
stated that he told the D.A. investigator that he really didn’t have anything to say, and what he did have
to say would be a waste of the D.A. Investigators time. Ford stated the investigator told him if wanted to

he could write down.

Ford stated the very next day Mark (Sealé) called him pissed off about something and told him that he
wasn’t even going to talk to them {D.A.'s office) anymore, because they were pissing him off. Ford
stated that he told Mark that this was his little dog and pony shaw, If you’re not going to do anything
then going to send them a letter, Ford stated then he got the cail that TCOLE was here and he assumed
it was about Barry {Weich) missing that class (Dayshift class). Ford stated he thought we told him that
Welch wasn’t even on that dayshift class roster, which had about eighteen people in it. Ford stated that
surprised him that Welch wasn’t on that roster.

I asked Ford when he talked to the D.A. investigator did it ever cross his mind to tell the D.A. about
missing five or six hours of the dayshift civil class. Ford replied “Yeah, that's what | thought he wanted to
talk me about”. | asked Ford if he told them about that. Ford replied *well, apparently Mark {Seals) had
talked to them about it, because he goes...he asked me about uh, he's like | want to talk to you about
the civil class too...and in my mind | immediately went to the dayshift civil class and | said okay...you
know... and then started (inaudible),..”. | asked Ford if the 23 and 24" civil class ever came up. Ford
replied “never even...! didn’t even pay any attention to this class until he {Sergeant Watts) slid, he slid
that TCLEDDS roster across from me and | looked at it, and | was like, why in the hell are their {Hayden
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and Welch} names on there. At that point right there, | hadn’t remembered anything about this class...|
don’t know if it was, because in my mind we were about to talk about the dayshift class, so | was trying
to calculate my mermories of that class and like okay, who was there, when was that class, ... you know...
what...you know... trying to remember was it the first day that he {Welch} didn't show up for five
hours...was it the second day...no it was the first day because when he showed up | didn’t even know he
was going to be in the class and [ was surprised to see him, so in my mind ! was thinking about all the
guestion their going to ask me about that and when he threw that TCLEDDS roster out at me far that
other class my mind went, whoa... what is this...”. | asked ford if he was talking about the class on the
23" and 24™. Ford replied “the 23" and 24™...and | don’t know if that’s what screwed me up an
remembering anything, because | had spent entire day...or spent the drive from...the time they called
me to come back to the office until I got there thinking about that dayshift class...and | don’t know if
that’s what,...the mental block on this one...but no, | don't remember...”, | asked Ford, so this one {Class
on 23™ and 24™} didn’t even cross his mind when he was thinking about talking to the D.A. Ford replied
“no”. | tald Ford even though you knew it was bad class, Ford replied "1 didn't, | guess not...because it
didn’t...when...because when he called me and talked about that, yeah...the only thing f thought of... the
first thing | immediately thought of was that dayshift civil class and Barry {Weich) missing the first half of
the first day...that’s where my mind went”.

| asked Fard If there was anything else he wanted add and | asked if he was saying that he couldn’t recall
the signatures on the second roster. Ford replied “I can’t recall the signature...no sir, | can’t recall if it
was... like | said “. | asked Ford if he was saying that he couldn’t recall how he got the test back from
Hayden. Ford replied “no... no, welt | know | didn’t get the test back directly...like it wasn’t handed to me
from the Constable...it came with the paperwork | got from my Chief”. ! asked Ford if he was saying it
came through Welch. Ford replied “yeah”. | told Ford, as far as what the hours of the class were for the
23" and 24" civil cfass, he was saying he couldn’t recali the time frame. Ford replied “not enough where
| could swear...”. { asked Ford, would it have went past 8:00 pm, because his time sheet shows he was
paid until 8:00 pm. Ford replied “ got paid up until 8:00 pm... and although timesheets are a little iffy
here and there...| usually don’t cut myself on hours, because | had to take off on that timesheet...there
was uh, | think personal hours on there or some kind of...some form of personal time that | had took,
which means | wasn'’t at eighty hours on that one, and if | went past 8:00 pm that would have saved an
hour of personal time or an hour of vacation time...so | would have changed it to go past 8:00 pm...s0,
no, na if that timesheet says 8:00 pm at the end that...’, I'm...”. | told Ford he would have been on his
way to the house at 8:00 pm. Ford replied “yeah | would have been...closing...it would have been long
encough where | could go, coh... | can get until 9:00 pm today”. | asked Ford, so if someone was tied up at
another class somewhere and could get there until 3:00 or 3:30, then they wouid have only gotten that
time from 3:30 to 8:00. Ford replied “yes sir”. 1 again asked Ford if that would be correct. Ford replied

"yeah, yeah”,

Sergeant Watts asked Ford, on the second day roster, the signatures in the same ink, could that in
anyway have been Hayden and Welch’s signatures. Ford replied “it doesn’t look like their signatures.
Both of their signatures are very...very...what’s the word I'm looking for...very unique and Barry Weich's
signature is very big”. Sergeant Watts asked Ford, even with the larger bolder ink. Ford replied “even
with...yeah and so, | don't remember getting their signatures...um, whether it be the day that Carlisie
told me, hey you need a day two roster, or the day after. [ just... the only thing 1 remember about that
was Carlisle was very adamant about getting me back that roster with signatures as fast as possible..., so
t don’t know that he would have been like, okay then just bring it to me tomorrow, because ...”. | told
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Ford it was probably because Carlisle was coming up on his thirty days to repaort. Ford replied “yeah,
because we were very close to that deadline and f dan’t know what his steps are to enter that stuff...!
don’t know the process at ali, but he made it seem like...hurry up and get me this shit, because | have to
get it entered..., so to me...that..those two signatures, if | took it...you know... if | called him and he’s like
okay just bring them back to me, because I've got to get it in there and I'll get those signatures
later...could have been...a week later, two days later, an hour later...you know...um it could have been at
any time..., because uh, [ talked to a couple people that work under Looza and they're like his cursive is
also very, very neat...and...and you know...they've been fike...you know..., so... because you...l..., because
I..to me | go to Buck (Clendennen), because Buck was on the dayshift , Looza was on nightshift, and
Buck said...you know.... looking at that handwriting, and it’s just very neat, it's very...you can read all the
letters and I’ll sign for y*all...| write like a chicken”.

t asked Ford why he thought Looza called him after we first talked to him. Ford replied “oh, because
he’s, he's Rowdy’'s (Hayden) little uh, enforcer, so he called me to see what we talked about. Yeah
he..we're...| don’t have any problems with Looza, um he’s an idiot and if you have ever spoken to him it
doesn’t take long to figure cut he doesn’t...you know.., he’s very broken English...doesn’t, doesn't speak
very well, doesn’t know his...you know... definitely doesn’t know how to be a police, but he’sa
lieutenant..., um spends most of his time just running around...you know...check by Charlie, um, but
we’ve never had issues. We were both up for the same corporal’s spot. When Rowdy {Hayden) got
elected uh, he got | guess...a spot open for a corporal...., uh Looza came from Roman Forest uh, werking
for Chief Carlisle and it was me, him and one other guy, Jamie Dowling, that alf tested for it um, and that
was one those situation where | ace’d the oral board, f made the highest grade on the test, yet Looza got
the spot..., so Looza never really messes with me, [ think because we were...you know... we test for the
same, so like when he got promaoted a sergeant, then he got proroted to lieutenant he was always....He
has problems with the other guys, but with me he was always okay...now we’re not..we weren't best
friends, we don't chat...do anything outside of work, but uh, but since he’s been on nights and I've been

on days, which | guess has been going on probably three years now”,

{ told Ford that iooking &t his staternent it seems he was pretty vague with him (Looza). Ford replied
"yes. |...you know... uh, because |, | assumed one of twa things. 1 assumed he was either standing next to
Rowdy {Hayden), because | knew he was at the office, because when | [eft that day it was...[ don’t
know...what time did we leave there.... about 6:00, so yeah. He comes on at £:00, so | knew when we
were leayving, | knew..1 heard him 5.0., s0 | knew he was there...! went and uh, stopped at Chii's
and...for about forty-five minutes and uh, when | was going hame...it was probably about 7:00 is when
he called me...and he would have been there...| knaw when | ieft the office Rowdy (Hayden) was still
there, 50 | assumed one of two things...| assumed Rowdy {Haydenj said hey, cail him and figure out what
he tatked about, or Rowdy (Hayden) was...you know...they were sharing the phone, so yeah | kept it very
vague. | said man | don’t know their asking all kinds of questions about...you know civil fuck...civil
class...sorry | cuss a lot...civil classes and all kind of shit on who was in what class and where and how
and what days were these at, and what classes have you taught before... and | was like | don’t know
dude their coming...their going after my ass...l don't know what the hell..you know like...i don’t know...it
just..and i tried to end the conversation, like five times, and he would just fire it back up again...ah well
you know this one time when | did that...so | mean you know they asked me all kind of questions about
like... you know if | wanted to dime out...you know if | want to rat out my bosses ar stuff like that...Fm
like man...I was like all they wanted to know was what class...who...when, when did | get my certificate,
when I’'m teaching class...like | know what he’s asking for..., you know... he wants to know, hey did you
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tell...did you sell Rowdy (Hayden} under the river on this... our we....you know..., but so they ask...! bet
three or four different times he re-fired up the question...you know... re-fired up the conversation
without asking questions...you know what | mean he's...you know...he’s not that stupid”.

| asked Ford if there has been any conversation around the office, since we (TCOLE) had been there,
Ford replied “Oh yeah. This...we're, we're a junior high locker room...you know...uh we had...,, and that’s
why | got really nervous today, because we had a...we had a meeting yesterday and Barry {Welch} and
Rowdy (Hayden) walking around fike they had just won the Olympics...uh, and you know course
everybody you know...after all of it... you know...the bosses...you know... circled their wagons..., they
didn’t show up for work for about a week and haif you know...it was all whisper hush hush...hey man
how you doing...you doing okay, you know....urn they all knew...they know Mark {Seals), Mark started all
this... you know....and uh, you know... Rowdy (Hayden} came to me and was like..., because | guess the
next day, | went to [unch with a couple of my co-workers and uh, Rowdy (Hayden) and Barry (Welch)...or
| don't think Barry...Rowdy (Hayden) showed up to lunch and | was like fuck, you know...| don’t want eat
lunch with you guy's... got dang it....you know, so [ sat there and then uh, | finished and | gave it enough
time were I...it wasn't obvious | was jumping up and running away from it and | came back to the
office...well he walked in when he walked in and he’s like uh,...he goes hey | know we’re not supposed to
talk about anything, I'm not asking you any questions, | just want you to know...you know...you don't
have anything to worry about....you know talking about like between the two of us, and | was like yeah |
do have sumething to worry about Rowdy, We're getting investigated by TCOLE...this my, my lively
hood, this is rmy career...you know like I’m absolutely worried...that you know...l don’t brush things off
anyways...like oh whatever happens, happens...you know...I'm worried to this day, and since that day to
this day..., and until this is finalized on (Inaudible) stand....I'm going to be absolutely worried, because
you know...| screwed, | screwed this up”.

I asked Ford what did Hayden about that. Ford replied “he was like, nah man we’re going to be
okay..you know..., and he was like | just want you to know that...you know... we know you didn‘t do
this...we know this isn’t you...you know....we know we’re...yolr're stuck in this just like we are..we, you
know..we you know...| don’t know if you know who it came from, but we do and don’t worry about
it...you know...and | was like okay...well at least | know for right now, | don’t have to worry about y’all
being assholes...| know clearly in the end game, everything is going to change, but right now...you
know...then [ don't have anything to worry about you. The Barry (Welch) came in and said the same
thing. Barry [Welch) asked me actualfy that day...and | think | told y’ali that day.... he walked in and he
goes, were you told not to say anything to anybody. | said yes sir and he said alright get out on my
office...you know...because | think he wanted to know what we were talking about..., and Barry (Weich)
didn’t say anything for a while and then uh...., | didn't tell him that we came up here...whatever that
Monday was, because it was on my own time..., so I'm like I'm not telling him that { met with them...it's
my own time...y'all can kiss my ass...you know...and uh,...and then you know... heard y'all came and
talked to them and y'all...you know...y"all been coming back and forth to the office, and then yeah
vesterday he came in and he’s like just so everybody wants, you knows...I'm sure everybody everybody
knows, but just so y’all know we, we are... you know... being investigated by TCOLE, but it's all good
now..., and I'm like it's all good now...,! was like I’'m meeting with them tomorrow...how the fuck is it all
good...you know..., so in my mind I'm like okay did they get a call and say y'all are all clear and now it’s
back on...you know the spotlights...”.

Page 16 0f 18

Case No. 18-01-0235 127 of 411



TEXAS COMMISSION ON LAW ENFORCEMENT
ENFORCEMENT DIVISION

ttold Ford that it's not all clear. Ford replied “and, and that’s...] didn’t think so..you know..., but..., and
then yeah, yesterday...”. I told Ford | wanted to make sure we were clear on things we had just spoke
about. Ford replied "yes sir”. | told Ford | reaily wished he had the memaory to tell use exactly, but it
didn’t appear his memory was going to get any better in that area. Ford replied “If a slap to the face
would make me remember it...trust me...get in line.

I asked Ford if he and Hosler tatked about this. Ford replied “we talked um, which is why 'm surprised
he didn’t tell y'all that he remembers the second day class, because he said to me...that the first thing he
said is he thought the...the first day class was in my office....I said no, the first day we were in the
conference room and the second day we were in my office. He goes oh yeah, that’s right. Now of course
{ tell...| told | Hosler the same thing | tell everybody...hey tell the truth, whatever it is...whatever your
truth is..tell your truth. If it doesn’t match with somebody else’s truth..., that's not for you to worry
about, that's for somebody else to warry about...you know...I said trust me, don’t do anything...you
know...don’t tell them what you think they want to hear, because they already know basis of what is
going on... you know, because ha’s a new cop and he still looks up to me for questions and stuff and |
was like just tell the truth, Whatever your truth....we__if you don’t remember something don’t make it
up, say man | don’t remember. They're going to get pissed off at you...they might even call you....”. i told
Ford | wasn’t pissed off. Ford replied “no, no, no...and I'm not saying you are.... I'm just saying...you
know”. | again told Ford [ wasn’t pissed. | was just trying to understand in my mind how grown ass men
can’t remiember. Ford replied “yes sir..and so that was pretty much alf we talked about...] said hey man

just...you know...and | was iike...”.

| asked Ford if they {Constables office) knew he was coming to talk to us today. Ford replied “yeah,
because I'm on duty, so | had to tell them... hey I'm headed up to Navasota today. What the fuck you got
to go to Mavasota for. | was like well that’s where we met last time...it"s you know...} was like...it's not
really halfway, but it's...everybody puts an hour in kind of thing”. | told Ford that this kind of burst their
bubble that's all over with. Ford replied “yeah...well yeah exactly...s0 um, so yeah, so | didn’t teil my
Chief (Weich) and Constable (Hayden), because I just told my sergeant and then my lieutenant, because
like said”. | told Ford that it probably went to the Chief and Constable. Ford replied “oh yeah, I'm sure
they found out...right away...yeah if even that, you know...um, but | just let them know...hey you
know...I'm meeting with them tomorrow um, and then I’ll be back whenever we're done”.

| thank Ford for meeting with us and in closing Ford replied "yes sir...and I...I, | do...God, God wish | could
remember those two....you know...if nothing else the roster stuff, because it really pisses me off that |
don’t..., and | can try to blame things...”. | told Ford | wasn’t asking him to blame anybody, | was just
asking what he remembered. Ford replied "yeah like...maybe this whole mental block thing was um...,
that was right when my mom was going through breast cancer, and so a lot of my days were... hey I've
got to go drop her here...I've got to take her here...I don't know that, that's why...you know..more of an
out of sight out of mind with just the combination of that....hurricane coming...prepping for the
hurricane...this class thrown together at the last minute and everybody doing ali kinds of things...l don’t
know if that’s what is or it's just...”. | asked Ford, this is not the normal way you teach. Ford replied “no
sir...no sir and what pisses me off is...l understand...you know...this could ruin my teaching career...you
know...'m very well aware of that...you know...well hell it could ruin my career, career...you know...but
my goal in law enforcement from this point on...| wanted to start teaching more...you know...and of
course you ook at that {Pointed to the rosters) and you say mother fucker you don't need to be
teaching shit, you can’t follow the simplest of rules...but unfortunately that's the one...you know...
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anomaly to my teaching, which is usually...you know...like | said | didn't keep rosters and stuff like
that...in my, in my thought it was, weill that’s what our training coordinator is for...he holds ail that shit

and if | need it | can go get it anytime.

| told Ford the only bit of advice | could give him, is if he comes to the cross road again, do the right
thing. Ford replied “yes, with a bull horn”. i told Ford that 2a man's integrity is worth a lot more than his
job. Ford replied “yes sir, yes sir... and it is...yeah and l agree and...and | want to say | live my.., because
integrity is ail you've got...'m very well aware of that...you know”. | told Ford  was sure he does, but this
cross road put him in a bad spot, and if your bosses are wrong their wrong. Ford replied “yeah”. | told
Ford it was our job to keep our bosses in check.

We then ended the interview.

The entire interview was video recorded and tape recorded as a backup, A copy of both the video and
recording of the interview will remain with the case file. See video and listen to recording for complete

details of Ricky Ford's interview.
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Personal Status Report

Name TCOLEID(PID)  STATUS
KENNETH V. HAYDEN [
Citizen Race Gender Federal ID State ID
Yes White Male 9772954
Education Information
Institution Honrs Education
0 GED
north harris montgomery 18 College Credits
Total Hours 18
Totel Training Hours 360
Service History
Service Service
Appeointed As Department Award Start Date End Date Service Time
Constable MONTGOMERY CO. Peace Officer 1/1£2009 @ years, 1 months
CONST. PCT. 4 License
Jailer MONTGOMERY CO. Jailer License 11142005 12/31/2008 4 years, 0 months
SHERIFF'S OFFICE
ace Officer MONTGOMERY CO. Peace Officer 1/1/2005 12/31/2008 4 years, 0 months
SHERIFF'S OFFICE License
Peace Officer MONTGOMERY CO. Peace Officer 7/20/2002 12/31/2004 2 years, 5 months
CONST.PCT. 5 License
Peace Officer MONTGOMERY CO. Peace Officer 3/27/1993 7115/2002 9 years, 4 months
SHERIFF'S QFFICE License
Reserve Officar MONTGOMERY CO. Reserve Officer 2/22/1883 3/27/1993 0 years, 1 months
SHERIFF'S OFF!CE License
Reserve Officer MONTGOMERY CO. Peace Officer 11/6/1992 3/27/1993 0 years, 5 mormths
SHERIFF'S CFFICE License
Jailer MONTGOMERY CO., Jailer License 10/3/1991 7H15/2002 10 years, 9 months
SHERIFF'S OFFICE
Total Service Time
Description Service Time
Constable 0 years, 1 months
Jailer 14 years, 9 months
Peace Officer 15 years, 2 months

Reserve Officer

Total officer time
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0 years, 5 months
25 years, 2 months
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Personal Status Report

ame TCOLE ID (P ID) STATUS
BARRY L. VWELCH [ ]
Citizen Race Gender Federal ID State ID
¥es White Male 9760189
Education Information
Institution Hours Education
g College Credits
Total Hours 9
Total Training Hours 1680
Service History
Service Service

Appointed As Department Award Start Date End Date Service Time
Peace Officer MONTGOMERY CO, Peace Officer 1/1/2009 9years, 1 months

CONST. PCT. 4 License
Jaier MONTGOMERY CO. Jailer License 3/14/1996 12/31/2008 12 years, 10 months

SHERIFF'S OFFICE
Jailer MONTGOMERY CQ. Jailer License 1/28/1995 3/14/1996 1 years, 2 months

SHERIFF'S OFFICE

ace Dfficer MONTGOMERY CO. Peace Officer 1/28/1995 12/31/2008 13 years, 11 months

SHERIFF'S OFFICE License
Peace Officer MONTGOMERY CO. Peace Officer 6/15/1094 172471995 0 years, 7 months

CONST. PCT. 4 License

Total Service Time

Description Service Time
Jailer 13 years, 11 months

Peacs Officer

Total officer time
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23 years, 7 months
23 years, 7 months
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«ame TCOLE iD (P ID}) STATUS
RICHARD J. FORD [
Citizen Race Gender Federal ID State D
Yes White Male 10376558
Education Information
Institution Hours Education
0 High School
134 Bachelar
Total Hours 134
Total Training Hours 2680
Service History
Service Service
Appointed As Department Award Start Date End Date Service Time
Peace Officer MONTGOMERY CO. Peace Officer 4/12/2005 12 years, 9 months
CONST.PCT. 4 License

Description
Peace Officer

Total officer tima

Case No, 18-01-0235
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Total Service Time
Service Time
12 years, 9 months

12 years, 9 months
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Texas Commission On Law Enforcement

Personal Status Report

ame TCOLEID (P ID) 5TATUS
CORY H. ARNOLD ]
Citizen Race Gender Federal ID State ID
Yes White Male
Education Information
Institution Hours Eduecation
0 High Schoot
Total Hours c
Total Training Hours 0
Service History
Service Service
Appointed As Department Award Start Date End Date Service Time
Peace Officer MONTGOMERY CO. Peace Officer 442212013 4 years, 9 rmonths
(Full Time} CONST. PCT. 4 License
Peace Officer MONTGOMERY CO. Peace Officer B/8/2011 442212013 1 years, 8 months
(Reserve) CONST. PCT. 4 License
Total Service Time
Description Service Time
Peace Officer 6 ysars, & months
Total officer time 6 years, 6 months
Award Information

Award Type Action Action Date
Peace Officer License License

Granted 8/8/2011
Basic Peace Officer Certificate

Cerification Issued 51712016
Intermediate Peace Officer Certificate

Certification Issued 8/12/2017

Academy History
Date Institution Course Title
Completed 12772010 Lone Star College System District LEA Basic Peace Officer
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Texas Commission On Law Enforcement
Personal Status Report

ame TCOLE ID (P ID) STATUS
nENNETH E. BARNETT [
Citizen Race Gender Federal ID State ID
Yes White Male
Education Information
Institution Hours Education
0 High School
Total Hours 0
Total Training Hours g
Service History
Service Service
Appointed As Department Award Start Date End Date Service Time
Peace Officer MONTGOMERY CO. Peace Officer 11/20/2014 3years, 2 manths
(Reserve) CONST.PCT. 4 License
Researve Officer CONROE POLICEDEPT. Peace Officer 12/15/2009  7/8/2014 4 years, 7 months
: License

Description
Peace Officer

Reserve Officer
Total officer time

Total Service Time
Service Time
3years, 2 months

4 years, 7 months
7 years, 9 months

Award Information

Award Type Action Action Date
Peace Officer License License
Granted 12/17/2009
Basic Peace Officer Certificate
Certification issued 10/14/2016
Academy History
Date Institution Course Title
Completed 12/9/2008 Laone Star College System District LEA Basic Peace Officer
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Texas Commission On Law Enforcement

Personal Status Report

nName TCOLE ID (P ID) STATUS
BRYAN D. HOSLER ]
Citizen Race Gender Federal ID State ID
Yes White Maie
Education Information
Institution Hours Education
0 High School
Total Hours 0
Total Training Hours 0
Service History
Service Service

Appointed As Department Award Start Date End Date Service Time
Peace Qfﬁcer MONTGOMERY CO, Peace Officer 10/8/2017 0 years, 3 months
{Full Time) CONST. PCT. 4 License
Peace Officer MONTGOMERY CO. Peace Officer 6M15/2017 10412017 0 years; 4 months
(Reserva) CONST. PCT. 4 License

Total Service Time
Description Service Time
Peace Officer 0 years, 7 months

Total officer time 0 years, 7 months

Award Information
Award Type Action Action Date
Peace Officer License License

Granted 6/15/2017
Academy History
Date Institution Course Title

Completed 6/7/2017 Houston Community College Police Academy  Basic Peace Officer Course (643)

09/01/2017 - 0B/31/2019 *

~-uUrse

io, Couarse Title
TCIC/NCIC for Less than Full 11M0/2017

3807

Course Date Hours

Access Operators
Case No. 18-01-0235

Print Date: 4 1232018

Courses Completed

Course

Institution

Training Mandates

8 Texas Depariment of Public
Safety LEA
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State of Texas Case Number 18-01-0235
County of Walker

Before me, the undersigned authority, on this day personally appeared Mark
Seals and after being by me duly sworn, upon oath deposes and says:

My name is Mark David 5Seals. | am 49 years old and my date of birth is
01/17/1969. My telephone number is 832-971-2008. | am currently employed by
Montgomery County Constable Pct. 4. | am currently an Administrative Captain
and been employed at Montgomery County Constable Pct. 4 for approximately 9
years. My PID number is 25035.

I am currently talking with Texas Commission on Law Enforcement Sergeant
Investigator Michael Watts and Sergeant investigator Michael Hobbs. | have been
asked to give a statement in reference to training issues involving Montgomery
County Constable Pct. 4. Constabie Kenneth “Rowdy” Hayden and Chief Barry

Welch.

Sgt Watts asked when he started noticing some training issues. | advised | had
started working at the Constable office in 2009 when Constable Hayden won
election. | told Sgt Watts everything had been going well until about 2 years after
taking office. | told Sgt Watts [ started noticing issues with search warrants and
raids of houses. | told Sgt Watts that one of the deputies by the name of Kevin
Cooke quit the Constable Office due to him worrying about getting in trouble for
illegal activity going on during search warrants. | told him of one incident where |
saw one of the deputies open a drawer and dump marijuana on the floor and
make an arrest for plain view,

| told Sgt Watts during a foot pursuit of a suspect, | witnessed Constable Hayden
dunk the suspect under water prior to taking him back to the patrol car.

Sgt Hobbs asked me if | noticed any wrong doing with training records or
teaching. | told Sgt Hobbs one course called swift water rescue training where
Welch taught the class, but most of the time they would just throw a rope into

the river.
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Sgt Watts asked me if | ever saw any type of lesson plans or signed any type of
training roster for the swift water class. [ told Sgt Watts the jast time | was at a
swift water class | did not see any rosters or sign a roster. | told him the last class |

took was most likely last year.

Sgt Watts showed me a list of training reported by Montgomery County Constable
Pct. 4 reported to TCOLE and | pointed out the swift water course taught on
05/12/2016. | took the class and | believe Barry Welch taught the class. | told Sgt
Watts the class lasted only 4 to 5 hours not the full 8 hours that was reported.

Sgt Watts then showed mie a Civil Process course which was taken on 8/24/2017, |
told Sgt Watts | did not attend the course, but Deputy Cory Arnold told me it only

took less than 2 hours to teach it. | told Sgt Watts Deputy Bryan Holser wouid also
be a good witness to talk too.

Sgt Watts asked if | was given the task to handle all TCOLE files. | toid him ] was
given the responsibility in early 2016. That is when | started noticing a iot of files
like L2s, L3s, and F5Rs that were not completed correctly. Some of the
discrepancies were no signatures from Drs., no dates on paperwork, Etc. i felt like
it was a big problem with all the discrepancies and | brought it to the attention of
Constable Hayden. | was told by Constable Hayden to, “Take Care of It”. Sgt Watts
then asked me what | believed what, “Take Care of it”, meant and | told him to fix
it any way | could. | did not fix any deficiencies. { told Sgt Watts { got up and
walked out of Constable Hayden’s Office after having a verbal argument about
the deficiencies.

Sgt Watts asked me if | was ever ordered by anyone to change any paperwork and
I told him | was never ordered to change any type of paperwork by Constable
Hayden, or Chief Barry Weich.

Sgt Watts then asked me if there were any other training issues ! noticed and !
told him | was told, Deputy Cory Arnold told me he had written a term paper for
Constable Hayden while attending a leadership course in San Antonio.

Sgt Watts then asked if | knew of any other training issues that | have been

involved in. | told him | was unaware of any other training issues that { was
personally involved. i then told Sgt Watts | remembered when we had an officer
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involved shooting on Monday 10/17/2017, where Chief Welch and 5gt Warwick
were attending a leadership class in Fort Bend County but were called out of class

to come to the scene.

Sgt Watts then showed me Chief Weich’s PSR and | pointed out the leadership
styles he attended on 10/17/2017 at Gus George LEA. | then told Sgt Watts the
crime scene log will show Welch and Warwick was on scene and not in class. | said
i was unsure if they attended the second day, but | believe they did not. | toid Sgt.
Watts there is a news articie on line where it shows the scene and Warwick on
scene not in class. 1 know Welch was aiso there.

1 have been informed that under the penal code of the State of Texas, Section
37.02, that a person commits the offense of perjury if, with intent to deceive
and with knowledge of the statement’s meaning he or she makes a false
statement under oath or swears to the truth of a false statement previously
made and the statement is required or authorized by law to be made under
oath. | can read, write and understand the English language. | have read this
statement, consisting of page 3 of 3 pages. it is true and correct to the best of
my knowledge and belief.

Subscribed and sworn to before me, by the said: Mark David Seals on the 30™ day
of January.

Signature Date

Witness by Texas Peace Officer: Michael Hobbs.

ﬁfﬁi% e I Y
gnature Date

Case No. 18-01-0235 173 of 411



STATE OF TEXAS } , CASENUMBER: 18-01-00235
COUNTY OF TRAVIS}

Before me, the undersigned authority, on this day personally appeared Mark Seals and after
being by me duly swom, upon oath deposes and says:

My name is _Mark Seals JTam _49__ years old and my date of birth
_01/17/1969 . My telephone 1s __ 832-971-2008 . 1 am currently
employed ___Montgomery County Constable Pct. 4 New Caney, Texas .My TCOLE

PID number 25035

I'have been a certified police since July 1995 and currently hold a Master Peace Officer License
through the Texas Commission on Law Enforcement for the State of Texas. ] am cumently
employed at the Montgomery County Constable Pet. 4 Office and have been so since January
2009. I previously was employed at the Continental Airlines.

I am currently at the Texas Commission on Law Enforcement office in Austin to speak to Sgt.
Investigator Watts to give a follow up statement in reference to an on-going investigation into the
Montgomery County Constable Pct. 4. The investigation deals with the possibility of Tampering
with Government Record and possible Tampering with a Witness. I previously met with Sgt.
Investigator Watts and Investigator Sgt. Hobbs in Huntsville Texas on and gave my original
statement in reference to violation occurring at the Montgomery County Constables Office.

I told Sgt. Watts when [ started in 2009, I was hired on a patrol deputy and my duties were
related to patrol functions in Montgomery County. During my time at the Constables Pet. 4
Office, 1 held the rank of Investigator, Licutenant, and promoted to Captain in 2012. My duties as
Captain were 1o handle all duties of the Texas Commission on Law Enforcement Digital Data
System (TCLEDDS) and Texas Commission on Law Enforcement (TCOLE) paperwork and
files. I also was in charge of patrol functions, civil process function, administrative staff and

internet crimes.

On or around February or March 2016, Constable Hayden, Chief Deputy Welch, Lt. Clendennen,
and I were in a staff meeting when Constable Hayden instructed me to take over the TCOLE files
and TCLEDDS and that Chief Welch had been previously responsible for. After taking over the
files, I noticed numerous discrepancies in entries that were reporting to TCOLE. These
discrepancies included signatures missing, back dated forms, no TCOLE F5R forms, missing
TCOLE L1 documents, missing Personnel History Statements and what 1 believe were falsified

documents,

Due to the discrepancies, I addressed the issues with Constable Hayden and Chief Welch and told
them I would not; “Clean up Barry’s [Welch] Mess” and that Chief Welch needed to correct all
the discrepancies since he had been previously in charge of the files.
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During the meeting a verbal disagreement occurred between Chief Welch and 1. Chief Welch
began to, “Yell” and argue stating, “Nobody is going to tell me what to do”. Due to Chief
Welch’s demeanor, I left the meeting.

On or around September, 2017, I received a performance evaluation from Chief Welch and as I
read it, I noticed I received numerous scores of below average. This is the lowest evaluation I
have cver seen being issued at our office and ever been issued myseif. In the past I have received
above average evaluations. By Montgomery County policy, evaluation were supposed to be
issued on our around January of each year. I felt, Chief Welch deliberately held on to the
evaluation and gave me a serious below average evaluation in retaliation to the 2016 verbal

incident between Welch and me.

Cn or around late 2017, I had been approached by Deputy Ricky Ford and Cory Amold who
stated that there was a 20 hour civil class put on at the Montgomery County Constable Pct. 4
office and that Constable Hayden and Chief Welch did not attend. The topic of the conversation
was a common, “Joke” around the office that they (Hayden and Welch) never attend any training
or sign the roster and leave. L common knowledge around the Pet. 4 office that Hayden and
Welch do not attend scheduled mandated classes.

A few days later, I looked into TCLEDDS and discovered a possible discrepancy in the reporting
of the 20 Hour Civil Process Class which was reported on August 23-24, 2017. 1 also noticed
Chief Welch had been given credit for a FEMA Class on the same dates. I felt it did not look
right that he would, “Double Up” on training classes. I then called Deputy Cory Amnold into my
officer to discuss another topic. While Amold was in my office, ] mentioned that I noticed he
was given 20 Hrs. credits for the Civil Process class he took on August 23-24, 2017. During the
conversation Amold stated, “That supposedly 20 hour Course”. We then continued our
conversation about other department issues. Approximately 5 minutes later, Arnold interrupted
me and said, “You know that Civil Process Class, we may have taken, like 2 hrs, if that”, or
something to that fact. I don’t think he was really specific in other details about the class.

On August 06, 2017, I was able to locate and send to Sgt. Waits an audio file of the above
conversation between Deputy Armold and me. It was recorded using my personal recorder.

Due to discrepancies in the hours being reported for the Civil Process class, and this type of
behavior by Constable Hayden and Chief Welch, I felt I need to contact or file a complaint with
the Texas Commission on Law Enforcement. I feit if | did not report the discrepancies and
falsified training records; it could fall back on me due to me being in charge of TCOLE records.

1 was then contacted by Sgt. Investigator Watts and we scheduled a meeting so I could give a
statement. We met in Huntsville Texas Police Depariment on January 30, 2018. T completed and
provided Sgt. Watts a full written statement.

On or around May, 2018, I was contacted by Constable Hayden and [ was asked if T had spoken
to any, “Law Enforcement Agency”, in reference to Welch being imvolved in theft of property at
the county barn. (Vehicle Storage and Equipment Facility) T told Hayden, I felt it was a umor

2
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being started and left it at that. I knew what Constable Hayden was capable of doing and I was
also in fear of retaliation from him so I intentionally mislead him to avoid that retaliatory conduct
that ] knew was sure to come because I actually had gone to the Montgomery County DA’s
Office and reported this behavior.

On June 08, 2018 I had been contacted by Sgt. Watts in referencc to assisting him on how the
door entry logs work and how he could locate the door enlry logs. At the lime, I had full access to
the Door Entry system. Sgt. Watts specifically asked for the dates of August 23, 24, 2017. Sgt.
Watts stated to me it pertained to the dates in question for the Civil Process Class that was
reported. [ was abie to send Sgt. Watts the door entry logs he requested a few days later.

On June 26, 2018, Sgt. Waits called and asked for the time sheets for Hayden, Welch, Arnold,
Ford, and Holser. I was able to provide him with the time sheets for all the Officers he requested.
At the time, I had full access to the time sheet files.

On June 11, 2018, [ was approached by Constable Hayden and he told me he was not approving a
previously approved training class I was supposed to take in the near future. I asked Hayden why
it was cancelled and Hayden stated I can reschedule another class. Constable Hayden did not

¢laborate anything further on the course.

On June 16, 2018, I was advised during a conversation with Sgt. Eric McHugh, who advised him,
(McHugh) and Chief Welch had discussed holding off the transition of the Internal Affairs
Division from coming under my authority. McHugh did not elaborated why or if Welch stated
the reason for the hold, but Welch did state to McHugh, “He needed to do some house cleaning”.
McHugh stated he told the statement Welch made was a threat towards me. (Seals)

On June 20, 2018, I was approached by Deputy Ford, who stated he was in a patrol meeting,
hosting by Lt. Clendennen, that all i house training had been placed on hold.

In the past, department decision had been discussed in formal supervisor meetings, which
included all upper management. I felt that I was being excluded from department decisions and it
seemed to me it reaffirmed my believe that I was being retaliated by Constable Hayden and Chief
Welch since TCOLE investigators arrived on June 07, 2018.

On June 28, 2018, I was notified by Preftect Video Systems that I was no longer a contact person
for the department. This was the first time 1 had been made aware of this change since T had been
working with that particular vendor since October 2017 for the new camera systems. Again I felt
1was being, “Shunned” by Constable Hayden and Chief Welch.

In late June or July, I called the American Boat Corporation to follow up on a department airboat
they had been contracted to build for the Montgomery County Constable Pct. 4. During my
conversation with American Boat Corp. contact Ferin Floyd who told me that Chief Weich was
now the contact person for the department. Floyd stated if I had any questions, contact Chief
Welch. T have been dealing with the airboat project for over ¢ months. I was never told there

were any issues with regarding the airboat build.
3
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On July 07, 2018, I was approached by Deputy Cory Amold, who told me that he was advised by
Constable Hayden that my Montgomery County Administration Supervisor Passwords and
Username rights had been removed by Chief Welch. T never had any conversation from Hayden
and Welch the reason my rights were taken away. I again felt with was more retaliation being
placed against me for the TCOLE investigation.

On July 12, 2018, I was approached by Sgt. McHugh, who told me I had been removed from any
and all TCOLE/TCLEDDS functions and I was removed from any access to the sysiems.
McHugh staied this came directly from Chief Welch. I never had any conversation from Hayden
and Welch the reason my rights were taken away. I again felt with was more retaliation being
placed against me for the TCOLE investigation.

I have provided multiple post TCOLE complaint audio files to Sgt. Watts of conversations with
Constable Hayden, Chief Welch, Lt. Clendennen, Cory Arnold and Ricky Ford. These audio
depict an administralive conversations where I feel I was being retaliated against.

One example was a swift water rescue class in Tarrant County where T did not attend due to
illness (Lower Back issues). I received a letter September 04, 2018, from Lt. Clendennen stating
for me to locate another recertification course and provide a Doctor’s note for missing class. 1
was able to locate another course and I provided the information to Lt. Clendennen and Chief
Welch, I then made contact with Chief Welch and he indicated I was denied the course and
requested a Doctor’s note be provided for the class I missed. I then told Chief Welch I did not
have to provide a Doctor’s note and it was written in the Montgomery County Policy a note was
needed only for inissing three or more days. When I told Chief Welch this, he became upset at

me and told me to get out of his office.

I'told Sgt. Watts up to this point I have not been physically threatened by anyone from my
command staff including Constable Hayden and Chief Welch however, I do feel that my tenure
at this department is limited at the very least, and that termination is forthcoming.

I have been informed that under the penal code of the State of Texas, Section 37.02, that a
person commits the offense of perjury if, with intent to deceive and with knowledge of the
statement’s meaning he or she makes a false statement under oath or swears to the truth of
a false statcment previously made and the statement is required or authorized by law to-be
made under oath. I can read, write and understand the English language. I have read this
statement, consisting of -4-- pages. Itis true and correct to the best of my knowledge and

belief.

Subscribed and sworn to before e, by the said: onthe  dayof

, 2017.
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STATE OF TEXAS TCOLE Case Number: _18-01-0235
COUNTY OF _Grimes
AFFIDAVIT
Before me, the undersigned authority, on this day personaily appeared, Richard Ford, who after being duly sworn, upon
oath deposes and says: On 6/11/2018 | gave this statement to 5gt. David New and 5zt. Shane Norie. My date of birth is

I 2nd ! ive ot S W— . My telephone number {4, | 2m employed

with Montgomery County Constables Office, PCT 4 and my work address is 21130 US Hwy 59, STE C, New Caney, TX

77357,

1 have been a palice offlcer for 13 years, all of my career at the Montgomery County Constables Office, PCT 4. Travis Bishop was
the Constable that hired me and | have worked for Constable Rowdy Hayden for approximately 10 years. | am a certified TCOLE
instructor for approximately 3-4 years, The only classroom [nstruction | give is the *Basics te Civil Process” and | have also assisted
one time with a patrof rifle course. | have taught this Civil Process class approximately 4-5 times In the time that | have been an
instructor. All of this has been “In house” training and | have not taught any outside agencies this material. In this time, | have
never taught this class to Constable Hayden. | have had Chief Welch in the March gr April Dayshit Civil Process Class for parts of
k. He missed the first 4 or 5 hours of Day 1 but was there the majority of the other days.

| have taught the BPOC 8 hour Clvil class to the Conroe Police Academy 3-4 times. This is a completely different class. F am
certifled with TCOLE in civil proficiency.

On 8/23 and 8/24/17, | taught Basic Clvil Process class to Cory Arnold and Brian Hosler. Psior ta this class, maybe a week befors,
Chief Barry Welch came to me and sald Arnold needs the dass because he was out of town when the first dass was taught and he
needed the training before the end of the training cycle which was coming up. Also, Officer Brian Hosler was a new hire {I believe
a reserve) and needed the training for the same reason. Welch said, “Put this class together and let me know when you do it.”

On the first day (8/23/17), | gave the presentation in our conference room. There were no “handouts” or materials. This first day
is lengthy and we get through approximately 2 of the 4 power points. We stayed in the conference room for the entire first day.

On day 2 {8/24/17} we began In the morning, it was Just Hosler and me so we finished the class [n my office. There was no reason
to fire up the power point and go through all of that when it was just he and I. This day is usually the writs and a varlance of
executions and | belleve subpoenas and stuff the deputies don't typically deal with and that's why | save it for day 2, Constable
Hayden and Chief Welch were not in class this day etther nor did | give anyone any homewark on this day. The entira class was

given in my office.

At the completion of the dass, | had a conversation with Chlef Welch in his office. Chlef Welch told me that he and the Constable
needed to receive credit for the Basic Cvil class that 1 had just taught because they needed the credit for the TCOLE training cycle.

Time Concluded: &/ 2 2 &

Lol
f have baen informed that undgr the penal code of the State of Texas, Section 37.02, 2 pe'son commils the offense of perjury if,
with intent to deceive and with knowledge of the statement’s meaning he or she makes * false statement under oath or swears
o the truth of a false statement previously made and the statement is required or authorized by law 10 be made under cath. |

¢an read, write and understand the English language. 1 have read this statement, consisting of pages. itis true and correct
to the best of my knowledge and belief.
— —_—
T -, L-C1-7&
Date

-AFfiant Signature

- PID# _ )
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STATE OF TEXAS TCOLE Case Number: _18-01-0235
COUNTY OF _Grimes

Chief Welch is not a person you can say no to. | remember him saying, “We’ll make it up later” as to keep me from complaining
about their total lack of participation in the class. i also remember thinking that the reason 1 didr’t turn them in Is because | knew
one student was making up day 2 of the class 2 week later and we finished the class in my office with another and it was not a full

20 hours.

I'm not sure when Welch and Hayden put their names on the “Day 1 sign In roster” however, | am sure they were not in the class.
They did sign their names at some point on the roster as If they attended the dass. Chief Carlisle 2t Roman Forest Pollce
Department is who submits our dasses to TCOLE for credit. When | teach classes, ) put together a folder with all of the required
documentation for submission by him. Between the end of this particular class and transporting the training fle to Roman Forest
PD, Hayden and Welch’s class critiques were addad to the file. | do not know how thase got into training file. { do know what s
required by Chief Carlisle and | would not have left without the flle being complete.

| took the second day roster to each individual listed and got them to slgn thelr names, except for Hayden and Welch. | believe
that | got Lt. Clendennen to retrieve those signatures. | completed the second day roster completely minus the signatures.

On Thursday June 7, 2018, yall came to our office and interviewed me. Shortly after, on my drive home, | received a phone call
from Lt. Arturo Locza I 2t 7:10pm. It was a 10 minute phone call. | found i odd that he would call me since | have
not spoken to him on the phone in quite some time since | worked for him on nightshift patrol. During this call, he asked me If |
needed anything or [ was ckay. He wanted to know the topic of my conversation with the TCOLE investigators. He sald, he was in
the class and would be 3 witness if | needed it and would write a statement saying everyone was there if | wanted. | didn’t give
him specifics of what class we talked about so 1 think he assumed It was about the class he attended In April. ] was very general
about the toples we discussed. | tried to hang up at least 3 times and he continued to ask me about what all was said between me
and TCOLE. it was obwvious he was seeking information about my interview. He called one more time on Friday the 8% at 6:51pm

and | did not answer.

Time Concluded: ‘7‘ Qo ﬂ LY

I have been informed that under the penal code of the State of T« .35, Section 37.02, a person commits the offense of perjury if,
with'intent to deceive and with knowledge of the statement’s meaning he or she makes a false statement under oath or swears
to the truth of a false statement previously made and the statement is required or authorized by law to be made under cath, |
£3n read, write and understand the English fanguage. | have read this statement, consisting of pages, Itis true and corract

to the best of my knowledge and balief,

e = (-/1~1%

Afflant Signature

PID#
Case No. 18Witngssed by a Peace Officer in and for the State of Texas 183 of 411




STATE OF TEXAS TCOLE Case Number: _18-01-0235
COUNTY OF __ Harris County S

AFFIDAVIT
Before me, the undersigned authority, on this day personally appeared, Kenneth Hayden, who after being duly sworn,
upon oath deposes and says: On 06/12/2018. | gave this statement to Set Michael Watts Sct New and Szt Noire. My
date of birth is [ and ! live ot NG 1y tclephone number is [N
Il ' 2™ employed with Montzomery County Constabie Pct 4 and my work address is 21130 Hizhway 59 Ste. C New
Caney, Texas 77357.

| have been a police officer for 25 years. 1 am currently talking to Sgt Watts, Sgt New, and Sgt Noire of the Texas
Commission of Law Enforcement in reference to a Basic Civil Process that was scheduled on August 23, 24, 2017, at the
Montgomery County Censtabie Office. | was shown a sign-in sheet with a date of Aug 23, 24, 2017, and | was shown a
signature of my name. | verified it was my signature on the first day sign-in sheet. | remember the course started at
around 3:30 pm, because we were at a FEMA course on Aug 23, 2017, at Roman Forest Police Department. | am not sure
when Chief Welch originally had the Civil Process scheduled. During some point during the class, i recall we started out

with a power point and a discussion about a writ of sequestration. | can‘t remember which day it was.

I was then shown a second sign-in sheet and pointed to a signature which | said | don’t know if the signature on the
paper was mine. | was asked if anyone else would have signed my name and I said, “NO” and [ won't even use a stamp
signature. | was then shown a Civil Process test sheet and | do remember doing tha test, but don’t remember if it was
taken at the beginning or end of the class. | was also shown a critique of the class and verified it was my handwritten. |

don’t remember if it was filled out on the first or second day. | have trouble remembering what happened on the
second day of the training.

I remember having a conversation with Ricky Ford about trying to make up work, due ta the fact | had missed some

hours in the class. | believe | physically took at least 6 out of 20 hours. (not Including any makeup assignmenits) | am

unsure of the exact number of hours [ attended.

| provided a copy of a 2 photos | found on my cell phone of a picture of me in the class that | sent ta my wife after she
told me she was in class at the same time | was. The other picture was of other students in the civil class. It was dated on

Wed. Aug 23, at 3:56 pm.

Time Concluded: o2 . 577/

(¥

] SWMEI

=0

3 raE : l ) °

0b ~ 1R/

Date
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Case No. 18-01-0235 184 of 411




STATE OF TEXAS TCOLE Case Number; 8-01-0235
COUNTY OF Harris County

AFFIDAVIT
Before me, the undersigned authority, on this day personally appeared, BARRY L. WELCH, who after being duly sworn,
upon oath deposes and says: On 06/12/2018 | gave this statement to Set Michael Watts 5zt David New and S#t. Nurie,

My date of birth is SN ond | five ot SN 0 SRR N SN 1y telephone number is I

B ' :m employed with Montzomery County Constable Pct. 4 and my work address is 21130 Hwy 59 Suite C

New Caney Texas 77357.

| have been a police Officer for 23 years and 7 months. | am currently speaking to Sgt Watts, Sgt New and Sgt Norie of the Texas

Cammiscinan nn |aw Pafarcameant alans with me AHAmor Oridoatt Becrmshask 1 baoa bhovne modend Sa cfos alfe clcac oo PR

ToTTeS mwEmsTing oo r mIEIET ERAS G WIS IR DRROIRILAE § WA A% T WIS RO M I

The FEMA CIass was a 3 day class and was taught by Shannon Sharp. | then was shown two slgn-ln rosters for the civif course and
was asked to Identify my signature. 1 pointed out that my signature appeared to be on both sign-in rosters for the 23™ and the
24™. The second day (24™} signature laoked like my “B” and "¥” but | am not a fully confldent it was my signature on the second

day. | was asked if someone would have signed my name and | know no one signs my name.

| also showed a photograph of me sitting in a chair relaxing in the same training room the course was instructed. The date on the
photograph was August 23, 2017, at 4:08 pm. | also provided TCOLE some text messages | had sent to Ricky Ford from Monday

August 7, 2017. | asked Ricky Ford if he could give the Civil Class at 3:00 pm.

I was In the FEMA ICS 300 on the 23™ from 8:00 am, to 3:15 pm, based on my wife telling me | worked from & am until midnight. |
attended the FEMA class for 3 days, but don’t remember how many hours each day was. | know 1 brought my welding helmet

from home so people could view the eclipse on that day.

The first day | remember | knew we talked about eviction at a2 camp ground, but | cannot remember the second day on the 24%.
told them | believe | had some emergency management meeting on the 24™ due to the fact we were preparing for Hurricane

Harvey.

| was shown a civil process test and course evaluation sheet and 1 told them It was my handwriting, but | de not remember when |
filled it out. | don’t recall getting any hemework from the civil class for the night, but | may have as we have received homework.
in the past classes. This dass runs into my memory of some of the last civil classes,

Due to the planning on the impact of Hurricane Harvey 2017, | am having a hard time remembering any events on Th ursday or
Friday, other than emergency operation planning of differant types.

I do recall ane of our Deputles was involved in a fleet accldent on Thursday.
There Is a possibility I recelved a thumb drive or hand out for this training class, but | am unable to locate such ltems In my offlce.

There is a possibility we took this class discussion to a place to eat during the training, but unsure on what day, location , or time.

Time Concluded;
HI
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ik Witnessed 1T, a Peace Officer in and for the State of Texas
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STATE OF TEXAS TCOLE Case Number: __ 18-01-0235
COUNTY OF Montgomery

AFFIDAVIT

Before me, the undersigned authority, on this day personally appeared, , who after being duly sworn, upan oath

deposes and says: On 06/07/2018 | gave this statement to Sgt Michael Watts, Szt Dave New and Sct. Norie . My date

of birth is | and ! live ot [ I . '/ ticphone number is [ NG

ch
am employed with Montzomery County Constable Pct. 4 New Caney. Texas 77357 and my work address is 2130 Us Hwy

59 New Caney Texas 77357,

I have been a police officer for approximately 5 years. | attended a Civil Process Class on August 23, 2017 and completed it Jater in
the following week. The course was taught by Deputy Ricky Ford of the Montgomery County Constable Pt 4 and it was taught in the
conference room at the main constable’s office. On the first day of class Ford had us sign a training roster. | could not attend the
second day of training because of a prior engagement. When | came back Ford and | discussed what we had gane over on the first
and homework, Sgt Watts showed me an EMC Law Enforcement training provider course roster and asked if | saw my signature on
the roster. | pointed dut my signature and name and verified it was my signature, | pointed out that my name was the first on the

list.

| was then shown a second EMC Law Enforcement training provider roster and asked if | had signed it. | pointed out my signature
which was the third one down on the list. ] also pointed out the handwritten name was not written by me.  told Sgt New that | took
a test on the first day after the class was taught. | verifled it was my test and it was my handwriting.

Time Concluded;

I have been informed that under the penal code of the State of Texas, Section 37.02, a person commits the offense of perjury if,
with intent to deceive and with knowledge of the statement’s meaning he or she makes a false statement under oath or swears
to the truth of a false statement previously made and the statement is required or authorized by law to be made under oath, |
can read, write and understand the English fanguage. | have read this statement, consistingof __ | pages. Itis true and correct

to the best of my knowladge and belief.

ol | agill G/ 718

b Afﬁant_SiEnature - Date

e _o+
Witnessed by a Peace Officer in and for the State of Texas
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STATE OF TEXAS TCOLE Case Number: 18-01-0235
COUNTY OF __Montgomery

AFFIDAVIT
Before me, the undersigned autherity, on this day personally appeared, Cory Arnoid, who after being duly sworn, upon
oath deposes and says: On 6/28/2018, | gave this statement to Szt Michael Watts. My date of birth is| NN and !

live at [ v telephone number is [N | am employed with

Montzomery County Constable Pct. 4 and my work address is 21130 US Hwy S89 New Caney Texas 77357

| am currently talking to Sgt Watts and Attorney Brett Charles {Telephone Conference) and | had previously tafked to Sgt
Watts on June 07, 2018 in reference to my attendance at a Basic Civil Process course held on August 23-24™ 2017, | gave
a written statement on June 07, 2018, confirming | was in attendance in the Civil Process Class. | am now talking to Sgt
Watts in reference to some follow up questions, | was asked what time we started the course on the first day and I think
it was around & pm or so. | know it was in the evening time. There were two other people in the class, which | remember
it being tnstructor Ricky Ford and Deputy Holser. | was asked if any other students came into the class and I said | was
not sure or recalled anyone else coming in. it's not uncommon for people to waik in and out during the courses. | was

sitting in the very front of the class room one or two chairs back from the front, | was sure Holser was sitting across the

I remember the class was taught till late in the evening. | don’t remember if | put time on my time sheets, but | normally
put down 8 am to 4 pm. | believe | put down my regular time on the 23-24' day of August 2107, | was shown a capy of
an Official Montgomery County Time sheet and | was shown my hours for the 23-24™ of August. | verified it showed 8

am, 4 pm. | shouid have adjusted the time for the course, but | don’t recall if we were told to or not. | provided Sgt Watts
with a copy of my daily activity log.
I did not attend the second day due a conflicting matter. I told instructor Ford, | was unable to attend the second prior to

the second day. | made contact with Instructor Ford roughly a week ar so later. Ford asked if | went aver the slides he

provided you on thumb drive and | said I did, The conversation last about 10 to 15 minutes in his office.

Time Concluded:
! have been informed that under the penal code of the State of Texas, Section 37.02, a person commits the offense of perjury 1,

with intent to deceive and with knowledge of the statement’s meaning he or she makes a false statement under oath or swears
to the truth of a false statement previously made and the statement is required or autherized by law to be made under oath. |
can read, write and understand the English language. | have read this statement, consisting of pages. It is true and corract

to the best of my knowiedge and belief.

<= 6/ 285/1%
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STATE OF TEXAS TCOLE Case Number: 18-01-0235
COUNTY OF __Montgomery

I again told Sgt Watts, 1 had signed the sign-in roster on the first day of class and | later when I returned to talk to Ford, |
signed the second sign-in roster. | believed the sign-in sheet was filled out prior to me signing the roster. | was asked if |
remember what clothing | was wearing during class and | stated, | don’t remember.

| was shown a photograph of a class and | identified Deputy Holser and myseif. | also identified Instructor Ford who was
standing at the podium. Constable Hayden could also be seen in the photograph. | was obviously wrong by the picture
where I thought Hosler was sitting across from me and not behind me. As far as | know this slide would oniy have been

used in a 20 hour Civil class.

Time Concluded:

I have been informed that under the penal code of the State of Texas, Section 37.02, a person commits the offense of perjury if,
with intent to deceive and with knowledge of the statement’s meaning he or she makes a false statement under oath or swears
to the truth of a false statement previously made and the statement i3 required or authorized by law to be made under oath. |
can read, write and understand the English language. | have read this statement, consisting of pages. Itis true and correct

ta the best of my knowledge and belizi.

(s 6/25/1€

// Afflant Signature Date
[
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Doug Skolaut

From: Hasler, Bryan

Sent Monday, June 11, 2018 3:56 PM
Ta: gcagle@tmpalawyer.com
Subject: Bryan Hosler Statement
Attachments: TCOLE Statement.docx

| have attached my statement on what 1 remember abaut the civil process ¢lass in guestion. Let me know if you need
anything eise.
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I, Deputy B. Hosler with Montgomey County Pcl. 4 Constable’s Office, attended a 20 hour Civil Process
course in August 2017. This course accurred in the evening time in the conference room at the
Constable's office in New Caney, Texas. There we-e at least two other occupants in the class. Two
occupants that | remember being there in the class on the first day was Constable Hayden and Deputy
Chief Weich. I don’t not remember who the ather occupants were but | do remember that there was at
least one mare persan in the class The reason | remember those two people being in the class is
because since being hired on as a reserve deputy that was the first time | had sat in the same room with
the Constable and Deputy Chief, who are the two highest positions in the agency and | was nervous
about it. | was hired as a reserve deputy in June 2017 so | was new to the agency. | do not know how
long both the Constable gand the Deputy Chief were in the class for the first day but 1 remember that
they had left before the end of the first day but | don't know if they returned or not. | do not remember
who was in the class or where the (lass was held the second day. | do know that the course did not last
the full 20 hours. The .nstructor, Ricky Ford, had given me a llash drive with the slides and had me look
over the information on my own time between the two days
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STATE OF TEXAS TCOLE Case Number: 18-01-0235
COUNTY OF ___Montgomery

AFFIDAVIT
Before me, the undersigned authority, on this day personally appeared, Shannon Shafp, who after being duly swom,
upon oath deposes and says: On 06/25/2018 | gave this statement to 5gt Michael Watts, Sgt David New . My date of
birth is SR @nt 1 ve = (N ' tclephore number is {2
B | 2 employed with Pation Vifla e Police De; artment and my work address is 16940 Main St. Patton Village
Texas 77372,

i hawg been a polics officer for appronimately 32 years. | am currently talling to Sgt Watts and Sgt New in reference a FEMA 300
Course ! taught in August 2017. | have been a TCOLE ficensed instructed since 2006. 1 attended a traln the tralner course in Austin
in 2013 through the Texas Department of Emergency Management. i can teach IC5-300/400 Intermediate course through FEMA.
This specific course | placed on Preparing Texas.Org Website in or arounid in June 2017 to notify Texas State Agencles of the
course dates. The dates for the course were to be on Aug 21-22-23, 2017, at the City of Roman Forest City Hall. | then personally
contacted the area agencles in East Montgamery County to notify them of the course. 1 alsp contacted the Montgomery County
Constable Pet. 4 office, | believe 32 people originaily signed up for the class, but 27 people actually signed in for the class on the
1= of August.

On the first day, [ have them sign the roster at the beginning of the class, which { feave on the desk at the front. The student’s
then initial under Day 1 (am}, and again after lunch for Day 1 {pm]. This allows me to ensure that ail students were in attendance
the full # or 10 hours of course thme on each day. | do this on all days of training. The first day 1 started at 8 am, and ended at
approximately § pm that evening. The second day started at B am, and It ended at approximately Spm, to 6pm that evening. The
third day started at & am, and ended the course at approximately 1pm in the afternoon.

| was shown some activity logs (ICS 214 Forms) whickh were in the tralning flles and | told Sgt New they were training sheets | pass
out and they were used for training while in the class. Sgt New showed me three detailed training logs which were activities of
each day of the class. Table sne through three was completad by fire departments attending the training and table 4 was
completed by Montgomery County Constable Pet 4 deputies in attendahce. The tables were sitting in groups. Sgt New said the
first three class activity logs were very detailed, except for the Montgomery County Constable Pct 4, which did nat contaln a lot of
detallc and had only § entries for two and haif days were of infarmation. | told Sgt New, 1 did not chack the activities sheets and
they were turned in at the end of class. | know Montgomery County Constable Pct 4. Sgt McHugh fitlzd out the tralning fog and |
know he did not want to be there, so { assume he did not want to fill it out.

5gt New then pointed out some times on the training log, which showed the lunch times were from 10:45 am, to 12:30 pm, and |
told them were accurate times, | explained to Sgt. New that there is usually one person that filis out the 214 form at the table.
While group activitles, such as beginning times, breaks, lunches are usvally accurate, I the one individual filling out the 214 puts
an end time on the last day, it may not be indicative of the end times of evaryone at the tabfe. This [s due to the time that each
student may take to complete the test. Everyone is given an hour, Review of the test cannot be done until after the tast person
has completed their test,

I was then shown the sign-in roster of the FEMA 300 course and verified it was an accurate copy of my sign in sheet 1 had passed
out in class. | can verify that 1 saw everyona sign the roster in froimt of me. | physically saw Constabla Mayden sign in, | saw Chief
Welch sign in, and ! saw Captain Seals sign in and slso 1t. Clendennen sign [n. 1 never saw anyone leave the dass early, but there
were a few students, which because of their positions in the county, wauld walk out for phone calls.

Time Concluded:
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State of Texas Case Number 18-01-0235
County of Harris

Before me, the undersigned authority, on this day personally appeared Paul
Rodney Cassidy and after being by me duly sworn, upon oath deposes and says:

My name is Paul Rodney Cassidy. | am 49 years old and my date of birth is
I iy telephone number is | | am currently seif-
employed. | am currently not a peace officer and | last worked at the Montgomery
County Constable Pct. 4 and resigned July 2016. My PID number is |l

I am currently taiking with Texas Commission on Law Enforcement Sergeant
Investigator Michael Watts and 5ergeant Investigator Michael Hobbs. | have been
asked to give a statement in reference to training issues involving Montgomery
County Constable Pct, 4. Constable Kenneth “Rowdy” Hayden and Chief Barry

Welch.

Sgt Watts asked me what position | last held when | resigned and  told him
Deputy on patrol.

Sgt Watts handed me my P5R (Public Service Records} and asked me to review
and make sure it appears correct. | have reviewed the PSR of my training and it
appears to reflect all my training and it appears accurate. Sgt Hobbs then asked
me to look and see if there were any courses that | got credit for and did not
attend or did not attend the fult hours. Everything | see on my PSR is correct.

Sgt Watts asked me if | attended any course where he saw Constable Hayden or
Chief Weich sign the training log and did not see them attend the full course. |
told Sgt Watts that | did not have personnel knowledge or did not attend any
courses with Hayden or Welch.

Sgt Watts asked if ] knew or heard of any course that occurred where the staff did
not attend. | told Sgt Watts if was common taik around the office that the,
“Command Staff” would go to training, like the Swift Water Rescue and it would

be a river party trip.
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Sgt Watts asked who | considered the, “Command Staff”, and | told him, Hayden,
Welch, Seals, Warick, and Clennenden.

Sgt Watts then handed me the PSR of Hayden and he asked me to review it. |
pointed out the civil process courses taken on 8/24/2017, and told Sgt Watts that
class was most likely not attended by anyone of the list. They were just signed off
on it by the instructor Ricky Ford. | told Sgt Watts Ricky was the kind of instructor
that would just have them sign the roster and not teach the full 20 hour course. |
believe this due to how busy the four people on the list are.

| told Sgt Watts TCOLE should {ook into any courses that are taught at
Montgomery County Constable Pct. 4. Due to the fact it was too easy for the

deputies walk in and sign the roster and leave.

Sgt Watts then handed me Barry Welch’s PSR and had me look over it and see if |
knew any courses that did not look correct. | did teill Sgt Watts that a lot of the
online courses where taken by Sgt Warick for other people. | told him an ex
deputy by the name Jimmy Cox would have good information on the on line

courses.

I then told Sgt Watts in late 2013 | taught a Civil Process course with in our agency
and approximately 4 hours into the course Brian Skero was called out of the class
by Constable Hayden to go do traffic enforcement. | told Chief Welch that Brain
Skero did not finish the course. | was then told by Chief Barry Welch “don’t worry
about it” and we’ll take care of it. | was led to believe he meant the command
staff. A short time after that, | was contacted by Chief Welch and called into Lt.
Clennenden’s office and | was ordered to administer the Civil Process test he had
missed out on. | then read him, Skero, the test guestions and discussed the
answers.

Sgt Hobbs then asked what | meant by, “discussing the answers” and | said | gave
him the answers to the test.

Sgt Hobbs asked if | knew it was wrong and | stated, | did at the time, but | knew
my shift would change and other stuff would happened and | was worried about
losing my job had | not administered him the test.

Case No. 18-01-0235 194 of 411



Sgt Watts asked if | knew any other training issues and | told him that's all | know
about and 1 would testify on what | have told you.

| have been informed that under the penal code of the State of Texas, Section
37.02, that a person commits the offense of perjury i, with intent to deceive
and with knowledge of the statement’s meaning he or she makes a false
statement under oath or swears to the truth of a false statement previously
made and the statement is required or authorized by law to be made under
oath. f can read, write and understand the English language. 1 have read this
statement, consisting of page 3 of 3 pages. it Is true and correct to the best of

my knowledge and belief.

Subscribed and sworn to before me, by the said: Mark David Seals on the 31* day
of January 2018.

Signature Date

Witness by Texas Peace Officer: Michael Hobbs.
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State of Texas Case Number 18-01-0235
County of Harris

Before me, the undersigned authority, on this day personaily appeared James
Edward Cox and after being by me duly sworn, upon oath deposes and says:

My name is James Edward Cox. | am 63 years oid and my date of birth is

I 'y telephone number is [ | am currently retired. { am

currently not a peace officer and | last worked at the Montgomery County
Constable Pct. 4 and retired October 2016. My PID number is

| am currently talking with Texas Commission on Law Enforcement Sergeant
Investigator Michael Watts. | have been asked to give a statement in reference to
training issues involving Montgomery County Constable Pct. 4. Constable Kenneth
“Rowdy” Hayden and Chief Barry Welch.

Sgt Watts asked me when | stated working for Constable Hayden and | stated
when he was first elected in 2009.

Sgt Watts asked if i had personally see any training fraud going on while working
there and 1 told him, | never took a TCIC class while employed at Montgomery
County Constable Pct. 4. Sgt Ricky Warwick would take ail of the courses for all
employees including me. Sgt Warwick would complete the course and the
certificate of completion would be lying on my desk.

Sgt Watts then showed me all the courses reported by Montgomery County
Constable Pct 4 and | told him 1 did not see any courses that | attended during the
period. ) also looked under the courses reported by Roman Forest Pd and | did not

notice any courses | had taken.

Sgt Watts then asked if | remember any courses taken where certain people were
signed on the roster and did not attend or left prior to the course being
completed. | told Sgt Watts there were numerous in house courses taken where
the upper administration would walk in an after signing the roster would leave.
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Sgt Watts asked me if | remembered when the courses were put on and ] stated |
did not remember but they were 2 while back.

Sgt Watts asked if ! could identified the upper administration and 1 told him,
Kenneth Hayden {Constabile), Barry Weich {Chief Deputy), Mark Seals (Captain),
Buck Clendennen (Lt.), and Sgt Warwick,

Sgt Watts asked if | could remember any other incidents dealing with training and
{ told him no.

1 have been informed that under the penal code of the State of Texas, Section
37.02, that a person commits the offense of perjury if, with intent to deceive
and with knowledge of the statement’s meaning he or she makes a false
statement under oath or swears to the truth of a false statement previously
made and the statement is required or authorized by law to be made under
oath. | can read, write and understand the English language. | have read this
statement, consisting of page 2 of 2 pages. It is true and correct to the best of
my knowledge and belief.

Subscribed and sworn to before me, by the said: Mark David Seals on the 31% day
of January 2018.

Date

Witness by Texas Peace Officer: Michael Hobbs.

S%‘d%?:@é,fé o 2/(8

Date
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STATE OF TEXAS
COUNTY OF Harris

AFFIDAVIT

Before me the undersigned authority, on this day personally appeared Brian Skero, who after being duly
sworm, upon oath deposes and says:  On 02/01/2018 1 gave this statement to 5gt. Mike Hobbs. My
name is Brian Skero, My birth date il ! am 2ppointed as a Deputy Constable at Harris County

Pct. 3. My telephone number is || NN

$gt. Hobbs asked me to review my Personal History 5tatement in regards to the agency | was formerly
appointed at. That agency is Montgomery County Constables Office Pct. 4. ! worked there as a Deputy
Constable assigned to narcotics. While looking at my PSR [ toid 5gt. Hobbs that ! never took Basics of
Civil Process which is listed on my training history. According to my PSR { received 20 hours of training
on 08/20/2013. During that time | was working on a narcotics case. | was not in that class forno more
than about & minutes when | had to leave and werk on my case. 1 never returned. | do not remember
taking the test for that class. | do remember my Constabie Kenneth Rowdy Hayden told me to worry
about my narcotics and he would take care of my civil process class. Constable Hayden, Chief Deputy
Welch, Brian Dunn, Josh Bergland were with me during that narcotics case and 1 know they did not
attend that Civil Process class either. | can only assume the constable ordered Paul Cassidy who taught
the Civil Process Course to just give me the hours. Any time | took the NCIC/TCIC course that is
mandatory for me to be on that system t was given the answers by Sgt. Warwick. It was common
knowledge that If the Constable and his command staff went somewhere to take a course they never
attended those courses. They were all party trips. | think some of those trips were not actually TCOLE
related training courses but | am not sure, While | was in Narcotics there was a case that we seized
money and drugs and a large amount of power tools all new In the boxes. They were placed in the Pct.4
barn where we stored evidence, The day after the seizure the power tools came up missing. | told Sgt.
Warwick that the items were missing and he wanted to know If my team ook them and | told him no.
Thelast | heard the video was mysteriously shut off during the theft and Deputy Chief Weich actually
has the tools and as of fast week they were used to put up campaign signs for Judge Metts who is
running for commissioner. The case has since went to court and the tools were awarded to the county
but at the time they came up missing they had not been awarded and the case had not been to court,

Sometime during 2016 | was injured and was placed on light duty. | don’t remember the dates, | was
assigned to look thru the files and had a TCOLE check list to make sure we had the proper paperwork in
our officer’s files as required. | found several forms missing like L2, and L3’s and some officers had no
applications, | brought afi these issues up to Deputy Chief Welch and Lt. Clendannan. | was suddenly
reassigned the next day to simply reading offense reports.

| HAVE BEEN INFORMED THAT UNDER THE PENAL CODE OF THE STATE OF TEXAS, SECTION
37.02, THAT A PERSON COMMITS THE OFFENSE OF PERJURY IF, WITH INTENT TO DECEIVE AND WITH
KNOWLEDGE OF THE STATEMENT’S MEANING HE OR SHE MAKES A FLASE STATEMENT UNDER OATH
OR SWEARS TO THE TRUTH OF A FALSE STATEMENT PREVIOUSLY MADE AND THE STATEMENT IS
REQUIRED OR AUTHORIZED BY LAW TO BE MADE UNDER OATH. § CAN READ, WRITE, AND
UNDERSTAND THE ENGLISH LANGUAGE. | HAVE READ THIS STATEMENT, CONSISTING OF 2 FAGES. IT
15 TRUE AND CORRECT TO THE BEST OF MY KNOWLEDGE AND BEUEF.

1}
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Subscribed and swom to, before me
2018.

Page 2 of 2
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STATE OF TEXAS } CASE NUMBER: 18-01-0235
COUNTY OF Montgomery 1

Bc'fore me, the undersigned authority, on this day personally appeared _ Dodi Shaw and after
being by me duly swom, upon oath deposes and says:

My name is _ Dodi Shaw Jam 61 years old and my date of birth
. Mytelephone is — . Tam currently employed
_Montgomery County Human Resources . My TCOLE PID number
N/A .

My name is Dodi Shaw and I have been employed with the Montgomery County Human
Recourses for approximately 12 years. I am currently talking to Sgt. New and Sgt. Watts with the
Texas Commission on Law Enforcement. 1 was asked to give a statement in regards to a meeting
I had with Amy Dunham (Montgomery County Attorney Office), Chief Barry Welch
(Montgomery County Constable Pct. 4), and Captain Buck Clennendon (Montgomery County
Constable Pct.4) on October 09, 2018 in the County Attorney’s Office, The meeting was called in
reference to Captain Mark Seals (Montgomery County Constable Pct. 4) filing a retaliation
complaint dealing with an ongoing investigation being conducted by the Texas Commission on
Law Enforcement at the Montgomery County Constable Pct. 4 Office. Seals told me that he feels
the Constable Hayden and Chief Welch were trying to rid of him and that both have taken a lot
command staff powers away, (LE. TCOLE adminijstrator, Camera installation)

Prior to our meeting, Amy Dunham spoke to Constable Kenneth Hayden (Pct. 4) in reference to
Seals’ complaint and Constable Hayden recommended that Amy Dunham and I meet with Chief
Barry Welch and other command staff personnel to hear their side of the story. Amy Dunham
told Chief Welch we were meeting to discuss Seals’ complaint, At that point, she explained she
had spoken to Constable Hayden and he wanted you all to discuss all sides of the story. Chief
Welch explained that Seals had some problems at the Constable’s Office and that he was not
getting along with other employees. Welch said no one will even go to lunch with him (Seals).

Sgt. New asked as an HR Director do you feel that not getting along with employees 1s an HR
complaint. I said I did not believe it had merit for a HR Complaint and I think it is just two

people not getting along.

Welch continued to say he had issues with Seals (which I felt Welch were personal). Welch told
me at times he would see Seals coming to his office and he would just hold up his hand and tell
Seals he did not want to hear his complaints. Welch stated that Seals is a, “Toxic Employee” and
a, “Morale Killer”, Welch did not give me any documents to proof any of the complaints. I then
looked in Seals’ file and I noticed there were no disciplinary documents of any sort ¢xcept one
evaluation which I feel was, “Horrible” and was not accurate. I noticed it had been completed by
Chief Welch. I noticed there were many evaluations and all had been very impressive
evaluations, I noliced the latest evaluation was, “Horrible”, had been back dated but I do not
remember what the dates were. I told Sgt. Watts and Sgt. New that Chief Welch sent another
evaluation on Seals and it had showed an improved evaluation.

1
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Welch brought up the issue that Seals cusses at a lot at the office and at people. Welch did not
explain what he meant by that, but he has heard him cuss at other employee. Welch discussed
they (Constable Office) had set up a training course for water rescue and that Seals had back
issues (Injury) at the time and would not attend the training.

Welch continued by telling me that at one point Lhe department boat needed repairs and Seals
took it upon his self to repair the boat. Welch stated the repair of the boat was supposed to be a
team building exercise with all the members. I asked Mrs. Shaw if there were any kind of County
Policy for not completing the boat repairs with the group, and I said, “No”.

Welch also slated at one point Seals had given his (Seals’} TCLEDDS password to another
officer and had entered information into the system using his name (Welch). Welch stated it
happened sometime around July 2018. Welch stated Investigator Watts with TCOLE had advised

him (Welch) of this violation.

[ noticed during the meeting, Welch was looking at what appeared to be notes written in a binder.
Amy and I looked through it also. It contained what appeared numerous documents on Seals’
performance issues written by Welch.

I was asked by Sgt. Watts if at any time during the meeting did Welch call Seals a “CockSucker”,
and [ stated I did not hear him say that. I then asked if at any time did Welch state he wanted
Seals to be, “Fired” or “Terminated™. 1 told Sgt. Watts, Welcb stated he wanted Seals to be,
“Terminated”. Amy Dunham stated his termination would be discussed only with Constable

Hayden.

Sgt. New asked me what kind of meeting this was and I stated, T felt like it was a, “Defensive”
Meeting, or a, “Justification” to do what they (Welch and Hayden) were going to do to Seals.
Sgt. New then asked me if there was anything presented in the meeting that justified the
termination of Seals or did Chief Welch presents any evidence that justified their action or

justification to terminated Seals and 1 stated, “NO”.

Sgt. Waits then asked me to put all my personnel knowledge and relationship of all parties aside
and asked if I felt that Seals was being retaliated by Chief Welch. I told Sgt. Watts, “T truly
believe Chief Welch is fully retaliating against Seals”.

I believe Chief Welch is the driving source behind all of this that’s going against Seals. .

I have been informed that under the penal code of the State of Texas, Section 37.02, that a
person commits the offense of perjury if, with intent to deceive and with knowledge of the
statement’s meaning he or she makes a false statement under oath or swears to the truth of

2
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I have been informed that under the penal code of the State of Texas, Section 37.02, that a
person commits the offense of perjury if, with intent to deceive and with knowledge of the
statement’s meaning he or she makes a false statement under oath or swears to the truth of
a false statement previously made and the statement is required or authorized by law to be
made under oath. I can read, write and understand the English language. I have read this
statement, consisting of -d-- pages. It is true and correct to the best of my knowledge and

belief.
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PCT 4 Constable Office
‘Civil Exam 2017

. Constable fees are set by

a. Constable

b, Justice of the Peace
¢. Sheriff

@ Commissioners Court

Citations Expire

a. 30days
b. 90days
c. 60days

@ Never expire

Which Court has jurisdiction in eviction suits?
a. Federal Court
b. County Court

| P""‘\‘J

Hesden

@ Justice Court in the precinct where the property is located

d. Probate Court

Criminal Judgements may result in
a. Fines
b. Need for an attorney
¢. Grounds for a lawsuit
Fine and/or Confinement

. Criminal Subpoenas may summon one or more persons at least 18 years old.

@ True

b. False

Civil Law determines the rights of an individual’s person and

a. Real Property

b. Spouse
@ Property
d. Money
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7. Justice of the Peace Court can hear cases up to o
a. $100,000
b. 5,000 /é / |
© 10,000 e %fdé‘/
d. 1,000
8. Under Civil Subpoenas a Sheriff, Constable or any persan authorized by law may serve
subpoenas.
@ True
b. False

9, The highest Civil Court in Texas is
a. Supreme Court of Texas
b. District Court
(c) Texas Court of Criminal Appeals
d. None of the Above

10. A Landiord must give a Tenant at least ____ days before filling for an Evictian Suit.
a. 13
© 3
c 7
d. 25

11. An Eviction Citation may be delivered to the defendant or some person over what age at
his/her usual place of abode

a. 12
h. 21
c. 15

@d) 16

12. When executing a writ of possession and it starts to rain what do yeu do?
a. Carry on and finish as soon as possible
b. Putthe property back into the rental unit
c. Call a mover to finish the move out
CdY) Stop the move out and wait until it stops raining, then continue
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13. What needs to be in the Officer’s return after executing a Writ of Possession
a. Date & time received, Date & time of posting final warning
b. Date & time noted on final warning that writ would be executed
c. Date & time of actual execution

(@ All of the above

14. A Constable or his Deputies may use when executing a Writ of Possession.

@ Reasonable force

b. Astaple gun to post the notice

c. Agarbage truck to transport the property

d. All money found in the rental unit

15. If a landlord has exercised a fockout on Commercial property, he must post a written
notice on the front door informing the tenant that a key may be obtained

From 9ato 5pm
b During normal office business hours and rent must be paid in full

c. Onlyif rent is paid in full
d. 24hours a day Monday- Friday regardless if rent is paid or not

16. Who may serve a writ in Texas
a. Any police officer
b. Federal Police
(é Sheriffs and Constables only
d. Texas Ranger

17. A writ of Execution could direct a Constable to
a. Sale certain property
b. Deliver certain property
c. Levycon nonexempt property
@ All of the above

18. A writ of Sequestration is a
% Pre- Judgement
b. Post- judgement
c. Orderto sale certain property
d. Otder for banks only
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19. The sale of real property occurs when?
a. First Tuesday, between Bam and 5pm at the Courthouse door.
b. First Tuesday, between 8am and 4pm at the Constable office
€ First Tuesday, between 10 am and 4pm at the Courthouse door.
d. First Tuesday, between 10am and 4pm at the Constable office,

20. What doltar amount of personal property exemption for a single person under 2 writ of
execution
@ 50,000
b, 60,000
c. 100,000
d. 30,000

21. A rural home for a family shall consist of not morethan__ acres in one or more
parcels.
a. 10
b. 150
& 200
d. 500

22, What is the dollar amount of personal property exemption for a family under a writ of

execufion?
a. 60,000
b. 30,000
c. 50,000

“ad) 100,000

23. Whan the terms of the sale shall not be complied with by the bidder, the levying officer
shall
a. Declare the next highest bidder the successful purchaser
& Proceed to sell the same property again on the same day if be sufficient time
c. Strike off the property to the plaintiff
d. Strike off the property te the fargest lien holder,

24. An urban home, or an Urban home and business for a family or a single person shall
consist of not morethan ______ acres of land which may be in ane or more contiguous
lots

& 10
b. 15
c. 12
d. 5
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25. This is the last question do not get it wrong the answer is “B”
a. A
Ok
¢ C
d.

None of the above
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PCT 4 Constable Office

Civil Exam 2017 Py o184

1. Constable fees are set by
a. Constable
b. Justice of the Peace

c. Sheriff 09
d. Commissioners Court / /Z)/

——

2. Citations Expire
a. 30days
b. 90 days
c. 60days
_t_i._ Never expire

3. Which Court has jurisdiction in eviction suits?
a. Federal Court
b. County Court
c. Justice Court in the precinct where the property is located

'&.' Probate Court

4. Criminal jJudgements may result in
a. Fines
b. Need for an attorney
¢. Grounds for a lawsuit

d. Fine and/or Confinement

5. Criminal Subpoenas may summon one or more persons at [east 18 years old.

a. True
b. False

6. Civil Law determines the rights of an individual’s person and
a— Real Property
b. Spouse
€. Property
d. Money
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13. What needs to be in the Officer’s return after executing a Writ of Possession
a. Date & time received, Date & time of posting final warning
b. Date & time noted on final warning that writ would be executed
¢. Date & time of actual execution
d. All of the above

14. A Constable or his Deputies may use _ when executing & Writ of Possession.

2 Reasonable force

b. A staple gun to post the notice

c. Agarbage truck to transport the property

d. All money found in the rental unit

15. if a landlord has exercised a lockout on Commercial property, he must post a written
notice on the front door informing the tenant that a key may be obtained
From 9a to 5pm
During normal office business hours and rent must be paid in ful!
c. Onlyif rentis paidin full
d. 24hours a day Monday- Friday regardless if rent is paid or not

16. Who may serve a writ in Texas
a. Any police officer
b. Federal Police
&L Sheriffs and Constables only
d. Texas Ranger

17 A writ of Execution could direct a Constable to
a. Sale certain property
b. Deliver certain property
c. Levyon nonexempt property
_d. Aliof the above

18. A writ of Sequestration is a
a, Pre-Judgement
b. Post- judgement
& Order to sale certain property
d. Order for banks only
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25. This is the fast question do not get it wrong the answer is “B”

c.
d. None of the above

a. A
b8
C
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PCT 4 Constable Office
Civil Exam 2017

1. Constable fees are set by
a. Constable
b. Justice of the Peace
c. Sheriff
@ Commissioners Court

2. (itations Expire

a. 30 days
b. 90 days
¢. 60 days

@ Never expire

3. Which Court has jurisdiction in eviction suits?
a. Federal Court

b. County Court
(> lustice Courtin the precinct where the property is located

d. Probate Court

4. Criminal Judgements may result in
a. Fines
b. Need for an attorney
c. Grounds for a lawsuit
@ Fine and/or Confinement

5. Criminal Subpoenas may summon one or more persons at least 18 years old.

True
b. False

6. Civil Law determines the rights of an individual’s person and
a. Real Property

b. Spouse
@ Property
d. Money
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7. Justice of the Peace Court can hear cases up to

a. $100,000
b. 5,000
(© 10,000
d. 1,000

8. Under Civil Subpoenas a Sheriff, Constable or any person authorized by faw may serve
subpoenas.

& True
b. False

5. The highest Civil Court in Texas is
a. Supreme Court'of Texas
b. District Court
. Texas Court of Criminal Appeals
d. None of the Above

10. A Landiord must give a Tenant at least _____days before filling for an Eviction Suit.
a. 13 -
(b 2
c. 7
d. 25

11. An Eviction Citation may be delivered to the defendant or some person over what age at
his/her usual place of abode

a. 12
b. 21
c. 15
@ 16

12. When executing a writ of possession and it starts to rain what do you do?
a. Carry on and finish as soon as possible
b. Putthe property back into the rental unit
¢. Call a mover to finish the move out
@ Stop the move out and wait until it stops raining, then continue
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13. What needs to be in the Officer’s return after executing a Writ of Possession
a. Date & time received, Date & time of posting final warning
b. Date & time noted on final warning that writ would be executed
c. Date & time of actual execution
@ All of the above

14. A Constable or his Deputies may use when executing a Writ of Possession,
(37 Reasonable force
b. A staple gun to post the notice
c. A garbage truck to transport the property
d. All money found in the rental unit

15. if a landlord has exercised a lockout on Commercial property, he must post a written
notice on the front door informing the tenant that a key may be obtained
A& From 9ato 5pm
During normal office business hours and rent must be paid in full

c. Onlyif rentis paid in full
d. 24hours a day Monday- Friday regardless if rent Is paid or not

16. Who may serve a writ in Texas
a. Any police officer
b. Federal Police
@ Sheriffs and Constables only
d. Texas Ranger

17. A writ of Execution could direct a Constable to
a. Sale certain property
b. Deliver certain property
¢. Levyonnonexempt property

@ All of the above

18. A writ of Sequestration is a
Pre-Judgement
. Post- judgement
c. Order to sale certain property
d. Order for banks only
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19, The sale of real property occurs when?
a. First Tuesday, between 8am and Spm at the Courthouse door.
b. First Tuesday, between 8am and 4pm at the Constahle office
First Tuesday, between 10 am and 4pm at the Courthouse door.
d. First Tuesday, between 10am and 4pm at the Constable office.

20. What dollar amount of persenal property exemption for a single person under a writ of
execution
@ 50,000
b. 60,000
c. 100,000
d. 30,000

21. A rural home for a family shall consist of hot more than ______acres in one or more
parcels.
a. 10
b. 150

@ 200

d. 500

22. What is the dollar amount of personal property exemption for a family under a writ of
execution?
a, 60,000
b. 30,000
c. 50,000
@ 100,000

23. When the terms of the sale shail not be complied with by the bidder, the levying officer
shall
a. Declare the next highest bidder the successful purchaser
Proceed to sell the same property again on the same day if be sufficient time
c. Strike off the property to the plaintiff
d. Strike off the property to the largest lien holder.

24. An urban home, or an Urban home and business for a family or a single person shall

consist of not more than acres of land which may be in one or more contiguous
lots
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25. This is the last question do not get it wrong the answer is “B”
a. A

(s
c. C

d. None of the above

Case No. 18-01-0235 223 of 411



PCT 4 Constable Office /:‘77“ M"%’

Civil Exam 2017

1. Constable fees are set by
a. Constable
h. Justice of the Peace
c. Sheriff
@ Commissioners Court

2. (itations Expire
a. 30days
b. 90 days
c. 60 days
@ Never expire

3. Which Court has jurisdiction in eviction suits?
a, Federal Court
b. County Court
@ Justice Court in the precinct where the property is located
d. Probate Court

4. Criminal Judgements may resultin
a. Fines
b. Need for an attorney
c. Grounds for a lawsuit
Fine and/or Confinement

5. Criminal Subpoenas may summon one or more persons at [east 18 years old.

% True

b. False

6. Civil Law determines the rights of an individual's person and
a. Real Property
b. Spouse

Property
Money
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13. What needs to be in the Officer’s return after executing a Writ of Possession
a. Date & time received, Date & time of posting final warning
b. Date & time noted on final warning that writ would be executed
c. Date & time of actual execution
@) All of the above

14. A Constable or his Deputies may use when executing a Writ of Possession.
@} Reasonable force
b. A staple gun to post the notice
c. A garbage truck to transport the property
d. All money found in the rentaf unit

15. if a landlord has exercised a lockout on Commercial property, he must post a written
notice on the front door informing the tenant that a key may be obtained
From 9a to Spm
During normal office business hours and rent must be paid in full

c. Onlyif rentis paid in full
d. 24hours a day Monday- Friday regardless if rent is paid or not

16. Who may serve a writ in Texas
a. Any police officer
. Federal Police
@ Sheriffs and Constables only
d. Texas Ranger

17, A writ of Execution could direct a Constable to
a. Sale certain property
b. Deliver certain property
c. Levy on nonexempt property
\@ All of the abave

18. A writ of Sequestrationisa
Pre- Judgement
b, Post- judgement
c. Order to sale certain property
d. Order for banks only
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25. This is the last question do not get it wrong the answer is “B”
a. A
G e
c. C
d.

None of the above
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PCT 4 Constable Office o
Civil Exam 2017

1. Constable fees are set by

a. Constable
b. lustice of the Peace
c. Sheriff

d. Commissioners Court

2. Citations Expire
a. 30days
b. 90 days
c. 60 days
d. Never expire

3. Which Court has jurisdiction in eviction suits?
a. Federal Court
b. County Court
¢. Justice Court in the precinct where the property is located
d.. Probate Court

4. Criminal Judgements may result in
a. fines
b. Need for an attorney
¢. Grounds for a lawsuit
d. Fine and/or Confinement

5. Criminal Subpoenas may summon one or more persons at least 18 years oid.

a. True
b. False

6. Civil Law determines the rights of an individual’s person and
a. Real Property
b. Spouse
¢. Property
d. Money
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7. lustice of the Peace Court can hear cases up to
a. $100,000
b. 5,000
c. 10,000
d. 1,000

8. Under Civil Subpoenas a Sheriff, Constable or any person authorized by law may serve
subpoenas.
a. True
b. False

9. The highest Civil Court in Texas is
a. Supreme Court of Texas
b. District Court
¢. Texas Court of Criminal Appeals
d. None of the Above

10. A Landlord must give a Tenant at least ____ days before filling for an Eviction Suit.
a. 13

3

7

. 25

Qoo

11. An Eviction Citation may be delivered to the defendant or some person over what age at
his/her usual place of abode
a. 12
b. 21
¢ 15
d. 16

12. When executing a writ of possession and it starts to rain what do you do?
a. Carry on and finish as soon as possible
b. Put the property back into the rental unit
¢. Call a mover to finish the move out
d. Stop the move out and wait until it stops raining, then continue
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13. What needs to be in the Officer’s return after executing a Writ of Possession
a. Date & time received, Date & time of posting final warning
b. Date & time noted on final warning that writ wouid be executed
c. Date & time of actual execution
d. All of the above

14. A Constable or his Deputies mayuse _~ _ when executing a Writ of Possession.
a. Reasonpable force
b. A staple gun to post the notice
C. A garbage truck to transport the property
d. All money found in the rental unit

15. If a iandlord has exercised a lockout on Commercial property, he must post a written
notice on the front door informing the tenant that a key may be obtained
2. From 9ato S5pm
b. During normal office business hours and rent must be paid in full
c. Only if rent is paid in full
d. 24hours a day Monday- Friday regardless if rent is paid or not

16. Who may serve a writ in Texas
a. Any police officer
b. Federal Police
¢. Sheriffs and Constables only
d. Texas Ranger

17. A writ of Execution could direct a Constable to
a. Sale certain property
b. Deliver certain property
c. Levy on nonexempt property
d. Al of the above

18. A writ of Sequestration is a
a. Pre-Judgement
b. Post- judgement
c. Order to sale certain property
d. Order for banks only
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19. The sale of real property occurs when?
a. First Tuesday, between 8am and 5pm at the Courthouse door.
b. First Tuesday, between Bam and 4pm at the Constable office
c. First Tuesday, between 10 am and 4pm at the Courthouse door.
d. First Tuesday, between 10am and 4pm at the Constabie office.

20. What doflar amount of personal property exemption for a single person under a writ of
execution
a. 50,000
b. 60,000
c. 100,000
d. 30,000

21, A rural home for a family shall consist of not more than _____ acres in one or more
parcels.
a. 10
b. 150
c. 200
d. 500
22. What is the doilar amount of personal property exemption for a family under a writ of
execution?
a. 60,000
b. 30,000
c. 50,000
d. 100,000

23. When the terms of the sale shall not be compliad with by the bidder, the levying officer
shall

Declare the next highest bidder the successful purchaser

Proceed to sell the same property again on the same day if be sufficient time

Strike off the property to the plaintiff

Strike off the property to the largest lien holder.

a0 oo

24. An urban home, or an Urban home and business for a family or a single person shall

consist of not more than _____ acres of land which may be in one or more contiguous
lots

a. 10

b. 15

c. 12

d. S
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25. This is the last question do not get it wrong the answer is “B”
a. A
b. 8
c. C
d. None of the above
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PCT 4 Constable Office :
Civil Exam 2017 )
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{ [
1. Constable fees are set by
a. Constable
b. Justice of the Peace
c. Sheriff
d. Comimissioners Court

2. Citations Expire
a. 30days
b. 90 days
c. ©60days
d. Never expire

3. Which Court has jurisdiction in eviction suits?
a. Federal Court
b. County Court
€. Justice Court in the precinct where the property is located
d. Probate Court

4. Criminal Judgements may result in
a, Fines
b. Need for an attorney
€. Grounds for a lawsuit
d. Finé and/or Confinement

5 Criminal Subpoenas may summon one or more persons at least 18 years old.
3. True
b. False

6. Civil Law determines the rights of an individual’s person and
a. Real Property
b. Spouse
€. Property
d. Money
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7. Justice of the Peace Court can hear cases up to
a. 100,000
b, 5,000
c. G000
d 1,000

8. Under Civil Subpoenas a Sheriff, Constable or any persan authorized by law may serve
subpoenas.
2. Teue
b. False

9. The highest Civil Court in Texas is
a. Supreme Court of Texas
b. District Court
€. TexasCourt of Critninal Appeals
d

None of the Above

10. A Landlord must give a Tenant at least ____ days before filling for an Eviction Suit.
a 13

3

7

. 25

an g

11. An Eviction Citation may be delivered to the defendant ar some person over what age at
his/her usual place of abode
a. 12
b, 21
¢c. 15
d. 16

12. When executing a writ of possession and it starts to rain what do you do?
Carry on and finish as soon as possible

Fut the property back into the rental unit

Call a mover to finish the move out

Stop the mave out and wait until it stops raining, then continue

an oo

13. What needs to be in the Officer’s return after executing a Writ of Possession
a. Date & time received, Date & time of posting final warning
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b. Date & time noted on final warning that writ wouid be executed
c. Date & time of actual execution

d. Alfafthe above

14. A Constable or his Deputies may use when executing a Writ of Possession.
A Reasomable foree
b. A staple gun to post the notice
€. Agarbage truck to transport the property
d. All money found in the rental unit

15. If a landlord has exercised a fockout on Commercial property, he must post a written
notice on the front door informing the tenant that a key may be obtained
a. FromSato Spm
b. During normal office business hours and rent must be paid in full
c. Onlyif rentis paid in fuli
d. 24hours a day Monday- Friday regardless if rent is paid or not

16. Who may serve a writ in Texas
a. Any police officer
b. Federal Police
c. Shiriffs and Constabiles only
d. Texas Ranger

17. A writ of Execution could direct a Constable to
a. Sale certain property
b. Deliver certain property
t. Levyon nonexempt property
d. All of the above

18. A writ of Sequestration is a
3. Pre-judgemem
b. Post-judgement
¢. Order to sale certain property
d. Order for banks only

19 The sale of real property occurs how?
4. First Tuesday, between 8am and 5pm at the Courthouse door
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b. First Tuesday, between Bam and 4pm at the Constable office
¢. First Tuesday, betwess 10 s and Apm at the Courthouse. door,

d. First Tuesday, between 10am and 4pm at the Constable office.

20. What dollar amount of personal property exemgption for a single person under a writ of
execution
a 50,000
b. 60,000
c. 100,000
d. 30,000

21. A rural hame for a family shafl consist of not more than _____ acres in on e or mare
parcels.
a. 10
b. 150
¢. 100
d. 500
22. What is the doliar amount of personal property exemption for a family under a writ of
execution?
a. 60,000
b. 30,000
c. 50,000
d. 100,000

23. When the terms of the sale shall not be complied with by the bidder, the levying officer
shall

Declare the next highest bidder the successful purchaser

Proceed 0 sefl the same property again on the same day if be sufficient time

Strike off the property to the plaintiff

Strike off the property to the largest lien holder.

an g

24. An urban home, or an Urban home and business for a family or a single person shall
consist of not more than acres of land which may be in one or more contiguous

lots
a. 10
15
.12
d 5
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\
25. This is the last question do not get it wrong the answer is “B”

a A
b: B
¢ €
d. None of the above
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PCT 4 Constable Office
Civil Exam 2017 i

1. Constable fees are set by
a. (Constable
b. Justice of the Peace
¢. Sheriff
d. Commissioners Court

2 Citations Expire

a. 30days
b. 90 davs
c. 60 days
d. Never expire

3. Which Court has jurisdiction in eviction suits?
a. Federal Court
b. County Court
c. lustice Court in the precinet where the property is locted
o Prohata Court

4. Criminai Judgements may result in
a. Fines
b. Meed for an attorney
c. Grounds for a lawsuit
d. Fire and/or Confinement

5. Criminal Subpoenas may summaon one or mars gersons at Jeast 18 years o)
a. True
b. Failse

m

Zivii Law determines the rights of an individual’s parson and
a Real Proparty

h. Spouse
c. Property
d Money
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Basics of Civil Process
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Basics of Civil Process
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INSTRUCTOR BIO

Deputy Ricky Ford

Montgomery County PCT 4 Constables Office

Law Enforcement Experience: 12 years

Positions Held: Patrel Deputy, Chil Deputy

TCOLE certified instructor since 2014

TCOLE certified firearms instructor

NRA certified firearms Instructor

Combat shoating and Tactics Certified Rifle instructor

1 am currently our in house civil instructor as well as a guest instructor for Conroe P.D. Basic
Police Officer Academy.
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Introduction

This course covers the civil jurisdiction of courts, officer’s responsibititties, the rules and codes
that govern the service and return of civil citations, writs, subpocnas amd other documents.

Civil procedure is the body of law that sets out the rules and ‘standards courts follow when
adjudicating civil lawsuits (as opposed to procedures in criminal law rmatters). These rules
govern how a lawsuit or case may be commenced, what kind of service of proeess (if any) is
required, the types of pleadings or statements of case, motions or applications, and orders
allowed in civil cases, the timing and manner of depositions and discowety or disclosure, the
conduct of trials, the process for judgment; various available remedies., aad how the courts and
clerks must function.On average, Courts are prepared to deal with al} preliminary issues, and
process a maiter through conclusion -— by trial or settlement --- withim two years of initiation of
suit, so prompt disposition of civil suits requires an organized effort by the comrt to move each
case through the process efficiently and reduce the volume of complex issues to manageab]e

proportions.

Civil Process according to Blacks’ Law Dictionary, 9" Edition, is defimed as 3 .The proceedings
in any action or prosecution<due process of law>> 2. A summons or writ, esp. 0 appear or
respond in court <service of process>. Simply, process is an order of the court directing that an
action be done. Constitutionally, the sheriff and constable of each cowmty are responsible for
carrying out the service of civil process within each county of jurisdictics. While deputies
maybeassigned to serve civil process other deputies within the department may also serve
process and all who serve are subject to liability for improper service.

The service of documents advises citizens of complaints filed against them or of court actions
they may be involved in as a witness, This is their fundamental right, guaranteed in the
constitution. The person serving the documents has a tremendous respomsibility to follow the
rules and codes that govern the service and execution of the documents. Failure to do so
correctly may delay the court proceeding, or even create liability to the server.

In many states, civil pracess constables and their deputies can serve legsal papers regarding a civil
(not a criminal) lawsuit, however in some states, sheriffs perform these duties as well. Texas
constableshave numerous responsibilities which include serving arrest warrants, making arrests
and enforcing state laws along with other responsibilities. It is somewtaat surprising they have
continued to serve legal papers concerning civil suits as the state and thelr responsibilities have
grown. Civil Process can also be served by private companiss in Texas. Sometimes utilizing
private process serving companies is the best choice as long as the indiwitual serving the papers
is not party to the suitand is certified by the Texas Supreme court to sezve papers.

Revised July 2015
6
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4.1

4.2

4.3

5.0

5.1

5.2

5.3

54

5.5

5.6

57

6.0

6.1

Learning Objectives

Learning Objective:The student will be able to identify the procedure for enforcement
of out of state judgment documents.

Learning Objective: The student will be able to identity and define writ of execution
and execution process.

Learning Objective:The student will be able to identify and define Turnover Ordersand
the Turnover Order process.

Functional Ares:The student will gain a basic understanding of legal remedies available
for landlord, tenant disputes

Learning Obiective:The student will be able to define Distress Warrant and identify and
discuss the Texas Property Code and the Texas Rules of Civil Procedure that apply to

Digtress Warrants.

Learning Objective:The student will be able to define Reentry and identify the
requirements and officer duties in the execution of Writ of Reentry

Learning Objective: The student will be able to define Writ of Restoration and identify
service requirements and the penalty for failing to comply with the Writ of Restoration.

Learning Objective: The student will be able to describe the Enforcement of Landlord's
Duty to Repair and Remedy and the purpose of Texas Rules Civil Procedure 737.

Learning Objective:The student will be able to define Eviction Suits, discuss the
process of eviction suits and the Texas Property Codes that covers Eviction Suits,

Learning Objective: The student will be able to identify an eviction Writof Possession
and the requirements of a writ of possession.

Learning Objective:The student will be able to define premises in Chapter 94 of the
Texas Property Code and identify and discuss the section of the Transportation Code

‘related to Manufactured Home Evictions

Functiona] Area: The student will gain a basic understanding of foreclosure property, seizures
and sales suils.

Learning Objective: The student will be able to define tax foreclosure, identify tax
foreclosure as a lien enforcement action and matters relating to aTax Warrant.

Revised July 2015
8

Case No. 18-01-0235 252 of 41%












9. Municipal Courts
(Judge not required to be attorney)(Created by legislation-Authority was granted
to municipalities to create municipal courts)

Jurisdiction:Class C misdemeanors, Health and Safety [ssucs (City Ordinances)
Animal Cruelty and Truancy {District Juvenile Courl must give permission to hear
truancy cases), Municipal judges may perform merriages.

Geographic jurisdiction: Within the municipal boundaries

Revised July 2015
14
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3. Probate Execution are retumable in 60 days. Tex Prob. Code Sec. 25.

Revised July 2015
28
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Nort farer than the [0th day after che dare of the suthonzed enrry, the oceupant mav file o comphint i the cotrr
that isstred the urder alleging thar the applicant has appropriared properry belonging ra the oceupant or the
aceupant’s dependents.

The court shall pramptly hold 1 hearing on a complaine submvitted under this section and rule on the disposition of
the Jispaered properry. This seciion does not limie the occupants remedios nnder any orher . (Tex Pro Cende
24A000)

Revised July 2015
36
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Access History
oR24f2017 21:58:59
OB/232017 21:50:08
0B/Z4/2017 21-58:18
Q2017 24:52:47
DE/23/HIIT 29:45.57
Qu/ZI2017 21:18:08
08/23/2017 21:09:55
0RZ232017 20:56:04
ORZAZMT 205057
082972017 20:06:27
0A/23/2017 20:03:18
CE/23/2017 20:08:00
082372017 20,01:20
GR/23/2017 19:50:82
DE2V2017 195749
DERIR017 19:4127
Q823207 19D4:54
0812372017 1B:18:07
08/23/2047 18:04:24
0B2A2017 §B-00:4D
DE/RI2017 174447
DR/23/2017 $7:37:28
0B-23/2017 173548
0823/2017 1734:33
QBRI 7T 1714 24
DA232017 17:12:38
OR2I2INF 17:17.54
DA/23,2017 16:30:13
08232017 16:26:10
DB/Z23/2017 16:24:05
DB/2Z'ZON7 16:23:09
08/23/2017 16:22:07
DB/Z32017 16:21:03
0a/23/2017 16:15:30
PEZA2047 16:15.50
D&/ZA2017 16:01:58
O//23/2017 15:57:53
Das22017 15:54:08
082372017 15:49:22
OB/23/2017 15:48:50
0872372017 *5:47.34
08,25/2077 15:45:51
08232017 15:39:11
08/23/2017 153751
02312017 15:81:16
0B/23/2017 15:80:44
QEA2017 15:30:05
0B/23/2017 14:52:97
0B/Z2/2017 14:47:57
OW/e3/2017 143634
OB/Z3/2017 14:35:33
08232017 14:23:09
08/23/2047 14:04:41
ORZAZD7 1402:57
OR/2%72017 12:40:24
O8/Z8/2017 13:39:53
O8/A2017 13:39:08

Totad Reconts; 59

~ Node Date/Time

08/23/2017 21:50:39
08232017 21:50.08
O//Z3/2017 21:56:16
DB/ZV2IT 215217
DRIZAZDTT 214557
ORA23/2017 R1:16:07
D&/ZW2017 ZH09:55
0x/23/2017 20:58:04
D&/PA017 20:63:57
08/23/2017 20rp6:27
O8lZA2017 200218
08/Z3/2017 20:0900
08232017 20,0129
D/232017 19:50:38
08/23/2017 18:57:43
O8/ZV2017 10:4125
OBIZH2017 19:04:53
0232017 181807
DI2V201T 18:04:24
08/23/2017 18:00:10
ORZA2017 17:44:87
0B/23/2017 173728
DB2AR01T 17:3537
ORZ3ZM7 17:34:32
0872372017 17:14:23
DR2A2017 17:12:39
O8/23/2017 171 1:54
DL23/2017 16:30;13
DB/2372017 $6:26:11
DRI 7 1E:24:06
DB/23/2017 16:23:09
DB/ZA2G17 16:22:07
DB/2AZ017 16:21:04
DB/2V2017 16:16:30
D8/232017 16:15:51
08/2372017 16:02.00
082312017 15:57.54
DE'23/2017 15:54.09
08232017 15:49:22
D&23/2017 15:49:00
DB/22017 15:47:14
08202017 15:45:52
08292017 153811
08/23/2017 15:97:52
0BI2Y2017 15:31:20
0B/23/2017 15:30:44
DE/ZA2017 15:30:06
OR/22/204 7 14:52:37
VB/R32017 14:4757
0828/20 7 143634
0B/23/2017 14:35:33
QRZN2017 14:2300
DRZA/2017 14:04:40
0&/23/2017 14:402:67
DR/23/2017 19:40:29
DB/2A2017 13:39:52
OB/24/2017 13:39:08
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Cofgiron, Kyle
Tanner, Jensen
Rodriguaz, Pedro
Capehart, Chad
Capehart, Chad
Capehart, Climad
WilBngham, Ron
Tanner, Jensan
Beaty, Zachary
Smith, Carman
Lea, Jana
Welch, Barry
Theiss, Lucizda
Thewss, Lucinda
Parry, Kalring
Laa, Jana
Boudreau, Adedl
Laa, Jana

Lalli, Nicotas
Lelh, Nizolas
Thoks, Lucinda
Theies, Lutirda
Coldiron, Kyle
Laly, Nicolgs
Tanner, Jensen
Lalh, Mweolas
Lea, Jans

Lea, Sana
Wilingham, Aon
Wielth, Barmy
Warwick, Ficky
Perry, Katrina
Parry, Kalbring
Thelss, Lueinda
Theiss, Lizinda
Therict, Tonia
Swatman, S8andra
Therkol, Tenis,
Jiares, Michag!
Weich, Barry
Lafs, Nicotag
Smith, Donald
Hosker, Bryan
Theisg, Luchda
Thales, Linlnda
Theriot, Tonla
Crondannen, Buck
Ford, Ricky

MC Di. 4 Empicyes Enl. DR
MC Dia. 4 Constabte Entry DR
MC Dis. 4 Employse Ent DR
MC Dis. 4 Employes Ert, DR
G Dis, 4 Constalyle Entry DR
MC Dis, 4 Constabla Entry DR
MC Dis. 4 Constable Entry DR
MC Diz. 4 Constable Entry DR
MG Dis. 4 Constable Eniry DR
MC Dis 4 Consfable Entry DR
MC Dis, 4 Gonstabls Entry DR
MG Dis. 4 Consiable Entry DR
MG Dis. 4 Conatabla Entry DA
MG Dis. 4 Conafabie Entry DR
ME Dis. 4 Constabis Entry DR
MG Dis. 4 Constabie Entry DR
MG s, 4 Conatabie Emtry DR
MG Dis. 4 Gonstabla Entry PR
MC Dia, 4 Constable Entry DR
MC Dis. 4 Employse Enl DR
MG Dis. 4 Employes Em. DR
MC Diz. 4 Employea Enl. DR
MC Dis. 4 Employes Enl. DR
AL Dis. 4 Rsvepticn DR

MC Dis. 4 Empioyae Ent. DR
MC Dis. 4 Constable Entry DR
MC: Dis. 4 Employee Enl. DR
MC Dis. 4 Gonstablg Entry DR
MC Dis. 4 Employse Ent. DR
MG Dis. 4 Empioyas Ent. DR
MG Die. 4 Emplayse Ent, DR
MC Dis. 4 Congiuble Entry DR
MU Dis. 4 Constable Enry DA
MC Dia. 4 Constable Entry DR
MG Dis. 4 Conatable Enfry DR
MG Dis, 4 Employoe Ent. DR
MG Dis. 4 Employee Bl DR
MC Din. 4 Constabie Entry DR
MG Dis. 4 Constable Enfry DR
MG Dis. 4 Constabia Entry DR
MC Dis. 4 Empltyse EnL DR
M Diz. 4 Empioyes Emt DR
MG Dis. 4 Employea Ert. DR
MG Dis. 4 Emploype EnL DR
C Dis. 4 Employse Ent DR
WG Dia. 4 Employes En. DR
MG Dis, 4 Employes Enl. DR
M Dis, 4 Conglable Eniry DR
WG Dis. 4 Constabla Entry DA
MC Dis. 4 Constatda Eniry DR
MC Dis. 4 Conetabie Entry DR
MG Dis. 4 Constabia Entry DR
MC Dis. 4 Empisyee Ent. DRt
MC Dio, ¢ Employas Ent. DR
MG Dig. 4 Employee Enl. DR
MC Dis. 4 Corslable Entry DR
MC Dig. 4 Cangiable Entry DR

BOT5-GH-08 0997 4
Dmscripton
Access grmnind
Acoess grantsd
Aocess grantsd
Ancegs granted
Access pamed
Ascass grantsd
Arrceas granbed
Arress granted
Access grented

Access granect
Attess granted
Arcess granted
Access prared
Access grantod

Acpess gramtad
Access granted
Accras grantad
Access gramed
Accass granted
Access gramed
Acoess grantad
Accass qranied
Accags granted
Agoess granted
Access giermed
Asegras granted
Azcoss granted
Access granted
Access ranted
Aocags granted
Acess granted
Acrasa graned
Ancess grnted
Adtasa granted
Atcess gramed
Acress granied
Accegs gremed
Acesss gramted
Angess granted
Actess (ranted
Actosn granted
Access granted
Acress grantad
Apcess granted
Acreag pranted
Actoss gantxd
Aocazs gramad
Attosa grantad
Accass grented

Aneess granked

Accass pramed

Accass gramed

Access granied

Acrteas grnled
Py d ol 6
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Access History

02017 1332 08
DAEI2017 13:94:04
QB/22/2077 15:05:41
0BI23/2017 1225124
0B/29/2017 12:36:20
DE/23/2017 12:91:42
OB/23/2017 12:30:41
08/23/2017 12:30:29
0872372017 12:30:05
ORZA/2017 123000
0812372017 12:09:508
0322017 1159:08
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ORMA2017 15:14:02
08/23/2017 11:09:00
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C8/25/2017 10:50:06
OB/Z3/2017 10:49:92
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0&/23/2017 10:46:06
D/232017 10:36:24
0R/23/2017 10:34:55
QR2ALM T 10:25:55
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/232017 10:19:00
D3/22017 10:15:01
QY2017 1014118
08/23/2017 10:08:34
O/23/2017 10:06:40
0B/2372017 10:05:01
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06/23/2017 09:3%:38
DRPA2017 08;31:44
082320 7 09:30.22
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08423/201 7 09:13:18
02372017 D91 1:56
O8/22/2017 DBIO817
0822017 DES0:50
OR23/2017 085500
082342017 0B47:27
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0A123/2017 08:44:58
OB/23/2017 BAA54
DR/Z3/2017 082556
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0232017 15:14:03
08/23/2017 13:05:40
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022017 11:14:49
0R292017 13:14:01
08/23/2017 11:08:59
OBRAR2017 110747
0B/23/2017 11:04:57
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OB/ZA/2017 10:50:06
08/23/2017 10:48:31
0B/23/2017 10:48:55
08/23/2017 10:46105
GAZAR017 1036224
082372017 10:34:58
D&/Z3/2017 10:2556
08/23/2017 10:20:15
022017 101005
DE/23/2017 10;:15:02
DB/23¢2017 1011418
0B/23/2017 1018:35
08/23/2017 10:08:40
08/23£2017 10:05:02
08252017 09:55:29
082372047 09:33:39
D8/22:2017 09:31:44
Q8202017 (83023
ORA2V2017 08:22:43
08/23/2017 052201
OB/Z3/2017 DS=20:07
Oa2a/2017 09:18:14
OB/ZAR01T 02:19:18
QE/232017 D9:11:56
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08/23/20H 7 09:59:50
0B/23/2017 09:55:08
08/23/2017 08:47:27
08/23/2017 08:45:03
08/23/2017 08:44:58
08/23£3017 §8:35:41
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Baudrealn, Adodf
Haser, Bryan
Porry, Katrfg
PegTy, Kattina
Lea, Jana,

Perry, Kairina
Parry, Katrina
Fard, Ricky
Thelse, Ludnda
Thaies, Ludnida
Theriet, Tonia
Theriol, Tonia
Swetman, Sandra
Momow, Dwayne
Thedss, Lucindg
Theiss, Lucinda
Slack, Jim
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Therlat, Tonlks
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Momow, Dwayre
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MC Dis. 4 Conslabls Enlry DR
MC Dis. 4 Constable Eniry DR
MC Dis. 4 Employee Ent, DR
MC Dis. 4 Corestablg Entry DR
MC Dis, 4 Constable Entry DA
MC Dis, 4 Employes Ent. DR
WG Dis, 4 Employos Ent. DR
MC Dis. 4 Employse Ent. DR
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MG Dis, 4 Frond Entry DR
MC Dis, 4 Canstable Enlry OR
MC Dis. 4 Empleyse Ent. DR
MC Dis. 4 Empioyee Ent. DA
WC Dis 4 Empioysa Ent. DR
MG Dis. 4 Empioyes Enl DR
MC Dis. 4 Employee Eri. DR
MC Dis. 4 Constabia Enfry DA
MC Dis. ¢ Emplkoyse ENL. DR
MG Drs 4 Employee Ent. DA
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MC Dig. 4 Cenistabla Entry DR
MC Die. 4 Empioyea Ent DA
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MG Dis, 4 Employee Eril. DR
MC Dis. 4 Employes Erl DR
MC Dla. 4 Employes EM. DR
MC Dis. 4 Employee Ent. DR
MC Dls. 4 Constable Enty DR
MG Dig. 4 Employee Ent DR
MG Dis. 4 Employe Ent. OR
MG Dis. 4 Constable Entry DA
MC Dis. 4 Employse Ent. DR
MC Die. 4 Employea Ent. DR
MG Dis. 4 Employss Ent DR
MC Dis, 4 Constabla Entry DR
MC Dis. 4 Consiable Enty DR
MC Ois. 4 Empioyes Enk. OR
MG Dis. 4 Efployea Ent. DR
MG Dis. 4§ Constable Emry DR
MC Dis, 4 Employee Ent. DR
MC Dig_ 4 Employee Ent. DR
MC Dis. 4 Emplayse Ert. DR
MC Dis. 4 Employea Ent. DR
MC Dis. 4 Constabie Entry DA
MC Dis. 4 Congtable Emtry DR
MC Die. 4 Bnpioyee EnL DA
M Dig, 4 Employes Ent. DR
MC Dis. 4 Empioyae Enl. DR
MG Dis. 4 Constable Enty DR
MC.Dis. 4 Congtable Entry DR
MG Diz 4 Constahls Eniry DR
MC Dis. 4 Employes Ent DR
MG Dis. 4 Empleyse Ent DR
MC Dis. 4 Congtabls Entry DR
MG [, 4 Congiabls Entry DR
#C Dis. 4 Empleyea Ent. DA
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Accrss gramed
Arcess granied
Access gransd
Access pranted
Access granied
Accass gramed
Access grapted
Access granted
Access pranted
Aceass granted
Arress gantad
Acoess grantad
Atoass granied
Accass granted
Access granted
Accars granted
Accass granted
Accesy granled
Acoess grarted
Access gantad
Actass graned
Access granied
Aceess granted
Aceaas gramed
Accass grahiled
Acress grantad
Access granted
Accss granied
Atcess granied
Arcess granted
Access granted
Accass granted
Acceas grenied
Accasy granted
Acciss gramed
Arcess granksd
Accags gramead
Actess granted
Acress granlad
Actess granisd
Accass pramad
Acoess ganad
Access granted
Access granted
Accegs grariad
Acrgeas granted
Acresy gramted
Access granted
Accets gramad
Apteess grantad
Access gramted
Actess graned
Access granted
Access grrted
Accass grantad
Ancass grmad
Puge 526
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Access History

‘Moo DateMire ™ 7 TWha - . o
08232017 08:23.00 08/23/2017 08:23:01 Theiss, Lucinda MC Dis 4 Employee Erl. OR Accass grantad
082312017 0B-20:31 QB2AR017 082001 Lalli, Nicotas MC Dis. 4 Congstabls Entry DR Acaas prantxd
082472017 08:1207 08/23/2017 DB:12:67 Morrow, Dwayne MC Dis 4 Constable Entry DR Accesy granted
08232017 08.:0832 08/2372017 08:08:33 Lelil, Nicolas MC Dis 4 Constabig Entry DR AtzaEs granted
DB/2Ar2017 07:58:53 08/232017 07:56:53 Lafli, Nicolas MC Dls 4 Constaiie Entry DR Accass granted
0842372017 07 54:11 OR/22/2017 07:5411 Lea, Jane MC Ois. 4 Employsa Ent. DR Actoga gramed
082372017 07:42.04 08212017 Q7 42:04 Llea Jana MC Dis 4 Employoe Ent. DR Access granted
0842372017 07:29:27 0B/232017 07.29:27 Perry, Kalrina MC Dis. 4 Reciption OR Azcess gramad
08/2372017 0729:23 0872372017 07:28:23 Pery, Kahira MC Dis. ¢ Fronl Enoy DA Actess grantad
Q232017 072718 082172017 072717 Lea, Jana MC Dis 4 Recaption DR Artaess granied
0Bf2A2017 07.27:18 DB/2372017 07,2713 Lea, Jana MC Dis 4 Frant Entry OR Access grantag
0a23/2017 07:21,34 OR/2372017 07:21.34 Swelman, Sandra MC (e, 4 Recoption DA Access granteo
08/2%2017 07:21.28 0B/23/2017 07:21:28 Swetman, Sandra MC Dls. 4 Frant Entry DA Accoss gramiac
OB/2ZA2017 07:19:42 OBZN2017 0719:42 Amold, Cory MC Dis 4 Constabla £ntry DA Acceas grantsd
DR/23/2017 07:14:59 08/2/2017 07:14.58 Theiss, Lucinda MC Dis. 4 Employes Enl. DR ALCEss granted
08202017 07:00:11 0B/ZV2017 07:03:11 Therio!, Tonia MC Diz. 4 Recaption DA Acxasy grarted
Q82372017 07:03:04 08/23/2017 070304 Thanot, Tora MG Dis, 4 Frond Emtry DA Access pranted
082372017 08:40:30 OR/ZA/2017 (5:40:30 Jtames, Michaal MC Dis. 4 Canstabls Ergry DR Accaas granted
082312017 05:52:21 082372017 05:52.21 Poiter, Trevar MC Dhe. 4 Constable Entry DR Access grantad
DB2372017 05:39.08 O0R23/2017 05:30:06 Taylor, Chwraophar MC Dis. 4 Constabia Enmy DA Accees granted
08/23:2017 05:04:51 Q82352017 05:04.50 Aednguaz, Pedro MC s 4 Employes Enl. OR Accesr rEntad
OB/22017 D4:57.18 08232017 457117 Rodriguaz, Pada MC Dls. 4 Employse Ent. DR Accéss granied
08232017 D400:35 08/23°2017 D4:00:35 Rodrguez, Pedro MU Dis. 4 Constable Entry DR Accoss granted
082372017 00:16:30 Q232017 001630 Bergland, Josh MC Dis_ 4 Conatable Entry DR Arcess grantad

Teies! Awcords: 309 Paga 6006
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Access History

Localion Dascsiplion
132017 {74447 MC Dis. 4 Employes BM. OR Accass grardad
2017 15:49:22 MG Dig. 4 Conatalie Envy DA Accoss granted
2N T 144757 MC Dis. 4 Conatable Entry DR Ascess ranted
FPage f ol ¥

Toisd Rrecordn: 3
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Access History
Disted Titre -
DB/24/2017 193249
0824/2017 1315:23
08242017 121425
08242017 13:18:06
068/24/2017 ta:08:38
OR/24/2017 13:08:55
OR/24/2017 1208:42
DB/24/2017 12:59:57
0R/2472017 12:59:24
Da/24/2017 12:68:15
DR/P4/2017 12:55:38
024/2017 1248:21
08/24/2017 12:48:25
CRZAN017 12477
0A/24/201 T 123527
OB24/2017 1224203
0872472017 12:28:58
002412017 122739
0&r24/2017 12:27:28
D&24201T 122645
OB/24/2017 12:12:46
08/24/2017 12:12:00
082472017 12:00:32
0R24/2017 11:57:18
DEY24/2017 11:55:40
DEV2472017 11:33:45
0R/24/201 7 11:31:00
DB242017 112740
OA/Z4/2017 11:26:50
08/24/2017 11:23:52
08/24/2017 11:20:50
08242017 41:1821
022472097 11:1728
Oa24/2017 $115:18
0B/24/2017 11:16:08
Q242017 11:12:38
O8/24/2017 10:45:23
OB/24/2tH7 10:43:08
Q872412017 10-42:44
08/24/2017 $0:38:53
DBf24/2017 10:33:06
DR/24/2017 10:32:51
BEs2472017 10:29:37
08/24/2017 10:27:46
04242017 10:22:12
O8/24/2017 10:20:58
082472017 089:43:30
08/24/2017 09:38:58
DA/24/2017 O9:18:52
0a/24/2017 0A:15:29
D8/2472017 080545
08/24/2017 DO5:05
OB/24/2017 09:08:21
QRA24/2017 09:01:40
0A24201 7 08:55:02
0B/242017 084826
ORZ4/2017 084 1:11

Tl Aecords: 3%

Node Date/Time
DE2A/2017 13:22:49
DREY201T 1371522
D&/24/2017 13:74:25
0872472017 11825
082472017 130938
DA24/2117 13:0855
08242017 13:08:42
O&/2472017 125057
0R24/2017 12:50:24
OB/24/2017 1259:15
08/24/2017 12:55:38
DR/24/2017 12:4B:21
0A/24/2017 124826
DB/24/2017 12:47:08
D&/24/2017 12:35:268
D&/24/2017 12:34:23
08/24/2017 12:20059
OWRASZ0NT 12:27:33
DB24/RAT 122725
DEr24/2017 12:26:46
OR/24/2017 12:13:47
DB/24/2D17 121201
08/24/P017 12:00:23
QAZAZ017 115719
0B/24/2017 11:55:50
0242017 11:3345
08/24/2017 1131:01
/242017 112704
08/24/2017 14:26:50
DE2A2017 112052
06/24/2017 1120:50
DA/24/2017 11:18:32
082472017 11:17:27
0B/24/2047 11:15:48
DR24/2017 11:15:04
08/2472017 11:12:38
DB/24/2017 10:45:24
Qa/24/201 7 10:43:07
QR/2442017 1042:45
D242 7 103654
DR/24/2017 10:33:07
0R24/2017 10:32:52
(8/24/2017 10:29:38
D8/24/2017 102748
DAR4/2017 10:22:92
08/24/2017 1(r2058
0872472017 09:43:36
087242017 05:39:57
08/24/2017 081651
DR24/2017 02:15:28
082412017 090545
082472017 09:05.02
0B/24/2017 00:09:21
08/24/2017 0B:01:39
OR/24/2017 DB:53:02
OB24/2017 DAARRE
0824/2017 08:41:11

Case No. 18-01-0235

" - - -

Thidsa, Lucinda
Lei, Micotas
LaM, Niceias
Arnald, Cory
Brown, Josh
Brcwn, Josh
Brown, Josh
Armald, Cory
Swetman, Sandra
Lea, Jana
BSwatman, Sandra
Armald, Cory
Therigt, Tania
Theriot, Tonla
Seals, Merk
Lea, Jana
Thetss, Lucinda
Perry, Katina
Parry, Katrina
Thaiss, Lucinda
Therict, Tonta
Therict, Tonta
Pery, Katrina
Theiss, Luclnda
Timlss, Lucinda
Potier, Trewer
Thericl, Tonia
Therlot, Torda
Ponet, Trevar
Pomter, Travar
Ford, Ricky
Brown, Josh
Perry, Katrina
Perry, Katrina
Ford, Ricky
Poitar, Trevor
The:{ct, Tonia
Therlat, Tarla
Amstiitz, Jose.
Ford, Ricky
Perry, Kafrina
Perry, Katina
Thaiks, Lucinda
Thatsg, Luzinda
Parry, Katrina
Parry, Katrina
Therlat, Tonia
ThedAol, Tenla
Perry, Katrina
Perry, Katrina
Thedss, Lucinda
Thatss, Luginda
Theiss, Lucinda
Theles, Luginda
Armioid, Cory
Péry, Kartrina
Arnald, Cory

MC Dis. 4 Employee Ent. DR
MG Dis. 4 Constabie Entry DR
MC Dis. 4 Constable Entry DR
MC Dis. 4 Empioyee Ent. DR
MG Dis. 4 Empieyes Ent. DR
MC Dis. 4 Empioyee Ent. DR
MG Dl, 4 Canstable Entry DR
MG Dis. 4 Employea Eni. DR
MC ls. 4 Empigyee Ent. DR
MG Dit. 4 Employes Ent. DR
MC Dis. 4 Employoe Ent. DR
MC Dis. 4 Constaila Emry CR
MG Dis. 4 Empioyas Ent, DR
MC Diz. 4 Employea Ent, DR

MC Dis. 4 Corestabie Ertry DR

MG Dis. 4 Employea Ent. DR

MC Dic. 4 Employes Eni. DR

MC Dis. 4 Recsption DA

MG Dis. 4 Eront Eriry DR

MC Dis. 4 Employee Ent. DR

MG Di3. 4 Employso Ent. DRt

MC Dis. 4 Emplayes Ent DR

MC Dls. 4 Employee Ent DR

MG Dls. 4 Employee Ent. DR

MC Dis. 4 Empioyes Ent. DR

MC Dis. 4 Empioyes Ent. DR

MG Dis. 4 Employee Ent DR

MC [is. 4 Employes Ent. DR

MC Dis. 4 Empioyes Ent DR

MC Dis. 4 Employee Ent. DR

MC Dis. 4 Employes Enl. DA

MC [As. 4 Conatable Entry DR
MC: [is. 4 Employes Em. DR

MC Dis. 4 Employes Ent. DR

MC Dis. 4 Employea Ent. ORI

MC Dis. 4 Constabla Entry DR
MC Dis. 4 Employsa Ent. DR

MC; Dis. 4 Empéoysg Ent. DR

MC Dis. 4 Congtabie Entry DR
MC Dis. 4 Constable Entry DR
MC Dis. 4 Empioves End. DR

MC Diz. 4 Empioyee Ent. DR

MC Dis. 4 Empioyee Ent. DR

MC Dis. 4 Esnployea Enl. DA

MG Dis. 4 Employes Ent. DR

MC Dis. 4 Employea Enl. DR

MC Dis. 4 Employes Ent. DR

MC Da. 4 Empieyes Ent. DR

MC Dis. 4 Employee Ent. DR

MG Dis. 4 Empioyes Ent. DA

MG Dis. 4 Employee Ent. DR

MG Dis. 4 Employee Ent. DR

MG Dis, 4 Employes Ent. DR

MC Dim. 4 Empiayes Ent, A

MC Dis. 4 Constable Entry DR
MG Dis. 4 Ragepsion DR

MC Dis. 4 Empioyee Ent. DR

Access grantad
Accoss grarted
Access gramed
Aspass pranied
Access pranied
Access pranted
Antess granted
Access graniad
Ateess gmriked
Accats grantod
Access granted
Ancass (rarian
Access granied
Accasa granted
Abcess granted
Accass graned
Actoes gramed
Access gramesd
Acoass yanted
Acesss antod
Access granted
Accaaa granted
Access pramed
Actess jranked
Accass granted
Accass granted
Access ganted
Accass gramied
Access granted
Access granted
Access granted
Apcasa prantad
Access grantsd
Access gaMEd
Accass gremied
Acress granted
Accesa gramtad
Apcaeq grRntod
Access granbed
Access gramted
Acress grantad
Apcesa grenied
Access granisg
Access granied
Accesy granted
Aass grarmted
Arrars pranted
Arcess prntad
Acesss granted
Access gramed
Acpess granted
Access granted
Access granted
Accass pranied
Accass prantzd
Accass granted

Bgpid s
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Access History

Dt/ Time

08/24/2017 08-33:20
08/24/2017 08:34:42
08/24/2017 08:27:49
D8/2472017 08:27:10
18/24/2017 DBP5:SY
08/24/2017.0821;40
08/24/2017 08:14:50
08/24/2017 DB:06:50
08£24/2017 08:05:05
06/24/2017 68:04:43
082442017 7.5z
0824/2017 D751
0B/24/2017 U7:46.0F
08/24/2017 07:44:59
0872412017 073035
ORZ4/2017 07:28:52
OR/Z4/2017 072708
QBV24/2017 072708
DB/R4/2057 07-20:58
08/24/2017 0726:24
082472017 07:26:21
08/24/2017 072503
08/24/2017 (7:2234
0R/24/2017 0722118
082472017 DB:2 122
OR/24/2017 DB:18:22
OB/24/2017 03:42:44
08/24/2017 OLAZAT
08/24/2017 D1:22:44
naf24/2017 0121110
OB/24/2017 OF: 1737
02412017 0102:43
08/24/2017 00:48;53
082472017 D0:A203
D8/24/2017 O0;13:55
087242017 00:12:30
08/24/2017 00:0724
ORI24/2017 000418
Oa/2U2017 23:42:48
O/23/2017 2332:14
ORAZA201T 22:24:28
OR222017 26:23:02
0a/23/2017 232256
0B/2/2017 23:22:03
08/23/2017 2311 8:24
08/23/2017 2X17:51
08/23/2017 23:1 220
08/23/2017 23:08:51
082952017 23:06:34
0/2a/2017 23:05:25
DAZA2017 23:01:16
D8ZA2017 2248:00
GA/23/017 22242:47
0a/23/2017 22:3727
08/ZUZ017 22:91:29
OR/ZAR037 2220:46
08/23/2017 22:08:13

Yot/ Fiscords; 709

0&/24/2017 0873320
082472017 0a-3141
Q812472017 05:27:49
OA2A2017 0827:04
bar24/2017 DB25:58
D&/24/2047 082139
06/24{2017 08: 14:50
08242017 08:05:40
08/24/207 7 05:05:04
Dar24/e017 0A04:43
DR/24/2017 075228
DE&/24/2017 07:51:53
08/24/2017 (07:46:07
0824/2017 07:94:58
08/2472017 OT:30:35
08/24/2017 07:29:51
OR/2472017 072708
0242017 D7:2705
DR/Z24/2017 07:28:58
O&/24/2017 07:28:24
OR/E4/2017 07:26:20
082472017 07:25:02
OR/24/2017 0722534
O&24/2017 7 22:19
DR24/201T 06:21:21
082472017 DB:16:2%
08/24/2017 03:42:44
DEZ2017 01:52:47
DA24A2017 012244
0B/24/72017 01:21:10
0812472017 M:17:37
08/24/0017 01:02-44
06/24/2047 00:40:53
08/24/2017 003203
08/24/2017 0p:19:54
08/24/2017 00:12:29
08/24/2017 000723
082472057 000417
DO/ZA/2017 2942146
D8/232017 23:32:13
08/23/2017 29:24-24
DEZ¥2017 232302
OBR2A2017 23:22:58
OR/ZR/2017 232203
08/23/2017 23:18:24
0AR3/R017 23:17:51
OB/22/2017 23:12:28
082372017 23:08:31
0B/23/2017 23:08:34
CA/2NR017 230525
0ev28/2017 2201116
08/23/7201 7 22:48:00
0B/23/2017 22:42:47
082312017 224727
DEV23/2017 22:3128
0612372017 22:20:46
0A/Z32017 22:08:13
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Theiss, Lucinda
Thelas, Lwinda
ATnold, Caory
Thesiof, Torla
Theriet, Tonla
Jramas, Michasl
Jiamea, Michaet
Pony, Katrina
Slack, Jim

Pedry, Katrina
Lea, Jana

Le, Jana
Amziutz, Joza
Swetman, Sendra
Perry, Katrina
Arnaid, Cary
Theies, Lucinda
Thelea, Luchnda
Jiamea, Michasl
Lag, Jans

Laa, Jana
Theriat, Tonia
Theriat, Torda
Theriot, Toria
Beay, Zachay
Bemty, Zachary
Gapehart, Chad
Bea'i_y, Zachary
Rodriguez, Padro
Rodriguez, Pedm
Rodrigusz, Fedro
Smith, Carmsn
Rodriguer, Pedro
Aodriguez, Pedro
Bargland, Jogh
Redriguar, Pedro
Rodrijuse, Pedro
Redriguez, Pedo
Caidiron, Kyle
Coldiron, Kyle
Rodripusz, Pedro
Caldirun, Kyle
Logza, Art
Rodripuez, Pedro
Tannsr, Jénsen
Rodriguer, Padne
Tanrer, Jensen
Rodriguez, Padro
Coidiren, Kyle
Caidion, Kyte
Coldiron, Kyle
Caoidiron, Kyle

Coidiron, Kyle

Coldiren, Kide'
Gapehar, Chad
Looza, Art
Rodrigues, Pedro

MC Din. 4 Employee Ext. DA

MC Dis. 4 Enyilayss Eml. OR

MC Dfs. 4 Employae EnL DR

MC Dis, 4 Employee Ent. DR

ML Dis. 4 Empigyea Enl. DA

MG Dis, 4 Employes Em.- DA

MC Dis. 4 Empioyes Eml. DR

MC Dis. 4 Employes En. DR

MG Dis. 4 Coristabla Entry DR
MC Dis. 4 Empioyes Ent. DR

MC Dis. 4 Exfiployes Ent. DR

WC Din. 4 Employes Ent, DA

MG Dis. 4 Gonstable Entry DR
MC Dia,4 Employss Ent. DR

MC Dis, 4 Recaplion DR

MC Dis. 4 Ganstabls Entry DR
MG Dis, 4 Recaption DR

MC Dis. 4 Frond Enry DRt

MC Dl3, 4 Constabéa Entry DR
MG Die. 4 Reception DR

MG Dis. 4 Front Entry DR

MG Diz, 4 Recaption DR

MC Dis. 4 Reception DR

MC Dis. 4 Front Entry DR

MC Dis. 4 Conatable Entry DR
MC Dis. 4 Conetakle Entry DA
MC Dis. 4 Constabls Eniry DR
MG D¥s. 4 Canstable Entry DR
MC Dis. 4 Employes Em. DR

MC Dix. 4 Empioves Ent. DR

MC Diz. 4 Conatable EnIryDFl
MC Dis, 4 Gongtable Eniry DR
MC Dils, 4 Censtable Emry DR
MC Dis. 4 Comstable Entry DR
M Dis, 4 Conglable Entry DR
MC Dis. 4 Conetable Enbry DR
MC Dis. 4 Constabla Entry DR
MC Dig. 4 Constable Entry DR
MC Dis. 4 Constable Entry DR
MC Diz. 4 Constabis Eniry OR
MC Dis. 4 Constabie Eriry DA
KC Dis. 4 Employes Ent. DR

MC s, 4 Constable Entry DR
MG Dig. 4 Employsa Ent. DR

MC D¥s. ¢ Employes Ent. DR

MG Dis, 4 Constable Entry DR
MC Dls. 4 Empioyee Ent DA

MC Dis. 4 Constable Entry DR
MC [ls. 4 Employes Ent. DR

MC Dis. 4 Employee Enl. DR

MG Dis. 4 Empioyse Ent. DA

MC Dia. 4 Congtabie Entry DR
MC Dis, 4 Congtabia Entry DR
MC Dig. 4 Constable Entry DR
MC Dis. 4 Constable Enify DR
4C Dis. 4 Gonstabla Entry DR
MC Dis. 4 Employet Ent, DR

Deserintion
Accoss pmnted
Accoes pranted
Anrszs granted
Adress gramtiad
Access grared
Aocess grarad
Access granted
Actess granted
Acciss gramed
Access prantad
Accass grarded
Accass granted
Acteks grantad
Actsss granind
Actass gramed
Accogs grantad
Aoceds grenlad
Accesa granted
Accass graniad
Asncass grerad
Agcass graniad
‘Accexs granted
Access granted
Aceess qrardad
Aocess yranted
Access pranted
Acgass gramted
Acceas gramed
Accass granted
Accogs granbed
Azcess grantsd
Acoass gramsd
Access gramed
Arcess granted
Accass granted
Agcsess grantod
Asceme gramied
Acoess granted
Accest granted
Actess granted
Actess granied
Aceess grantad
Accass granted
Accaga grantod
Aecoss grmted
Access granded
Acoess granled
Arcesg granked
Accass gramed
Accass graned
Access gramed
Access grantad
Agoess granted
Arcess gamid
Access grantad
Aovess gramed
Access pranted

P018-08-08 (957134
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No._  D-1-8W-18-101357

THE STATE OF TEXAS IN THE DISTRICT COURT
COUNTY OF TRAVIS STATE OF TEXAS
SEARCH WARRANT

THE STATE OF TEXAS, TO THE SHERIFF OR ANY PEACE OFFICER OF COOKE
COUNTY, TEXAS, OR ANY PEACE OFFICER OF THE STATE OF TEXAS,

GREETINGS:

Whereas, the affiant whose name appears on the affidavit attached hereto is a peace
officer under the Laws of Texas and did heretofore this day subscribe and swear to said affidavit
before me, and whereas I find that affiant has probable cause for the belief he expresses therein
and establishes existence of proper grounds for issuance of this warrant; Now, therefore, you are
commanded to search the suspected person (s), place and premises described in said affidavit, to
wit;

1. Gregory Cagle, White male, date of birth 09/18/1967, currently located at the Navasota

Police Department located at 200 Mc Alpine Strect Navasota, Grimes County, Texas.

2. Brian Holser, White male, date of birth [l currently located at the Navasota
Police Depariment Jocated at 200 Mc Alpine Street Navasota Grimes County, Texas.

and to there search for the evidence / property described in said affidavit, to wit;

a. Electronic devices that are capable of analyzing, creating, displaying, converting, or
transmitting electronic or magnetic computer impulses or data that are used by, owned by or
accessed by Janet Van Patten and Nick Van Patten Jr. These devices include but are not
limited to: computers, computer components, computer peripherals, monitors, printers,
cables, optical scanners, external hard drives, digital cameras, GPS devices, smart
televisions, vehicle infotainment systems, video surveillance systems, and other computer-
related electronic or physical devices that serve to transmit or receive information to or from

a computer, network, or the internet.

b. Any and all information and/or data stored in the form of magnetic or electronic coding on
computer media or on media capable of being read by a computer or with the aid of
computer-related equipment, This media includes, but is not limited to hard drives, flash
drives, optical discs (CDs/DVDs), backup tapes, videocassettes, floppy diskettes, and any
other media that is capable of storing magnetic coding.

c. Any documentation that proves ownership or maintenance of control of electronic or
computer-related equipment, programs, data, or do information relating to same, including
correspondence, invoices, computer printouts, and similar itemns.

d. Any and all writien or printed material that provides instructions or examples concerning

the opcration of a compuler system, computer software, and/or any related- device. Pa_per,

documents or any other readable material, whether generated by handwriting, typewriter,
Page 10f2
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D-1-8W-18-101357

Ll

THE STATE OF TEXAS IN THE DISTRICT COURT
COUNTY OF TRAVIS STATE OF TEXAS

AFFIDAVIT FOR SEARCH WARRANT

THE UNDERSIGNED AFFIANT, BEING A PEACE OFFICER UNDER THE LAWS OF
TEXAS AND BEING DULY SWORN,ON OATH MAKES THE FOLLOWING

STATEMENT AND ACCUSATIONS:

My name is Michael Waits, and I am commissicned Peace Officer for the State of Texas and have been a
Texas Peace Officer for more than thirty (31) years. I worked sixteen (16) years with the Bell County
Sheriff's Office as a jailer, court transport and patrol deputy. I also worked fifteen (15) for Killeen Police
Department and worked the patrol division, fleet technology division and special operations traffic /
commercial vehicle enforcement division. I am currently a Sergeant Investigator for the Texas
Commission on Law Enforcement and have been for over a year and a half (1 '4). I am currently assigned
to the enforcement division and conduct both administrative and criminal investigations.

1) Thereis in Grimes County, Texas a suspected person(s) described and located as follows:

1. Gregory Cagle, White male, date of birth 09/18/1967, currently located at the Navasota Police
Department located at 200 Mc Alpine Street Navasota, Grimes County, Texas.

2. Brian Hosler, White maie, date of birth [l currently iocated at the Navasota Police
Department located at 200 Mc Alpine Street Navasota Grimes County, Texas.

2) It is the belie( of Affiant that the offenscs of tampering with a witness, violation of section 36.05
of the Texas Penal Code to wit:

On or about August 16, 2018, Affiant believes Barry Welch and Brian Hosler discussed an
ongoing crimina) investigation of tampering with a government record that involves both Barry
Welch and Brian Hosler. This conversation was electronically recorded by Brian Hosler and it’s
the Affiants belief that the recorded conversation contains evidence to show Barry Welch
knowingly committed the offense of tampering with a witness by attempting to get Brian Hosler
to change his staterent in the ongoing criminal investigation of tampering with a government

record.

3) It is-the belief of the Affiant that Gregory Cagle and Brian Holser are in possession of evidence
(Electronic Recording of Conversation) and this evidence is concealed within the following.

a. Electronic devices that are capable of analyzing, creating, displaying, converting, or
transmitting electronic or magnetic computer impulses or data that are used by, owned bry or
accessed by Attomey Greg Cagle or Deputy Brian Hosler. These devices include, but are not
limited to: computers, compuier companents, computer peripherals, monitors, printers, cables,
optical scanners, external hard drives, digital cameras, GPS devices, smart televisions, vehicle
infotainment systcms, video surveillance systems, and other computer-related electronic or
physical devices that serve to transmit or receive information to or from a computer, network, or

the internet.

Page 1 of 5
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b. Any and alf information and/or data stored in the form of magnctic or electronic coding on
computer media or on media capable of being read by a computer or with the aid of computer-
related equipment. This media includes, but is not limited Lo hard drives, flash drives, optical
discs (CDs/DVDs), backup tapes, videocassettes, floppy diskettes, and any other media that is
capable of storing magnetic coding.

¢. Any documentation that proves ownership or maintenance of control of electronic or computer-
related equipment, programs, data, or do information relating to same, including Correspondence,
invoices, computer printouts, and similar items.

d. Any and al} written or printed material that provides instructions or examples conceming the
operation of 2 computer system, computer software, and/or any related device. Paper, documents
or any other readable material, whether generated by handwriting, typewriter, computer,
or any other device, which relates to impersonating a public servant.

4) Affiant has probable cause for said belief by reason of the following facts:

On January 8, 2018, the Texas Commission on Law Enforcement (TCOLE) received a complaint in
reference to members of Montgomery County Constable Precinct 4 Office, faisifying training records and
not attending mandatory training classes for the required hours. The complainant stated certain officials
of the Montgomery County Constable Precinct 4 Office had on numerous occasions failed to completely
attend training courses after signing the sign-in rosters and falsified Texas Commission on Law
Enforcement documents. The complainant identified the following courses where violations may have
pccurred:

Basics of Civil Process Course 08/23/17 — 8/24/2017

Swift Water Rescue Course 05/04/2016

“Your Affiant identified the complainant as Captain Mark Seals of the Montgomery County Constables,
Precinct 4 Office. Seals stated that he personally observed and has been made aware that Constable
Kenneth Hayden, Chief Deputy Barry Welch, and other Deputy Constables from the Montgomery County
Constable Precinct 4 Office, were falsifying training records by failing to completely attend training
courses.

On January 30, 2018, during an interview with Captain Mark Seals, he was shown a copy of Chief Deputy
Barry Welch’s TCOLE Personal Status Report (P5R). Affiant pointed out the Basics of Civil Process course
dated 08/24/2017. Seals stated he did not attend the course, but Deputy Cory Arnold toid him it took
less than 2 hours to teach the 20 hour course.

Your Affiant identified the students in the Basics of Civil Process course dated 08/24/2017, as Deputy
Cory Arnold, Deputy Brian Hosler, Chief Deputy Barry Welch and Constable Kenneth Hayden. Affiant
reviewed the Personal Status Report {PSR} of Arnold, Hosler, Weich and Hayden, and found that all had
received 20 hours training credit for the Basics of Civil Process course. The reported date to the Texas
Commission on Law Enforcement was 08/24/2017. The Basics of Civil Process course was a two-day
course, 08/23/2017 and 08/24/2017. Affiant also-identified the instructor of the Basics of Civil Process

course as Deputy Richard “Ricky” Ford.
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On June 07, 2018, your Affiant along with Sergeant David New and Sergeant Shane Norie drove to the
Montgomery County Constable Precinct 4 Office in New Caney, Montgomery County, Texas and
conducted interview with Training Instructor Deputy Richard “Ricky” Ford.

During a recorded interview with Deputy Richard “Ricky” Ford, he was asked who was not in the Basics
of Civil Process course dated 08/23/2017 - 08/24/2017. Ford stated Kenneth Hayden {Constabie} and
Barry Welch (Chief Deputy Constable). Ford admitted he gave Constable Kenneth Hayden and Chief
Deputy Barry Weich the tests, evaluations, and twenty hours of course cradit for the Basics of Civil
Process course, which they did not attend, because he has a totalitarian Constable (Kenneth Hayden})
and if he goes against them {Constable Hayden and Chief Deputy Barry Welch), his daily activity and
shifts would suffer.

On June 28, 2018, your Affiant drove to the Montgomery County Constable Precinct 4 Office in New
Caney, Montgomery County, Texas and conducted an interview with Deputy Cory Arnold.

In a written statement by Deputy Cory Arnold, he stated there were two other people in the class {Basics
of Civil Process course} and remembered they were Instructor Ricky Ford and Deputy Brian Hosler.
Deputy Arnold stated that he didn’t recall seeing Constable Hayden or Chief Welch come into the class
at any time, but it was not unusual for them to pop in and out.

During the investigation into the tampering with government record, Constable Hayden, Chief Deputy
Welch, Deputy Cory Arnold and Deputy Richard “Ricky” Ford were all advised by TCOLE Investigators at
the end of their interviews, that this was an ongoing investigation, and they were not to discuss the case
with any other persons involved. All acknowledged that they understood and would adhere to the
notice given to them.

On August 24, 2018, your Affiant received two written statements from Captain Mark Seals. One of the
statements indicated on August 17, 2018, Seals had a conversation with Deputy Richard “Ricky” Ford,
the instructor of the Basics of Civil Process course. Seals indicated in his statement the following:

Ford toid Seals he had been approach by Barry Welch, who asked if he (Ford) and Brian Hosler would
meet with him {Welch} in reference to the TCOLE investigation. Ford told Seals, that he told Welch he
was busy that day and did not have time to meet. Ford told Seals that he knew Welch wanted to talk to
him for the purpose of discussing his {Ford's) written statement he had given to TCOLE investigators.
Ford told Seals, that Welch told him his {Welch’s) attorney had said it was okay for him to speak to the
witnesses in this pending case.

Ford told Seals that fater in the day he was again approached by Barry Welch, who wanted to continue
the conversation he had earlier in the day with him. Ford told Seals that Weich stated the purpose for
wanting to meet with him (Ford) and Brian Hosler was for ali of them to go over each other’s
statements. Ford toid Seals that Welch stated "maybe there is something | remembered about the class,
and maybe something you may remember about the class”. Ford told Seals that he (Ford) just came out
and asked Welch if he (Weich) wanted him to alter his statement. Ford told Seals that Welch said, “yes.”
Ford told Seais that he felt that Welch’s sole purpose was to get him {(Ford) ta change or alter his
(Ford’s} statement to better reflect Welch’s statement.

The second statement indicated an August 18, 2018, Captain Mark Seals had a conversation with Deputy
Brian Hosler. Seals indicated in his statement the following:
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Hosler told Seals that Barry Weich directed him (Hosler) to come to his {Welch's) office on his day off, so
they could speak. Hosler told Seals that he followed Welch’s directions and met with him at his office,
Hosler told Seals that Welch was inquiring about his {Hosler's) written statement he had glven to TCOLE
investigators. Hosler told Seals that he felt that Welch was trying to get him to change his statement
and he was fearful of Welch, because he was a young deputy just starting in law enforcement and knew
Welch was capable of “blackballing” him or maybe even getting rid of him due to the his statement
made to TCOLE.

Hosler told Seals due to being fearful of the situation and Welch, he {Hosler) recorded the conversation
he had with Welch. Hosler told Seals at some point, the audio tape would be provided to TCOLE
investigators.

On August 25, 2018, Your Affiant made contact with Deputy Brian Hosler’s Attorney Gregory Cagle and
advised him that your Affiant had received information that an audio recording of a conversation
between his client Deputy Brian Hosler and Chief Barry Welch had been recorded by Hosler. Affiant
advised Attorney Gregory Cagle that this audio recorded conversation between his client and Barry
Welch may contaln evidence of tampering with a witness. Attomney Gregory Cagle stated he was aware
of a possible audio tape, but had not heard the contents of the recording as of this date, Attomey Cagle
advised your Affiant that he would listen to the recorded conversation between Brian Hosler and Barry
Welch, and get back with your Afffant,

On September 06, 2018, your Affiant received a call from Attorney Gregory Cagle, who stated he had
listened to the audio-recorded conversation between his client, Brian Hosler and Barry Welch. Attorney
Caple stated after listening to the audio-recording he felt there was nothing on it that was refevent to
the case of tampering with a witness. Attorney Cagle stated the recording he heard, was Barry Welch
speaking with Brian Holser, and Barry Welch telling Brian Hosler he had done nothing wrong. Attorney
Cagie stated Welch is heard on the audio-recording saying he wanted Hosler to get with his attorney, so
they could ail get together and make sure there statements coincide with one another. Attorney Cagle
went on to say that Hosler felt Welch was attempting to get him on board with changing his original
statement in regards to the overall investigation.

Your Affiant asked Attormney Cagle to provide a copy of the audio-recording to the Texas Commission on
Law Enfercement due to the possible criminal violation of tampering with a witness. Attorney Cagle
stated he did not feel comfortable providing the Texas Commission on Law Enforcement with a copy of
the audio-recording. Attorney Cagle stated he did not have an issue with your Affiant listening to the
audio-recarded conversation between his client and Barry Welch, but he did not want your Affiant to
record the audio-recarding. Attorney Cagle stated it was in the best interest of his client not to provide
the Texas Commission on Law Enforcement a copy of this audio-recording betweeen his client Brian
Hosler and Barry Welch. Attorney Cagle stated if charges were filed against Constable Hayden or Chief
Welch, the audio-recording would get turned over during discovery. Attorney Cagle stated his client was
worried about reprecussion fram Constable Hayden and Barry Welch if they knew he had recorded their

conversation.

Your Affiant has agreed to meet with Gregory Cagle and Brian Hosler in Navasota, Grimes County, Texas
to listen to the audio-recording between Brain Hosler and Barry Welch. Your Affiant is only seeking 2
search warrant for the device that contains the audio-recorded evidence between Hosler and Welch,
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Warrant #

Afttidavit for

Search Warrant

IN THE TRAVIS COUNTY SUPERIOR COURT
COUNTY OF TRAVIS STATE OF TEXAS

Affidavit to Disclose Phone Records to Include Location
Information and Establish a Pen Register and/or Trap
and Trace

STATE OF TEXAS )

COUNTY OF TRAVIS )

Your Petitioner, MICHAEL A WATTS, a Peace Officer of the TEXAS
COMMISSON ON LAW ENFORCEMENT, being duly sworn, upon oath, deposes
and says that:

1. The TEXAS COMMISSION ON LAW ENFORCEMENT has received
information that the offense of TEMPERING WITH GOVERMENTAL
RECORDS (TX PC. 37.10) was committed on or about AUGUST 23-
24, 2017 by MEMEBERS OF THE MONTGOMERY COUNTY
CONSTABLE PCT.4 OFFICE

2. There is probable cause to believe that the following record or other
information pertaining to the business transactions of AT&T, P.O. Box
24679 West Palm Beach, FL 334186, is relevant to a legitimate law
enforcement inquiry and evidence of the crime, TAMPERING WITH
GOVERMENTAL RECORDS (TX PC 37.10)

@Filed on @1
01/18/2019 lD_Lj Ja

Travis County District Clerk
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X All customer/subscriber information, including any listed addresses,
telephone numbers, social security numbers, dates of birth, names,
addresses, any other customer identifying information, mobile handset
or device identifiers/serial numbers (MEID, ESN, IMSI, IMED),
activation date and deactivation date, and location device was

purchased if applicable.

[] Any emall addresses associated with the account. This is to
specifically include Google Gmail addresses associated with any
Android device associated with this device or any email associated
with an iPhone and/or iTunes account associated with this device that
is currently on file and stored in the normal course of business of

AT&T.

X Call detail records, including detailed information in reference to all
known outgoing and incoming calls associated with the account, dates
and times calls were made, and duration of all calis made or received.
This is to include any other pertinent call detail records including
special features codes, or any other codes that are maintained in the
normal course of business for AT&T, of any AT&T cellular numbers
identified in the course of the investigation. In addition to voice calls,
this would also include any detzil records showing text messages,

MMS messages, or data activity.

X in the event the requested Calf Detail Records contain other AT&T
customer numbers, identified as either incoming or outgoing calls,
AT&T wiil provide subscriber information to the specific numbers

identified, if requested.

X Cell site information, fo include all known cell fowers associated with
outgoing and incoming calls (Call Detail Records). This information is
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to include any sector information, if known, cell site location, and any
other related material that would be necessary to identify the location
and sector in reference to the cell site information associated with the
call detail records. In the event text messages, MMS messages, and
Data activity are also available with cell site information, this
information would be included in this request.

X Cell Site locations for all AT&T Cell Sites, sector information, including
Azimuth headings, in the regional market associated with the
requested cell site information.

[} Trap and trace device, means a device or process which captures the
incoming electronic or other impulses which identify the originating
number or other dialing, routing, addressing, and signaling information
reasonably likely to identify the source of a wire or electronic
communication, provided, however, that such information shall not
include the contents of any communication.

[] Pen Register, means a device or process which records or decodes
dialing, routing, addressing, or signaling information transmitted by an
instrument or facility from which a wire or electronic communication is
transmitted, provided, however, that such information shall not inciude

the contents of any communication.

X Location information, to include any estimated or known Longitude
and Latitude of the cellular device’s current location, or approximate
location, information received by celi tower(s) in reference to direction
and distance from the tower a device may be located (timing and
triangulation information). Radio Frequency signal strengths, direction,
and transmission information. The geographical constraints of location
information will be limited to the United States.
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Location information can be in the form of historical records. Specific
to AT&T, this would include any reports of device activity that would
include the approximate latitude and longitude of the device at the time
of the activity, direction and distance from the tower, and other location
related information commonly referred fo as a NELOS report. This

further includes any other report similar in nature.

X All text message and/or MMS messages currently stored in the normal
course of business for AT&T, to inciude any cloud services which allow
for the long term storage of hoth voicemails and SMS/MMS messages.

The above information is being requested in reference to the following

mobile device:

Telephone: 832-696-8443

Subscriber: UNKNOWN

Service Provider: ATET

Location; P.O. Box 24679 West Palm Beach, FL 33416

The information is being requested during the following time period

Historical Records — AUGUST 23, 2017 THUR AUGUST 28, 2017
JUNE 07, 2018 THUR DECEMEMBER 31, 2108

Real Time/Provisional Records - <>

3. I believe this information is relevant to an investigation concerning the
offenses listed in paragraph 1 because:
Probable Cause Statement
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THE UNDERSIGNED AFFIANT, BEING A PEACE OFFICER
UNDER THE LAWS OF TEXAS AND BEING DULY SWORN, ON
OATH MAKES THE FOLLOWING STATEMENT AND
ACCUSATIONS:

My name is Michael Watts, and I am commissioned Peace Qfficer for the
State of Texas and have been a Texas Peace Officer for more than thirty (31)
years, 1 worked sixteen (16) years with the Bell County Sheriff's Office as a
jailer, court transport and patrol deputy. I also worked fifteen (15) for
Killeen Police Department and worked the patrol division, fleet technology
division and special operations traffic /commercial vehicle enforcement
division. I am currently a Sergeant Investigator for the Texas Commission
on Law Enforcement and have been for over 2 years. I am currently assigned
to the enforcement division and conduct both administrative and criminal
investigations.

1) There is in Montgomery County, Texas a suspected person(s)
described and located as follows:

1. Kenneth Hayden, White male, located in Montgomery County
New Caney, Texas.

2. Barry Welch, White male, located in Montgomery County
New Caney, Texas.

2) It is the belief of Affiant that the offenses of Tampering with a
Governmental Documents, violation of section 37.10 of the Texas Penal

Code to wit:

On January 8, 2018, the Texas Commission on Law Enforcement (TCOLE)
received a complaint in reference to members of Montgomery County
Constable Precinct 4 Office, falsifying training records and not attending
mandatory training classes for the required hours. The complainant stated
certain officials of the Montgomery County Constable Precinet 4 Office had
on numerous occasions failed to completely attend training courses after
signing the sign-in rosters and falsified Texas Commission on Law
Enforcement documents. The complainant identified the following courses
where violations may have occurred:
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Basics of Civil Process Course 08/23/17 - 8/24/2017
Swift Water Rescue Course 05/04/2016.

Your Affiant identified the complainant as Captain Mark Seals of the
Montgomery County Constables, Precinct 4 Office. Seals stated that he
personally observed and has been made aware that Constable Kenneth
Hayden, Chief Deputy Barry Welch, and other Deputy Constables from the
Montgomery County Constable Precinct 4 Office, were falsifying training
records by failing to completely attend training courses.

On Jannary 30, 2018, during an interview with Captain Mark Seals, he was
shown a copy of Chief Deputy Barry Welch's TCOLE Personal Status
Report (PSR). Affiant pointed out the Basics of Civil Process course dated
08/24/2017. Seals stated he did not attend the course, but Deputy Cory
Arnold told him it took less than 2 hours to teach the 20 hour course.

Your Affiant identified the students in the Basics of Civil Process course
dated 08/24/2017, as Deputy Cory Arnold, Deputy Brian Hosler, Chief
Deputy Barry Welch and Constable Kenneth Hayden, Affiant reviewed the
Personal Status Report (PSR) of Arnold, Hosler, Welch and Hayden, and
found that all had received 20 hours training credit for the Basics of Civil
Process course. The reported date to the Texas Commission on Law
Enforcement was 08/24/2017. The Basics of Civil Process course was a two-
day course, 08/23/2017 and 08/24/2017. Affiant also identified the instructor
of the Basics of Civil Process course as Deputy Richard "Ricky" Ford.

On June 07, 2018, your Affiant along with Sergeant David New and
Sergeant Shane None drove to the Montgomery County Constable Precinct 4
Office in New Caney, Montgomery County, Texas and conducted interview
with Training Instructor Deputy Richard "Ricky" Ford.

During a recorded interview with Deputy Richard "Ricky" Ford, he was
asked who was not in the Basics of Civil Process course dated 08/23/2017 -
08/24/2017. Ford stated Kenneth Hayden {Constable) and Barry Welch
(Chief Deputy Constable). Ford admitted he gave Constable Kenneth
Hayden and Chief Deputy Barry Welch the tests, evaluations, and twenty
hours of course credit for the Basics of Civil Process course, which they did
not attend, because he has a totalitarian Constable (Kenneth Hayden) and if
he goes against them (Constable Hayden and Chief Deputy Barry Welch),
his daily activity and shifts would suffer.
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On June 28, 2018, your Affiant drove to the Montgomery County Constable
Precinct 4 Office in New Caney, Montgomery County, Texas and conducted
an interview with Deputy Cory Arnold. In a written statement by Deputy
Cory Arnold, he stated there were two other people in the class (Basics of
Civil Process course) and remembered they were Instructor Ricky Ford and
Deputy Brian Hosler.

Deputy Amold stated he didn't recall seeing Constable Hayden or Chief
Welch come into the class at any time, but it was not unusual for them to,
“Pop in and out”. During the investigation into the tampering with
govemment record, Constable Hayden, Chief Deputy Welch, Deputy Cory
Amold and Deputy Richard "Ricky” Ford were all advised by TCOLE
Investigators at the end of their interviews, that this was an ongoing
investigation, and they were not to discuss the case with any other persons
involved. All acknowledged that they understood and would adhere to the
notice given to them.

Affiant believes there is probable cause to believe that Constable Hayden
and Chief Deputy Barry Welch did not attend the full 20 hours of training
and Affiant believes they were at different locations at the time the training
was being conducted on August 23-24, 2017. Cell phone records would
provide accurate locations during the time periods requested.

Affiant also believes Constable Hayden and Chief Welch had conversations
with each other pertaining to this investigation and the offense of Tampering
with a Governmental Record during the months of June 07, 2018 and
December 31%, 2018. June 07, 2018, was TCOLE first interview with said

subjects and their denial into the above allegations.

Affiant also believes Constable Hayden and Chief Barry Welch had
conversation to coordinate their testimony in this ongoing criminal
investigation of tampering with govemmental records, and believes these
conversations were in text form by the use of their cell phones.

Affiant knows the phone numbers provided are in possession and currently
still in possession of the suspects listed in this Affidavit and the information
on the cell phone locations and cell phone tower information would contain

evidence to this investigation.
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WHEREFORE, your Affiant asks for the issuance of a warrant that will
authorize him to search said suspected person (s), cell phones data and
information for said evidence listed in this affidavit.

Exculpatory nature of these records as it relates to Electronically
Stored Information {ESI)

In your affiants training and experience, it is known that while the
requested information may reveal inculpatory evidence that further shows
the listed suspect was involved with the specified crime, there may be
exculpatory information also contained within the records requested. For
example, the records may show the specific mobile device was in the area
of the crime at the time of the crime; however, when reviewed in totality
within the entire data set requested, it is possible the mobile device
frequents that area and is perfectly consistent with typical patterns and
trends identified within the requested data set.

While it is not the intent of a search warrant to preserve exculpatory
evidence, in this specific request we are requesting information that we
know will be purged based on the retention periods defined by AT&T.
These retention periods for some records can be as short as 48 hours.
Given the totality of requesting information that is Electronically Stored
Information {ESI} with a known retention period, the possible inculpatory
and exculpatory nature of these records, in addition to the State's
requirement to preserve all potential evidence in the course of a criminal
investigation, your affiant is requesting a time period of 8 /months of

records,

Given the nature of the crime, possible planning period, and the ability to
identify common patterns and trends within the requested records, your
affiant befieves it is reasonable and appropriate to request this period of
time. Furthermore, there is probable cause to support the requested
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Warrant #

Search Warrant

IN THE TRAVIS COUNTY SUPERIOR COURT
COUNTY OF TRAVIS STATE OF TEXAS

Warrant to Disclose Phone Records to Include Location
Information and Establish a Pen Register and/or Trap
and Trace

TO ANY PEACE OFFICER IN THE STATE OF TEXAS

Proof having been made before me by MICHAEL A. WATTS that:

The matter supported by affidavit is a legitimate matter for law
enforcement inquiry, there are specific and articulable facts pursuant to 18
U.S.C. 2703, is relevant to an ongoing criminal investigation pursuant to
18 U.8.C. 3122(b)(2}, and is supported on a finding of probable cause that
‘the crime of TAMPERING WITH GOVERMENTAL RECORDS (TX pc
37.10) bas been committed and the information being sought is evidence

of that crime.

X All customer/subscriber information, including any listed addresses,
telephone numbers, social security numbers, dates of birth, names,
addresses, any other customer identifying information, maobile handset
or device identifiers/serial numbers (MEID, ESN, IMSI, IMEI},

@,Filed on
01/18/2019 wﬁ‘
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activation date and deactivation date, and location device was

purchased if applicable.

[] Any email addresses associated with the account. This is to
specifically include Google Gmail addresses associated with any
Android device associated with this device or any email associated
with an iPhone and/or iTunes account associated with this device that
is currently on file and stored in the normal course of business of
ATE&T.

X Call detail records, including detailed information in reference to all
known outgoing and incoming calls associated with the account, dates
and times calis were made, and duration of all calls made or received.
This is to include any other pertinent call detail records including
special features codes, or any other codes that are maintained in the
normal course of business for AT&T, of any AT&T celiular numbers
identified in the course of the investigation. In addition to voice calls,
this would also include any detail records showing text messages,
MMS messages, or data activity.

X In the event the requested Call Detail Records contain other AT&T
customer numbers, identified as either incoming or outgoing calls,
AT&T will provide subscriber information to the specific numbers
identified, if requested.

X Cell site information, to include all known cell towers associated with
outgoing and incoming calls (Call Detail Records). This information is
to include any sector information, if known, cell site location, and any
other related material that wouid be necessary to identify the location
and sector in reference to the cell site information associated with the
call detail records. In the event text messages, MMS messages, and
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Data activity are also available with cell site information, this
information wouid be included in this request.

X Coell Site locations for all AT&T Cel} Sites, sector information, including
Azimuth headings, in the regional market associated with the

requested cell site information.

[] Trap and trace device, means a device or process which captures the
incoming electronic or other impuises which identify the originating
number or other dialing, routing, addressing, and signaling information
reasonably likely to identify the source of a wire or electronic
communication, provided, however, that such information shall not

include the contents of any communication.

[[1 Pen Register, means a device of process which records or decodes
dialing, routing, addressing, or signaling information transmitted by an
instrument or facility from which a wire or electronic communication is
transmitted, provided, however, that such information shall not include

the contents of any communication.

X Location information, to include any estimated or known Longitude
and Latitude of the cellular device's current location, or approximate
location, information received by cell tower(s) in reference to direction
and distance from the tower a device may be located (timing and
trangulation information). Radio Frequency signal strengths, direction,
and transmission information. The geographical constraints of location
information will be limited to the United States.

Location information can be in the form of historical records. Specific
to AT&T, this would include any repaorts of device activity that would
include the approximate latitude and Jongitude of the device at the time
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of the activity, direction and distance from the tower, and other location
refated information commonly referred to as a NELOS report. This
further includes any other report similar in nature.

X All text message and/or MMS messages currently stored in the normal
course of business for AT&T, to include any cloud services which allow
for the long term storage of both voicemails and SMS/MMS messages.

The above information is being requested in reference to the following

mobile devica:

Telephone: 832-696-8443

Subscriber: UNKNOWN

Service Provider: ATE&T

Location: P.O. Box 24679 West Palm Beach, FL 33416

The information is being requested during the following time period

Historical Records — AUGUST 23, 2017 THUR AUGUST 28, 2017
JUNE 07, 2018 THUR DECEMEMBER 31, 2108

Real Time/Provisional Records -
Further, that said customer information is held by AT&T.

Due to the sensitivity of this on-going criminal investigation, the
notification to the listed subscriber by AT&T that these records have
been released to a law enforcement agency could compromise this
investigation as well as the safety of law enforcement officers
participating in the investigation. Based on these facts, it is further
ordered that the customer/subscriber is not to be notified of the
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Brett Ligon

District Attormey
207 W. Phillips, 2" Fioor

Conroe, Texas 77301

Mike Holley Phone (936) 539-7800

First Assistant District Attorney Fax  (936) 760-6940
November 5, 2018

Barry Welch

Montgomery County Constable Pet. 4 Office

21130 US Hwy 59 Suite C

New Caney, TX 77357

RE: Enclosed Subpoena
Case File: 18-01-0235 / Constable Kenneth Hayden, Chief Barry Welch, Deputy Ricky

Ford, Deputy Cory Amold, Deputy Brian Holser / Sgl. Investigator Michae] A. Watts (Texas
Commission on Law Enforcement)

Please find attached a Subpoena Duces Tecumn, commanding you to appear before the
Grand Jury of Montgomery County, Texas. However, if you return the requested records and
completed affidavit by mail to this office, it will not be necessary for you to appear before
tbe Grand Jury.

Please direct all inquiries to our legal assistant, Susan Bond, at the above-referenced
number. Thank you for your assistance in this matter.

Sincerely, .

~ Jason Scull-Clemmons
Disirict Attorney Pro-Tem
Assistant Attarney General

Enclosure
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THE.STATE OF TEXAS

Grand Jury Subpoena

*DUCES TECUM*

To Any Peace Officer In The State Of Texas Or Other Qualified Person:

Greetings:

You Are Hereby Commanded Te Summan:

Barry Welch

Montgomery County Constable Pct. 4 Office
21130 US Hwy 59 Suite C

New Caney, TX 77357

to appear before the Grand Jury now in session at the Montgomery County Administration Building, 207 W. Phillips, 1st Floor, in the
town of Conroe in said County on November 07, 2018, at 9:00 A.M., then and there to testify as a w:tness before said Grand Jury,

and there remain from day to day until discharged by due course of law;

and

THAT THE SAID WITNESS IS FURTHER COMMANDED TO PRODUCE AT SAID TIME AND PLACE ABOVE SET FORTH
THE FOLLOWING BOQKS, PAPERS, DOCUMENTS OR OTHER TANGIBLE THINGS, TO-WIT:

Personal and/or departmental external hard drive, memory stick, porfable electronic storage devices, tpumb
drives, computer disks, or any other eisctronic storage devices containing records concerning, regarding or
pertaining to Constable Kenneth Hayden, Captain Mark Seals, Deputy Ricky Ford, Deputy Gory Arnold, gnd
Deputy Brian Hosler and their involvement in departmental training, discipline, and internal documentation on

each of the above individuals.

Including the entire contents of any form including handwritten, typed, printed paper documents, electronic,
computer, email, scanned, photographic, video, and including any type of record inciuding any type of
transmisglon or correspondence sent to and from any of the above individuals. These documents dated after

August 01, 2017 to present date.

***You are further instructed oot to disciose the existence of this request. Any such disclosure could obstruct or impede the
investigation currently being conducted, ***

oA File #: none
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HEREIN FAIL NOT, but of this writ make due return, showing how you have executed the same.

Witness my signature, this _day of , 2018,

Jason Scully-Clemmons
Lstrict Attorney Pro-Tem
Assistant Attorney Generat

DA File #: none
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THE STATE OF TEXAS

Grand Jury Subpoena

*DUCES TECUM*

To Any Peace Officer In The State Of Texas Or Other Quallfied Person:

Greetings:

You Are Hereby Commanded To Summon:

Tonia Theriot

Montgomery County Constable Pet. 4 Office
21130 US Hwy 59 Suite C

New Caney, TX 77357

to appear before the Grand Jury now in session at the Montgomery County Administration Buiiding, 207 W. Phillips., 1st Floor, in the
town of Cenroe in said County on November 07. 2018, at 9:00 A.M., then and there to testify as a witness before said Grand Jury,

and there remain from day to day wntil discharged by due course of law;

and

THAT THE SAID WITNESS IS FURTHER COMMANDED TO PRODUCE AT SAID TIME AND PLACE ABOVE SET FORTH
THE FOLLOWING BOOKS, PAPERS, DOCUMENTS OR OTHER TANGIBLE THINGS, TO-WIT:

Please produce all records in the employee file of Mark Seals since the commencement of his employment,
including, but not limited to:

Mark Seals complete personnel file, to include alt employment records including _p?gmll and henefits; and any
personnel filas kept by any members of the department, including supervisors, civilian staff and any other
personnel within the department.

***“You are further instructed not to disclose the existence of this request. Any such disclosure could obstruct or impede the
investigation currently heing conducted,***

DA File #: none
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THE STATE OF TEXAS § IN THE DISTRICT COURT OF

MONTGOMERY COUNTY,
V. § TEXAS
Constable Kenneth Hayden, Chief Deputy Barry Welch, Deputy Ricky Ford, Deputy Cory
Arnold, Deputy Brian Hosler §
AFFIDAVIT

Before me, the undersigned authority, personally appeare. .

who, being duly sworn, deposed as follows:
My name _, I am of sound mind, capable of making this

affidavit, and personally acquainted with the facts berein stated:

[ am the custodian of records of Montgomery County Constable Pet, 4 Office. Attached
hereto are ___ pages of records from Montgomery County Constable Pct. 4 Office. These said
. Pages of record are kept by Montgomery County Constable Pet. 4 Office in the regular
course of business, and it was the regular course of business at Montgomery County Constable
Pct. 4 Office for an employee or representative of Montgomery County Constable Pet. 4 Office,
with knowledge of the act, event, condition, opinion, or diagnosis, recorded to make the record
or to transmit information thereof to be included in such record; and the record was made at or
near the time or reasonably soon thereafter.

Aannn

SWORN TO AND SUBSCRIBED before me on the \Q ~— day ofd\W

A.D., 2018,

r_,\r\h_Lm \)K}\i“‘" }f- -

Notary Public in and for

. \ Notary ID #13034738-3 The State of Texas
My Commission Explres £ T .
X *) Y August 28, 20?2 ) My Commission Expires: % ;’2\6 I
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HEREIN FAIL NOT, but of this writ maka due return <hnwine hew vou have executed the same.

Wilness my signature, this _day of . 2018,

Jason Scully-Clemimons
District Attorney Pro-Tem
Assistant Attorney General

DA File 4: none
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OFFICER’S RETURN

Came to hand the y of 2018, and ser
o'cloc M. by delivering a true and correct copy of this subpoena to
in person.

Retumned the dayof MR

Other Qualified Person Over The Age of 18

DA Flle #: none

Case No. 18-01-0235
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Brett Ligon
-District Attorney

207 W. Phillips, 2™ Floor

Conroe, Texas 77301
Phone (936) 539-7800

Mike Holley

First Assistant Districl Attorney Fax (936} 760-6940
November 5, 2018

Toma Theriot

Montgomery County Constable Pet. 4 Office

21130 US Hwy 59 Suite C

New Caney, TX 77357

RE: Enclosed Subpoena
Case File: 18-01-0235 / Constable Kenneth Hayden, Chief Deputy Barry Welch, Deputy

Ricky Ford, Deputy Cory Amold, Deputy Brian Hosler / Sgt. Investigator Michael A. Watts
(Texas Commission on Law Enforcement)

Please find attached a Subpoena Duces Tecum, commanding you to appear before the
Grand Jury of Montgomery County, Texas. However, if you return the requested records and
completed affidavit by mail to this office, it will not be necessary for you to appear before
the Grand Jury.

~ Please direct all inquiries to our legal assistant, Susan Bond, at the above-referenced
number. Thank you for your assistance in this matter.

Sincerely,

fason BEmny-uemmons
District Attomey Pro-Tem
Assistant Attomey General

Enclosure
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Brett Ligon

District Attorney
207 W. Phillips, 2™ Floor

Conroe, Texas 77301
Phone (936) 539-7800

Mike Holley )
Fax  (936) 760-6940

First Assistant District Attorney

November 5, 2018

Bobby Powel

Montgomery County Information Technology

301 North Thompson Suite 101 Conroe, Texas 77301
Conroe, Texas 77301

RE: Enclosed Subpoena
Case File: 18-01-0235 / Constable Kenneth Hayden, Chief Deputy Barry Welch, Deputy

Ricky Ford, Deputy Cory Amold and Deputy Brian Hosler / Sgt. Investigator Michael Watts
{Texas Commission on Law Enforcement)

Please find atlached a Subpoena Duces Tecum, commanding you to appear before the
Grand Jury of Montgoniery County, Texas. However, if you return the requested records and
completed affidavit by mail to this office, it will not be necessary for you to appear before

the Grand Jury.

Please direct all inquiries to our legal assistant, Susan Bond, at the above-referenced
number. Thank you for your assistance in this matter.

Sincerely,

Jason Sully-Clemmons
District Attorney Pro-Tem
Assistant Attomey General

Enclosure
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THE STATE OF TEXAS

Grand Jury Subpoena
*DUCES TECUM*

To Any Peace Officer in The State Of Texas Or Other Quallfied Person:

Greetings:

You Are Hereby Commanded To Summon:

Bobby Powel
Montgomery County Information Technology
301 North Thompson Suite 101 Conroe, Texas 77301

Conroe, Texas 77301

0 appear before the Grand Jury now in session at the Monigomery County Administration Building, 207 W.
Phillips, 15t Floor, in the town of Canroe in said Coutity on November 07, 2018, at 9:00 A.M.,, then and there to
testify as B witness before said Grand Jury, and there remain from day to day until discharged by due course of law;

and

THAT THE SAID WITNESS IS FURTHER COMMANDED TO PRODUCE AT SAID TIME AND PLACE
ABOVE SET FORTH THE FOLLOWING BOOKS, PAPERS, DOCUMENTS OR OTHER TANGIBLE THINGS,

TO-WIT:

|Electronic key entry times for ali doors for the Montgomery County Constable Pct. 4 Office located
t 21130 US Highway 59, New Cansy, TX 77357 for the dates of August 23-24, 2017.

***You are further instructed not to disclose the existence of this request. Any such disclosure could
rbstruct or impede the investigation currently being conducted. ***

HEREIN FAIL NOT, but of this writ make due return, shawine how vnu have executed the same.

Witness my signature, this _day of __,2018.

JASON SULY- 1emluvas
District Attorney Pro-Tem
Assistant Attorney General
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THE STATE OF TEXAS § IN THE DISTRICT COURT OF

MONTGOMERY COUNTY,
V. § TEXAS
Constable Kenneth Hayden, Chief Deputy Barry Welch, Deputy Ricky Ford, Deputy Cory
Arnold and Deputy Brian Hosler §
AFFIDAVIT

Before me, the undersigned authority, persornally appeared _

who, being duly sworn. denased gs

My name is ound mind, capable of making this

affidavit, and personally acquainted with the facts herein stated:

| he custodian of records of Montgomery County Information Technology. Attached
parn _pages of records from Montgomery County Information Technology. These said
age  record are kept by Montgomery County Information Technology in the regular
e of business, and it was the regular course of business at Montgomery County Information
‘Technology for an employee or representative of Montgomery County Information Technology,
with knowledge of the act, event, condition, opinion, or d1agn0313, recorded to make the record
or to transmit information thereof to be included in ' totor
near the time or reasonably soon thereafter.

SWORN TO AND SUBSCRIBED before me on the (2 ’th | day of W s

A.D., 2018,

i
é o éi& ‘é&‘é”

N)tary Pub¥c in and/for

MY comwssmu EXPIRES Y The State of Texas
' ; My Commission Expires: _if Wil ‘QOJ/

ID #1084786-3 {.:
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OFFICER'S RETURN
Came to hand the y of 2018, and serw:
o'clock vi. by delivering a true and correct copy of this subpoena to

in person,

Returned the day of 2018,

Other Qualified Person Over The Age of 18

DA File #: none
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Ld

Brett Ligon

District Attorney
207 W. Phillips, 2™ Floor

Conroe, Texas 77301
Mike Holley Phone (936) 539-7800

First Assistant District Attorney Fax  (936) 760-6940

November 5, 2018

Dodi Shaw: Director Human Resources / Civil Service
Montgomery County Texas Human Resources Office
501 N. Thompson St. Suite 400

Conroe, Texas 77301-2893

RE: Enclosed Subpoena
Case File: 18-01-0235 / Constable Kenneth Hayden, Chief Barry Welch, Deputy Ricky

Ford, Deputy Cory Amold, Deputy Brian Hosler / Sgt. Investigator Michae] Waits (Texas
Commission on Law Enforcement)

Please find attached a Subpoena Duces Tecum, commanding you to appear before the
Grand Jury of Montgomery County, Texas. However, if you return the requested records and
completed affidavit by mail to this office, it will not be necessary for you to appear before

the Grand Jury.

Please direct all inquiries to our legal assistant, Susan Bond, at the above-referenced
number. Thank you for your assistance in this matter.

Sincerely,

JUSOT, DCULLY = LETTITIONN
District Attorney Pro-Tem
Texas Assistant Attomey General

Enclosure
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THE STATE OF TEXAS § IN THE DISTRICT COURT OF
MONTGOMERY COUNTY,

V. § TEXAS

Constable Kenneth Hayden, Chief Barry Welch, Deputy Ricky Ford, Deputy Cory Amold,
Deputy Brian Hosler §

AFFIDAVIT
Before me, the undersigned authority, personally appeared _

who, being duly sworn. dennsed as follows:
My name is , I am of sound mind, capable of making this

affidavit, and personally acquainted with the facts herein stated:

1 am the custodian of records of Montgomery County Texas Human Resources. Attached
hereto are __ pages of records from Montgomery County Texas Human Resources, These said
__pages of record are kept by Montgomery County Texas Human Resources in the regular
course of business, and it was the regular course of business at Montgomery County Texas
Human Resources for an employee or representative of Montgomery County Texas Human
Resources, with knowledge of the act, event, condition, opinion, or diagnosis, recorded to make
the record or to transmit information thereof to be included in such record; and the record was
made at or near the time or reasonably soon thereafter.

Affiant

SWORN TO AND SUBSCRIBED before me on the & +4 day of WJZM ,

A.D,, 2018.
\2 w/ &”wt) jﬂ({,“f Lo
#1084786-3 ) b A
a MY Cé}%MiSSlON EXPIRES ( 'tary Pu in andAor

3 The State of Texas
September 11,2021 My Commission Expires: ?_ﬁ" ﬁ ;‘ZA
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THE STATE OF TEXAS

Grand Jury Subpoena

*DUCES TECUM*

To Anry Peace Officer In The State Of Texas Or Other Qualified Person:

Greetings:

You Arc Hereby Commanded To Summan:

Dodi Shaw: Director Human Resources / Civil Service
Montgomery County Texas Human Resources

501 N. Thompson St. Suite 400

Conroe, Texas 77301-2893

to appear before the Grand Jury now in session at the Montgomery County Administration Building, 207 W. Phillips, st Floor, in the
town of Conroe in szid County on November 7, 2018 . at 9:00 A.M., then and there to testify as a witness before said Grand Jury, and

there remain from day to day until discherged by due course of law;

and

THAT THE SAID WITNESS IS FURTHER COMMANDED TQ PRODUCE AT SAID TIME AND PLACE ABOVE SET FORTH
THE FOLLOWING BOOKS, PAPERS, DOCUMENTS OR OTHER TANGIBLE THINGS, TO-WIT:

Any and all writings, electronic, digitsl, and visual documents provided to you pertaining to the Humnan
Regources complaint filed in your department by Mark Seals of the Montgomery County Constable Pct. 4 Office.
Please also produce all records in the employee file of Mark Seals since the commencement of his employment,

including, but not timited to:
Mark Seals’ complete personnel file, to include all employment records.

*+*You are further instructed not to disclose the existence of this request. Any such disclosure could obstruct or impede the
investigation eurrently being conducled.***

HEREIN FAIL NOT, but of this writ make due return, showing how you have executed the same,
Wilness my signature, this _ day of
Jason Scully-L1Emmons

District Attomey Pro-Tem
Assistant Attomney General

DA File #: none
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OFFICER'S RETURN

Came to hand the yof _ _ 2018, and ser at
o'clock M. by delivering a true and correct copy of this subpoena to

in persom.

Returned the day of MR

Other Qualified Person over the Age of 18

DA File #: none
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Brett Ligon

District Attorney
207 W. Phillips, 2™ Floor

Conroe, Texas 77301
Phone (936) 539-7800

Mike Holley
Fax  (936) 760-6940

First Assistant District Aftorney

November 9, 2018

Bobby Powell

Montgomery County Information Technology
301 North Thompson St. Suite 101

Conroe, Texas 77301

RE: Enclosed Subpoena
Case File: 18-01-0325 / Kenneth Hayden, Barry Welch, Ricky Ford, Cory Amold, Brian
Hosler / Sgt. Michael Watts (Texas Commission on Law Enforcement)

Please find attached a Subpoena Duces Tecum, commanding you to appear before the
Grand Jury of Montgomery County, Texas. However, if you return the requested records and
completed affidavit by mail to this office, it will not be necessary for you to appear before

the Grand Jury.

Please direct all inquiries to our legal assistant, Susan Bond, at the above-referenced
number. Thank you for your assistance in this matter.

Sincerely,

-—:,4» 4’../%@{-;,__., -

Jason Scully-Clemmons
District Attorney Pro-Tem
Assistant Attorney General

Enclosure
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THE STATE OF TEXAS

Grand Jury Subpoena

*DUCES TECUM*

To Any Peace Qfficer In The State Of Texas Qr Qther Qualified Person:

Greefings:

You Are Hereby Commanded To Summon:

Bobby Powell

Montgomery County Information Technology
301 North Thompson St. Suite 101

Conroe, Texas 77301

to appear before the Grand Jury now in session at the Montgomery County Administration Building, 207 W. Phi]lips_, 1st Floor, in the
town of Conroe in said County on November 09, 2018, at 9:00 A.M., then and there to testify as a witness before said Graod Jury,

and there remain from day to day until discharged by due course of law;

and

THAT THE SAID WITNESS IS FURTHER COMMANDED TO PRODUCE AT SAID TIME AND PLACE ABOVE SET FORTH
THE FOLLOWING BOOKS, PAPERS, DOCUMENTS OR OTHER TANGIBLE THINGS, TO-WIT:

Any and All emails or any other electronic communications on the Montgomery County owned systems ]
containing emails concerning, regarding or pertaining to Constable Kenneth Hayden, Chief Barry Welch, Captain
Mark Seals, Deputy Ricky Ford, Deputy Cory Amoid, and Deputy Brian Hosler. Any emails containing specific
words such as, Texas Commission on Law Enforcement, TCOLE, Investigation, discipline, Mark Seals, Cory .
Arnold, Barry Welch, Brian Hosler, Ricky Ford, Kenneth Hayden, Rowdy, training, Watts, David ?Iew_, _Shane Norie,
Skolaut, investigators, Attorney General, District Attorney, Brett Ligon, August 23, 24 2017, Basic Civil process
class, 20 hours, Hurricane Harvey, Fema, Subpoena, cheating photographs, text msg, pictures.

The needed documents datad after August 01, 2017 to present date.

#++You are further instructed not to disclose the existence of (his request. Any such disclosure could obstruct or impede the
investigation currently being conducted.***

DA File #: none
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HEREIN FAIL NOT, but of this writ make due return, showing how you have executed the same.

giJ-L
Witness my signature, this = dayof A/gu‘mt-‘-'/ , 2018,

f e ’:(-l{f/:r jw —

Jasdn Scully-Clemmaéns
District Attorney Pro-Tem
Assistant Attorney General

Dh File #: none
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Doug Skolaut

E

From: Hosler, Bryan

Sent: Monday, June 11, 2018 3:56 PM
To: gcagle@tmpalawyer.com
Subject: Bryan Hosler Statement
Attachments: TCOLE Statement.docx

| have attached my statement on what | remember about the civil process class in question. Let me know if you need
anything else.
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|, Deputy B. Hosler with Montgomery County Pct. 4 Constable’s Office, attended a 20 hour Civil Process
course in August 2017. This course occurred in the evening time in the canference room at the
Constable’s office in Mew Caney, Texas. There were at least two other occupants in the class. Two
occupants that | remember being there in the class on the first day was Constable Hayden and Deputy
Chief Welch. | don’t not remember wha the other occupants were but I do remember that there was at
least one more person in the class. The reason | remember those two people being in the class is
because since being hired on as a reserve deputy that was the first time | had sat in the same room with
the Constable and Deputy Chief, who are the two highest positions in the 2agency and | was nervous
abaout it. | was hired as a reserve deputy in June 2017 so | was new to the agency. | do not know how
long both the Constable and the Deputy Chief were in the class for the first day but | remember that
they had left before the end of the first day but | don’t know if they returned or not. | do not remember
who was in the ciass or where the class was held the secand day. | do know that the course did not last
the full 20 hours. The instructor, Ricky Ford, had given me a flash drive with the slides and had me look
over the informatioen on my own time between the two days.

Case No. 18-01-0235 401 of 411






|Montgomery County Constable Precinct 4
Investigation Namative

Introduction:

On 8/24/2017 at approximately 1216 hours, |, Deputy Lall was conducting an area paltral at the intersection of Serpenteer and
Purus. | observed a silver in color Kia minivan fallowing behind me. [ turned laft onto Pusus to cantinue my srea patrol, but
maintained visual contact with the minivan. | observed the minivan turn right inta the sandpits and trails at a high rate of speed.

Scene Descrption:

A black in color patrol car located at the Western most side of the Riverwalk neighborhood, on private property, Porter, Montgome
County.

Complainant:
N/A

Witness:

N/A

Deputy Actions:

Due to the fact that it is private property, criminal activity is known to occur on these traiis, and that residents only ride ATV's {not
minivans), | decided to follow the vehicle. | turned on my emergency lights and stopped at the entrance of the irail, hoping that the
driver would see me and stop. The driver was traveling at a high rate of speed and was visible for only a brief moment, | then
proceeded slowly and cautiously down the trail to follow the minivan. | notified dispatch of a suspicious vehicle and provided my
location. After the first initial bumps and holes at the beginning part of the trail | knew there to be a smoath straight away for a shoi
distance. if | could get onto the straight away then it would be possible to calch the driver's attention with my emergency lights
before losing sight of them. Beyond that peint | would have to continue on foot. At one point on the trail, in an attempt to avoid &
deep hole and drop off, | hugged the right side of the trail and collided with a pole that was obscurad In some brush.

Since | was following a suspicious vehicle | attempted to reverse the car to the beginning of the trai for a less vulnerable position,

but the damaged panel was rubbing the tire. My vehicle couldn't move at the time. | got out of the vehicle to observe the damage.

The right frent quarter panel received all of the damage. No other damage appears to be done to any other parts of tha vehicle. Tt
pole was undamaged. The pole used to be part of a gate to keep trespassers off the property and out of the trails.

| then called Sergeant Slack Slack te apprise him of the situation. Sergeant Slack askad me if the car was drivable, if sa take it 1o
the office. [ initiglly said, "No, | may need a tow.” But while stilf on the phone with Sergeant Slack | was able to bend the damaged
panel away from the tira. | then told him | could drive it to the office. Sergeant Slack told me to send him pictures. | then took photc
of the ecene and sent them to Sergeant Slack. Sergeant Slack and | disconnected our phane call. | once more inspected the
damage and baent back some of the panel that was previcugly rubbing the tire. | closed my suspicious vehicle cail. | was able to
operate the vehicle safely without causing any additional demage and headed to the office. As | was leaving Riverwalk Sergeant

Slack sent me a message stating to come to the barn instead.

Upen arnivai at the bam | observed Lt. Clendennen and Sergeant Slack Slack working outside. Lt. Clendennen saw my damaged
patraf car and left shortly after. | met with Sergeant Slack. He advised me to switch cars and get back o Riverwalk. Sergeant Slac
told me ta take the Impala from the barn to the office, and then get into another unit available at the office. Sergeant Slack told me
to move the fleeted unit to the impound lot and park it underneath the carport. Afer parking the car, | asked Sergeant Slack if he
wanted a report or what more obligations | had regarding the fieet Sergeant Slack advised me o send him a "memo about the
incident, and that should be gocd enough.” Sergeant Slack adwised me to give him one of the two keys ta my fieeted unit, and givi
the other key to Jana when | got back 1o the office.

| drove the Impala to the office without incident. | gave Jana the other key to my fleeted unit and then signed out the K-8 Tahoe. |

then went back to the trails in Riverwalk 10 attempt to locate the suspicious vehicie that previously appeared to be posstoly evadin
me. While | was at the entrance of the trails on Serpenteer, | wrole Sergeant Skack the memo he requested and emailed it to him.

Case No. 18-01-0235 403 of 411



I then went on foat down the trails to investigate the suspicious vehicle calt. | located the vehicle down the trails in a field. it
appeared abandoned. It was dirty and i couldn't see into the tinted windows. | asked for an additional unit to help me approach the
vehicle. While waiting for another unit | was able to get the license plate number and aired it to dispatch. The vehicle retumed not
stolen, but was registered in Houston, with an expired registration {03/17), and unconfirmed insurance. The registered owner was
white male, named Eikenberry, John Myer Il. Dispatch provided me two contact numbers associated with that vehicle. Deputy
Amstutz acquired ancther phone number and provided it to me over the radio, belonging to the owner's son, Eikenberry, John Mye
Hl, a registered sex offender with a failure to appear conviction. I cailed all three numbers multiple times. None of the calls were
answered, so | left voicemails adviging to call MCSO dispatch and ask for Deputy Laili unit 8424 in regards to a silver Kia minivan.

Investigator Amold and Deputy Amstutz arrived and backed me up for an approach on the vehicie. No occupanis were inside. We
walked around a farge area in the fields and trails, but found no foot prints nor people. After searching the large area for the
driverfoccupants and evidence, Deputy Amstutz and Investigator Amold left the scene. ! surveilled the trails and the minivan from
hilltap on Purus. | further ran the owner's information and found no warrants, After approximately 2 hours of surveillance, at
approximately 1700 hours | advised dispatch that [ was heading into the trails on foot on a suspicious vehicle call.

On foot | walked the trails and found a white male pacing in circles near the river. | made contact with the male. He was later
identified as the registered owner of the minivan Eikenberry, John Myer Il, DOB 1/22/60, DL 12262240. Eikenberry stated he was
"rack hounding" (lcoking for rocks) along the river. Eikenberry stated he remembered me patrolling when he turned irto the trail, b
didrt see my emergency lights. | asked Eikenberry why he drove down the trail zt such a high rate of speed. He denied doing so.
However, | observed the mud and dirt splash on his vehicle from the puddies on the trail was all over the hood and above the right
passenger window. [ escorted him back to his vehicle, and asked him if he was dehydrated or needed any medical attention. He
refused. He appeared to be legitimately looking for rocks, and hiking along the trail. | was unable to get a statement as to why he

tumed down the traii travelling at a high rate of speed.

Suspect:
N/A
Disposition:

Active, under investigation by IAD
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Doug Skolaut

From: Welch, Barry

Sent: Thursday, June 14, 2018 9:29 AM
To: Bridgett Brumbaugh

Subject: Re: New evidence
Attachments: imagel jpeg; ATTCO001. bt

Ok

That is true

But I was in the building on the 24

Late

In case we need it

Sent from my iPhone

> OnJun 14, 2018, at 8:56 AM, Bridgett Brumbaugh <8rid ett.Brumbau- h @cleat.org> wrota:
>

> That may or may not. It seems like they agree you were in class the 23. They are trying to determine if there was a
class on the 24 or if somecne signed your name and submitted for it, without any class,

>

> 0OnJun 14, 2018 8:44 AM, "Welch, Barry" <barry.weich@mcix.org> wrote:

> Good marning Bridget

> While working last night | spoke with a night shift patro! Lt (Art

> Looza} who advised me He remembered me being at the civil training

> class, but could not rememiber if it was the Wednesday or Thursday He

> remembers asking to speak with me on one of the breaks Lt Looza is

> over our FTO program Last night | found a memo | typed to Lt Looza in

> reference to FTO changes and the letter was made on Thursday B-24-17

> at 11:24 pm Made on my desk top computer At my office

-3

> This proves that | was in the building and at work on the day in

> question working at 11:24 pm (8-24-17)

>
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Doug Skolaut

From: Welch, Barry

Sent: Saturday, June 30, 2018 2:15 PM
To: bridgett brumbaugh@cleat.org
Subject: Monday meeting

Happy Szturday Bridgett

This is Barry Welch
I have just learned that tcole had visitéd the Roman forest police department yesterday and took a training class file

from their possession and told the chief that this was evidence This is the training class in question

| am requesting your presence at the Manday interview with tcole at my office at 11:30 am

21130 Hy 59, suit ¢
New CANEY TX
77357

t would like to go over the evidence | have to show that this is a retaliatory case against me

Sent from my iPhone
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DougSkolaut

daniel zientek@mctx.org

From:

Sent: Friday, August 25, 2017 7:31 AM

To: Seals, Mark;Hayden, Kenneth;Welch, Barry;Clendennen, Buck;Looza,
Arnturokevin.sapp@gmail.com

Subject: Reports for past 24 hours

Attachments: ~ce24d897b5a35e384¢50.pdf

This is an autornated report
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MCCO. PCT 4

12/15/2017 ~ TCOLE received complaint from Capt. Mark Seals of MCCO, PCT 4 that Constable Kenneth
Hayden and Chief Deputy Barry Welch falsified or directed other deputies to falsify TCOLE training
records. Specifically, a “Basic Civil Process” course entered into TCLEDDS on 8/24/17 where Hayden,
Welch, and other deputies attended no more than 2 hours of the 20-hour course and intentionally and
knowingly reported false statements to TCOLE by claiming they had attended the entire tiass.
(Complaint 18-01-0235; “Falsifying Training Records”)

Training roster (Training Roster submitted by Patton Village PD} identified class as “Basic Civil Process”
taught on 8/23/17 and B8/24/17 at MCCO, PCT 4 by Instructor Ricky Ford. Attendees were:

Barry Welch
Kenneth Hayden
Cory Arnold
Bryan Hosler

Ricky Ford Statement (Ford written statement 6/11/18) — Does not remember seeing or speaking to
Hayden or Welch in class on Day 1, 8/23/17. Only Hosler and Arnold in attendance and they were given
thumb drives with “haomework.” On Day 2 of the class, 8/24/17, Hosler was the only attendee and it
occurred in Ford’s office. Arnold was to “make up” Day 2. Hayden and Welch did not attend this day.
After class completed, Chief Welch told Ford he and the constable needed the class before the end of
the training cycle. Welch told Ford they'll “make it up later.” Ford states it was NOT a full 20 hours. On
6/7/18 after the fitst interview with Ford, Lt. Looza called Ford later to find out what TCOLE asked him
and said he would say he was in class and would be a witness if he needed and would write 3 statement

saying everyone was there.

Cory Arnold Statement (Arnold written statement 6/28/18)} — Arnold remembers the ciass and
remembered that he oniy took the first day because of a prior engagement and took the second day a
week later. He also took the test at the end of the first day. He does not remember seeing Hayden or
Welch in class. It was not uncemmon for them to pop in and out from time to time during classes. This
day only lasted 6 hours. Ford asked Arnold if he reviewed the slides on the thumb drive and he said that

he did.

Bryan Hosler statement (Hosler statement through attorney 6/12/18) - Hosler stated he attended both
days of training. He claims to remember Hayden and Welch being in the class along with ane other
persan he car't remember. He cannot remember how long they were in the class but knew they
stepped out at some point and doesn’t know if they returned. He remembered receiving a flash drive for

homework and to watch the powerpoint.
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Barry Welch statement (Welch written statement w/attorney present 6/12/18) — states he attended the
class on the 23 but cannot remember the 24™. He was shown the training roster and admitted his
signature was on the 23™ and said that the he was not certain it was his signature for the 24" but that
the “B* and the "Y” look like his. Welch presented a phato from his phone dated 8/23/18 at 4:08pm. He
appeared to be sleeping and he characterized it as “relaxing.” He stated his wife told him he got home
late in the evening on the 23" and he can’t remember the 24" hecause of planning for Hurricane
Harvey. He does not remember homewaork or thumb drives. He was shown a course critique and test

that he states was indeed his handwriting.

Kenneth “Rowdy” Hayden statement (Hayden written statement w/attorney present 6/12/18} -
verified his signature on the first day of the class 8/23/17. When asked if the signatures were his on the
class rosters for each day, he said he didn't know if the signature was his and that no one signs for him.
He doesn't even have a stamp. He did verify his handwriting on the class critique and can’t remember
what happened an the second day of the class, 8/24/17. Hayden states he physically took 6 of the 20
hour course. Suggesting he may have done homework or make up work, Hayden showed us photos on
his phone of him in class on 8/23/17 at 3:56pm.

Captain Mark Seals conversation with Cory Arnold (11/20/17 coversation Audio recording ) = 10:33:

When discussing the Civil Process class from 8/23/17 and 8/24/17. Arnaid to Seals: “We didn't do the
whole class. You know how it goes with those two (Hayden and Welch).” | was maore than happy to do

the whole class...”

15:57: Arnold states, “Ah, but Yeah, Ricky Ford put that class on for the three of us”. Seals said, “Like
that 5 minute course”. Arnold then stated, “Well, we were like in there for 2 hours”. Seals then stated,

“Two hours, yeah, just watch it”.
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